
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4284
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 5ο Γυµνάσιο Κερκύρας, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο
Δάφνης, το Γενικό Λύκειο Γαστούνης Ηλείας και το Γυµνάσιο
Γαρδικίου Θεσπρωτίας, σελ. 4248,4253,4255,4268,4276,4283

3. Αναφορά σε µέλος του "κυκλώµατος τοκογλυφίας της
Θεσσαλονίκης", σελ. 4257,4258

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 4263,4264,4268,4269
5. Αναφορά στην απόφαση του Διεθνούς Δικαστηρίου της

Χάγης για τις γερµανικές αποζηµιώσεις, σελ. 4277,4278,4280
6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 4284

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4229-4231
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4231-4244
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 6 Φεβρουαρίου 2012, σελ. 4245
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:                                                                                    
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος της λα-

θροµετανάστευσης, σελ. 4246
ii. σχετικά µε τη λήψη νέων πρόσθετων µέτρων λιτότητας

και την ταυτόχρονη αύξηση των αµοιβών και των προµηθειών
των τραπεζικών ιδρυµάτων, σελ. 4250

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
τις επιθέσεις σε εθνικά και θρησκευτικά σύµβολα, σελ. 4248

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εξέλιξη των διαδικασιών
ενεργοποίησης της ειδικής περιβαλλοντικής µελέτης του
Όρους Μαίναλον, σελ. 4253

δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού:
i. σχετικά  µε την παραχώρηση του "ΞΕΝΙΑ" Σπάρτης προς

το Γενικό Νοσοκοµείο Σπάρτης, σελ. 4255
ii. σχετικά  µε την φοροδιαφυγή µέσω δελτίων του ΟΠΑΠ,

σελ. 4256
ε) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας, σχετικά µε την εγκατάσταση µονάδας ιχθυοκαλ-
λιέργειας στις βορειοανατολικές ακτές της Κέρκυρας και τις
συνέπειές της στο νησί, σελ. 4258

στ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επικεί-
µενη λήξη δανείων ιδιωτικών επιχειρήσεων µε εγγύηση του
δηµοσίου, σελ. 4260

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την κρίση στην ελληνική γεωργία, σελ. 4263-4284

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ                                                                          
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 4256-4268                                                                              
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ.  4229-4256,4279-4285                                                                                
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 4268-4279

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς σε µέλος του "κυκλώµατος τοκο-
γλυφίας της Θεσσαλονίκης":

ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 4258

ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4257,4258

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 4263,4264
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 4268
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4263,4264
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β., σελ. 4268,4269

Γ. Επί της αναφοράς στην απόφαση του Διεθνούς Δικα-
στηρίου της Χάγης για τις γερµανικές αποζηµιώσεις:

ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 
σελ. 4277

ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4280
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 4278
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 4278

Δ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4284
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 4284
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 4284

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 

σελ. 4277
ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ Π. , σελ. 4256,4257,4258
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 4250,4253
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 4259,4260
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 4255,4256
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 4253,4254
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 4254
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. ,σελ. 4260,4261
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4256,4257
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ. , 

σελ. 4254
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 4246,4248,4249,4250
ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ Η. , σελ. 4249
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ. 4261,4262
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 4250,4252
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ. 4259,4260
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 4246,4247,4248

ΣΤ. Επί της επερώτησης:
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 4269
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ. , σελ. 4268,4269
ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Μ. , σελ. 4266
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 4266
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 4270,1571,4272,4274
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4263,4264,4280,4281,4283
ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ Γ. , σελ. 4265,4271,4281,4282
ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ Θ. , σελ. 4267,4268
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 4275
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4272,4274,4275
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 4275
ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ Η. , σελ. 4276,4277
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 4272
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 4278,4279,4282,4283,4284 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 3 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής
κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο, Βουλευτή Αρκαδίας, τα ακό-
λουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Χανίων εκφράζει τη
δυσαρέσκειά του για την καθυστέρηση εξόφλησης δικαιούχων
που έχουν ενταχθεί στο πρόγραµµα «Εξοικονόµηση κατ’ Οίκον».

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρακλείου εκ-
φράζει την ανησυχία των αγροτών της περιοχής για τη φηµολο-
γούµενη αύξηση των εισφορών από τον ΟΓΑ.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Λασιθίου αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά την άµεση υπογραφή απόφα-
σης έγκρισης για την αγορά εντοµοκτόνων για την προστασία
του φοινικόδασους στο Βάι Σητείας.

4) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Θεσσαλίας και
Κεντρικής Ελλάδος αιτείται την παράταση της ρύθµισης οφειλών
των επιχειρήσεων.

5) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Νεµέας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη χάραξη δια-
δροµής αγωγού φυσικού αερίου από τους Αγίους Θεοδώρους
προς τη Μεγαλόπολη.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά το δικαίωµα
των µακροχρόνια ανέργων στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

7) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Ίδρυµα «Γηροκοµείον Βόλου» αιτείται
να κατατεθούν άµεσα οι εκκαθαρίσεις από τον ΟΓΑ και το ΙΚΑ
προς το εν λόγω Ίδρυµα.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του «Συλλόγου Φίλων
του ENISA» αιτείται την παραµονή του Ευρωπαϊκού Οργανισµού
για την Ασφάλεια Δικτύων και Πληροφοριών (ΕΝΙSA) στην έδρα
του, το Ηράκλειο Κρήτης.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη συνέχιση της λειτουρ-
γίας του Μουσείου Νίκου Καζαντζάκη.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ηρα-
κλείου αιτείται να δοθεί άµεσα λύση στο θέµα των ανέργων, οι
οποίοι χωρίς τον απαιτούµενο αριθµό ενσήµων στερούνται ια-
τροφαρµακευτικής περίθαλψης.

11) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανάπτυ-
ξης Ελληνικών Νησιών εκφράζει την αντίθεσή του στο ενδε-
χόµενο κατάργησης της Γενικής Γραµµατείας Αιγαίου και Νησιω-
τικής Πολιτικής.

12) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Επιτροπή Διοίκησης του Εθνικού Αθλητικού
Κέντρου Χανίων αιτείται την επίλυση οικονοµικού θέµατος που
αφορά στην εύρυθµη λειτουργία του Ναυταθλητικού Κέντρου.

13) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
Ατόµων µε Αναπηρία Νοµού Φθιώτιδας αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά οικονοµικές απαιτήσεις του Συλλόγου από τα
ασφαλιστικά ταµεία (ΟΠΑΔ, ΟΓΑ, ΙΚΑ, Ταµείο Στρατού, ΟΑΕΕ,
ΤΥΠΑΤΕ).

14) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται τη λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση
του παραεµπορίου στον παραµεθόριο Νοµό Έβρου.

15) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την προώθηση των απαραίτητων ρυθ-
µίσεων, ώστε το νησί της Σαµοθράκης να αποτελέσει επιλέξιµη
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περιοχή για την υλοποίηση του προγράµµατος «Πράσινες Αγρο-
τικές και Νησιωτικές Κοινότητες».

16) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την επίλυση των προβληµάτων των
ασφαλισµένων που έχουν προκύψει µε τη λειτουργία του
ΕΟΠΠΥ.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Μπακαγιάννης
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη µη τοποθέτησή του στη θέση
του Προϊσταµένου της Γενικής Διεύθυνσης Φυτικής Παραγωγής,
παρά την τελεσίδικη δικαστική απόφαση του Σ.τ.Ε..

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Παπαντωνίου αι-
τείται την ακτοπλοϊκή σύνδεση του λιµένα Μηχανιώνας µε την
απέναντι ακτή και ειδικά µε τη Γρίτσα του Νοµού Πιερίας.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Πλοηγικού Σταθ-
µού της Διώρυγας της Κορίνθου αιτείται την εξαίρεση του κλά-
δου των εργαζοµένων ναυτικών στην Ανώνυµη Εταιρεία Διώρυ-
γας Κορίνθου από το ενιαίο µισθολόγιο - βαθµολόγιο, την εργα-
σιακή εφεδρεία κλ.π..

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χαράλαµπος Πετρέλλης,
κάτοικος Μυτιλήνης, Νοµού Λέσβου αιτείται την επίλυση του θέ-
µατος των αυθαίρετων ιδιοκτησιών εντός οικισµών ΟΕΚ και ζητεί
την συµπερίληψή τους στο νοµοσχέδιο για την τακτοποίηση των
αυθαιρέτων.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Βουτσελάς, µό-
νιµος κάτοικος Τρικάλων, αιτείται την απόσπαση ή µετάθεσή του
στο Κ. Κ. Τρικάλων.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Θεοπούλα Τσανακλίδου εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία της για τη σοβαρή µείωση που υπέστη η
σύνταξή της.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ. Γαλανάκης, ιδιοκτήτης
της ελληνικής εταιρείας κατασκευής αυτοκινήτων «GALCAR» αι-
τείται να ενηµερωθεί σχετικά µε τη διαδικασία που πρέπει να
ακολουθήσει προκειµένου να ξεκινήσει την κατασκευή αυτοκινή-
των στη χώρα µας καθώς και για τον τρόπο απόκτησης κωδικού
κατασκευαστή αυτοκινήτων.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πέτρος Δελής αιτείται την
έγκριση αίτησης δανειοδότησής του από τράπεζα εξαιτίας σο-
βαρού προβλήµατος υγείας που αντιµετωπίζει.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε οφέλη από το
κλείσιµο της ΕΤ1.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο ενδεχόµενο
υπαγωγής λειτουργίας των ενηµερωτικών ιστοσελίδων στις δια-
τάξεις νόµων που διέπουν το καθεστώς του περιφερειακού
τύπου.

27) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μαντουδίου-Λί-
µνης Αγίας Άννας Νοµού Ευβοίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για την κατάργηση των εναποµεινάντων δηµοσίων υπηρεσιών
στην περιοχή.

28) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης
Αγροτικής Οικονοµίας και Κτηνιατρικής της Περιφέρειας Στε-
ρεάς Ελλάδας αιτείται να δοθεί -σύµφωνα και µε την απόφαση
της πολιτείας -προτεραιότητα στους αγρότες της περιοχής να
επενδύσουν σε φωτοβολταϊκά πάρκα.

29) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Πο-
λιτικών Συνταξιούχων Πολεµικής Αεροπορίας αιτείται την
αποκατάσταση των επικουρικών συντάξεων.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στις προτάσεις του
κ. Νικολάου Σαραφόπουλου για την ίδρυση Μουσείου Εξοπλι-
σµών.

31) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιού-
χων Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Ιωαν-
νίνων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη διακοπή της
δωρεάν ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης.

32) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος του Διοικη-
τικού Συµβουλίου της ΕΓΝΥΑ (Ένωσης Γονέων Νοητικώς Υστε-
ρούντων Ατόµων) αιτείται την επίλυση οικονοµικών θεµάτων της
Ένωσης.

33) Ο Βουλευτής Πρεβέζης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ζηρού Νοµού Πρέβε-
ζας αιτείται την άµεση αναβάθµιση του παραρτήµατος του ΙΚΑ
Φιλιππιάδας σε υποκατάστηµα.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επαγγελµατική - Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών εκφράζει την αν-
τίθεσή της σε τροποποιήσεις του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής για την ποι-
νική προστασία του περιβάλλοντος και προτείνει τροποποιήσεις
διατάξεών του. 

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε διευκολύν-
σεις που παρέχονται στον κ. Λαυρεντιάδη.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε κακοδιαχείριση
στην Πυροσβεστική.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο έλλειµµα του
ΔΕΣΜΗΕ, το οποίο µπορεί να καλυφθεί από την ωφέλεια των 170
εκατοµµυρίων ευρώ από ορισµένες µορφές ΑΠΕ.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε επιστολή από-
στρατου από την Αιγιάλεια ως προς το χειρισµό της συγκέντρω-
σης των αποστράτων από τον Υπουργό.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο χάος που επι-
κρατεί στον Εθνικό Οργανισµό Παροχής Υπηρεσιών Υγείας
(ΕΟΠΥΥ).

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στις δαπάνες του
δηµόσιου τοµέα υγείας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο κλείσιµο της
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πρώην Αγοράς Αργύρη στην Πάτρα.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε προβλήµατα απο-
περάτωσης της Ολυµπίας Οδού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1123/26/10/2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαϊτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 119261/27-
12-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1242/31-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 19146/27-12-2011

έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2021/ 28-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουκοδήµου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Υ.Α.Π.Ε./
Φ38/οικ.29719/27-12-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάν-
τηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 2224/02/12/2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπεντενιώτη Μανώλης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/30368/

1981/27-12-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2437/07-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πλακιωτάκη Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/1/4/351/27-12-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 6 Φεβρουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 453/30-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αργυρίου Λαφα-
ζάνη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε την ανάκληση της απόφασης µη
έγκρισης της χωροθέτησης του ΧΥΤΑ στη Σιθωνία Χαλκιδικής. 

2. Η µε αριθµό 466/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη χρη-
µατοδότηση του έργου κατασκευής της «ΟΛΥΜΠΙΑΣ ΟΔΟΥ». 

3. Η µε αριθµό 471/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων έγκρισης κρατικού κονδυλίου προς
τους δήµους για τη σίτιση των σχολείων της Θεσσαλονίκης.

4. Η µε αριθµό 475/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε την αδειοδότηση των καταστηµάτων ιδιοκτησίας αλλο-
δαπών στο κέντρο της Αθήνας.

5. Η µε αριθµό 478/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λαφα-
ζάνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την ανάγκη εξαίρεσης των Ασφα-
λιστικών Ταµείων από το PSI.  

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της. Βουλής)

1. Η µε αριθµό 459/30-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τις εγκρίσεις για τα Σχέδια Βελτίωσης των αγροτών
και την καταβολή των αποζηµιώσεών τους από τον ΕΛΓΑ. 

2. Η µε αριθµό 467/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή
των αποζηµιώσεων των αγροτών της Ιεράπετρας που επλήγησαν
από το βακτήριο του e-coli.

3. Η µε αριθµό 472/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη
προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Τουρισµού και Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων λειτουργίας του Κρατικού Ωδείου Θεσ-
σαλονίκης.

4. Η µε αριθµό 476/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την ανάγκη διατήρησης του προνοιακού και εκπαιδευτικού χα-
ρακτήρα του Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών
(ΚΕΑΤ) Θεσσαλονίκης, ανεξαρτήτως ηλικίας των φιλοξενούµε-
νων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 462/26/31-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρα-
τζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την αντιµετώπιση
του προβλήµατος της λαθροµετανάστευσης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη θα απαντήσει ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.

Τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, κ. Γεώργιου Καρατζαφέρη κατά τη συζή-
τηση της επίκαιρης ερώτησης που απευθύνεται στον Πρωθυ-
πουργό, θα αναπληρώσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΛΑΟΣ κ. Αλέξανδρος Χρυσαναθακόπουλος, κατά το άρθρο 129
παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής. 

Το λόγο έχει ο κ. Χρυσανθακόπουλος.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Η λαθροµετανάστευση είναι ένα µεγάλο ζήτηµα που απασχο-

λεί διαχρονικά τη χώρα και µέρα µε τη µέρα βλέπουµε ότι το πρό-
βληµα αυτό γίνεται αφόρητο για τους Έλληνες πολίτες, γιατί η
εγκληµατικότητα διογκώνεται µε την παρουσία τους, γιατί όσοι
από αυτούς συλλαµβάνονται, στη συνέχεια αφήνονται ελεύθεροι
να κατέλθουν στο εσωτερικό της χώρας και η Ελλάδα µετατρέ-
πεται σε ένα ανοιχτό στρατόπεδο λαθροµεταναστών, γιατί πολ-
λοί απ’ αυτούς µπαίνουν στη συνέχεια στην παραοικονοµία και
ασχολούνται µε το παραεµπόριο, γιατί αρκετοί από αυτούς συ-
στήνουν συµµορίες για εγκληµατικές πράξεις, γιατί όσοι από αυ-
τούς καταφέρνουν να συγκεντρώσουν εισοδήµατα, τα εξάγουν
στο εξωτερικό, γιατί τροφοδοτούν τη µαύρη εργασία, γιατί γεµί-
ζουν τα νοσοκοµεία για τα οποία δεν έχουν καµµία εισφορά και
επιβαρύνουν τους Έλληνες πολίτες, γιατί δηµιουργείται ένα µε-
γάλο κοινωνικό πρόβληµα από την υποβάθµιση της ποιότητας
ζωής. 

Όσον αφορά την ελληνική πλευρά, την πολιτισµένη Ελλάδα µε
τις ανθρωπιστικές της αξίες, τις οποίες δίδαξε σε όλη την αν-
θρωπότητα, η χώρα µας γίνεται θύµα µιας ευρωπαϊκής συµφω-
νίας, του Δουβλίνο ΙΙ, όπου δεν µπορούµε να τους απελάσουµε
παρά µόνο µετά την πάροδο ενός µεγάλου χρονικού διαστήµα-
τος. Αυτό έχει ως συνέπεια, σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία, να
έχουµε µόνο το 2011 ενενήντα εννέα χιλιάδες τριακόσιους σα-
ράντα οκτώ συλληφθέντες και στη συνέχεια όλους απελευθερω-
θέντες, γιατί ελάχιστοι έχουν κρατηθεί. Γύρω στους τετρα-
κόσιους είναι οι δουλέµποροι που έχουν συλληφθεί ως γνωστόν.
Απελαύνονται µόλις είκοσι πέντε όταν κατά µέσο όρο εισέρχον-
ται στη χώρα µας τριακόσιοι από τα θαλάσσια σύνορα και τον
Έβρο. 

Ως εκ τούτου για το ζήτηµα αυτό –γι’ αυτό απευθυνθήκαµε
στον Πρωθυπουργό- θέλουµε η Κυβέρνηση να το προτάξει ως
ζήτηµα εθνικής σηµασίας και να µας πει τι µέτρα πρόκειται να
λάβει για να αντιµετωπιστεί δραστικά και αποτελεσµατικά αυτό
το φαινόµενο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε συνάδελφε, το θέµα που θίγετε και εσείς και ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης στην ερώ-
τησή σας δεν µπορεί σε καµµιά περίπτωση να είναι πεδίο κοµµα-
τικών αντιπαραθέσεων. Είναι ένα θέµα εθνικής σηµασίας και
πιστεύω ότι όλοι αναγνωρίζουµε τις αιτίες του, τις οποίες δεν θα
κουραστώ να επαναλαµβάνω. Παντελής απουσία εθνικής στρα-
τηγικής στα θέµατα µετανάστευσης. Παντελής απουσία στρατη-
γικής στα θέµατα παροχής ασύλου. Συνεχής επιδείνωση των
συνθηκών διαβίωσης της χώρας στις χώρες προέλευσης των αλ-
λοδαπών και έλλειψη υποδοµών στην Ελλάδα για τη διαχείριση
των µεταναστευτικών ροών.

Ενδεικτικά σας αναφέρω ότι το 2009, όταν ανέλαβα το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη, βρήκαµε να λιµνάζουν στο Υπουρ-

γείο σαράντα οκτώ χιλιάδες αιτήµατα χορήγησης ασύλου, τα
οποία πήγαιναν έως και δέκα χρόνια πίσω. Αυτό σηµαίνει ότι σα-
ράντα οκτώ χιλιάδες αλλοδαποί κυκλοφορούσαν ελεύθερα ανα-
µένοντας την εξέταση του αιτήµατός τους. 

Παρά τις δυσκολίες, δεν αφήσαµε το πρόβληµα κάτω από το
χαλί. Νοµοθετήσαµε για τη σύσταση επιτροπών που έχουν στε-
λεχωθεί ήδη και λειτουργούν -δέκα πρωτοβάθµιες και δέκα δευ-
τεροβάθµιες επιτροπές- οι οποίες έχουν εξετάσει πάνω από
δεκαεπτά χιλιάδες αιτήµατα. Δηλαδή σχεδόν το 1/3 των εκκρε-
µουσών επί δέκα χρόνια υποθέσεων διεκπεραιώθηκε σε λίγους
µόλις µήνες. Αναµένεται δε ότι στα µέσα Φεβρουαρίου, δηλαδή
τις επόµενες µέρες θα λειτουργήσουν δέκα ακόµη πρωτοβάθ-
µιες επιτροπές, οι οποίες τώρα στελεχώνονται και θα επιταχύ-
νουν ως εκ τούτου την εξέταση των υποθέσεων. 

Όµως, δεν πρέπει να µας διαφεύγει ούτε για µία στιγµή ότι ξε-
κινήσαµε κυριολεκτικά από το µηδέν και αρχίσαµε από τη δηµι-
ουργία, εκ του µηδενός, νοµοθετικού πλαισίου και κατόπιν
κάναµε την προσπάθεια να λειτουργήσουν οι δοµές σε εξαιρε-
τικά αντίξοες δηµοσιονοµικές συνθήκες.

Οφείλω εδώ να σας πω ότι η πρώτη πράξη που υπέγραψα ως
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη ήταν το π.δ. 114/2010, που
έχει να κάνει µε τη θεσµοθέτηση της ενιαίας διαδικασίας απονο-
µής καθεστώτος διεθνούς προστασίας. Και όλες, όµως, οι νοµο-
θετικές πρωτοβουλίες µας, που ακολούθησαν, έχουν άµεση
σχέση µε τις νέες δοµές για το σύστηµα ασύλου, τα κέντρα πρώ-
της υποδοχής και την ενίσχυση των δράσεων της Αστυνοµίας και
του Λιµενικού Σώµατος, είτε στα χερσαία σύνορα, τα θαλάσσια
σύνορα είτε στα αστικά κέντρα. 

Ακολούθως, έχουµε επιδοθεί σ’ έναν αγώνα δρόµου, έτσι ώστε
να λειτουργήσουν τα πρώτα δεκατέσσερα κέντρα πρώτης υπο-
δοχής µεταναστών, όπου θα κρατούνται οι παρανόµως εισερχό-
µενοι και οι προς απέλαση αλλοδαποί. Η Αστυνοµία και το
Λιµενικό Σώµα έχουν προβεί το 2011 σε πάνω από εκατό χιλιάδες
συλλήψεις παράνοµων αλλοδαπών και θα µπορούσαν να προ-
βούν σε ακόµα περισσότερες συλλήψεις. 

Όµως, οι άνθρωποι αυτοί πρέπει κάπου να κρατούνται και να
διαβιούν αξιοπρεπώς έως ότου, είτε λάβουν διεθνή προστασία,
αν τη δικαιούνται, είτε δεν τη λάβουν, οπότε θα πρέπει να οδη-
γηθούν σε απέλαση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
Όσον αφορά το επιχειρησιακό επίπεδο, για πρώτη φορά εκ-

πονήθηκε και εφαρµόζεται ολοκληρωµένο σύστηµα διαχείρισης
των συνόρων, το οποίο έχει ενταχθεί στο Εθνικό Σχέδιο Δράσης.
Έχουµε µάλιστα εξασφαλίσει και τη χρηµατοδότηση από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. 

Ενδεικτικά, σας αναφέρω ότι για το 2012 έχουν εξασφαλιστεί
42 εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία θα διατεθούν για τις προµήθειες
σύγχρονου εξοπλισµού, τεχνικών µέσων και πλοίων του Λιµενι-
κού Σώµατος και της Ελληνικής Ακτοφυλακής. 

Με αυτά θα βελτιωθεί κατά πολύ η δυνατότητα των εθνικών
αρχών να επεµβαίνουν έγκαιρα και αποτελεσµατικά, παραδείγ-
µατος χάριν µ’ ένα σύστηµα θερµικών καµερών, το οποίο δίνει
άµεσα εικόνα στο Κέντρο Επιχειρήσεων που είναι ήδη έτοιµο –
ολοκληρώθηκε πριν από µερικές εβδοµάδες- και τις επόµενες
µέρες πρόκειται να το εγκαινιάσουµε και επισήµως. Έτσι, εντο-
πίζεται το πρόβληµα σε χρόνο µηδέν και ξεκινούν οι αρχές άµεσα
τη δράση τους, σε ορισµένες περιπτώσεις µάλιστα φέρνουν προ
των ευθυνών τους και τις τουρκικές αρχές. 

Αυτά τα συστήµατα συνδυάζονται µε το αποτρεπτικό εµπόδιο
του φράχτη στον Έβρο, του οποίου επίσης ολοκληρώθηκε η δια-
δικασία και αναµένεται εντός πέντε µηνών να είναι έτοιµο, καθώς
µόλις τις προηγούµενες ηµέρες υπεγράφη και η σχετική σύµ-
βαση. 

Εξυπακούεται ότι δεν έχουµε κανένα µαγικό ραβδί για να εξα-
φανίσουµε τους πληθυσµούς που εισέρχονται επί χρόνια µαζικά
και ανεξέλεγκτα στην Ελλάδα. Όποιος ισχυρίζεται ότι έχει µαγι-
κές λύσεις, πολύ απλά ψεύδεται. Και όχι µόνο ψεύδεται, αλλά
εµπαίζει τους πολίτες και προσπαθεί να εκµεταλλευτεί για πολι-
τικούς λόγους τις αγωνίες τους και την καθηµερινότητά τους. 
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Ένα νούµερο θα σας δώσω µόνο: Είκοσι πέντε χιλιάδες απε-
λάσεις. Έχετε ξαναδεί σε καµµία άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είκοσι πέντε χιλιάδες απελάσεις µεταναστών όσο µε-
γάλη χώρα και εάν είναι και όσες δυνατότητες και υποδοµές και
εάν έχει; Πολύ περισσότερο, όταν την ίδια ακριβώς περίοδο που
κάνουµε αυτήν τη µεγάλη προσπάθεια, η χώρα µας βρίσκεται
στη µέγγενη της δηµοσιονοµικής πίεσης, της δηµοσιονοµικής
σταθερότητας και των ασφυκτικών ελέγχων της τρόικας. 

Θα σας δώσω δύο παραδείγµατα και τελειώνω. Τη στιγµή που,
έχοντας την υποχρέωση εκ του Σένγκεν και εκ του Εθνικού Προ-
γράµµατος Δράσης για την Αντιµετώπιση της Παράνοµης Μετα-
νάστευσης προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή -και κρινόµαστε γι’
αυτό- χρειαζόµαστε να ενισχύσουµε τις δυνάµεις του Λιµενικού
Σώµατος και της Ελληνικής Ακτοφυλακής, για να µπορούν να συ-
νεργάζονται καλύτερα µε τη FRONTEX, και της Αστυνοµίας για
τη φύλαξη των χερσαίων συνόρων, την ίδια στιγµή η τρόικα ζη-
τάει 70% µείωση των εισακτέων στις σχολές µε βάση την εισα-
γωγή του 2010. 

Το 2010 όµως στο Λιµενικό, για παράδειγµα, υπήρχαν µηδέν
προσλήψεις. Μπορείτε να κάνετε εσείς τον υπολογισµό και να
µου πείτε πόσο είναι η µείωση του 70% επί το µηδέν; Και την ίδια
στιγµή η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ασκεί κριτική επειδή δεν
έχουµε ακόµη ενισχύσει τις δυνάµεις µας στα θαλάσσια και στα
χερσαία σύνορα. 

Το ίδιο ακριβώς ισχύει µε τις τρεις νέες υπηρεσίες που νοµο-
θετήσαµε πριν από µερικούς µήνες εδώ στη Βουλή, δηλαδή τις
υπηρεσίες ασύλου, κέντρων πρώτης υποδοχής και τις υπηρεσίες
προσφυγών. Ενώ πρέπει να τις στελεχώσουµε και µας ασκούν
κριτική επειδή δεν τις έχουµε στελεχώσει –ο Γερµανός Υπουργός
µάλιστα τις προηγούµενες ηµέρες είχε βγει από τη Δανία για να
κάνει δηλώσεις εναντίον της χώρας µας γιατί, όπως λέει, δεν εί-
µαστε ικανοί να συγκροτήσουµε µια υπηρεσία ασύλου- την ίδια
στιγµή ωστόσο και πάλι εδώ η τρόικα τι επιβάλλει; Επιβάλλει την
απαγόρευση των προσλήψεων, τον περιορισµό τους όσο το δυ-
νατόν πιο χαµηλά, µε αποτέλεσµα την πρώτη χρονιά, στην πρώτη
ηµεροµηνία, της 26ης Ιανουαρίου, που είχαµε ως προθεσµία για
την ενεργοποίηση της υπηρεσίας ασύλου, να µην ήµαστε έτοι-
µοι, παρά το γεγονός ότι όλες οι υπηρεσίες του Υπουργείου κά-
νουν πραγµατικά υπεράνθρωπες προσπάθειες. 

Αυτά που διαθέτουµε σήµερα, η ελληνική Κυβέρνηση και ελ-
πίζω το σύνολο του πολιτικού κόσµου, είναι η πολιτική βούληση
κι η αποφασιστικότητα και για εκείνο που µπορούµε να δεσµευ-
θούµε εµείς, κι εγώ προσωπικά, είναι για τη σκληρή δουλειά. Το
αποτέλεσµα θα έρθει! 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αλέξανδρος Χρυσανθα-
κόπουλος. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ’ αρχάς θα ήθελα
να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι η εγκληµατικότητα στη χώρα µας
διογκώνεται, αυξάνεται και σύµφωνα µε τη µελέτη του Εθνικού
Κέντρου Κοινωνικών Ερευνών, ο βασικός συντελεστής είναι οι
λαθροµετανάστες, οι οποίοι έχουν το µεγαλύτερο µερίδιο σε εγ-
κλήµατα βίας, όπως οι ανθρωποκτονίες από πρόθεση. 

Απέναντι, λοιπόν, σ’ αυτό το φαινόµενο εµείς είµαστε κάθετοι.
Δεν ζητάµε µαγικές λύσεις. Ζητάµε αποφασιστικές δράσεις. Ζη-
τάµε πολιτικό θάρρος και γενναιότητα. Ζητάµε αντιπαράθεση µε
όλους αυτούς που διευκολύνουν την παραµονή τους εδώ. 

Ζητάµε ευθέως, κύριε Υπουργέ, να συνεννοηθείτε µε τον οµό-
λογό σας Υπουργό Δικαιοσύνης, να αποσυρθεί η διάταξη η οποία
µετατρέπει τη διακίνηση λαθροµεταναστών από κακούργηµα σε
πληµµέληµα και συζητιέται αυτές τις µέρες στη Βουλή. Θεω-
ρούµε πρόκληση και µόνο το γεγονός ότι ήρθε. Για µας µια τέ-
τοια λαθεµένη κατεύθυνση είναι αιτία αναµέτρησης µε τη συνοχή
της Κυβέρνησης. 

Επίσης, ζητάµε να αποσυρθεί και η διευκόλυνση, µέσω της νο-
µιµοποίησης της χρήσης ναρκωτικών, των εκατοντάδων χιλιάδων
Αφγανών που έρχονται φορτωµένοι µε ηρωίνη και µέσα από το
πούληµα της ηρωίνης εξασφαλίζουν την κίνησή τους προς την
Ευρώπη. Και η Ελλάδα θα είναι η χώρα που θα γίνουν αυτές οι
συναλλαγές. Διότι αν αποποινικοποιηθεί η χρήση ναρκωτικών,

καταλαβαίνετε ότι για τις δόσεις που κουβαλάνε σε φακελάκια
δεν θα συλλαµβάνονται καθόλου.

Ως γνωστόν, ένας λαθροµετανάστης, όταν συλλαµβάνεται για
κλοπή, αφήνεται ελεύθερος. Το ξέρετε. Επίσης είναι γνωστό ότι
κυκλοφορούν κατά εκατοντάδες µε πλαστές ταυτότητες, µε το
ίδιο όνοµα και µε αλλαγή φωτογραφίας. 

Βλέπουµε ότι η παρουσία τους στη χώρα µας δρα καταστρο-
φικά και στον κοινωνικό ιστό. Το ασφαλιστικό σύστηµα έχει απώ-
λειες εσόδων περί τα 8 δισεκατοµµύρια. Έχουµε σοβαρά προ-
βλήµατα στα νοσοκοµεία µας. Γιατί ξέρετε ποια είναι η επιβά-
ρυνση στην οποία υπόκειται ο ελληνικός λαός. Κι ας µην ξεχνάµε
και τους κινδύνους για επιδηµίες. 

Υπάρχει σοβαρό ζήτηµα και µε τη γείτονα χώρα, την Τουρκία.
Εφόσον αληθεύει -γιατί οι υπηρεσίες σας έχουν πιστοποιήσει το
γεγονός- ότι συνελήφθη και άνδρας των Ειδικών Δυνάµεων της
Τουρκίας µεταξύ των λαθροµεταναστών, καταλαβαίνετε ότι η
άλλη πλευρά ενεργεί υπονοµευτικά απέναντί µας, ξεφορτώνον-
τας κυριολεκτικά, µε το αζηµίωτο, εκατοντάδες χιλιάδες λαθρο-
µετανάστες στη χώρα µας και µέσα σ’ αυτούς µπορούν να
παρεισφρήσουν και διάφορα ύποπτα στοιχεία, τα οποία θα προ-
βούν σε δολιοφθορές εις βάρος της ελληνικής επικράτειας. 

Θεωρούµε ότι η απάντησή σας για τις αιτήσεις που έχουν εξε-
ταστεί από τις σαράντα οκτώ χιλιάδες, οι δεκαεπτά χιλιάδες, οι
περισσότεροι που θα αναζητήσετε από τους υπόλοιπους τριάντα
χιλιάδες να προσέλθουν για να αιτιολογήσουν το αίτηµα ασύλου,
έχουν εξαφανιστεί. Είτε δεν θέλουν να παρουσιαστούν, γιατί θα
απορριφθεί η αίτηση, είτε έχουν φύγει αρκετοί από αυτούς προς
τη Δυτική Ευρώπη, η οποία µάς τους επιστρέφει στη συνέχεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλουµε να ξεκαθαριστεί προς όλες τις πλευρές, ότι η πληγή
της οικονοµίας µας είναι τεράστια µε το παραεµπόριο, όταν πε-
ρίπου τα 10.000.000.000, ίσως και 17.000.000.000, όπως λέει ο
εµπορικός κόσµος, είναι οι απώλειές µας. Η απώλεια εσόδων του
κράτους από το ΦΠΑ φτάνει µέχρι τα 4.000.000.000. Οπότε απέ-
ναντι σε αυτά τα ζητήµατα εµείς πρέπει να είµαστε ξεκάθαροι, τι
θα κάνουµε σαν ελληνική οικονοµία και ως πολιτεία να θωρακί-
σουµε τη χώρα µας απέναντι στους εισβολείς. 

Αυτή η διάταξη, η οποία έχει περιληφθεί για λόγους ισονοµίας,
όσον αφορά την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, όπου κάποιοι
αφού έχουν πέντε χρόνια στην Ελλάδα µπορούν να προσλη-
φθούν στην ΕΥΠ, θα θέλαµε να έχει µόνο θεωρητικό χαρακτήρα,
αν για λόγους και µόνο τυπικούς έχει διατυπωθεί.

Η πρόσληψη τέτοιου προσωπικού στην ΕΥΠ από ανθρώπους
οι οποίοι µπορεί να είναι και διπλοί πράκτορες, κύριε Υπουργέ,
θα πρέπει να αποφευχθεί. Γιατί για να έχουν τα ειδικά προσόντα
για να επιλεγούν, πάει να πει ότι έχουν προετοιµαστεί καταλλή-
λως. Προσέξτε πάρα πολύ αυτό το µεγάλο πρόβληµα. 

Το 2011 µόνο µία κοµπίνα που συνελήφθη, το ζήτηµα της προ-
στασίας κυκλωµάτων διαχείρισης των λαθροµεταναστών, είχε
επιφέρει στο δηµόσιο, στο ΙΚΑ 300.000.000 ευρώ ζηµία, για σα-
ράντα χιλιάδες αλλοδαπούς µε το ζήτηµα εγγραφής στο τρίµηνο
των απασχολούµενων σε εταιρείες και στη συνέχεια τη µη από-
δοση των ενσήµων.

Εµείς απέναντι σε όλα αυτά τα φαινόµενα είµαστε ξεκάθαροι.
Ζητάµε από την Κυβέρνηση όσον αφορά το Δουβλίνο ΙΙ το εξής:
Είστε υποχρεωµένος, κύριε Υπουργέ, να ασκήσετε βέτο και να
ζητήσετε εξαίρεση. Δεν µπορεί να εφαρµοσθεί πλέον στην Ελ-
λάδα. Ήταν λάθος που υπογράφηκε. Πρέπει να αναγνωριστεί ως
πολιτικό λάθος της Κυβέρνησης το να συνεχίζει να το εφαρµόζει.
Και θα έπρεπε να ξεκαθαρίσετε στους οµολόγους σας, ότι εµείς
δεν έχουµε περιθώριο να σηκώσουµε καθόλου πλέον το βάρος
της εισβολής αυτών των χιλιάδων λαθροµεταναστών. 

Κάποιοι το ζήτηµα το βλέπουν ιδεολογικά, ότι µε το να έρχον-
ται στην Ελλάδα µετανάστες, η Ελλάδα γίνεται µία πολυπολιτι-
σµική, βαβυλωνιακή χώρα, γιατί αυτό είναι το πρότυπό τους.
Εµάς µας βρίσκει αντίθετους. Οι Έλληνες οφείλουν να αντιστα-
θούν σε αυτόν το συνδυασµό. Θα πρέπει να αντισταθούµε στην
επίκληση ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Το µέγιστο ανθρώπινο δι-
καίωµα της οικογενειακής ηρεµίας και ησυχίας, που έχουµε δι-
καίωµα και του πολιτισµού µας, βάλλεται εκ των έσω απ’ όλα

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΣΤ’ - 3 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                      4247



αυτά τα φαινόµενα. Και βλέπετε ότι ευτυχώς µε τη δική µας
στάση για το τζαµί, αναβάλλεται η κατασκευή του, δεν υπογρά-
φει ο κ. Βορίδης και πολύ καλά κάνει, γιατί είµαστε συνεπείς σε
αυτά που διακηρύσσουµε, αλλά εδώ γκέτο ισλαµικών στοιχείων
δεν θα φτιάξουµε. 

Περιµένουµε, κύριε Υπουργέ, συγκεκριµένες ενέργειες και όχι
πάλι να συζητάµε χρόνο παρά χρόνο το ίδιο ζήτηµα, πάνω στα
ίδια αδιέξοδα, τα οποία συσσωρεύει η ατολµία σας αφ’ ενός σαν
Κυβέρνηση και η έλλειψη πολιτικής βούλησης σε ό,τι έχει να
κάνει µε την ουσία, την πεµπτουσία του ζητήµατος, που είναι η
απέλαση όλου αυτού του δυναµικού, το οποίο εισέρχεται στη
χώρα µας, είτε ως απόρροια ευθυνών των αµερικανικών πολέµων
στην Ασία είτε ως οικονοµικοί µετανάστες µε την κρίση της Αφρι-
κής είτε για άλλους λόγους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τελειώνω µε µία ευχή, η απάντησή σας να είναι περιεκτική.
Και στο επίπεδο των ανθρωπίνων αξιών δεν δεχόµαστε, εµείς
που διδάσκουµε ως Έλληνες, αξίες σε όλη την ανθρωπότητα, ει-
δικές διδαχές.

Εµείς δεν είπαµε ποτέ να αντιµετωπιστούν ως υπάνθρωποι, να
αντιµετωπιστούν ως µη άνθρωποι, να αντιµετωπιστούν ως ζώα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Μέχρι και για το ζήτηµα αυτό, για την κακοποίηση των ζώων,
φέραµε νοµοσχέδιο στη Βουλή. Είµαστε συνεπείς στις αξίες µας.

Θα θέλαµε κι εσείς να πάρετε ένα µέρος αυτών των παροτρύν-
σεων, να το µετατρέψετε σε πολιτική πράξη, για να πούµε ότι
υπάρχει κυβερνητική συνοχή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής για τη δευ-
τερολογία του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Είµαι βέβαιος, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ότι συµµερί-
ζεστε και τις αξίες της δηµοκρατίας και ιδιαίτερα της Κοινοβου-
λευτικής Δηµοκρατίας, όπου επιβάλλει στην Κυβέρνηση να
εφαρµόζει τις αποφάσεις του Κοινοβουλίου, της Βουλής.

Το λέω αυτό γιατί από ορισµένες πλευρές της τοποθέτησής
σας κατάλαβα ότι έχετε κάποια διαφορετική αντίληψη, έχοντας
την αίσθηση ότι η Κυβέρνηση λειτουργεί µε βάση τις κοµµατικές
προσεγγίσεις εκείνων που συµµετέχουν. Δεν έχετε δίκιο. Προ-
φανώς είναι εκτός των κανόνων της Κοινοβουλευτικής Δηµοκρα-
τίας και παρακαλώ πάρα πολύ το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
να το ξανασκεφτεί το ζήτηµα, αν αυτή είναι η επίσηµη και ορι-
στική προσέγγισή του. 

Ως προς το δεύτερο θέµα, είµαι επίσης βέβαιος ότι ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
συναισθάνεται και αναγνωρίζει τις υποχρεώσεις της χώρας σε
σχέση µε τις διεθνείς συνθήκες, σε σχέση µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, σε σχέση µε τον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών και κυρίως
στα ζητήµατα όπου η Ελλάδα έχει συγκριτικό πλεονέκτηµα, δη-
λαδή στις αρχές της δηµοκρατίας και του σεβασµού των δικαιω-
µάτων του ανθρώπου. 

Όσον αφορά το Δουβλίνο II, την πρώτη εβδοµάδα που ανέ-
λαβα τα καθήκοντά µου ως Υπουργός Προστασίας του Πολίτη
εδώ στην Αθήνα δέχθηκα την επίσκεψη της κ. Μάλµστροµ, της
αρµοδίας Επιτρόπου της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, όπου της κα-
τέστησα σαφές ότι παρά το γεγονός ότι η Ελλάδα είχε ψηφίσει
το Δουβλίνο II κατά τη διαδικασία της έγκρισής του στο Συµβού-
λιο Υπουργών το 2002, σήµερα ζητά την αναθεώρησή του. 

Αυτό, λοιπόν, έγινε την πρώτη εβδοµάδα που ανέλαβα τα κα-
θήκοντά µου και έκτοτε στο Συµβούλιο Υπουργών δεν υπάρχει
καµµία συνεδρίαση όλους αυτούς τους δεκαπέντε µήνες –σε δε-
καπέντε συνεδριάσεις, όσο δηλαδή βρίσκοµαι εγώ σε αυτήν τη
θέση- που να µην έχω θέσει αυτό ακριβώς το ζήτηµα. 

Στην αρχή ήµουν εγώ µόνος µου και η αρµόδια επιτροπή, η

οποία υποστήριξε αυτό το αίτηµα. Σήµερα έχουµε φθάσει περί-
που τις εννέα-δέκα χώρες, οι οποίες αναγνωρίζουν την ανάγκη
για την αναθεώρηση του Δουβλίνο II, αλλά µέχρι τις είκοσι επτά
χώρες έχουµε δρόµο ακόµα και, δυστυχώς, εδώ δεν υπάρχει
βέτο, δεν υπάρχει η δυνατότητα της χρήσης του δικαιώµατος
της αρνησικυρίας στα ζητήµατα που αφορούν τον τρίτο πυλώνα,
δηλαδή στα ζητήµατα δικαιοσύνης και συνεργασίας. 

Γι’ αυτόν το λόγο, επειδή ακριβώς όλοι αναγνωρίζουν το θέµα
που η ελληνική Κυβέρνηση έθεσε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι
δηλαδή η υπόθεση της αντιµετώπισης της παράνοµης µετανά-
στευσης δεν είναι ελληνικό φαινόµενο, αλλά είναι ένα ευρωπαϊκό
θέµα, συµφώνησαν και αποδέχθηκαν την πρότασή µας να έλθει
η Ευρώπη στα σύνορά µας, δηλαδή ο οργανισµός FRONTEX,
που µαζί µε τις ελληνικές δυνάµεις –Ελληνική Ακτοφυλακή, Λι-
µενικό Σώµα και Ελληνική Αστυνοµία- δίνουν τη µάχη, ακριβώς
για να µπορέσουµε να µειώσουµε το κύµα αυτό. Και το µειώσαµε
και µάλιστα σηµαντικά κατά την περίοδο των µεγάλων κοινωνι-
κών και πολιτικών εκρήξεων στην περιοχή της Μέσης Ανατολής,
όπως επίσης ενισχύσαµε και τη συνεργασία µας µε την Τουρκία. 

Εγώ δεν έχω υπ’ όψιν µου το περιστατικό, στο οποίο αναφερ-
θήκατε. Όµως, εκείνο που µπορώ να σας πω είναι ότι στο παρελ-
θόν –και µάλιστα στο µακρινό παρελθόν, πριν από δώδεκα ίσως
χρόνια- υπήρξαν ορισµένες τέτοιες ενδείξεις. 

Ωστόσο, στην παρούσα φάση εκείνο που µπορώ να εγγυηθώ
είναι ότι η συνεργασία µας µε τις τουρκικές αρχές –και ιδιαίτερα
η δική µου συνεργασία µε τον οµόλογό µου Τούρκο Υπουργό-
είναι εξαιρετική, όσον αφορά την αντιµετώπιση της παράνοµης
διακίνησης των λαθροµεταναστών. 

Όσον αφορά τις ποινές που αναφέρατε για τους διακινητές,
θέλω να σας πω ότι εγώ προσωπικά έχω εκφράσει τις επιφυλά-
ξεις µου για το ζήτηµα που εσείς θέσατε προς το συνάδελφό
µου, τον Υπουργό Δικαιοσύνης. Ωστόσο, όπως γνωρίζετε, η Κυ-
βέρνηση δρα συνολικά και οι Υπουργοί έχουν τη νοµοθετική
πρωτοβουλία για τη διαµόρφωση της οριστικής τους εισήγησης
προς το Κοινοβούλιο. Τελικά όµως το Κοινοβούλιο είναι εκείνο
το οποίο ψηφίζει και λαµβάνει την τελική θέση και νοµοθετεί. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θέλω να διαβεβαιώσω τον κύριο συνά-
δελφο, όπως επίσης και τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Καρατζαφέρη και το Κόµµα του, ότι η ελληνική
Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση του κ. Λουκά Παπαδήµου, δίνει τη
µάχη της έχοντας καταλήξει µε εθνική προτεραιότητα στο ζή-
τηµα της αντιµετώπισης της παράνοµης µετανάστευσης, µε όλες
τις επιπτώσεις στις οποίες αναφερθήκατε.

Όµως, από την άλλη πλευρά, εκείνο το οποίο έχω υποχρέωση
να επισηµάνω είναι ότι η αποτελεσµατικότητα, όσον αφορά τη
µετανάστευση, χρειάζεται δυο βασικές προϋποθέσεις: πρώτον,
κέντρα υποδοχής και κράτησης και, δεύτερον, αποτελεσµατική
λειτουργία των υπηρεσιών ασύλου. 

Χωρίς αυτές τις δυο προϋποθέσεις δεν µπορούµε να έχουµε
τέτοιο αποτέλεσµα που να µη δηµιουργεί προβλήµατα στη χώρα,
στο διεθνές της κύρος και κυρίως να κινδυνεύουµε µε την απο-
βολή είτε από τη Σένγκεν είτε από τους ευρωπαϊκούς οργανι-
σµούς και τα ευρωπαϊκά δικαστήρια.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και µα-
θήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Γυµνάσιο
Κερκύρας, 1o Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 474/31-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις επιθέσεις σε εθνικά και θρησκευτικά σύµ-
βολα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πολατίδη θα απαντήσει ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
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κ. Ηλίας Πολατίδης για να διατυπώσει την ερώτησή του.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχουµε δει κατ’ επανάληψη τα τελευταία χρόνια και ιδιαιτέ-

ρως τα τελευταία πέντε χρόνια, να γίνονται επιθέσεις κατά θρη-
σκευτικών και εθνικών συµβόλων από, για εµάς, ιδιαιτέρως
γνωστούς ανθρώπους, ιδιαιτέρως γνωστού πολιτικού χώρου, ο
οποίος έχει και κάλυψη µέσα από κοινοβουλευτικό κόµµα. 

Σε µια διαδήλωση που έγινε υποτίθεται «φιλάθλων», είδαµε να
βεβηλώνονται προτοµές µητροπολιτών στη Θεσσαλονίκη, οι
οποίοι είχαν δράσει στο Μακεδονικό Αγώνα και είναι έξω από τα
γραφεία της Μητροπόλεως της Θεσσαλονίκης. Είδαµε το ιδιαι-
τέρως ανησυχητικό περιστατικό της πυρπολήσεως εορταστικών
φατνών που είχαν µπει προσφάτως στις γιορτές. Αυτό έδωσε και
την αφορµή στο δήµαρχο -των γνωστών απόψεων- της Θεσσα-
λονίκης να πάρει από το κέντρο της Θεσσαλονίκης τη φάτνη και
να τη µεταφέρει πολύ µακριά, στην πλατεία έξω από το γήπεδο
της Τούµπας για να µη γίνουν –υποτίθεται- επεισόδια.

Αντίστοιχο περιστατικό, στο οποίο δεν υπήρξε καµµία αντί-
δραση, έγινε και στις Σέρρες. Εκεί βεβηλώθηκε η φάτνη η οποία
υπήρχε. Μάλιστα, είχαµε δηλώσεις του Αστυνοµικού Διευθυντή
Σερρών, ιδιαιτέρως ατυχείς –νοµίζω- για το συγκεκριµένο γεγο-
νός.

Ερχόµαστε τώρα να ολοκληρωθεί το γεγονός αυτό µε την προ-
σβολή του τάφου του ήρωος, Δηµητρίου Υψηλάντη, που βέβαια
πολλοί µπορεί να µη γνωρίζουν ποιος είναι. Ήταν, δυστυχώς, άν-
θρωποι άλλης νοοτροπίας εκείνη την εποχή. Η οικογένεια Υψη-
λάντη θυσίασε τις θέσεις, τα χρήµατα, τις τιµές, για να έρθει και
να δώσει τη ζωή της για την Ελλάδα. Και τα δυο αδέλφια πέθα-
ναν, έδωσαν τη ζωή τους για την Ελλάδα. 

Στο Ναύπλιο, λοιπόν, βρίσκεται ο τάφος του Δηµητρίου Υψη-
λάντη, τον οποίον οι προστατευόµενοι του ελληνικού κράτους
βεβήλωσαν, σπάζοντας το σταυρό και προσπαθώντας να βεβη-
λώσουν χωρίς επιτυχία και το άγαλµα του Θεόδωρου Κολοκο-
τρώνη στην οµώνυµη πλατεία του Ναυπλίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ κύριε Πολατίδη.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Πρέπει επιτέλους το κράτος να πάρει κά-
ποια µέτρα. Δεν είναι χαµηλή αυτή η εγκληµατικότητα, δεν είναι
αµελητέα αυτή η εγκληµατικότητα και πρέπει το κράτος να πάρει
µέτρα. 

Αναµένω την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.
Παρακαλώ εντός του χρόνου σας τώρα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι βέβαιο ότι θα προσπαθήσω να εξοικονοµήσω και χρόνο

που πήρα από την προηγούµενη απάντησή µου.
Αναφερθήκατε, κύριε συνάδελφε, σε περιστατικά τα οποία

πραγµατικά είναι εξαιρετικά ανησυχητικά. Πρώτα απ’ όλα πρέπει
να επισηµάνω ότι η προσβολή των εθνικών και θρησκευτικών
συµβόλων είναι φαινόµενο που τα τελευταία χρόνια παρουσιάζει
αυξητικές τάσεις και πράγµατι δηµιουργεί σοβαρούς προβληµα-
τισµούς σε ένα µέρος της κοινωνίας µας. 

Αυτό το γεγονός, όµως, έχει δύο διαστάσεις. Η πρώτη είναι η
ποινική διάσταση. Γνωρίζετε, βεβαίως, ότι οι πράξεις που ανα-
φέρατε είναι ποινικώς κολάσιµες και αυτός είναι και ο λόγος για
τον οποίο εµπλέκεται η Αστυνοµία. 

Στο περιστατικό στις Σέρρες η Αστυνοµία προέβη στη σύλ-
ληψη τριών ατόµων, τα οποία παραπέµφθηκαν στη δικαιοσύνη
και τον Ιούλιο σε αντίστοιχο περιστατικό πάλι είχε συλλάβει ένα
ακόµη άτοµο. Για τα άλλα περιστατικά οι δράστες είναι άγνωστοι
και, βεβαίως, συνεχίζεται η προανάκριση –η προανάκριση, υπεν-
θυµίζω, που ορίζουν οι νόµοι- προκειµένου να εντοπιστούν ποιοι
είναι οι δράστες.

Εποµένως, µε πολύ µεγάλη επιφύλαξη ακούω τη φράση σας
ότι «είναι οι γνωστοί δράστες». Γιατί αν είναι γνωστοί οι δράστες,
τότε γιατί δεν επεµβαίνει ο εισαγγελέας και γιατί δεν γίνεται αν-
τικείµενο µιας καταγγελίας και στη συνέχεια να ακολουθηθούν

όλες οι νόµιµες διαδικασίες; 
Όπως αντιλαµβάνεστε, όµως, οι ψίθυροι δεν είναι δουλειά

ούτε της Αστυνοµίας ούτε της Δικαιοσύνης. Τα όργανα της πο-
λιτείας οφείλουν να αναζητούν αποδείξεις. Κάθε άλλη πρακτική
θα έλεγα ότι είναι επικίνδυνη και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι συµ-
φωνείτε κι εσείς. 

Πέραν αυτών, οφείλω να σας ενηµερώσω ότι τα Σώµατα
Ασφαλείας, µε αφορµή τέτοια κρούσµατα έχουν λάβει ειδικές εν-
τολές και οδηγίες, ώστε να εντάξουν στον επιχειρησιακό τους
σχεδιασµό την προστασία κάθε αγαθού της εθνικής µας κληρο-
νοµιάς. Αυτές οι εντολές αφορούν την ουσιαστική επιτήρηση των
χώρων που φυλάσσονται αρχαιότητες, εθνικά και θρησκευτικά
σύµβολα και ιερά κειµήλια. Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο έχουν δοθεί
και οδηγίες, προκειµένου οι αξιωµατικοί να έλθουν σε επικοινω-
νία µε υπεύθυνους τέτοιων χώρων, όπως είναι οι µητροπόλεις,
τα µοναστήρια, µε σκοπό να τους ενηµερώσουν για τα αστυνο-
µικά µέτρα πρόληψης -περιοδικά πάντοτε, µέτρα πρόληψης- τα
οποία ακολουθούν και, επίσης, να τους ζητήσουν, αν έχουν, κά-
ποια άλλα µέτρα προληπτικού χαρακτήρα να τους υποδείξουν. 

Σε κάθε περίπτωση, εκείνο που µας ενδιαφέρει είναι να µει-
ώσουµε τις πιθανότητες εκδήλωσης τέτοιων ποινικών αδικηµά-
των. Ωστόσο, όµως, συµφωνώ µαζί σας ότι πρέπει µε κάθε τρόπο
να καταστήσουµε σεβαστές στην ελληνική κοινωνία τις κυρίαρ-
χες αξίες της, έτσι ώστε να µπορέσουµε να συµβάλουµε µε κάθε
τρόπο στη συνοχή της κοινωνίας και, βεβαίως, σε µία περίοδο
όπου η βαθιά οικονοµική κρίση επηρεάζει ακόµα και τη συνοχή
µας.

Σε κάθε περίπτωση, αντιλαµβάνεστε ότι η Ελληνική Αστυνοµία
-και το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη- έχει πάρει όλα τα
µέτρα που της επιτρέπει ο νόµος. Από εκεί και πέρα, τόσο η ίδια
η τοπική κοινωνία ή οι τοπικές κοινωνίες σε άλλες περιοχές, αλλά
και οι ίδιοι οι ενεργοί πολίτες, µπορούν να συµβάλουν στην εξα-
κρίβωση της αλήθειας και στην τιµωρία των ενόχων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Σερρών

του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας Πολατίδης έχει το λόγο για την ανάπτυξη της
επίκαιρης ερώτησής του.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δώσατε µία τυπική απάν-
τηση, που οµολογώ ότι δεν µε ικανοποιεί. Είπατε ότι έγιναν όλες
οι απαραίτητες προσπάθειες για να συλληφθούν οι δράστες.
Μπορείτε αυτούς που το έκαναν, από τον πολιτικό χώρο που ανή-
κουν -και το ξέρετε αυτό- ξεκάθαρα να τους εντοπίσετε. Ούτως
ή άλλως, αυτός ο πολιτικός χώρος διατυµπανίζει τις δράσεις του,
δεν θέλει να τις κρατάει κρυφές και ξεκάθαρα δηλώνει το τι θέλει
να κάνει.

Από εκεί και πέρα είναι και ένα θέµα το τι εντολές δίνετε στην
Αστυνοµία. Όταν πέταξε κάποιος ένα γιαούρτι στον κ. Αλαβάνο,
τον τέως Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, η Αστυνοµία έκανε τα αδύνατα
δυνατά, βρήκε τους δράστες, τους παρέπεµψε στη δικαιοσύνη,
έβγαλε ειδική ανακοίνωση. Δεν είδα στο συγκεκριµένο θέµα να
υπάρχει η ίδια αντιµετώπιση, εκτός αν θεωρείτε ότι η εξύβριση
ενός πολιτικού προσώπου των όποιων ιδεών –αυτό δεν το εξε-
τάζω- είναι πολύ σηµαντικότερο θέµα από τη βεβήλωση ενός
µνηµείου του τάφου ενός ήρωα της Επαναστάσεως.

Εγώ θεωρώ ότι το δεύτερο είναι σηµαντικότερο. Εσείς προ-
φανώς θεωρείτε ότι δεν είναι κάτι σηµαντικό. Αναφέρεστε στους
ενεργούς πολίτες, στην κοινωνία. Είναι δουλειά των πολιτών;
Αυτό είναι το µήνυµα, το οποίο δίνει το Υπουργείο ότι πρέπει
ξαφνικά ο δήµαρχος της πόλεως, ο οποίος έκανε µήνυση κατά
αγνώστων, να αρχίσει ο ίδιος να κάνει τις έρευνες; Ποιος θα τις
κάνει; Δεν καταλαβαίνω γιατί το λέτε αυτό.

Πρέπει να ενεργοποιηθεί η Αστυνοµία και να δώσει το Υπουρ-
γείο την κατεύθυνση ότι αυτά είναι σηµαντικά θέµατα και -όπως
είπατε- πραγµατικά προσβάλλουν τις αξίες όχι ενός µέρους,
αλλά όλου του ελληνικού λαού, πλην ελαχίστων εξαιρέσεων και
πρέπει να δοθεί εκεί το βάρος, ούτως ώστε να συλληφθούν και
να τιµωρηθούν παραδειγµατικώς οι δράστες, και να δώσει το µή-
νυµα η πολιτεία ότι δεν είναι ανεκτές οι συµπεριφορές αυτές.

Δεν µπορούµε, όπως συλλαµβάνουµε στο µετρό το λαθροµε-
τανάστη ή τον πορτοφολά, και τον αφήνουµε ελεύθερο, γιατί
είναι γεµάτες οι φυλακές και το θεωρούµε ένα ήσσονος σηµα-
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σίας θέµα, να πάµε και εδώ στην ίδια λογική: «Εντάξει, πηγαίνετε,
σπάστε κάτι, δεν πειράζει. Παιδιά ήταν, έκαναν κάτι παραπάνω,
δεν πειράζει, ας µην του δώσουµε σηµασία». Είναι ιδιαιτέρως ση-
µαντικά. Προσβάλλουν σηµαντικά τον ελληνικό λαό, ο οποίος
υφίσταται τα πάνδεινα από την οικονοµική κρίση. Μέχρι στιγµής
δεν αντιδρά, αλλά ενδεχοµένως αυτή η προσβολή της εθνικής
και θρησκευτικής τους συνειδήσεως θα είναι εκείνη η σταγόνα
που θα ξεχειλίσει το ποτήρι της οργής και της αγανακτήσεως. 

Λάβετε τα µέτρα που µπορείτε και πιστεύω ότι µπορεί να λάβει
η Αστυνοµία. Τουλάχιστον η πεποίθηση όλων είναι ότι είναι γνω-
στοί, γνωστότατοι οι δράστες και ως φυσικά πρόσωπα, αλλά και
ο χώρος από τον οποίο προέρχονται. Να µην κρυβόµαστε πίσω
από το δάκτυλό µας, ότι δήθεν δεν γνωρίζουµε ποιοι είναι ή είναι
αδύνατον να βρούµε ποιοι είναι αυτοί. Μπορεί η Αστυνοµία να
το βρει, χρειάζεται όµως την κατάλληλη παρότρυνση από εσάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Χρή-
στος Παπουτσής, Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, για τη δευ-
τερολογία του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι όλες οι απαραί-
τητες οδηγίες και οι εντολές προς τις αστυνοµικές αρχές έχουν
δοθεί από τον Aρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας αλλά και από
την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου µας. Να είστε απολύτως βέ-
βαιος γι’ αυτό. 

Η θεωρία των «γνωστών αγνώστων», µία θεωρία η οποία έρ-
χεται και επανέρχεται σε κάθε εκδήλωση κάποιας κοινωνικής έν-
τασης, όποια και αν είναι αυτή, επιτρέψτε µου να πω ότι δεν
στέκει. Και δεν στέκει υπό ποία έννοια; Ότι δεν µπορούµε, απο-
δεχόµενοι τη θεωρία αυτή, να οδηγηθούµε στην εφαρµογή του
νόµου κατά το δοκούν και κατά την εκτίµηση της Αστυνοµίας. Οι
αστυνοµικές αρχές έχουν την υποχρέωση να βρουν αποδείξεις.
Έχουν την υποχρέωση να διερευνήσουν τις υποθέσεις, να τεκ-
µηριώσουν την παράνοµη πράξη και στη συνέχεια να οδηγήσουν
την υπόθεση στις δικαστικές αρχές. Αυτή είναι η δουλειά της
Αστυνοµίας. Δεν είναι η δουλειά της Αστυνοµίας να ανακαλύπτει
ενόχους, ούτε να κατασκευάζει ενόχους για να ικανοποιηθεί το
κοινό περί του δικαίου αίσθηµα. Από την άποψη αυτή, επιµένω
ότι όσον αφορά τις εντολές οι οποίες έχουν δοθεί είναι απολύ-
τως σαφείς σε ολόκληρη τη χώρα, όχι µόνο στη δική σας πε-
ριοχή. Αυτός είναι ο ρόλος της Ελληνικής Αστυνοµίας και σε
αυτήν την κατεύθυνση κινείται.

Τώρα, από εκεί και πέρα, εάν για τον οποιονδήποτε λόγο µία
µήνυση κατά αγνώστων σηµαίνει ότι εσείς ή οποιοσδήποτε
άλλος ή ο ίδιος ο κύριος δήµαρχος, όταν λέει «αγνώστους», εν-
νοεί γνωστούς, τότε µε συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά αυτό δεν
σηµαίνει ότι συνεισφέρει στο έργο της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Γι’ αυτόν το λόγο αναφέρθηκα στο ότι η κοινωνία των πολιτών
χρειάζεται και εκείνη να συνδράµει µε επιχειρήµατα, µε αποδεί-
ξεις, µε στοιχεία, ούτως ώστε να υποβοηθείται το ερευνητικό
έργο της Αστυνοµίας και η τεκµηρίωση της παράνοµης πράξης.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εγώ σας ευχαριστώ.
Η τέταρτη µε αριθµό 464/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κε-
φαλογιάννη προς τον Υπουργό Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε την αποµάκρυνση της έδρας του Ευρωπαϊκού Οργανισµού
Ασφάλειας Δικτύων και Πληροφοριών ENISA από το Ηράκλειο,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 463/27/31-1-2012 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη λήψη νέων
πρόσθετων µέτρων λιτότητας και την ταυτόχρονη αύξηση των
αµοιβών και των προµηθειών των τραπεζικών ιδρυµάτων.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλέξη Τσίπρα θα απαντήσει ο
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών κ.
Ευάγγελος Βενιζέλος.

Παρακαλείται ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας να
διατυπώσει την ερώτησή του.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, σε λίγες ώρες ο Πρωθυπουργός –που δεν
είναι εκλεγµένος- µαζί µε τους τρεις πολιτικούς Αρχηγούς που
τον επέλεξαν –η πολιτική, όµως, που ακολουθούν είναι εµφανές
πλέον ότι στερείται λαϊκής νοµιµοποίησης- αναµένεται να συσκε-
φθούν, προκειµένου να πάρουν πάρα πολύ κρίσιµες αποφάσεις
στο όνοµα όλων µας, στο όνοµα του ελληνικού λαού, αποφάσεις
που θα αφορούν τις επόµενες δεκαετίες και οι οποίες κατά τη
γνώµη µας θα δεσµεύουν τη χώρα και τον ελληνικό λαό για τις
επόµενες δεκαετίες.

Οι τελευταίες εξελίξεις αποδεικνύουν ότι τόσο το πρώτο µνη-
µόνιο όσο και οι αναθεωρήσεις του, αλλά και η νέα δανειακή σύµ-
βαση και τα µέτρα που θα τη συνοδεύουν, δεν πρόκειται να
σώσουν την ελληνική οικονοµία και τη χώρα, αλλά θα σώσουν τα
λεφτά των δανειστών µας. 

Έξι φορές µάς σώσατε, έξι φορές αποτύχατε παταγωδώς και
οδηγήσατε τη χώρα στη χρεοκοπία. Δεν ήσασταν, όµως, το ίδιο
φειδωλοί, όπως ήσασταν µε τον εργάτη, το µισθωτό, µε κάποιους
άλλους. Στις τράπεζες, κύριε Αντιπρόεδρε, δώσατε τα τελευταία
τρία χρόνια σε ρευστό και εγγυήσεις πάνω από 130 δισεκατοµ-
µύρια. Αναµένεται να δώσετε άλλα 39 δισεκατοµµύρια. 

Σας ρωτώ, πόσα από αυτά τα χρήµατα πήγαν στην πραγµατική
οικονοµία; Από τα χρήµατα του νέου δανείου πόσα χρήµατα θα
πάνε στην πραγµατική οικονοµία; Επίσης, µπορείτε να µου πείτε
πώς είναι δυνατόν σε εποχές σκληρής λιτότητας για τους συν-
ταξιούχους να εκτινάσσονται κατά 152% οι αµοιβές και οι προ-
µήθειες στα τραπεζικά ιδρύµατα. Με ποια τραπεζικά ιδρύµατα
υπογράφηκαν αυτές οι συµβάσεις; Μπορείτε να µου πείτε στη
χώρα του ενός εκατοµµυρίου ανέργων και στη χώρα που ένας
στους δύο νέους δεν έχει δουλειά, πώς είναι δυνατόν να έχουµε
τα τελευταία δύο χρόνια της µνηµονιακής πολιτικής αλλεπάλλη-
λες αυξήσεις και αναλήψεις τεραστίων κονδυλίων από τις απόρ-
ρητες δαπάνες του Υπουργείου Εξωτερικών; Τέλος, µπορείτε να
µου εξηγήσετε ως πότε θα χρυσοπληρώνουµε µε δεκάδες εκα-
τοµµύρια ευρώ τους συµβούλους της Κυβέρνησης, τα δικηγο-
ρικά γραφεία, τη «Λαζάρντ», µε απευθείας µάλιστα αναθέσεις
από τον Οργανισµό Διαχείρισης Δηµόσιου Χρέους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αντιπρόεδρος της Κυ-
βέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος
έχει το λόγο. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ θέτει δύο συγκεκριµένα
ζητήµατα και γενικεύει, όπως δικαιούται, την κριτική που ασκεί
στην κυβερνητική πολιτική. 

Θα απαντήσω στα δύο συγκεκριµένα ερωτήµατα που έθεσε,
τι γίνεται µε τις προβλέψεις του προϋπολογισµού του 2011 για
την προµήθεια τραπεζικών ιδρυµάτων και τι γίνεται µε τις από-
λυτες δαπάνες του Υπουργείου Εξωτερικών και θα του απαν-
τήσω και στα γενικότερα θέµατα που έθεσε. 

Πράγµατι, κύριε Τσίπρα, στον προϋπολογισµό του 2011 προ-
βλέπεται µία αυξηµένη επιβάρυνση για προµήθειες τραπεζικών
ιδρυµάτων. Μόνο που αυτό οφείλεται σε καθαρά τεχνικούς λο-
γιστικούς λόγους. Αυτά αφορούν προµήθειες της Τράπεζας της
Ελλάδος, τις δοσοληψίες του ελληνικού δηµοσίου µε την Τρά-
πεζα της Ελλάδος, η οποία αµείβεται για τις υπηρεσίες που προ-
σφέρει προς το δηµόσιο, τηρώντας τους λογαριασµούς του στην
Τράπεζα της Ελλάδος, καθώς η εκτέλεση του προϋπολογισµού
διενεργείται ταµειακά σε πολύ µεγάλο βαθµό από την Τράπεζα
της Ελλάδος. 

Μέχρι το 2011, στο τέλος κάθε χρόνου προκαταβολικά διδόταν
η προµήθεια αυτή και συµψηφιστικά τον επόµενο χρόνο εκκαθα-
ριζόταν ο λογαριασµός. Το 2011 άλλαξε ο κανόνας. Όλα έπρεπε
να γίνουν την ίδια χρονιά. Έτσι, έχουµε µία συσσώρευση των
προµηθειών της Τράπεζας της Ελλάδος για τρία χρόνια, 2009,
2010, 2011. Εάν ληφθεί υπ’ όψιν ότι περίπου 60 εκατοµµύρια το
χρόνο παίρνει ως προµήθεια η Τράπεζα της Ελλάδος, το άθροι-
σµα θα ήταν 180 εκατοµµύρια. Είναι 152 εκατοµµύρια.

Στο µεταξύ αλλάξαµε τη σύµβαση και η ετήσια προµήθεια από
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60 εκατοµµύρια έγινε 35 και τα 35 εκατοµµύρια είναι εγγεγραµ-
µένα στον προϋπολογισµό του 2012. Αυτό είναι το ποσό στο
οποίο αναφέρεστε, αυτό είναι το εύρηµα επί του οποίου οικοδο-
µήσατε το πρώτο σκέλος της ερώτησης. 

Ως προς τις απόρρητες δαπάνες του Υπουργείου Εξωτερικών,
θα µπορούσατε βεβαίως να απευθυνθείτε και στον νυν Υπουργό
Εξωτερικών, τον αγαπητό συνάδελφο κ. Δήµα, αλλά θέλω να σας
πω ότι ούτως ή άλλως υπάρχει µία πάγια πρακτική, υπάρχουν
συγκεκριµένες δαπάνες του ελληνικού δηµοσίου, συγκεκριµένες
δράσεις επαναλαµβανόµενες κάθε χρόνο, που καλύπτονται από
τις απόρρητες δαπάνες. Τις απόρρητες δαπάνες τις υπογράφει
ο Υπουργός, αλλά τις διαχειρίζονται υπηρεσιακά στελέχη του
Υπουργείου Εξωτερικών και µε βάση τα στοιχεία του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους η δαπάνη είναι σταθερή. Διότι δεν πρέπει
να βλέπετε την εγγεγραµµένη αλλά την πραγµατοποιηθείσα
κάθε χρονιά δαπάνη. 

Με βάση, λοιπόν, τα στοιχεία που έχω, η πραγµατοποιηθείσα
δαπάνη του 2008 ήταν 44 εκατοµµύρια, του 2009 ήταν 57, του
2010 ήταν 56 και του 2011 48,9 εκατοµµύρια. Είναι λίγο-πολύ το
ίδιο επίπεδο. Είναι επαναλαµβανόµενες δαπάνες, τις οποίες κατ’
ιδίαν θα µπορούσα να σας αναφέρω, αλλά αυτό µπορεί να το
κάνει ακόµα καλύτερα ο Υπουργός Εξωτερικών, όπως και ο εκά-
στοτε Υπουργός Εξωτερικών.

Τώρα λέτε, πώς είναι δυνατόν να θέλουµε να σώσουµε και πάλι
τις τράπεζες την ώρα που υποβάλλεται σε τεράστιες θυσίες ο
ελληνικός λαός, ο εργαζόµενος, ο συνταξιούχος. Δεν σώζουµε
τους τραπεζίτες, δεν σώζουµε τους µεγαλοµετόχους των τραπε-
ζικών ιδρυµάτων. Σώζουµε την τραπεζική λειτουργία, την πίστη.
Γιατί αν δεν υπάρχει ένα ασφαλές και λειτουργικό τραπεζικό σύ-
στηµα, δεν υπάρχει οικονοµία, δεν υπάρχει ανάπτυξη, δεν υπάρ-
χουν επιχειρήσεις, δεν υπάρχουν δουλειές. 

Άρα, αυτό που αγωνιζόµαστε να κάνουµε, είναι να σώσουµε
τον ιστό της ελληνικής οικονοµίας. Και ξέρετε ότι αυτό θα το κά-
νουµε και αγωνιζόµαστε στη διαπραγµάτευση µε την τρόικα να
επιβάλουµε το σηµείο αυτό µε τον πιο ασφαλή –και θα έλεγα-
κερδοφόρο τρόπο για το ελληνικό δηµόσιο, όπως έχουµε πει,
όπως προβλέπει η νοµοθεσία και πάντως µε την προοπτική ο ελ-
ληνικός λαός να ανακτήσει, αν όχι το σύνολο, το µεγαλύτερο
µέρος των ποσών που διαθέτει για την επανακεφαλαιοποίηση
των ελληνικών τραπεζών. 

Γιατί προκύπτει το ζήτηµα αυτό; Γιατί προκύπτει ζήτηµα επα-
νακεφαλαιοποίησης και γιατί έχει προκύψει ζήτηµα παροχής αυ-
ξηµένων εγγυήσεων προς τις τράπεζες, προκειµένου αυτές να
αντλούν ρευστότητα είτε από την Τράπεζα της Ελλάδος είτε από
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα; 

Πρωτίστως γιατί έφυγαν από τις τράπεζες οι καταθέσεις των
Ελλήνων πολιτών. Και δεν έφυγαν µόνο οι καταθέσεις των µεγα-
λοκαταθετών, που πήγαν στο εξωτερικό. Έφυγαν κι αυτές που
έπρεπε να µετατραπούν σε χρήµα για να πληρωθούν οφειλές
προς το δηµόσιο κι αυτές που έπρεπε να µετατραπούν σε χρήµα
για να πληρωθούν εργαζόµενοι επιχειρήσεων κι έφυγαν χρήµατα
το οποία πήγαν σε σπίτια και φυλάσσονται, αποθησαυρίζονται,
χωρίς να αποδίδουν, ούτε γι’ αυτούς που έχουν τα χρήµατα αυτά
ούτε για την εθνική οικονοµία ούτε για το ελληνικό δηµόσιο.

Από τα 65 δισεκατοµµύρια ευρώ που έφυγαν από τις καταθέ-
σεις των ελληνικών τραπεζών από τα τέλη του 2009 µέχρι σή-
µερα, µόνο 16 δισεκατοµµύρια έχουν πάει στο εξωτερικό
νοµίµως µε εµβάσµατα. Κι από αυτά τα 16 δισεκατοµµύρια λιγό-
τερο από το 10% έχουν πάει στην περιβόητη Ελβετία. Στο Ηνω-
µένο Βασίλειο έχουν πάει πολύ περισσότερα, 32%. Αλλά
υπάρχουν τα άλλα 45 δισεκατοµµύρια τα οποία εν µέρει έχουν
µετατραπεί σε δαπάνη, εν πολλοίς όµως είναι κρίµα να βρίσκον-
ται φυλαγµένα και να µη γυρίζουν στις τράπεζες. 

Αυτό που επιδιώκουµε να κάνουµε τώρα, διαµορφώνοντας ένα
πλαίσιο δηµοσιονοµικής και χρηµατοοικονοµικής ασφάλειας µε
την ολοκλήρωση του PSI, µε την ολοκλήρωση των δύσκολων,
πολύ δύσκολων διαπραγµατεύσεων για το νέο πρόγραµµα, µε
την καταβολή του πρώτου µέρους του νέου δανείου που µας δί-
νουν οι θεσµικοί µας εταίροι, των 130 δισεκατοµµυρίων, είναι να
δώσουµε το µήνυµα παντού και κυρίως στους Έλληνες καταθέ-
τες, ότι οι τράπεζες έχουν οριστικά διασφαλιστεί και ήρθε η ώρα

να αλλάξουν τα επίπεδα ρευστότητας και να γυρίσουν τα λεφτά
στις τράπεζες. 

Η επιστροφή των καταθέσεων πρέπει να είναι ένας µεγάλος
στόχος, γιατί αυτό βοηθά και επιχειρήσεις αλλά και νοικοκυριά,
βοηθά την αγορά ακινήτων, βοηθά την απασχόληση, την κατα-
πολέµηση της ανεργίας. 

Πώς θα αλλάξουν τα επίπεδα ρευστότητας; Πώς µπορεί να
«αναπνεύσει» η αγορά; Πρώτον, µε την αλλαγή της τραπεζικής
συµπεριφοράς, να µπορέσουν οι τράπεζες να δώσουν χρήµα.
Τώρα αντλούν τη ρευστότητα για να διατηρούνται οι ίδιες στη
ζωή και αντλούν ρευστότητα για να διευθετούν απλώς παλιά δά-
νεια, γιατί δεν είναι µόνο η χορήγηση νέων δανείων, επιχειρηµα-
τικών, καταναλωτικών ή στεγαστικών. Είναι και η ανάγκη να
διακανονίζονται και να ξαναδιακανονίζονται τα δάνεια τα οποία
δεν εξυπηρετούνται τώρα γιατί υπάρχουν δυσκολίες και στην
αγορά και στα νοικοκυριά. Επιπλέον όµως το ίδιο το δηµόσιο πε-
ριµένει να πάρει λεφτά από τους θεσµικούς του εταίρους για να
πληρώσει τις δικές του ληξιπρόθεσµες οφειλές προς την αγορά.
Έτσι θα κινηθεί ο «τροχός», γι’ αυτό πιστεύουµε ότι αυτό που κά-
νουµε τώρα έχει και αναπτυξιακή προοπτική και µπορεί να συµ-
βάλει σ’ αυτό που έχει ανάγκη η πραγµατική οικονοµία.

Υπάρχει άλλο σχέδιο; Μπορούµε να βρούµε άλλη λύση; Μπο-
ρεί να διατυπώσει κανείς υπεύθυνα µία άλλη πρόταση; Έχει πει
ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας να µην πληρώσουµε τοκο-
χρεολύσια, να κάνουµε παύση πληρωµών για τρία χρόνια. Το έχει
διατυπώσει και στη Βουλή και σε συνέντευξή του. Να ψηφίσουµε
ένα νόµο και να πούµε ότι η Ελλάδα σταµατάει να πληρώνει για
τρία χρόνια. 

Θα ήθελα να ακούσω αυτό το σενάριο και να το ακούσει µαζί
µου και ο ελληνικός λαός. Πώς εξελίσσεται; Τι σηµαίνει αυτό για
την παραµονή της Ελλάδας στο ευρώ, τι σηµαίνει αυτό για την
επιστροφή έστω µετά από κάποια χρόνια της Ελλάδας στις αγο-
ρές, τι σηµαίνει αυτό για τις επιχειρήσεις, για τους ανέργους, για
τους εργαζόµενους; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ διεκδικεί να παίξει αυξηµένο ρόλο. Ζητάει εκλογές
επειγόντως και καταγγέλλει την κυβερνητική πολιτική της Κυβέρ-
νησης συνεργασίας υπό τον Λουκά Παπαδήµο. Έχει ένα άλλο
όραµα, µία άλλη πρόταση; Πείτε στον ελληνικό λαό την πρόταση
αυτή. Πείτε «εγώ προτείνω να γίνει αυτό που θα έχει ως συνέπεια
να βγούµε από το ευρώ, που θα έχει ως συνέπεια να γυρίσουµε
στη δραχµή, που θα έχει ως συνέπεια την τραγική υποβάθµιση
του επιπέδου ζωής, την τραγική υποβάθµιση µισθών και συντά-
ξεων, το κλείσιµο των επιχειρήσεων, τη διακοπή του εξαγωγικού
και εισαγωγικού εµπορίου, το κλείσιµο των γραµµών στις τράπε-
ζες για να παίρνουµε πετρέλαιο και φάρµακα», γιατί περί αυτού
πρόκειται.

Όποιος νοµίζει ότι παίζει µε τις λέξεις ή παίζει δηµαγωγικά µε
διάφορες «φούσκες», πρέπει να πει στον ελληνικό λαό ότι τον
εκθέτει σε θανάσιµο κίνδυνο, στον κίνδυνο να µην µπορούµε να
προµηθευόµαστε φάρµακα και πετρέλαιο ή φυσικό αέριο. 

Αυτά τα προβλήµατα αντιµετωπίζουµε, αυτή είναι η ουσία της
πολιτικής που ασκούµε, αυτά είναι τα τραγικά διλήµµατα που
έχουµε. Οι Αρχηγοί των κοµµάτων που στηρίζουν την Κυβέρνηση
στη σύσκεψη υπό τον Πρωθυπουργό σ’ αυτά τα διλήµµατα θα
κληθούν να απαντήσουν. Αλλά γιατί µόνο ο κ. Παπανδρέου, ο κ.
Σαµαράς και ο κ. Καρατζαφέρης; Γιατί όχι κι εσείς, κύριε Τσίπρα;
Γιατί όχι και η κ. Παπαρήγα; Γιατί όχι όλοι όσοι είναι µέσα στη
Βουλή και µέσα στην κοινωνία; 

Είναι εύκολο να κρύβεσαι πίσω από τους άλλους, να ξέρεις ότι
κάποιος άλλος θα κάνει τη δύσκολη δουλειά, θα πάρει τη δυσά-
ρεστη απόφαση, θα στεναχωρήσει το λαό ώστε να µπορείτε
εσείς να δηµαγωγείτε, να ανευθυνολογείτε και να δηµιουργείτε
µία ψευδαίσθηση.

Δεν το κάνετε όµως µόνο εσείς. Το κάνουν και δυνάµεις οι
οποίες είναι στο εσωτερικό της κυβερνητικής συνεργασίας και
προσπαθούν τεχνηέντως να κρυφτούν πίσω από άλλα κόµµατα
ή από άλλα πρόσωπα. 

Ήλθε η ώρα της αλήθειας. Ναι, είναι πολύ δυσάρεστη αυτή η
πολιτική, αλλά η µη εφαρµογή της πολιτικής αυτής θα είναι πολύ
πιο δυσάρεστη. Όταν βρισκόµαστε προ του δραµατικού διλήµ-
µατος να σταθµίζουµε το δυσάρεστο µε το πιο δυσάρεστο, πρέ-
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πει να πάρουµε αποφάσεις δύσκολες, ιστορικές, εθνικές, υπεύ-
θυνες.

Τοποθετηθείτε, λοιπόν. Είναι µια πολύ ωραία ευκαιρία να αν-
ταλλάξουµε απόψεις επί του θέµατος αυτού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Αλέξης Τσίπρας, έχει το
λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε
Υπουργέ των Οικονοµικών και Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης, η
τοποθέτησή σας στερείται στοιχειώδους αυτοκριτικής και είναι
περίσσεια θράσους να βγαίνετε αυτή τη στιγµή κουνώντας το
δάχτυλο, τη στιγµή που είστε ο φυσικός αυτουργός της τραγω-
δίας, που έχετε βυθίσει τον ελληνικό λαό δυο χρόνια τώρα σε
µια πρωτοφανή περιδίνηση.

Αφήστε σε µένα και σε µας να διατυπώσουµε εµείς τις προτά-
σεις µας. Μην προσπαθείτε να διατυπώσετε εσείς την καρικα-
τούρα των προτάσεών µας. Δε µιλήσαµε εµείς για άµεση παύση
πληρωµών. Εσείς µας οδηγείτε και σε στάση πληρωµών και στην
έξοδο από το ευρώ και στην χρεοκοπία µε την πολιτική σας. Και
είστε απόλυτα υπεύθυνος γι’ αυτή την πορεία του τόπου.

Κύριε Υπουργέ και Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης, όταν εµείς
µιλάµε για διεκδίκηση και διαπραγµάτευση έχουµε να αντιπρο-
τείνουµε και συγκεκριµένα µοντέλα. Ζητήσαµε να διεκδικήσει η
χώρα αυτό που έκανε η Γερµανία το 1953 προκειµένου να αντι-
µετωπίσει το τεράστιο πρόβληµα χρέους που είχε η οικονοµία
της όταν έβγαινε από τον πόλεµο. Προχώρησε σε µορατόριουµ,
σε πολυµερή διαπραγµάτευση µε άλλες είκοσι τρεις χώρες -και
η Ελλάδα ανάµεσά τους- και διαγράφηκε το 50% του χρέους της
χωρίς µνηµόνια, χωρίς λιτότητα, χωρίς καταστροφή παρά µο-
νάχα µε ρήτρες ανάπτυξης για να αποπληρώνει µε χαµηλά επι-
τόκια, αν έχει ανάπτυξη. Εσείς µας βυθίζετε µέσα στην περι-
δίνηση της ύφεσης και µας λέτε ότι έχουν αναπτυξιακή προ-
οπτική τα νέα υφεσιακά µέτρα που δεν ξέρω και εγώ πόσα δισε-
κατοµµύρια είναι. Και εσείς έχετε χάσει το λογαριασµό. 

Μας απειλείτε δυο χρόνια τώρα ότι αν δεν δεχθούµε τα ανάλ-
γητα µέτρα θα χρεοκοπήσουµε. Και στο όνοµα της σωτηρίας
από τη χρεοκοπία µας βυθίζετε στην ύφεση και την κοινωνική
διάλυση. Γιατί δεν λέτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό παρά µο-
νάχα µέµφεστε και κατηγορείτε την Αριστερά που κάνει Αντιπο-
λίτευση; Γιατί δεν λέτε ότι η χώρα έχει ήδη χρεοκοπήσει από τον
Απρίλιο του 2010 και η αναγγελία της χρεοκοπίας και της άρσης
της εθνικής και λαϊκής κυριαρχίας της χώρας µας έγινε από τον
κ. Παπανδρέου µε φόντο το απάνεµο λιµάνι του έρµου του Κα-
στελόριζου; Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Χρεοκοπία, κύριε Υπουργέ, σας επαναλαµβάνω, δεν είναι να
µην έχουν λεφτά οι τραπεζίτες που χρεοκόπησαν τις τράπεζές
τους και αναγκάζονται να δώσουν τα κλειδιά στο δηµόσιο, στο
κράτος, προκειµένου να εγγυηθεί τις καταθέσεις του λαού. Χρε-
οκοπία είναι αυτό που βιώνουµε σήµερα. Είναι να διαλύονται τα
ασφαλιστικά ταµεία και να µην έχουν να πληρώνουν τις συντά-
ξεις. Είναι να µην µπορούν τα νοσοκοµεία να λειτουργήσουν, να
µην έχουν φάρµακα οι φαρµακαποθήκες. Να µην έχουν βιβλία
τα σχολεία και να πηγαίνουν οι µαθητές πεινασµένοι το πρωί.
Χρεοκοπία, κύριε Υπουργέ, είναι να έχουµε γεµίσει µε πάνω από
1 εκατοµµύριο ανέργους και πολλά εκατοµµύρια φτωχούς. 

Μας λέτε όµως διαρκώς ότι διαπραγµατεύεστε. Δυο χρόνια
τώρα µας λέτε ότι διαπραγµατεύεστε και ότι τώρα είναι η ώρα
της διαπραγµάτευσης. Ποιας διαπραγµάτευσης; Πείτε µου ποιας
διαπραγµάτευσης. Πότε διαπραγµατευθήκατε, ποια ήταν η στρα-
τηγική σας, ποιος ήταν ο στόχος σας, τι κερδίσατε απ’ αυτή τη
διαπραγµάτευση; Δεν κάνατε απολύτως καµµία διαπραγµά-
τευση. Ακόµα και το PSI αποδεχθήκατε ό,τι σας ανακοίνωσε ο κ.
Νταλάρα εξ ονόµατος των ιδιωτών οµολογιούχων και έπρεπε το
ίδιο το IMF, η Ευρωπαϊκή Ένωση και ο Σόιµπλε να αντιδράσουν
για να διεκδικήσουν χαµηλότερο επιτόκιο.

Τη µεταφορά στο αγγλικό δίκαιο εσείς τη δώσατε πριν καν κά-
τσετε στο τραπέζι της διαπραγµάτευσης από τον Αύγουστο µε
επιστολή σας στους οµολογιούχους ότι θα δώσετε την αλλαγή
του δικαίου. Αυτή είναι η διαπραγµάτευση; 

Λέτε διαρκώς µε δραµατικό τόνο και δραµατικό ύφος ότι στην

αίθουσα της διαπραγµάτευσης βρίσκεται ο άνεργος, ο χαµηλο-
συνταξιούχος, ο εργαζόµενος, ο νέος που φεύγει στο εξωτερικό,
όλος ο ελληνικός λαός. 

Ποιον κοροϊδεύετε αλήθεια; Ποιον κοροϊδεύετε; Στην αίθουσα
της διαπραγµάτευσης είναι κάποιοι υπαλληλίσκοι δευτεροκλα-
σάτοι του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης από τη µια µεριά κι εσείς από την άλλη, που είστε έτοι-
µοι να δώσετε ό,τι σας ζητήσουν και πολλές φορές και περισσό-
τερα απ’ όσα σας ζητήσουν, όπως κάνατε µε το δέκατο τρίτο και
δέκατο τέταρτο µισθό, θέµα το οποίο εσείς ανακινήσατε στη
Βουλή, ο Πρωθυπουργός ο ίδιος και µετά σας το ζήτησαν οι
υπάλληλοι.

Πείτε µου, αλήθεια, γιατί θέλω να είµαι καλόπιστος απέναντί
σας, µία επιτυχία σας σε αυτές τις διαπραγµατεύσεις, διότι στις
διαπραγµατεύσεις πρέπει να κερδίζεις και κάτι. 

Πείτε µου, λοιπόν, µία συµβολική επιτυχία, κάτι το οποίο σας
ζήτησαν και δεν αποδεχθήκατε δύο χρόνια τώρα. Πείτε µου µία!
Και µη µου πείτε τον επίτροπο, διότι είναι ντροπή, κύριε Υπουργέ!
Είναι ο απώτατος εξευτελισµός της χώρας! Και είναι ντροπή που
δεν διακόψατε κάθε διαπραγµάτευση µόλις µάθατε αυτές τις
αξιώσεις! Βγαίνουν οι Γερµανοί και οι Βρετανοί Ευρωβουλευτές
και µας υποστηρίζουν στο Ευρωκοινοβούλιο και η ελληνική Κυ-
βέρνηση δηµοσίως ψελλίζει!

Κύριε Αντιπρόεδρε, της Κυβέρνησης, για τις απόρρητες δα-
πάνες, γι’ αυτά τα οποία είπατε, δύο χρόνια τώρα εγώ ζητάω
απαντήσεις. Είναι άλλα τα προϋπολογισθέντα και άλλο η εκταµί-
ευση 170% και 250%, υπερβάσεις των προϋπολογισθέντων. Και
δεν είναι απάντηση ότι τα έκανε και η Νέα Δηµοκρατία. Αν τα
έκανε και η Νέα Δηµοκρατία, να απαντήσει. Δεν µε ενδιαφέρει τι
έκανε η Νέα Δηµοκρατία. Όσα µου είπατε, όµως, καταγράφονται
και θα είναι πλούσιο υλικό προς διερεύνηση των οικονοµικών ει-
σαγγελέων, όχι δικό µου πια. Το θέµα έχει φτάσει στα χέρια της
Δικαιοσύνης. Κι ελπίζω ότι θα κάνει το καθήκον της, παρά τις
διαρκείς παρεµβάσεις που κάνετε προκειµένου να τους αποτρέ-
ψετε.

Κύριε Υπουργέ, σταµατήστε να εκβιάζετε τον ελληνικό λαό. Το
νέο πακέτο θα είναι το επιστέγασµα της τραγωδίας. 

Μας ρωτάτε: Μα, τι θέλετε να κάνουµε; Να µην πάρουµε τα
λεφτά και να χρεοκοπήσει η χώρα; Ε, ναι, λοιπόν, εµείς σας λέµε
να µην πάρετε τα λεφτά. Πόσο πιο απλά να σας το πούµε; Θα
είναι η τραγωδία του ελληνικού λαού να πάρει αυτά τα λεφτά.
Γιατί; Διότι ούτε δεκάρα, ούτε σεντς δεν θα πάει στην πραγµα-
τική οικονοµία. Το 85% των χρηµάτων –δεν µου απαντήσατε σε
αυτό, σας απαντάω εγώ- που πήραµε µέχρι σήµερα, πήγε για να
αποπληρώνουµε παλαιότερα δάνεια, τόκους και χρεολύσια. Και
από αυτά που θα πάρουµε τώρα -το 90% τουλάχιστον- θα πάνε
για τόκους, χρεολύσια και για τις τράπεζες. Και το χειρότερο;
Θα καταρρεύσουν τα ασφαλιστικά ταµεία.

Να λείπει, λοιπόν, αυτή η βοήθεια. Να λείπει το βύσσινο! Και-
ρός είναι να πείτε και κανένα «όχι» σε αυτούς που µας οδηγούν
σε αυτή την καταστροφή. 

Και ξέρετε κάτι; Δεν το λέω πια εγώ. Άκουγα σήµερα τον κ.
Καστανίδη, που το υπαινίχθηκε, το συνάδελφό σας. Αυτά που
λέµε εµείς δύο χρόνια τώρα, τα λένε άνθρωποι µέσα από το
ΠΑΣΟΚ, τα λένε όλοι οι σοβαροί στην Ευρώπη. Λένε ότι αν κα-
ταρρεύσει η Ελλάδα, θα συµπαρασύρει µαζί της όλη την Ευρω-
ζώνη. Κι εσείς µου λέτε ότι θα µας διώξουν από το ευρώ; Αυτό
είναι το ισχυρό διαπραγµατευτικό µας χαρτί. Δεν το αξιοποιείτε!

Η άποψή µας είναι ότι κανείς δεν σας δίνει το δικαίωµα να υπο-
γράψετε εν ονόµατι όλων των Ελλήνων. 

Κύριε Υπουργέ, είστε έξυπνος άνθρωπος, ευφυής και γνωρί-
ζετε ότι αυτά που συµβαίνουν στην πολιτική ζωή της χώρας, δεν
έχουν ξανασυµβεί. Δείτε τις δηµοσκοπήσεις. Το ΠΑΣΟΚ πριν από
δύο χρόνια εκλέχθηκε µε εκατόν εξήντα Βουλευτές και είναι πέµ-
πτο κόµµα. Γιατί συµβαίνει αυτό; Είναι θέµα προσώπων; Πι-
στεύετε, δηλαδή, ότι αν αντικατασταθεί ο ηθικός αυτουργός της
τραγωδίας από το φυσικό αυτουργό, θα επανακάµψει το κόµµα
σας και θα έχετε τη λαϊκή υποστήριξη; 

Είναι ζήτηµα πολιτικής. Είναι ζήτηµα πολιτικής! Ο λαός δεν εγ-
κρίνει αυτή την πολιτική. 

Συνεπώς εµείς σας λέµε: Όχι στο όνοµά µας. Διακόψτε τώρα
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αυτή τη διαπραγµάτευση – παρωδία και πάµε σε κάλπες, να µι-
λήσει ο λαός. Έτσι µόνο θα µπει ο λαός, ο άνεργος, ο εργαζόµε-
νος, ο χαµηλόµισθος, στην αίθουσα της διαπραγµάτευσης. Κι
αφού εσείς δεν µπορείτε ή δεν θέλετε –εγώ λέω, δεν µπορείτε
λοιπόν- να περιφρουρήσετε τα στοιχειώδη κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της χώρας και τα συµφέροντα του λαού, ε, αφήστε τον ίδιο
το λαό να τα περιφρουρήσει! Μέχρι τις 20 του Μάρτη έχουµε τον
απαιτούµενο χρόνο να πάµε σε εκλογές και να µπουν οι πραγ-
µατικές κόκκινες γραµµές που θα τις βάλει ο ελληνικός λαός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευάγγελος
Βενιζέλος για τη δευτερολογία του.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Θα αρχίσω, κύριε Πρόεδρε, µε ένα
ζήτηµα ιστορικής µνήµης και δηµοκρατικής ευαισθησίας. 

Ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Τσίπρας αναφέρθηκε στους οι-
κονοµικούς εισαγγελείς σε σχέση µε τις απόρρητες δαπάνες του
Υπουργείου Εξωτερικών προφανώς επειδή θέλει να συνδέσει την
τοποθέτησή του µέσα στη Βουλή µε την κατάθεση που έδωσε
στον αναπληρωτή οικονοµικό εισαγγελέα και διάνθησε την το-
ποθέτησή του µε όρους ποινικού δικαίου, µιλώντας για ηθικό και
φυσικό αυτουργό. 

Εάν η Αριστερά, εάν ο ΣΥΡΙΖΑ εξακολουθήσει να φλερτάρει
µε την ιδέα της τεχνητής ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής, θα
επαναλάβετε, κύριε Τσίπρα, ένα µεγάλο ιστορικό, δηµοκρατικό
και πολιτικό ολίσθηµα. Αυτό θα παρακαλούσα να το συγκρατή-
σετε και εσείς και όλοι οι συνάδελφοι και σύντροφοί σας στην
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Δεν γίνονται έτσι οι πολιτικές αντιπαραθέσεις. Εσείς επιχει-
ρείτε να χρησιµοποιήσετε ως πολιτικό όργανο και εφαλτήριο τη
δικαιοσύνη, συγκεκριµένους εισαγγελικούς λειτουργούς. Θα µας
δοθεί η ευκαιρία να πούµε και άλλα όταν θα έρθει η στιγµή γύρω
από το θέµα αυτό. 

Ας πάµε, όµως, στην ουσία του θέµατος. Με χαρακτηρίσατε
φυσικό αυτουργό ποιου πράγµατος; Της προσπάθειας τους τε-
λευταίους έξι µήνες µε διαµορφωµένη µια κατάσταση στην Ευ-
ρώπη διεθνώς και εσωτερικά να σταθεί η χώρα ζωντανή; Και
εσείς είστε ο φυσικός και ηθικός αυτουργός και εµπνευστής
ποιας πολιτικής πρότασης; Να οδηγηθεί η χώρα στην πτώχευση,
να βγούµε από το ευρώ για να αγοραστεί η χώρα φθηνά απ’ αυ-
τούς που έχουν βγάλει τα κεφάλαιά τους στο εξωτερικό και
έχουν στήσει τον κερδοσκοπικό χορό της πτώχευσης της χώρας,
της εξόδου από την ευρωζώνη προκειµένου οι ίδιοι να γίνουν κυ-
ρίαρχοι, χρησιµοποιώντας ως όργανο πολιτικής δηµαγωγίας και
παραπλάνησης και εσάς, όχι συνειδητά, πιστεύω. Έτσι, όµως,
διαµορφώνεται µια κρίσιµη µάζα αυτών που οδηγούν τον τόπο
στο αδιέξοδο και την καταστροφή. 

Θέλετε να γίνουν εκλογές και µεταξύ των εκλογών και του σχη-
µατισµού της νέας Κυβέρνησης, στην οποία θα παίξετε προφα-
νώς προέχοντα ρόλο –γι’ αυτό ζητάτε εκλογές- θα πάτε εσείς να
διαπραγµατευθείτε µε ποιους; Με ποιο συσχετισµό δυνάµεων θα
πάτε να διαπραγµατευθείτε στην Ευρώπη; Με ποια Ευρώπη; Θα
πάτε να πείσετε την κ. Μέρκελ, τον κ. Σαρκοζί, τον κ. Σόιµπλε, το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα,
τις αγορές; Για να κάνουν τι; Να δώσουν στην Ελλάδα αυτά που
δεν της δίνουν τώρα; 

Ας πάρω την πιο επιεική εκδοχή: Θεωρείτε δεδοµένο ότι θα
κάνουν το παν για να µας κρατήσουν στο ευρώ και άρα µπο-
ρούµε να τους εκβιάζουµε αζηµίως, µπορούµε να διαπραγµα-
τευόµαστε έχοντας ως επιχείρηµα τη δική τους ανάγκη να µας
κρατήσουν στο ευρώ. Αυτή είναι µια εξαιρετικά ριψοκίνδυνη και
αλόγιστη πολιτική. Διότι πρέπει να ξέρετε ότι στην Ευρωζώνη
υπάρχουν κυβερνήσεις, κοινοβούλια, εκλογικά σώµατα, λαοί,
συµπλέκονται οι αγορές, υπάρχουν κερδοσκοπικά συµφέροντα,
υπάρχουν µη ορθολογικές συµπεριφορές και µπορεί κάποια
στιγµή να ληφθούν αποφάσεις, οι οποίες δεν έχουν καµµία διο-
ρατικότητα, κανένα στρατηγικό χαρακτήρα και οδηγούν στην κα-
ταστροφή και την Ελλάδα και την Ευρωζώνη και την Ευρώπη και
τη διεθνή οικονοµία. Δεν παίζουµε µε τη φωτιά όταν διαχειριζό-
µαστε τη µοίρα ενός λαού. 

Ναι, ο λαός έχει φτωχύνει. Ναι, ζούµε ένα δράµα. Ναι, έχει µει-

ωθεί το επίπεδο ζωής. Ναι, είναι δραµατικό να αναγκάζεσαι να
κόψεις συντάξεις και µισθούς. Αυτό, όµως, που µπορούµε να ζή-
σουµε και θέλουµε να αποφύγουµε δεν περιγράφεται. Πάνω στη
δική µας ευθύνη, πάνω στη δική µας φθορά, πάνω στον πολιτικό
και συναισθηµατικό ακρωτηριασµό του ΠΑΣΟΚ –γιατί η ηρωική
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ αναγκάστηκε να πάρει µόνη
της εξαιρετικά δύσκολες αποφάσεις- έρχεστε εσείς και στήνετε
το χορό της απόλυτης και ασυγκράτητης δηµαγωγίας. 

Γιατί δεν τολµάτε να πείτε στο λαό ολοκληρωµένη πρόταση;
Αν αποτύχει η δική σας διαπραγµάτευση στις 20 Μαρτίου που
λήγει το οµόλογο, πού θα οδηγηθεί η χώρα, κύριε Τσίπρα;

Εδώ δεν παίζουµε τα εκλογικά ποσοστά του ΠΑΣΟΚ, της Νέας
Δηµοκρατίας, του ΚΚΕ, του ΣΥΡΙΖΑ, του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, εδώ δεν παίζουµε σταδιοδροµίες πολιτικών προσώ-
πων, εδώ δεν παίζουµε ένα πολιτικό θέατρο, εδώ υπάρχει µία
αναµέτρηση µε την ιστορία του τόπου και ο λαός θέλει ειλικρί-
νεια, αλήθεια και ολοκληρωµένη πρόταση. 

Έχετε βρει το εύκολο θύµα, το ΠΑΣΟΚ, το οποίο πράγµατι έχει
υποστεί µία δηµοσκοπική φθορά πρωτοφανή, µία κατεδάφιση,
γιατί αναγκάστηκε να κάνει το εθνικό του καθήκον. Αυτά είναι τα
δύσκολα θέµατα στην πολιτική, όταν καλείσαι να θυσιάσεις το
συλλογικό και προσωπικό σου πολιτικό κεφάλαιο στο όνοµα της
σωτηρίας της χώρας. Εσείς, όµως, παίζετε µε την καταστροφή
της χώρας. Και πίσω από την καταστροφή, υπάρχουν συµφέ-
ροντα τα οποία περιµένουν να στήσουν το πανηγύρι τους.

Σας παρακαλώ, λοιπόν, να τα λάβετε µε πολύ µεγάλη ευθύνη
αυτά υπ’ όψιν σας, διότι ό,τι λέτε δεν είναι άµοιρο επιπτώσεων
σε όλα τα επίπεδα. Έχω την ικανότητα -σας διαβεβαιώ, αφού επι-
καλεστήκατε την εµπειρία και την ευφυΐα µου- να διαβάζω και
υπό τας γραµµάς των όσων λέτε και έχω τη δική µου ανάγνωση
αυτών που λέτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, δε-
καεννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Δάφνης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 468/31-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελληνίου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την εξέλιξη των διαδικασιών ενεργοποίησης της ειδι-
κής περιβαλλοντικής µελέτης του όρους Μαίναλον. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωνσταντινόπουλου θα απαν-
τήσει ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Αρκαδίας του ΠΑΣΟΚ κ.
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος να λάβει το λόγο και να διατυπώ-
σει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, έχει ξε-
κινήσει µια πρωτοβουλία για την ενεργοποίηση της ειδικής περι-
βαλλοντικής µελέτης του όρους Μαινάλου εδώ και αρκετά
χρόνια. Το 2009, συγκεκριµένα, ξεκίνησα µία προσπάθεια, ώστε
να τελειώσει αυτή η ειδική περιβαλλοντική µελέτη και από τη µία
να µπορέσουµε να προστατεύσουµε πραγµατικά και ουσιαστικά
το Μαίναλο και τις οµορφιές του και από την άλλη να µπουν όροι
και κανόνες, για να υπάρξει η ανάπτυξη. 

Δυστυχώς, η προηγούµενη Υπουργός, η κ. Μπιρµπίλη, δηµι-
ούργησε αρκετά προβλήµατα, όπως µε την προσπάθεια που
έκανε, ώστε να σταµατήσουν οι διαδικασίες και η αναστολή των
οικοδοµικών αδειών. Για να την πείσουµε, µας πήρε πάνω από
δύο µήνες. Τελείωσε, ολοκληρώθηκε αυτή η διαδικασία, έτσι
ώστε κάποιοι άνθρωποι που είχαν φτιάξει τη ζωή τους και έπρεπε
να κάνουν κάποιες εργασίες να τις ολοκληρώσουν. 

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι το Υπουργείο απάντησε
την 1η Ιουνίου 2010 ότι θα προχωρούσε αυτή τη µελέτη, για την
οποία έγιναν δεκάδες συσκέψεις απ’ όλους τους φορείς και συµ-
φωνήσαµε στο Υπουργείο σας, παρουσία υπηρεσιακών παρα-
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γόντων –όχι, όταν ήσασταν εσείς Υπουργός- για το πώς θα προ-
χωρήσουν αυτή η διαδικασία και η διαβούλευση. 

Δυστυχώς, σήµερα, δύο χρόνια µετά, κύριε Υπουργέ, δεν έχει
ολοκληρωθεί ούτε καν η διαβούλευση. Θα ήθελα να σας παρα-
καλέσω -γιατί το αξίζει πραγµατικά αυτή η περιοχή του Μαινά-
λου- να ολοκληρώσουµε και να υλοποιήσουµε αυτή τη µεγάλη
προσπάθεια που έχει αξία και για το φυσικό πλούτο της περιο-
χής, αλλά και για να υπάρξουν κανόνες και όροι στην ανάπτυξη
του τόπου µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Παπακωνσταντίνου
έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ. Ευχαριστώ και τον κ. Κωνσταντινόπουλο για την ερώ-
τηση.

Να ξεκινήσω µε µία θετική, αλλά και µε µία αυτοκριτική τοπο-
θέτηση. Κατ’ αρχάς, στα θετικά να σηµειώσω ότι υπάρχει πρό-
οδος µέσα σε δύο χρόνια σε ό,τι αφορά την οριοθέτηση των
προστατευόµενων περιοχών, στην ενίσχυση του πλαισίου προ-
στασίας τους, την ουσιαστική υλοποίηση του πλαισίου αυτού µε
µία σειρά από εργαλεία που είναι χρήσιµα, γιατί θα επανέλθω και
στη δευτερολογία µου γι’ αυτά, την εκπόνηση ειδικών περιβαλ-
λοντικών µελετών, την εκπόνηση και εφαρµογή µέτρων για την
προστασία έως την τελική διαµόρφωση των προεδρικών διαταγ-
µάτων, τη διαµόρφωση των φορέων διαχείρισης και την ουσια-
στική ενίσχυσή τους, διαχειριστικά και οικονοµικά.

Ταυτόχρονα καλό είναι να κάνουµε και την αυτοκριτική µας σε
κάποια πράγµατα. Νοµίζω ότι πράγµατι η προετοιµασία των προ-
εδρικών διαταγµάτων γι’ αυτές τις περιοχές έχει πάρει περισσό-
τερο χρόνο από ό,τι εγώ τουλάχιστον, θα ήθελα. Αυτό δεν έχει
να κάνει µε την πολιτική βούληση, δεν έχει να κάνει µε τη βού-
ληση των υπηρεσιών, έχει να κάνει µε τη δυστοκία και την ταχύ-
τητα µε την οποία χρειάζεται να κινηθούν κάποια πράγµατα στις
δηµόσιες υπηρεσίες. Με απλά λόγια δεν υπάρχει αυτήν τη στιγµή
το ανθρώπινο δυναµικό στις υπηρεσίες µας να µπορέσει να τα
διεκπεραιώσει πιο γρήγορα. Παρ’ όλα αυτά είµαστε σε ένα καλό
σηµείο και µέσα στις επόµενες εβδοµάδες θα έχουµε µία σειρά
προεδρικών διαταγµάτων. 

Έρχοµαι τώρα ειδικά στο ζήτηµα του Μαίναλου. Όπως είπατε
και εσείς η ειδική περιβαλλοντική µελέτη εγκρίθηκε το 2010 από
τη Γενική Διεύθυνση Περιβάλλοντος και το Μάρτιο του 2011 το
σχέδιο προεδρικού διατάγµατος διαβάστηκε στους ΟΤΑ Α’ και
Β’ βαθµού, για την τοπική διαβούλευση. 

Εν τω µεταξύ προέκυψε το εξής: Είχαµε την ψήφιση του
ν.3937 για τη βιοποικιλότητα και την δηµοσίευση του νέου ν.4014
για την περιβαλλοντική αδειοδότηση. Με βάση αυτούς τους δύο
νόµους χρειάστηκε να γίνει µία προσαρµογή του προεδρικού
διατάγµατος στις νέες διατάξεις. Αυτή η προσαρµογή έχει γίνει,
θα σταλεί το προσαρµοσµένο σχέδιο στους τοπικούς φορείς για
να στείλουν τα σχόλιά τους και θα αναρτηθεί µέσα στο Φεβρουά-
ριο για το τελικό σχέδιο της δηµόσιας διαβούλευσης. Ο χρόνος
διαβούλευσης είναι ένας µήνας και µε βάση αυτό έχει σταλεί σχε-
τική εγκύκλιος στις υπηρεσίες από τον Γενικό Γραµµατέα Περι-
βάλλοντος. 

Περιµένουµε, λοιπόν, ότι η διαδικασία θα ολοκληρωθεί µέσα
στο Μάρτιο του 2012 και µετά την ενσωµάτωση των σχολίων και
τη λήψη της γνώµης της αποκεντρωµένης διοίκησης και της επι-
τροπής «ΦΥΣΗ» που απαιτούνται, το σχέδιο θα υπογραφεί και θα
αποσταλεί στο Συµβούλιο της Επικρατείας για την επεξεργασία
του. Με άλλα λόγια, το προεδρικό διάταγµα θα έχει σταλεί στο
ΣτΕ πριν το τέλος Μαρτίου, µε βάση όλον τον προγραµµατισµό
που έχουµε κάνει. 

Και βέβαια µέχρι τότε να τονίσουµε ότι η περιοχή προστατεύε-
ται από τις δυνατότητες που δίνουν οι περιβαλλοντικοί νόµοι και
ο παλιός και ο καινούργιος και ο 1650 και ο 3937/ 2011, ενώ για
τις περιοχές «Natura» ισχύουν οριζόντιες ρυθµίσεις. Είναι σαφές,
όµως, ότι χρειάζεται η έκδοση του προεδρικού διατάγµατος για
να προστατευθεί µία εξαιρετικά ευαίσθητη περιοχή και να βοη-
θήσει έτσι και την ανάπτυξή της µε τρόπο βιώσιµο για τις τοπικές

κοινωνίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, πριν

δώσω το λόγο στον κ. Κωνσταντινόπουλο, θα ήθελα να σας πω
ότι ως πρώην νοµάρχης Αρκαδίας που υπήρξα την περίοδο 1985-
1989, προσυπογράφω την ερώτηση του κ. Κωνσταντινόπουλου
και άκουσα µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον τα όσα δεσµευθήκατε.

Να ακούσουµε τώρα τον ερωτώντα Βουλευτή Αρκαδίας, ο
οποίος µε ιδιαίτερη ευαισθησία κατέθεσε και αναπτύσσει αυτήν
τη σηµαντική ερώτηση. 

Ορίστε, κύριε Κωνσταντινόπουλε, έχετε το λόγο.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, απλώς

θέλω να σας πω ότι κάθε φορά που αρχίζουµε µία προσπάθεια –
και αυτό είναι που µε έκανε να κάνω πάρα πολλές ερωτήσεις στο
Υπουργείο σας- µία προσπάθεια η οποία δεν είναι µέσα στο µνη-
µόνιο, άρα δεν έχει οικονοµικό κόστος, πολλές φορές οι υπηρε-
σιακοί παράγοντες και όλος ο µηχανισµός –και νοµίζω ότι εδώ
είναι το µεγάλο πρόβληµα- δηλαδή, οι ίδιοι αυτοί που δίνουν τις
απαντήσεις σε εµάς ή σε σας, την ίδια ώρα νοµίζω ότι κάνουν
οτιδήποτε άλλο για να µην προχωρήσουν αυτές οι διαδικασίες. 

Θα σας διαβάσω κάτι. Η υπηρεσία που µου απαντάει, µου λέει
την 1-6-2010, ότι µέχρι τα µέσα Ιουνίου του 2010 θα διαβιβαστεί
η εισήγηση της υπηρεσίας για έγκριση και µετά το τέλος Ιουνίου
θα χρειαστεί δύο µήνες για να προχωρήσει και να ολοκληρωθεί
αυτό.

Σήµερα έχουµε φτάσει στο Φεβρουάριο του 2012, βρισκόµα-
στε δηλαδή δύο χρόνια µετά. Και για να σας αποδείξω τι αντί-
κτυπο έχει αυτό ο Δήµος Τρίπολης, αν και θέλει να προχωρήσει
και να µπει στο Πρόγραµµα «Υποδοµές χειµερινών διαδροµών»,
δεν µπορεί να ενταχθεί αν δεν υπάρχουν αυτές οι ειδικές περι-
βαλλοντικές µελέτες. 

Τελειώνοντας θέλω να σας ευχαριστήσω για την απάντηση και
ελπίζω ότι αυτά θα ολοκληρωθούν µέσα στο χρονοδιαγράµµατα
που θέσατε. Να σας πω ακόµα ότι το Μαίναλο φέτος είχε για
πρώτη φορά σαράντα χιλιάδες επισκέπτες. Πιστεύω ότι αυτή η
προσπάθεια που κάνουµε θα βοηθήσει για να διατηρηθεί και ο
φυσικός πλούτος, αλλά και για να αναπτυχθεί η περιοχή µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Γιώργος Παπακων-
σταντίνου έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Δεν θα διαφωνήσω µαζί σας και το ερώτηµα που βάζετε το
έθεσα κι εγώ στις υπηρεσίες µου. Η απάντηση των υπηρεσιών
έχει να κάνει µε τον αριθµό των ανθρώπων και µε τη δυσκολία
των εγχειρηµάτων και για να µπορέσουµε να επιταχύνουµε µια
σειρά από πράγµατα, εγώ ζήτησα να υπάρξει και προσφυγή σε
εξωτερική βοήθεια, γιατί δεν καταλαβαίνω πώς µπορεί µια υπη-
ρεσία µε πέντε ή έξι άτοµα να συγγράψει πέντε προεδρικά δια-
τάγµατα και να το κάνει στους χρόνους που θέλουµε. Υπάρχει
µια εξωτερική τεχνογνωσία, η οποία µπορεί να αξιοποιηθεί και
αυτό ζήτησα να γίνει στην προετοιµασία των προεδρικών διαταγ-
µάτων.

Όµως, για να έχουµε και µια σφαιρική εικόνα και είναι χρήσιµο
µε την ευκαιρία της ερώτησής σας, να ενηµερώσουµε την Ολο-
µέλεια ότι εκτός από το Μαίναλο, που σας είπα ότι έχει ολοκλη-
ρωθεί και πάµε τώρα στη διαβούλευση για να κλείσει µέσα στο
Μάρτιο, χθες ανακοίνωσα την προώθηση για υπογραφή στο ΣτΕ
του προεδρικού διατάγµατος µικρών νησιωτικών υγροτόπων: ένα
πολύ σηµαντικό διάταγµα το οποίο είχε και πολλή διαβούλευση
πίσω του, γιατί αφορά µικρούς νησιωτικούς υγρο- τόπους σε
πάρα πολλά νησιά και περιοχές της χώρας.

Έχουµε το προεδρικό διάταγµα Κερκίνης, που και αυτό είναι
έτοιµο και πάει για υπογραφή και προώθηση στο ΣτΕ. Έχουµε,
επίσης, το προεδρικό διάταγµα της Τήλου και το προεδρικό διά-
ταγµα του Ολύµπου. Το προεδρικό διάταγµα της Ψιλής Άµµου
Σάµου για διαβούλευση, που είναι λίγο πίσω. Η προώθηση του
προεδρικού διατάγµατος της Κάρλας. Η υπογραφή του προεδρι-
κού διατάγµατος Καστοριάς που έχει περάσει από το ΣτΕ και η
υπηρεσία επεξεργάζεται τις παρατηρήσεις του ΣτΕ. Με βάση
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όλα αυτά κλείνουµε, αν θέλετε, ένα µεγάλο κοµµάτι της ανα-
γκαιότητας προεδρικών διαταγµάτων για την προστασία µιας
σειράς περιοχών της χώρας µας.

Θέλω µε την ευκαιρία αυτή να πω και µια λέξη για κάτι το οποίο
είναι απολύτως συναφές µε τα προεδρικά διατάγµατα και είναι
η προστασία των περιοχών αυτών διαχειριστικά και οικονοµικά.
Ξέρετε ότι έχουν ενταχθεί και προχωρούν τα προγράµµατα όλων
των φορέων διαχείρισης των προστατευόµενων περιοχών και η
χρηµατοδότησή τους από τα ΕΠΕΕΡΑ και από τα ΠΕΠ. Από τα
ΕΠΕΕΡΑ και από τα ΠΕΠ χρηµατοδοτούνται αυτό οι είκοσι οκτώ
φορές µε 141.000.000 ευρώ και επειδή έχει υπάρξει µια καθυ-
στέρηση στις διαδικασίες, έτσι ώστε να µπορέσουν να πάρουν
τα χρήµατα, προβλέψαµε για φέτος µια έκτακτη ενίσχυση από
το Πράσινο Ταµείο για να µπορέσουν να λύσουν άµεσα διαχειρι-
στικά προβλήµατα. 

Τι θα κάνουν αυτά τα χρήµατα; Ακούει κάποιος για
140.000.000 ευρώ και αναρωτιέται. Υπάρχουν σχέδια διαχείρισης
προστατευόµενων περιοχών, επικαιροποίηση των οδικών περι-
βαλλοντικών µελετών όπου χρειάζεται, δράσεις διαχείρισης των
οικοσυστηµάτων, φύλαξη και εποπτεία της τήρησης των µέτρων
προστασίας –που είναι πάρα πολύ σηµαντικό και είπατε για των
αριθµό των επισκεπτών στο Μαίναλο- παρακολούθηση των ειδών
προτεραιότητας και των υγροτόπων που προστατεύουν, προ-
γράµµατα ενηµέρωσης και ευαισθητοποίησης του κοινού, εξο-
πλισµός και λειτουργία κέντρων ενηµέρωσης, ξενάγηση των
επισκεπτών στα πάρκα, συµµετοχή της τοπικής κοινωνίας στην
προστασία των περιοχών, µικρά έργα αναβάθµισης και αποκα-
τάστασης, έργα διευκόλυνσης προσβασιµότητας, πιλοτικές δρά-
σεις για τον οικοτουρισµό, τον καταδυτικό τουρισµό, συνεργασία
των φορέων µεταξύ τους και ανταλλαγή τεχνογνωσίας µε άλ-
λους φορείς του εξωτερικού.

Για πρώτη φορά έχουµε στη χώρα µας µια συνολική πολιτική
για τις προστατευόµενες περιοχές. Πέρασε πολύς καιρός, δεν
έχουν ολοκληρωθεί όλες οι εκφάνσεις αυτής της πολιτικής, τα
προεδρικά διατάγµατα είναι σηµαντικό κοµµάτι, αλλά µαζί µε τη
χρηµατοδότηση που έχουµε διασφαλίσει από τα επιχειρησιακά
προγράµµατα µπορούµε πλέον να λέµε ότι µια πολύ µεγάλη έλ-
λειψη της χώρας µας, η οποία είναι πώς θα προστατεύσει τις
ευαίσθητες περιοχές της, τουλάχιστον βαίνει σε µια κατεύθυνση
για να επιλυθεί ήδη από τώρα, αλλά και για τα επόµενα χρόνια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα πέντε
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το 5o Γυµνάσιο Κερκύρας 2o Τµήµα.

Ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους, Βουλευτής Κερκύρας, είναι
παρών και τους χαιρετίζει µε ιδιαιτέρως εγκάρδιο τρόπο όπως
και όλοι µας.

Καλωσορίσατε, παιδιά. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η τρίτη 473/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού, σχετικά µε την παραχώρηση του «ΞΕΝΙΑ» Σπάρτης
προς το Γενικό Νοσοκοµείο Σπάρτης. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γρηγοράκου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Αλιβιζάτος. 

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής Λακωνίας του ΠΑΣΟΚ κ. Λε-
ωνίδας Γρηγοράκος, για να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή
του. 

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να ευχαριστήσω προσωπικά τον Υπουργό Περιβάλ-

λοντος, κ. Παπακωνσταντίνου και τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρ-
νησης, κ. Βενιζέλο, για την αποδοχή της τροπολογίας στην οποία
συµβάλατε κι εσείς κύριε Αντιπρόεδρε, ούτως ώστε η Μάνη να
αποκτήσει το σωστό ιδιοκτησιακό καθεστώς. Το λέω αυτό, γιατί
ήταν ένας αγώνας τριάντα δύο χρόνων από ένα νόµο του 1979
µε τον οποίο πολλοί Βουλευτές, Υπουργοί των προηγούµενων

Κυβερνήσεων και στελέχη είχαν ασχοληθεί ώστε να φύγει αυτή
η αδικία που είχε γίνει τα προηγούµενα χρόνια εις βάρος της
ανατολικής και δυτικής Μάνης. Έτσι µου δίνεται λοιπόν η ευκαι-
ρία σήµερα να ευχαριστήσω τον κ. Παπακωνσταντίνου, τον Αντι-
πρόεδρο της Κυβέρνησης, κ. Βενιζέλο και εσάς προσωπικά αλλά
και όλους τους άλλους Βουλευτές που συνέβαλαν στην χθεσινή
επιτυχία από θέµα δικαίωσης της Μάνης. 

Με την ευκαιρία της παρουσίας εδώ του κ. Παπακωνσταντίνου
θα ήθελα να του υπενθυµίσω και τους υδροβιότοπους της Λα-
κωνίας. Γιατί πριν από λίγο µιλήσατε για υδροβιότοπους οι οποίοι
είναι πολύ σηµαντικοί. Υπάρχουν στη Νεάπολη Λακωνίας, στα
Βιγκλάφια, στο Γέρακα και στο Δέλτα του Ευρώτα. Θα παρακα-
λούσαµε και εµείς όπως κάνατε και στους άλλους νοµούς, αν
είναι δυνατόν, να προχωρήσουµε και να ενταχθούµε σε αυτή τη
ρύθµιση που είπατε ότι θα κάνετε τώρα εν όψει ενός νέου νοµο-
θετήµατος που φέρνετε το Μάρτιο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. Και ειλικρινά, κύριε Αντιπρόεδρε, η συµ-
βολή σας ήταν πολύ σηµαντική όπως και όλων που συνέβαλαν
σε αυτό. 

Έρχοµαι στην επίκαιρη ερώτηση και ευχαριστώ για την ανοχή
σας. 

Θα συνεχίσω στο προηγούµενο µοτίβο των ερωτήσεων και των
απαντήσεων που έγιναν σήµερα στη Βουλή. Τα τελευταία δύο
χρόνια έγινε µια µεγάλη ανατροπή στην ποιότητα της ζωής των
Ελλήνων. Έγινε µια µεγάλη ανατροπή στο ασφαλιστικό τους σύ-
στηµα. Έγινε µια µεγάλη ανατροπή στα εργασιακά. Έγινε µια µε-
γάλη ανατροπή σε ότι έχει σχέση µε την εκπαίδευση των
Ελληνόπουλων. Και έγινε και µια µεγάλη ανατροπή στους συν-
ταξιούχους. Η ποιότητα ζωής, λοιπόν, στα δύσκολα χρόνια που
ζούµε σήµερα είναι το ζητούµενο. 

Κύριε Υφυπουργέ, µε χαρά βλέπω ότι σήµερα έχετε έρθει ορ-
γανωµένος για να απαντήσετε στην ερώτησή µου. Θα ήθελα,
όµως, να κάνω και την αυτοκριτική µου, δηλαδή τι έγινε εδώ και
δύο χρόνια που προσπαθούµε να πάρουµε το «ΞΕΝΙΑ» Σπάρτης,
να το εντάξουµε στο Υπουργείο Υγείας ώστε στο πλαίσιο µιας
καλύτερης ποιότητας παροχής υπηρεσιών υγείας στο Νοµό Λα-
κωνίας, να µπορέσουµε να εντάξουµε στο ΕΣΠΑ το Κέντρο
Υγείας Αστικού Τύπου στη Σπάρτη. 

Θέλω να σας πληροφορήσω ότι όλοι οι συνάδελφοι, Βουλευ-
τές του Νοµού ήταν σύµφωνοι σε αυτό. Βρήκαµε κάποιες αντι-
στάσεις από κάποιους φορείς οι οποίοι θέλουν τον πολιτισµό,
τον αθλητισµό ή κάποιες άλλες ποιοτικές δράσεις της ζωής να
συνεχιστούν και στη δύσκολη οικονοµική κατάσταση που περνάει
η χώρα. 

Δεν έχω καµµία αντίρρηση για όλα αυτά. Όµως, αυτήν τη
στιγµή προέχουν ορισµένα πράγµατα ούτως ώστε να ξεπερά-
σουµε τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία και µετά έχουµε χρόνο
να ασχοληθούµε µε όλα αυτά τα οποία έχουν σχέση µε την ποι-
ότητα του πολιτισµού µας, της κουλτούρας µας ή οτιδήποτε
άλλο µας απασχολεί. Όχι ότι θα τα αφήσουµε όλα στη µπάντα,
αλλά τουλάχιστον θα δώσουµε προτεραιότητα σε ορισµένα θέ-
µατα που αυτήν τη στιγµή έχει ανάγκη ο ελληνικός λαός και στην
προτεραιότητά του είναι το επίπεδο υγείας του και η προσφορά
υπηρεσιών υγείας.

Έτσι, λοιπόν, θέλω να εκφράσω το παράπονό µου και να σας
πω, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ και ένα χρόνο προσπαθούµε να φέ-
ρουµε το ιδιοκτησιακό καθεστώς του κτηρίου του «ΞΕΝΙΑ» από
το Υπουργείο σας στο Υπουργείο Υγείας και δυστυχώς έξι µήνες
δεν υπήρχε στα ΕΤΑ διοικητικό συµβούλιο για να κάνουµε αυτήν
την απλή µεταφορά, δηλαδή από το Υπουργείο Τουρισµού να το
φέρουµε στο Υπουργείο Υγείας.

Πιστεύω ότι η απάντηση που θα µας δώσετε θα µας ικανοποι-
ήσει και θα βάλουµε και εµείς πλάτη όλοι µαζί -γιατί βλέπω τους
Βουλευτές Λακωνίας και τους δυο να είναι σήµερα εδώ- ούτως
ώστε να ικανοποιηθεί αυτό το αίτηµά µας για να µπορέσουµε να
ξεκινήσουµε τις διαδικασίες, τις µελέτες, ούτως ώστε το «ΞΕΝΙΑ»
Σπάρτης να γίνει ένα κέντρο υγείας αστικού τύπου.

Σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πριν δώσω το λόγο στον

κ. Αλιβιζάτο, θα ήθελα να ευχαριστήσω για τους καλούς του λό-
γους τον κ. Γρηγοράκο, να τον επαινέσω για τη δραστηριότητά
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του για αυτήν τη σηµαντική για τη Μάνη τροπολογία, όπως και
τους παρόντες Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αποστολάκο
και κ. Δαβάκη, οι οποίοι και αυτοί έπαιξαν ενεργό ρόλο -ο κ. Κου-
σελάς και πολλοί άλλοι όπως και ο οµιλών- και να ευχαριστή-
σουµε την πολιτική ηγεσία και τον κ. Βενιζέλο και τον κ.
Παπακωνσταντίνου, γιατί απεδέχθησαν αυτήν την ταλαιπωρη-
µένη κατά πάρα πολλά χρόνια τροπολογία. Νοµίζω ότι εν τέλει η
Μάνη δικαιώθηκε.

Τώρα θα δώσω το λόγο για να απαντήσει επί της ερωτήσεως
στον κ. Γρηγοράκο στον Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού
κ. Πέτρο-Παύλο Αλιβιζάτο.

Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ.
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και εσάς,
κύριε Βουλευτά Λακωνίας, για την ερώτησή σας που µου δίνει
την ευκαιρία, όχι απλώς να σας ενηµερώσω για το θέµα το οποίο
αναπτύξατε, αλλά και για να σας πω το τι πρόκειται να γίνει, το
οποίο ευελπιστώ ότι θα τύχει της εγκρίσεως όλων των παριστα-
µένων Βουλευτών του νοµού σας. 

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ λίγο στο παρελθόν. Όπως ξέρετε
-και έχει σηµασία αυτή η αναφορά- το 1998 το «ΞΕΝΙΑ» Σπάρτης,
το οποίο, όπως όλοι σας γνωρίζετε ένα από τα κοσµήµατα που
υπάρχουν στο χώρο των «ΞΕΝΙΑ» που εκτίσθησαν τη δεκαετία
του ’50 και του ’60, παρεχωρήθη χωρίς αντάλλαγµα κατά χρήση
στο Δήµο Σπάρτης µε αποκλειστικό και µόνο σκοπό να δηµιουρ-
γηθεί ένα πολιτιστικό κέντρο. 

Εγώ, κύριε Βουλευτά, σέβοµαι απόλυτα τις αποφάσεις και του
Νοσοκοµείου του 2010 και του Δηµοτικού Συµβουλίου του 2011.
Βεβαίως, να µου επιτρέψετε µία προσωπική νότα. Εγώ γιατρός
δεν είµαι, εσείς είστε γιατρός. Εγώ δυσκολεύοµαι λίγο να κατα-
λάβω και ίσως κατ’ ιδίαν µου το εξηγήσετε πώς είναι δυνατόν να
υπάρχει µέσα στην ίδια πόλη ένα γενικό νοµαρχιακό νοσοκοµείο
και να πρέπει να δηµιουργηθεί ένα κέντρο υγείας αστικού
τύπου…

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Είναι έξω από την πόλη.
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Α, είναι έξω από την πόλη, µε συγχωρείτε. Βλέ-
πετε, δεν ξέρω τις λεπτοµέρειες.

Εν πάση περιπτώσει, εγώ τα σέβοµαι αυτά. Εκείνο που θέλω
να σας πω είναι ότι προς τα τέλη του 2008 µετά από συνεννόηση
µε τον τότε Δήµαρχο Σπάρτης -δεν ξέρω αν είναι ο ίδιος- και τον
κ. Αποστολάκο που είχε έρθει στο γραφείο µου -ήµουν τότε Πρό-
εδρος στην ΕΤΑ- είχαµε συζητήσει το ενδεχόµενο να βγει σε δια-
γωνισµό το «ΞΕΝΙΑ» Σπάρτης για να λειτουργήσει σύµφωνα µε
το σκοπό για τον οποίο εκτίσθη. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ) 

Μάλιστα, το 2009 είχα µεριµνήσει ώστε το κτήριο αυτό, το ξε-
νοδοχείο, να συµπεριληφθεί µέσα στα πέντε «ΞΕΝΙΑ» για τα
οποία θα άρχιζε µία µελέτη για να προχωρήσει ο διαγωνισµός. 

Δυστυχώς δεν προλάβαµε. Σας λέω ότι εγώ σέβοµαι τις απο-
φάσεις. Δεν µπορώ να κρίνω ούτε ξέρω τις τοπικές συνθήκες. Εί-
πατε ότι υπάρχουν διαφωνίες. Αυτά είναι δικά σας θέµατα.
Νοµίζω ότι υπάρχει λύση, την οποία θα µου επιτρέψετε να σας
πω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. Το λόγο έχει ο κ. Γρηγοράκος, συνάδελφος από
το ΠΑΣΟΚ. 

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ, για τις διευκρινήσεις. Παρά

το γεγονός ότι έχει παρθεί µια απόφαση πως όλα τα «ΞΕΝΙΑ»
είναι διατηρητέα, θα ήθελα να διαφοροποιηθώ ως προς αυτό.
Επειδή κάποια «ΞΕΝΙΑ» είναι σε καταπληκτικούς χώρους και
έχουν µια καλή αρχιτεκτονική, αυτό δεν συνεπάγεται ότι όλα τα
«ΞΕΝΙΑ» σ’ αυτή τη χώρα είναι και τα καλύτερα. 

Γιατί όπως ξέρετε και εσείς –αφού ήσασταν Πρόεδρος στα
Τουριστικά Ακίνητα- τα «ΞΕΝΙΑ» έχουν υποστεί τεράστια φθορά.
Ειδικά το «ΞΕΝΙΑ» Σπάρτης, που βρίσκεται σ’ έναν καταπληκτικό
χώρο, εδώ και περίπου σαράντα χρόνια έχει εγκαταλειφτεί πλή-
ρως. Είναι ένα πραγµατικό κουφάρι. Έχει γίνει σκουπιδότοπος. 

Τι πιστεύουµε εµείς; Η Ελλάδα περνάει δύσκολες στιγµές και
το Νοσοκοµείο Σπάρτης βρίσκεται εκτός της πόλης. Κατά τύχη
βέβαια κληρώθηκε η ερώτηση αυτή, αλλά αυτή τη στιγµή είναι
πολύ επίκαιρο το γεγονός ότι ο ΕΟΠΥΥ έβγαλε µια απόφαση που
δεν επιτρέπει πια στο Νοσοκοµείο Σπάρτης να στηρίζει το ΚΑΠΗ
Σπάρτης και να πηγαίνουν οι γιατροί κάθε µέρα για να συνταγο-
γραφούν τα φάρµακα των συνταξιούχων.

Όπως καταλαβαίνετε, είναι πολύ δύσκολο ένας συνταξιούχος
από τη Σπάρτη να πάει στο Νοσοκοµείο για να γράψει τα φάρ-
µακά του. Γι’ αυτό το λόγο είπαµε να φτιάξουµε ένα κέντρο
υγείας αστικού τύπου. Έτσι θα αποσυµφορήσουµε το Νοσοκο-
µείο Σπάρτης που αναλαµβάνει δευτεροβάθµια και τριτοβάθµια
φροντίδα υγείας. 

Μέσα στην πόλη της Σπάρτης, σ’ ένα καταπληκτικό χώρο που
µπορεί να γίνει χώρος και άλλων εκδηλώσεων, θα µπορέσουµε
να φτιάξουµε -µε τη συµβολή της πολιτείας και των αρµόδιων
Υπουργείων αλλά και της περιφέρειας- ένα κέντρο υγείας αστι-
κού τύπου, που και θα βοηθήσει τους Έλληνες πατριώτες µου
συνταξιούχους, της Σπάρτης, να γράφουν τα φάρµακά τους,
αλλά και να έχουν πρώτες βοήθειες σε πολύ µικρό χρονικό διά-
στηµα, από το σπίτι τους στο κέντρο υγείας. 

Πιστεύω ότι µε τη δική σας συµβολή και µε την απάντησή σας
θα ξεκινήσουµε πολύ γρήγορα τη µελέτη και την ένταξη του κέν-
τρου υγείας αστικού τύπου της Σπάρτης στο ΕΣΠΑ.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Γρηγοράκο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλι-

βιζάτος. 
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι σε ανύπο-

πτο χρόνο είχα µείνει, όντας µικρό παιδί, στο ξενοδοχείο «ΞΕΝΙΑ»
της Σπάρτης. Το ξέρω καλά. Θα σας επιβεβαιώσω το γεγονός
ότι δυστυχώς τα περισσότερα «ΞΕΝΙΑ» στην Ελλάδα, όπως και
στο δικό σας νοµό, παρόλο που είχε παραχωρηθεί, αφέθησαν να
καταρρεύσουν. 

Πιστεύω ότι αυτό που θα σας πω τώρα –και σε σας και στους
συναδέλφους σας- είναι µια λύση που θα διευκολύνει όλους,
ώστε να µπορέσετε σ’ ένα διάστηµα δύο τριών εβδοµάδων –από
εσάς εξαρτάται- να φέρετε εις πέρας αυτό που θέλετε. 

Είπατε ότι είναι διατηρητέο. Ναι, είναι διατηρητέο το κέλυφος,
σύµφωνα µε την απόφαση του Νοεµβρίου του 2011. Εµείς, για
να διευκολύνουµε όλη αυτή την κατάσταση και επειδή γνωρίζαµε
το αίτηµα που υπήρχε και από το νοσοκοµείο και από το δήµο –
ανεξάρτητα απ’ αυτά που λέγονταν- και κωφεύοντες στις διάφο-
ρες σειρήνες –διότι αυτά είναι δικά σας θέµατα και όχι δικά µας-
που έλεγαν η καθεµία «το µακρύ της και το κοντό της», κάναµε
την εξής δουλειά. 

Ο ΕΟΤ –η ΕΤΑ δηλαδή- σας το είχε παραχωρήσει κατά χρήση.
Εµείς το συµπεριλάβαµε στο νοµοσχέδιο περί αθλητισµού. Είναι
το υπ’ αριθµόν 38 ακίνητο και περιέρχεται πάραυτα στην ιδιοκτη-
σία του Δήµου Σπάρτης, µετά την ψήφιση του νοµοσχεδίου την
άλλη εβδοµάδα. 

Και εφόσον υπάρχει και η απόφαση του Δήµου Σπάρτης,
βρείτε τα. Νοµίζω ότι αυτή είναι µια λύση για όλους σας και λύνει
το πρόβληµα διά παντός. 

Σας ευχαριστώ.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Κι εµείς σας ευχαριστούµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 477/31-1-2012 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την φοροδιαφυγή µέσω δελτίων του ΟΠΑΠ. 

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Παπαδηµούλης, προκει-
µένου να αναπτύξει το ερώτηµά του. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σας καλωσορίζω, κύριε Υφυ-
πουργέ, στην Αίθουσα της Ολοµέλειας. 

Χρειάστηκε να βγάλω δύο ανακοινώσεις καταγγέλλοντας την
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κρυπτόµενη Κυβέρνηση, για να ορίσει κάποιον εκπρόσωπό της
να έρθει στη Βουλή να απαντήσει. Ρώτησα δύο Υπουργεία, το
Υπουργείο Οικονοµικών και το Υπουργείο Πολιτισµού, που είναι
συναρµόδια. Την προηγούµενη Δευτέρα και οι έξι συναρµόδιοι
Υπουργοί και Υφυπουργοί έκαναν σκασιαρχείο! 

Την Τετάρτη, προχθές, ενηµερώθηκα από το Υπουργείο Πολι-
τισµού -εκτός από το Υπουργείο Οικονοµικών, που θεωρεί εαυτό
αναρµόδιο- ότι και το Υπουργείο Πολιτισµού θεωρεί εαυτόν
αναρµόδιο. Έβγαλα χθες ανακοίνωση. Και είστε τώρα εδώ. Θα
έπρεπε όµως να έρθει εδώ ο κρυπτόµενος Υπουργός Πολιτι-
σµού, κ. Γερουλάνος, για να δώσει απαντήσεις, γιατί εσείς είστε
ολίγων εβδοµάδων Υφυπουργός. 

Εν πάση περιπτώσει, ποιο είναι το θέµα; Το θέµα είναι ότι µέσω
των δελτίων του ΟΠΑΠ αποδεδειγµένα εδώ και χρόνια γίνεται ξέ-
πλυµα «µαύρου» χρήµατος. Ο κ. Καραµπέρης, υπαρχηγός του
κ. Βελόπουλου στον περιφερειακό συνδυασµό µε σύνθηµα –
άκουσον, άκουσον!- «καθαρές λύσεις, καθαρά χέρια», κατηγο-
ρούµενος ως επικεφαλής µεγάλης εγκληµατικής οργάνωσης
τοκογλυφίας και εκβιασµών στη Θεσσαλονίκη, φέρεται να έχει
κερδίσει δύο χιλιάδες διακόσια δελτία του ΟΠΑΠ! Ορισµένα απ’
αυτά τα κέρδισε παίζοντας ταυτόχρονα, την ίδια µέρα, σε δέκα-
δεκαπέντε διαφορετικές πόλεις της Ελλάδας! Πώς γίνεται αυτό; 

Δηλαδή κάποιοι που έχουν κερδίσει χρήµατα µε παράνοµο
τρόπο -τοκογλυφίες, εκβιασµοί, εµπόριο λευκής σαρκός, ναρκω-
τικά, «προστασίες»- αγοράζουν ένα δελτίο του ΟΠΑΠ από κυ-
κλώµατα, στα οποία µετέχουν υπάλληλοι του ΟΠΑΠ ή επίορκοι
συνεργάτες του ΟΠΑΠ, µε τη δέουσα προµήθεια, κι έτσι εµφα-
νίζονται ότι αυτά που έχουν κερδίσει από εγκληµατικές δραστη-
ριότητες τα κέρδισαν ως πολύ τυχεροί άνθρωποι, παίζοντας στα
παιχνίδια του ΟΠΑΠ. Αυτό το πιστοποιούν δικογραφίες που ξε-
κινούν από το 2005. Το πιστοποιεί µε έκθεσή της η Αρχή για την
Καταπολέµηση Ξεπλύµατος Μαύρου Χρήµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω µε το εξής, κύριε Πρόεδρε. Χρόνια τώρα προτεί-
νουµε να καταργηθεί η ανωνυµία του δελτίου του ΟΠΑΠ, να
υπάρχει το επώνυµο δελτίο, και για τα µικρά παιχνίδια η κάρτα
του παίκτη, όπως ισχύει νοµοθετικά για τα τυχερά παιχνίδια. Γιατί
δεν το κάνετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπαδη-
µούλη, µιλάτε ήδη τέσσερα λεπτά. Θα πείτε τα υπόλοιπα στη
δευτερολογία σας. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλι-
βιζάτος.

ΠΕΤΡΟΣ – ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ κι
εσάς, κύριε Βουλευτά, για την ερώτησή σας. 

Μπορεί να είµαι ολίγων εβδοµάδων, αλλά κάνω το καθήκον
µου. Δεν γνωρίζω τις ανακοινώσεις σας, που αναφέρατε. Όµως
µου εζητήθη να απαντήσω στην ερώτησή σας. 

Και επειδή αναφέρατε ότι είµαι Υφυπουργός ολίγων εβδοµά-
δων, φαντάζοµαι ότι θα έχω την κατανόηση σας εάν σε ορισµένα
σηµεία δεν καταφέρω να απαντήσω ικανοποιητικά, διότι οι γνώ-
σεις σας στο θέµα αυτό, απ’ ότι έµαθα, είναι τεράστιες και ασχο-
λείστε πάρα πολύ καιρό µε το θέµα αυτό.

Ο ΟΠΑΠ, όπως ξέρετε, αποτελεί µια εισηγµένη ανώνυµη εται-
ρεία στην οποία το ελληνικό δηµόσιο έχει µεν σηµαντικό πακέτο
µετοχών αλλά δεν µπορεί να λαβαίνει τις αποφάσεις µε τον
τρόπο που υπαινίσσεστε, δηλαδή µόνο µε δική του πρωτοβουλία. 

Από το σύνολο των µέχρι σήµερα ενεργειών του ΟΠΑΠ προ-
κύπτει ότι ο οργανισµός κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση,
ώστε να ελαχιστοποιηθεί ακόµα περισσότερο ο κίνδυνος εµφα-
νίσεων φαινοµένων σαν και αυτά τα οποία περιγράψατε. 

Παράλληλα, όµως, οι κινήσεις του οργανισµού γίνονται µε
τρόπο που αποβλέπει στο να προστατεύει και τα συµφέροντα
του δηµοσίου, κυρίως αυτήν τη στιγµή έτσι όπως είναι το µετο-
χικό κεφάλαιο, αποφεύγοντας να θεσπίσει υπέρµετρους περιο-
ρισµούς ή διαδικασίες, που θα έχουν σαν κύριο αποτέλεσµα την
αποθάρρυνση των µικροπαικτών, που αποτελούν και τον κύριο
όγκο της συµµετοχής στα παιχνίδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)
Είναι κοινά παραδεκτό ότι το πλαίσιο λειτουργίας του ΟΠΑΠ

έχει µεταξύ άλλων σαν στόχο να κατευθύνει τους εν δυνάµει παί-
κτες στα νόµιµα τυχερά παιχνίδια αποτρέποντας µε τον τρόπο
αυτό τη διόγκωση του παράνοµου τζόγου, ο οποίος διεξάγεται
µέσα σε ένα νόµιµο πλαίσιο και δεν διαθέτει απαραίτητες δικλεί-
δες ασφαλείας. 

Η άκριτη και χωρίς πλήρη µελέτη υιοθέτηση του θεσµού των
επωνύµων δελτίων, ο οποίος µάλιστα δεν προκύπτει ότι επιβάλ-
λεται από την κοινοτική νοµοθεσία, είναι δυνατόν να οδηγήσει
παίκτες στον παράνοµο τζόγο, µε τις γνωστές σε όλους συνέ-
πειες και πάνω από όλα τη διπλή ζηµιά του δηµοσίου.

Για µένα περισσότερο µετράνε οι συνέπειες, οι οποίες θα
βγουν από τον τζόγο, ο οποίος είναι παράνοµος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε ένα λεπτό, πριν τη δευτερο-
λογία µου.

Ως εκ τούτου, ο ΟΠΑΠ προχώρησε τα τελευταία δύο χρόνια
και µην µπορώντας να ονοµαστικοποιήσει όλα τα δελτία, στα-
διακά κατέβαινε και έχει τεθεί, όπως ξέρετε, ένα όριο χιλίων πεν-
τακοσίων ευρώ, όπου εκεί τα δελτία είναι ονοµαστικά. Πιο κάτω,
εκτός από τους λόγους που σας ανέφερα, είναι και πρακτικά
αδύνατον. Γνωρίζετε –εγώ δεν γνωρίζω- τα συλλογικά στοιχή-
µατα, κ.λπ., όπου τα κανονίζουν τα πρακτορεία. Εκεί µπαίνουν
πάρα πολλοί παίκτες µε είκοσι, τριάντα ευρώ και εκεί είναι φύση
και θέση αδύνατον να γίνει ονοµαστικοποίηση.

Από εκεί και πέρα -και όπως θα ακούσετε και στη δευτερολο-
γία µου- τα µέτρα είναι τέτοια, κύριε Βουλευτά, τα οποία το κατά
δυνατόν διασφαλίζουν τη συλλογή πλούτου από παράνοµες δρα-
στηριότητες και τη διοχέτευση του πλούτου σε παράνοµες δρα-
στηριότητες.

Μιλήσατε για την «Κάρτα του παίκτη». Ναι, ήδη ο ΟΠΑΠ τελει-
ώνει, η µελέτη είναι έτοιµη, οι αποφάσεις σχεδόν υπογεγραµµέ-
νες για να καθιερωθεί η «Κάρτα του παίκτη». Εδώ, όµως, θέλω
να κάνω µια υπενθύµιση. Η «Κάρτα του παίκτη», που ισχύει και
στις χώρες της Ευρώπης, δεν είναι υποχρεωτική. Σε καµµία χώρα
της Ευρώπης, όπου υπάρχει η «Κάρτα του παίκτη», δεν είναι υπο-
χρεωτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, συ-
νεχίστε στη δευτερολογία σας.

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία φράση και θα
συνεχίσω µετά στη δευτερολογία µου στις άλλες σας επισηµάν-
σεις.

Η «Κάρτα του παίκτη», όπως καταλαβαίνετε είναι κάτι το οποίο
φαίνεται καλό, αλλά και αυτό θα συµβάλλει στη µείωση των παι-
κτών και στη διοχέτευση τους στα παράνοµα στοιχήµατα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό κ. Αλιβιζάτο. 
Ο συνάδελφος Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Δηµήτριος Παπαδη-

µούλης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, εσείς

εδώ δεν εκπροσωπείτε τον ΟΠΑΠ. Εκπροσωπείτε µια κυβέρνηση
που πήρε ψήφο εµπιστοσύνης από περίπου διακόσιους εξήντα
Βουλευτές, ταγµένη να υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον. Το ερώ-
τηµα είναι αν το κάνετε σωστά ή όχι. 

Το 2005 µεγαλέµπορος ναρκωτικών οµολόγησε ότι ξέπλενε τα
χρήµατα µέσω κερδισµένων δελτίων του ΟΠΑΠ. Το 2007 δηµό-
σιος λειτουργός που ήταν αρµόδιος για να ελέγχει τα τυχερά
παίγνια και βρέθηκε µε πάρα πολλά λεφτά στους λογαριασµούς
του τα δικαιολόγησε µε κερδισµένα λαχεία του ΟΠΑΠ. Το 2009
τεράστιο κύκλωµα πορνείας αποκαλύφθηκε ότι ξέπλενε χρήµατα
µέσω δελτίων του ΟΠΑΠ. Το 2011 κλώνοι της γεωργιανής και της
ρώσικης µαφίας κέρδιζαν στον ΟΠΑΠ. Το 2011-2012 ο υπαρχη-
γός του κ. Βελόπουλου στο συνδυασµό «Καθαρά Χέρια» κέρδισε
δύο χιλιάδες διακόσια δελτία του ΟΠΑΠ. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, που τίθεται είναι το εξής: Όλα αυτά τα
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χρόνια σε αυτούς τους –εντός εισαγωγικών- «υπερτυχερούς»
έγινε κανένας φορολογικός έλεγχος, για να δούµε πώς τα µαγει-
ρεύουν; Όλα αυτά τα χρόνια η κυβέρνηση ή έστω η διορισµένη
από τις κυβερνήσεις διοίκηση του ΟΠΑΠ έκανε κανέναν έλεγχο,
για να δει αν υπάρχουν επίορκοι υπάλληλοι ή συνεργάτες του
ΟΠΑΠ που µετέχουν –µε το αζηµίωτο- σε αυτή την κοµπίνα;

Πόσες κυρώσεις έχουν επιβληθεί, κύριε Αλιβιζάτο; Πόσοι έλεγ-
χοι έχουν γίνει; Μην µου λέτε ότι δεν είναι υποχρεωτικό από την
κοινοτική νοµοθεσία. Σας ρωτώ: Όταν υπάρχει αποδεδειγµένη
αυτή η κοµπίνα, η οποία δεν είναι µόνο ξέπλυµα µαύρου χρήµα-
τος, είναι και µεγάλη φοροδιαφυγή, είναι στήριξη στο έγκληµα –
και έχει κάθε συµφέρον η Κυβέρνηση να καταπολεµήσει το
έγκληµα, να αντλήσει έσοδα, να τιµωρήσει τους επίορκους- γιατί
δεν το κάνετε; Εσείς κάνετε µόνο τα υποχρεωτικά; Αυτά που
συµφέρουν το δηµόσιο γιατί δεν τα κάνετε; 

Το 2011, λοιπόν, καθιερώθηκε για τα τυχερά παιχνίδια µέσω
ίντερνετ η κάρτα παίχτη υποχρεωτικά, για να προστατεύσει το
δηµόσιο συµφέρον, το νοικοκυριό, το γονιό από την παρεκτροπή.
Σας ερωτώ, λοιπόν: Γιατί δεν κατοχυρώνεται η κάρτα παίχτη και
το επώνυµο δελτίο και στον ΟΠΑΠ; Για να µην µειωθούν τα
έσοδα; Προτιµάτε να κάνουν πάρτι οι Καραµπέρηδες, οι µαφιό-
ζοι, οι νονοί παρέα µε τους επίορκους, για να µην µειωθούν λίγο
τα έσοδα του ΟΠΑΠ; Μα, αυτή είναι η δουλειά της Κυβέρνησης
ή να αυξήσει τα έσοδα, να καταπολεµήσει το έγκληµα και τη φο-
ροδιαφυγή; Να γιατί σας λέω –φιλότιµος είστε που ήλθατε- ότι
έπρεπε να έλθει στη θέση σας ο κρυπτόµενος κ. Γερουλάνος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ. 
Ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλιβιζάτος έχει

το λόγο για τρία λεπτά, για να ολοκληρώσει τη συζήτηση αυτής
της επίκαιρης ερώτησης. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Παπαδηµούλη, επιτρέψτε µου να διαφωνήσω. Κατ’
αρχάς, δεν δέχοµαι το χαρακτηρισµό «κρυπτόµενος» για τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού. Για το ότι είµαι εγώ εδώ αντί
του κυρίου Υπουργού –εφόσον σας είπαν ότι εκείνος έπρεπε να
απαντήσει-, υπάρχουν ορισµένοι λόγοι ιδιωτικοί, για τους οποί-
ους ο κ. Γερουλάνος δεν παρίσταται. Νοµίζω ότι η παρουσία µου
εδώ πέρα –όσο µπορώ να σας απαντήσω- για την ώρα είναι αρ-
κετή. 

Διαφωνώ όµως και σε ένα άλλο πράγµα, κύριε Παπαδηµούλη.
Το κράτος δεν ενδιαφέρεται µόνο για το πόσα θα χάσει. Σας επε-
σήµανα ένα σηµείο, το οποίο παρήλθατε. Ξέρετε –και το ξέρετε
πάρα πολύ καλά- τι θα πει παράνοµο στοίχηµα. Όλοι αυτοί που
είναι κάτω από τα 1.500 ευρώ, αν είναι ονοµατοποιηµένο, θα
πάνε στο παράνοµο στοίχηµα, δηλαδή όλοι αυτοί που µας ανα-
φέρατε θα δεκαπλασιαστούν. 

Και να σας πω κάτι; Από το 2007 µέχρι σήµερα που µας λέτε,
ξέρετε ο ίδιος από προηγούµενες ερωτήσεις σας το τι έχει γίνει.
Σας είπα εγώ για τα 1500, σας είπα για την κάρτα η οποία είναι
έτοιµη. 

Μιλάτε για το ΣΔΟΕ. Εγώ σας καταθέτω έγγραφα του ΣΔΟΕ
στα οποία βεβαιώνεται ότι ήδη το ΣΔΟΕ εδώ και καιρό –και αυτό
είναι µέτρο προστασίας- κάθε µήνα παίρνει όλες τις καταστάσεις
αυτών που κέρδισαν και αποφασίζει για το πού θα κάνει έλεγχο.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Πέτρος–Παύλος Αλιβιζάτος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προ-
αναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Μιλάτε για υπαλλήλους. Λυπάµαι, κύριε Παπαδηµούλη. Δεν
µπορούµε να µιλάµε έτσι για ανθρώπους χωρίς αποδείξεις,
χωρίς δικαστικές αποφάσεις επειδή είναι περιρρέουσα η φήµη. 

Εγώ θα σας πω ένα πράγµα. Ο ΟΠΑΠ, κύριε Παπαδηµούλη,
κάνει συνέχεια ελέγχους. Ξέρετε µέχρι πού φτάνει; Το ξέρετε.
Εάν ένα πρακτορείο συλληφθεί να έχει µέσα ανηλίκους, έναν
ανήλικο, ο ΟΠΑΠ το κλείνει. Εάν παρατηρείται ότι ένα πρακτο-
ρείο –και είναι ελάχιστα αυτά, κύριε Παπαδηµούλη- δεν τηρεί
τους κανονισµούς και τους όρους της άδειας, κλείνει. Άρα, βλέ-
πετε ότι η Κυβέρνηση ή οι κυβερνήσεις, ο ΟΠΑΠ παίρνει µέτρα
συνέχεια για να το περιορίσει αυτό το οποίο ορθώς αναφέρατε. 

Μην τα ισοπεδώνουµε, όµως, όλα. Με συγχωρείτε που χρησι-
µοποιώ τέτοια λέξη. Δεν είναι του χαρακτήρος µου. Δεχθείτε,
όµως, ότι και ο ΟΠΑΠ και εµείς στο Υπουργείο Πολιτισµού κά-
νουµε τεράστιες προσπάθειες για να βρούµε τη λύση. Ξέρετε ότι
δεν υπάρχει ολοκληρωτική λύση, κύριε Παπαδηµούλη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα µπορούσα εάν είχα την ανοχή του Προέδρου, που δεν θα
την έχω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, δεν την έχετε
παρά την ευγένεια που σας διακρίνει.

ΠΕΤΡΟΣ – ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Αν είχα, λοιπόν, την ανοχή του Προέδρου θα
µπορούσα να µιλάω για ώρα και να σας λέω ένα κάρο πράγµατα
που µου έστειλαν εδώ. Δεν θα το κάνω.

Πάντως να σας διαβεβαιώσω ότι η προσπάθεια είναι τεραστία
και τα αποτελέσµατα έχουν ήδη αρχίσει να φαίνονται. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος και Αρχηγός της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΛΑΟΣ, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης για πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, για άλλη µια φορά γίναµε
µάρτυρες µίας σπέκουλας, την οποία επιχειρεί η Αριστερά. «Ο
υπαρχηγός του κ. Βελόπουλου!» . Τι ωραία που ακούγεται! « Ο
εγκληµατίας, µαφιόζος, υπαρχηγός του Βελόπουλου». Τώρα βέ-
βαια αν βάλω όµοιες υποθέσεις εις τον λόγο µου, πολλοί θα πρέ-
πει να πάνε να κρυφτούν.

Υποχρεούµαι, όµως, να διευκρινίσω ορισµένα πράγµατα. Όταν
έγινε η επιλογή των υποψηφίων εµείς ζητήσαµε, όπως υποχρε-
ούµαστε από τη συνείδησή µας, ποινικό µητρώο. Μας ήρθε, λοι-
πόν, λευκό ποινικό µητρώο! Εάν, λοιπόν, η πολιτεία δεν είχε
ψάξει αυτόν τον κύριο και είχε λευκό ποινικό µητρώο µέχρι εκείνη
την ώρα, δεν ευθυνόµαστε εµείς.

Επειδή δεν ήταν µέλος του κόµµατος, µέλος άλλου κόµµατος,
ζητήσαµε συστάσεις. Μας ήρθαν συστάσεις από µία σειρά ευυ-
πολήπτων πολιτικών της Θεσσαλονίκης. Επειδή δεν ξέραµε το
πρόσωπο -ήταν γνωστό όνοµα της Θεσσαλονίκης- υπήρξε και η
παρέµβαση δηµοσιογράφου-εκδότη εφηµερίδων της Θεσσαλο-
νίκης αλλά και πανελλήνιας κυκλοφορίας, ο οποίος µας είπε τα
καλύτερα. Μια σειρά γνωστότατων καλλιτεχνών µας είπαν τα κα-
λύτερα. 

Για ποιο λόγο θα τον αποκλείαµε εµείς; Ξέραµε εν συνεχεία
ότι αυτός θα βγει παλιάνθρωπος; Είναι δυνατόν; Από πού απορ-
ρέει αυτή η λογική; Η Αριστερά κάποτε είχε χρήσιµα επιχειρή-
µατα. Εξαντλήθηκαν και έφτασαν στην αθλιότητα; «Ο υπαρχηγός
του Βελόπουλου»; Ξεκάθαρα, δεν είναι µέλος του κόµµατος µας.
Ήταν συνεργαζόµενος. Στα ψηφοδέλτια των κοµµάτων ενίοτε
συµβαίνει. Πού ξέρεις τι θα προκύψει αύριο;

Έρχεται ο άλλος µε συστάσεις, µε τα καλύτερα των καλυτέ-
ρων και σου αποδεικνύεται εκ των υστέρων ότι έχει κάποιες δο-
σοληψίες σοβαρότατες µε το δηµόσιο. Τι φταίει η επιλογή του κ.
Βελόπουλου, επιτέλους; Επειδή έχει µία σεµνότητα ο Βουλευτής
και δεν έρχεται να σας αντιµετωπίσει µε αυτήν την επιχειρού-
µενη, κλιµακούµενη χυδαιότητα από ακραία φύλλα της Δεξιάς;

Μου κάνει, µάλιστα, εντύπωση πως η επιχειρηµατολογία της
Αριστεράς συµβαδίζει µε τα ακραία φύλλα της Δεξιάς. Επιτέ-
λους, λίγη σοβαρότητα δεν βλάπτει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Καρατζαφέρη.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 469/31-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς τους Υπουρ-
γούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την εγκατάσταση µο-
νάδας ιχθυοκαλλιέργειας στις βορειοανατολικές ακτές της
Κέρκυρας και τις συνέπειές της στο νησί. 

Κύριε συνάδελφε, αναπτύξτε, παρακαλώ, την επίκαιρη ερώ-
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τησή σας για δύο λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, αν η Κέρκυρα δικαίως αποκαλείται η ναυαρ-

χίδα του τουρισµού στη χώρα µας, άλλο τόσο δίκαια η βορειοα-
νατολική Κέρκυρα αποκαλείται η µηχανή αυτής της ναυαρχίδας.
Είναι η πιο αναπτυγµένη τουριστικά περιοχή της Κέρκυρας. Είναι
µια περιοχή απείρου φυσικού κάλλους, διαθέτει στην περιοχή το
µοναδικό σε όλη την Ελλάδα δασικό σύµπλεγµα, οικοσύστηµα
του Ερηµίτη, που διαθέτει τρεις λίµνες, του ακρωτηρίου Μπάρµ-
παρος, όπου υπάρχουν σπηλιές για αγριοπερίστερα και της νη-
σίδας Περιστερές ή Καπαρέλι, πάνω στο οποίο υπάρχει ένα
διατηρητέο µνηµείο-φάρος. 

Σ’ αυτήν, λοιπόν, την περιοχή ουσιαστικά επιχειρείται ένα έγ-
κληµα, το οποίο ακουµπά και τα όρια του ποινικού δικαίου. Ονο-
µάζουν µετεγκατάσταση µιας µονάδας ιχθυοκαλλιέργειας από
τη νότια Κέρκυρα, ανύπαρκτης -µόνο στα χαρτιά πιθανώς να
υπάρχει µία άδεια, αλλά ουδέποτε υπήρξε στο Μπούγκαρι, που
είναι, όπως σας είπα, στη νότια Κέρκυρα µονάδα ιχθυοκαλλιέρ-
γειας- στο νησάκι, στο Καπαρέλι, µέσα σε ζώνη «Natura», και –
όπως είπα- σε µία περιοχή απείρου κάλλους.

Είναι µία ενέργεια που δικαίως ξεσήκωσε τους κατοίκους όλης
της βόρειας Κέρκυρας και όχι µόνο. Υπάρχουν οµόφωνα ψηφί-
σµατα και αποφάσεις και του Δήµου της Κέρκυρας και του περι-
φερειακού συµβουλίου, γιατί το να εγκατασταθεί εκεί µία
ιχθυοκαλλιέργεια, που µε υπουργικές αποφάσεις χαρακτηρίζεται
σαν µορφή βιοµηχανίας άλφα, δηλαδή σαν µια βιοµηχανία που
επηρεάζει σε πολύ µεγάλο βαθµό δυσµενώς το περιβάλλον, επη-
ρεάζει την οικονοµία, επηρεάζει την υγεία των κατοίκων, επηρε-
άζει δυσµενώς την παράκτια αλιεία και ων ουκ έστιν αριθµός.

Εµείς ζητούµε άµεσα από την Κυβέρνηση, να πάρει πίσω όσες
αποφάσεις έχουν βγει είτε από διορισµένους είτε από εκλεγµέ-
νους τοπικούς άρχοντες -µάλλον µόνο από διορισµένους ουσια-
στικά- µε τις οποίες δόθηκαν αυτές οι άδειες, που, επανα-
λαµβάνω, κύριε Υφυπουργέ, ακουµπούν και τα όρια του ποινικού
δικαίου. Έχει τόσο ξεσαλώσει ο επιχειρηµατίας εκεί στην πε-
ριοχή, που έφτασε στο σηµείο να στέλνει και εξώδικα σε δηµοτι-
κούς συµβούλους για τις τοποθετήσεις τους µέσα στο δηµοτικό
συµβούλιο. Εκεί, δηλαδή, που «µας χρωστούσαν, µας ζητάνε και
το βόδι».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

το συνάδελφο κ. Χαράλαµπο Χαραλάµπους από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας. 

Ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
κ. Άδωνις Γεωργιάδης έχει το λόγο για να απαντήσει στην επί-
καιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε. 

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, η αλήθεια είναι ότι εγώ δεν είχα
προλάβει να ασχοληθώ µε αυτό το θέµα, παρά µόνο αφ’ ότου
επικοινώνησε µαζί µου ο κύριος Περιφερειάρχης Ιονίων Νήσων,
µεταφέροντάς µου τη σφοδρά διαµαρτυρία των τοπικών φορέων
και ορισµένων κατοίκων για όλη αυτήν την ιστορία, η οποία έχει
ξεκινήσει, φυσικά, πολύ προ εµού και µου ζήτησε να ακυρώσω
τη σχετική αδειοδότηση που είχε εκδοθεί. 

Πριν σας εξηγήσω –φαντάζοµαι το γνωρίζετε- ότι δεν έχω καµ-
µία δυνατότητα να την ακυρώσω -και µάλιστα αν το έκανα, θα
έπρεπε να θέσω σε κίνδυνο τα συµφέροντα των Ελλήνων φορο-
λογουµένων µε τη διεκδίκηση εκ µέρους της εταιρείας τεραστίων
αποζηµιώσεων- θα πρέπει να σας πω ότι µάλλον ή οι υπηρεσίες
µου ψεύδονται σε αυτά που µου έχουν δώσει ή εσείς δεν είστε
καλά πληροφορηµένος. 

Γι’ αυτό, ας πάρουµε το πράγµα από την αρχή. Η συγκεκρι-
µένη εταιρεία, οι «Ιχθυοκαλλιέργειες Κέρκυρας ΑΕ», εταιρεία της
οποίας οι µέτοχοι είναι µόνιµοι κάτοικοι Κερκύρας, έχουν και
αυτοί δηλαδή δικαιώµατα, ήρθε και έκανε µία αίτηση στις
10/3/1999 –το 1999, κύριοι συνάδελφοι!- όπου ζήτησε την επέ-
κταση της δραστηριότητάς της. 

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι ο τοµέας των ιχθυοκαλλιεργειών είναι

ένας από τους µεγαλύτερους και σηµαντικότερους εξαγωγικούς
τοµείς της ελληνικής οικονοµίας. Είναι εδώ ο κ. Αστέριος Ρον-
τούλης και πρέπει να πω στο συνάδελφό µου κύριο Υφυπουργό
ότι οι ιχθυοκαλλιέργειες αποτελούν το µεγαλύτερο τοµέα εξα-
γωγών της αγροτικής παραγωγής της χώρας µας -εννοώ της ευ-
ρύτερης έννοιας- της πρωτογενούς παραγωγής. Είναι η αιχµή
του δόρατος των ελληνικών εξαγωγών στο συγκεκριµένο τοµέα. 

Ήρθε, λοιπόν, η εταιρεία στις 10/3/1999 και έκανε µία αίτηση.
Το κράτος µας -εµείς, δηλαδή, όχι εγώ- είπε «δεν µπορούµε να
σου δώσουµε άδεια εκεί που ζητάς, σου προτείνουµε έναν άλλο
χώρο, γιατί εκεί που ζητάς, θα υπάρξουν αντιδράσεις». Πράγ-
µατι, ξεκίνησε η µελέτη από την εταιρεία κατόπιν υποδείξεως του
κράτους για έναν άλλο χώρο και συγκεκριµένα στη θέση Βαθύ
Δήµου Κασσωπαίων στα βόρεια του Όρµου Μπούκαρη. Το λέω
για εσάς που είστε από την περιοχή. Ξεκίνησαν οι διαδικασίες µι-
σθώσεως κατόπιν υποδείξεως του κράτους στο φορέα. Μόλις
ξεκίνησαν οι διαδικασίες, ξεκίνησαν και οι τοπικοί φορείς να αν-
τιδρούν –καλή ώρα όπως τώρα- φώναζαν, δεν ήθελαν. Είπε το
κράτος «κάναµε λάθος, κακώς υποδείξαµε εκεί, αν γίνεται, να
πάει η εταιρεία κάπου αλλού». Πράγµατι, η επιχείρηση µετέφερε
το αίτηµά της και είπε «δεν θέλω να έχω σύγκρουση µε τους κα-
τοίκους». Και µετά από πολύ καιρό –προσέξτε πόσα χρόνια, το
1999 ξεκινάει, ξεκινάει δηλαδή επί εποχής Σηµίτη- φθάνει να
πάρει την περιβαλλοντική άδεια στις 10/11/2008 επί εποχής Κα-
ραµανλή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. 
Στις 10/11/2008, λοιπόν, έρχεται η Διεύθυνση Περιβάλλοντος,

Χωροταξίας της Περιφέρειας και εκδίδει θετική γνώµη και λέει
«ναι, σε αυτήν τη νέα περιοχή στα βορειοανατολικά της Νήσου
Περιστέρια Δήµου Κασσωπαίων δεν έχω αντίρρηση να γίνει αυτή
η επένδυση». Βάσει τώρα αυτής της θετικής γνώµης –επαναλαµ-
βάνω ότι ξεκίνησε από το 1999 µε τρίτη αλλαγή θέσης- στις
10/11/2008 έρχεται η περιφέρεια και λέει «εκεί να το πας, συµ-
φωνώ» και γίνεται µισθωτήριο στις 12/2/2008, στο οποίο πληρώ-
νει και ενοίκιο η εταιρεία. Περιµένει τώρα την έκδοση σχετικών
διαδικασιών από το κράτος. Αφού, λοιπόν, το κράτος δίνει µε τη
σειρά, µε όλες τις ενδιάµεσες βαθµίδες που έχει, όλες τις σχετι-
κές άδειες, φθάνουµε στις νέες διαµαρτυρίες των κατοίκων. 

Εγώ σέβοµαι πάντα τις διαµαρτυρίες και εκτιµώ ότι είναι
ορθές. Πρέπει, όµως, να καταλάβουµε ότι αν θέλουµε να έχουµε
και επενδύσεις και αφού δεν σας αρέσει και η τρόικα και δεν σας
αρέσουν και τα µέτρα και δεν σας αρέσουν όλα αυτά, πρέπει µε
κάποιο τρόπο στη χώρα να βγαίνουν και λεφτά. Δεν µπορούµε,
λοιπόν, σε µία εταιρεία που ξεκινάει να κάνει µία επένδυση το
1999, που της υποδεικνύουµε τρεις αλλαγές θέσεως -εµείς, το
κράτος- που έχει τη θετική γνώµη των φορέων στην αρχή για να
πάει εκεί πέρα και παίρνει όλα τα χαρτιά, να ερχόµαστε µετά εκ
των υστέρων και να λέµε ξανά -αφού έχει κάνει όλες τις διαδικα-
σίες, έχει κάνει όλες τις περιβαλλοντικές µελέτες και έχει όλες
τις άδειες- «τώρα αντιδρούν πάλι οι κάτοικοι και εδώ σταµατάµε».
Κάποτε πρέπει να αποφασίσουµε πού θα γίνεται και κάποια επέν-
δυση.

Τα υπόλοιπα θα τα αναλύσω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Γεωργιάδη.
Το λόγο έχει ο κ. Χαραλάµπους.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κύριε Υφυπουργέ, τα έχετε

τόσο µπλεγµένα, είπατε τόσες ανακρίβειες στην πρωτολογία σας
που, πραγµατικά, συγχωρείστε και από µένα όταν λέτε ότι πιθα-
νόν εγώ, ένας Βουλευτής της περιοχής, µπορεί να µην είµαι καλά
ενηµερωµένος. Είχα πάρα πολλά να πω στη δευτερολογία µου,
αλλά δυστυχώς είµαι αναγκασµένος να επανορθώσω όλες τις
ανακρίβειες που είπατε.

Πρώτον, δεν υπάρχουν Κερκυραίοι µέτοχοι, όπως αφήσατε να
εννοηθεί, στην ήδη υπάρχουσα ιχθυοκαλλιέργεια που είναι εγ-
κατεστηµένη στην περιοχή στο Βαθύ της Κασσιόπης. Είπατε ότι
εκεί υπήρχαν αντιδράσεις κ.λπ. Ιδιοκτήτης είναι ένας κύριος Πα-
παδόπουλος. Όχι µόνο υπάρχει εκεί εγκατεστηµένη µονάδα
αλλά «στη ζούλα», πέντε µέρες πριν παραδώσει ο διορισµένος
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περιφερειάρχης του ΠΑΣΟΚ, τούς υπέγραψε και διπλασίασαν τη
δύναµή τους. Από εκατόν πενήντα χιλιάδες τόνους τσιπούρας
και λαυρακιού το χρόνο τα έκαναν τριακόσιες χιλιάδες.

Θα κάνω µία παρένθεση για να σας πω ότι υπάρχουν επιστη-
µονικές µελέτες που λένε ότι για µία µονάδα ιχθυοκαλλιέργειας
παραγωγής εκατό τόνων το χρόνο, παράγονται τόσα λύµατα όσα
παράγονται από µία πόλη περίπου εφτά χιλιάδων κατοίκων. Με
τριακόσιους χιλιάδες τόνους ουσιαστικά µολύνεται η περιοχή µε
λύµατα µιας πόλης είκοσι ενός χιλιάδων κατοίκων.

Δεύτερον, ούτε καν σηµειώσατε ότι έγιναν πράγµατα τα οποία
αγγίζουν τον κοινό Ποινικό Κώδικα, όταν ονοµάζουν µετεγκατά-
σταση µιας ιχθυοκαλλιέργειας-φάντασµα, µιας ιχθυοκαλλιέρ-
γειας που ουδέποτε υπήρξε, ανύπαρκτης, από τη νότια Κέρκυρα
στη Νήσο Καπαρέλι. 

Το κυριότερο, κύριε Υφυπουργέ, στο οποίο βέβαια ελπίζω να
σταθείτε στη δευτερολογία σας: Δεν είναι όλες οι αποφάσεις,
όπως είπατε, θετικές. Σας είπα ότι υπογράφοντας το διπλασια-
σµό του τονάζ της παραγωγής της ιχθυοκαλλιέργειας που ήδη
υπάρχει στο Βαθύ της Κασσιόπης, την ίδια στιγµή ο διορισµένος
περιφερειάρχης τρεις µέρες πριν παραδώσει στον εκλεγµένο,
ουσιαστικά υπέγραψε και την µετεγκατάσταση στο Καπαρέλι. Ο
διοικητής της αποκεντρωµένης διοίκησης ακύρωσε αυτήν την
απόφαση και ήλθε το Υπουργείο και ακύρωσε την ακύρωση της
απόφασης του διορισµένου νοµάρχη. 

Έτσι γίνονται τα πράγµατα σ’ αυτό το καθεστώς που ζούµε,
όµως υπάρχει το αντίπαλο δέος που είναι οι κινητοποιήσεις όλων
των κατοίκων της Κέρκυρας, γιατί επιτέλους πρέπει να διαλέξετε:
Θέλετε τουρισµό ή βιοµηχανία στην Κέρκυρα;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Χαραλάµπους.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης για να δευτερο-
λογήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Εγώ δεν θα κάτσω να κάνω
ανάλυση του µετοχολογίου της εταιρείας. Έτσι έχουν γράψει οι
υπηρεσίες, αλλά δεν έχει και µεγάλη σηµασία. Δηλαδή αν δεν
είναι Κερκυραίοι και είναι Ηπειρώτες, έχει καµµία διαφορά ως
προς τα δικαιώµατά τους; Δεν καταλαβαίνω αυτήν τη διαφωνία.
Προφανώς έχουν δικαιώµατα απ’ όποιο µέρος της Ελλάδας κι αν
κατάγονται οι µέτοχοι.

Πάµε τώρα στην ουσία. Έχουµε την αίτηση του ’99, έχουµε τη
σύµφωνη γνώµη του ’08. Το ’99 είχαµε κυβέρνηση Σηµίτη, το ’08
είχαµε κυβέρνηση Καραµανλή, µισθωτήριο το ’08, σύµφωνη
γνώµη της περιφέρειας το ’08 και ξεκινάνε ξανά οι αντιδράσεις
πριν από ενάµιση χρόνο και έρχεται ο κ. Διαµαντίδης στις
13/5/2011 στην απόφαση που αναφέρετε –που θα καταθέσω για
τα Πρακτικά- για τους Κερκυραίους και δίνει την άδεια στην εται-
ρεία ακριβώς µε ποιο σκεπτικό; Με το σκεπτικό ότι αν η εταιρεία
µετά απ’ όλα αυτά πάει στα δικαστήρια το ελληνικό δηµόσιο, θα
µπορεί να διεκδικήσει γιγαντιαίες αποζηµιώσεις.

Και όσον αφορά στο ερώτηµα σας, αν θέλουµε ιχθυοκαλλιέρ-
γειες ή τουρισµό, ρωτάω κι εγώ: Θέλετε να έχουµε πουθενά ιχ-
θυοκαλλιέργειες; Τι λέει το ΚΚΕ; Να έχουµε κάπου ιχθυοκαλ-
λιέργειες ή να τις κόψουµε τελείως; Να µην κάνουµε καµµία; Να
απολυθούν όλοι οι εργαζόµενοι στις ιχθυοκαλλιέργειες; Να χρε-
οκοπήσουµε όλες τις εταιρείες;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Άµα θέλετε και µου δίνει το
λόγο ο κύριος Πρόεδρος να σας απαντήσω. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Βουλευτά, έχει µε-
γάλη σηµασία να σταµατήσουµε στην εποχή που ζούµε τη δηµα-
γωγία. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Σταµατήστε την τότε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κάπου θα γίνονται και ιχ-
θυοκαλλιέργειες. Εδώ, λοιπόν, έχουµε µία υπόθεση όπου επί δώ-
δεκα χρόνια η διοίκηση, το κράτος, δίνει απαντήσεις σε µία
εταιρεία και σε έναν επενδυτή και δίνει διαδοχικές άδειες σε δια-
δοχικά σηµεία. Δεν µπορεί να γίνει επένδυση στη χώρα κατ’

αυτόν τον τρόπο. Πρέπει κάποτε να καταλάβουµε ότι ωραία είναι
η αντίδραση, αλλά πρέπει να γίνει τελικά και καµµιά δουλειά. 

Και θα κλείσω µε αυτό. Είναι κάτι πολύ επίκαιρο. Το διάβασα
στην «ΕΣΤΙΑ» προχθές και το καταθέτω στο Σώµα ως ιστορικό
κείµενο, κύριε Πρόεδρε, γιατί δυστυχώς όλοι ξέραµε πού πή-
γαινε η Ελλάδα και µε κάτι τέτοιες νοοτροπίες έφτασε η Ελλάδα
εδώ που είναι. 

Έγραψε ο Ανδρέας Παπανδρέου στις 12-10-1985: «Δαπανάµε
ως κοινωνία πιο πολύ απ’ όσα παράγουµε. Η κατάσταση αυτή
µπορεί να συντηρηθεί µόνο µε δανεισµό από το εξωτερικό. Μα-
κροχρόνια όµως το επίπεδο δανεισµού από το εξωτερικό δεν
µπορεί να διατηρείται σε υψηλά επίπεδα, χωρίς τη σοβαρή µεί-
ωση της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας και τελικά χωρίς
την απώλεια της οικονοµικής ανεξαρτησίας της». Το 1985. Κι από
το ’85 συνεχίζουµε µε τα ίδια µυαλά. Κι έρχεστε εδώ σήµερα,
απλώς για να καλλιεργήσετε δηµαγωγία. 

Δώστε µας λύση εσείς. Τρεις φορές αλλάξαµε θέση ως διοί-
κηση στην εταιρεία. Τι θα πούµε; Να ακυρώσουµε µία απόφαση
για να πληρώσει ο Έλληνας φορολογούµενος εκατοντάδες εκα-
τοµµύρια ευρώ αποζηµίωση; Αυτή είναι η πρόταση του ΚΚΕ;
Αυτό θέλετε να κάνουµε; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Μα, δεν ξέρετε τα πράγ-
µατα. Συνεχίζετε να λέτε ψέµατα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αυτό δεν θα το κάνουµε,
αγαπητέ κύριε συνάδελφε. Δεν θα το κάνουµε. Αν θέλετε πλη-
ρώστε τα από την τσέπη σας. Εγώ δεν θα υπογράψω για να πλη-
ρώσει ο Έλληνας φορολογούµενος τόσα εκατοµµύρια ευρώ για
δεκαπέντε χρόνια αποφάσεις διαδοχικών κυβερνήσεων, διαδο-
χικών Υπουργών, διαδοχικών αποκεντρωµένων διοικήσεων, δια-
φορετικών περιφερειαρχών, διαφορετικών αιρετών, διαφορε-
τικών µη αιρετών. Κάποια στιγµή οι υπογραφές του ελληνικού
κράτους πρέπει να έχουν και κάποια αξία! 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.
Άδωνι Γεωργιάδη. 

Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 465/31-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Νικολάου Παναγιωτόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την επικείµενη λήξη δανείων ιδιωτικών επιχειρήσεων
µε εγγύηση του δηµοσίου. 

Κύριε συνάδελφε, θα αναπτύξετε για δύο λεπτά την επίκαιρη
ερώτησή σας και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-
λιππος Σαχινίδης θα σας απαντήσει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να στρέψω την προσοχή σας σε ένα
ζήτηµα που δεν έρχεται ενώπιόν σας πρώτη φορά, πλην όµως
αυτήν τη στιγµή τείνει να τεθεί εκτός ελέγχου µε επιπτώσεις
πολύ σοβαρές τόσο σε δηµοσιονοµικό επίπεδο -δηλαδή επιβα-
ρύνοντας τα ελλείµµατα και το χρέος- όσο και σε επίπεδο πραγ-
µατικής οικονοµίας µε τον κίνδυνο της κατάρρευσης χιλιάδων
επιχειρήσεων ανά την επικράτεια. 

Κάνω λόγο για τη ρύθµιση των οφειλών επιχειρήσεων από δα-
νειακές συµβάσεις, που πήραν από τις τράπεζες βεβαίως, µε την
εγγύηση του δηµοσίου. Πρόκειται για δανειακές συµβάσεις εγ-
γυηµένες από το δηµόσιο για ύψος περίπου 7-8 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, οι οποίες αυτήν τη στιγµή και υπό τις παρούσες
συνθήκες έχουν αρχίσει να εµφανίζουν αρρυθµίες ως προς την
εκπλήρωσή τους από τις επιχειρήσεις. 

Έχουµε µείωση κύκλου εργασιών και κερδοφορίας, αύξηση
ύψους επισφαλειών και χρηµατοοικονοµικού κόστους, άρνηση
των τραπεζών να χρηµατοδοτήσουν τις επιχειρήσεις µε νέα κε-
φάλαια. Υπό αυτές τις συνθήκες πραγµατικά υπάρχει κίνδυνος
αδυναµίας εκπλήρωσης συµβατικών υποχρεώσεων από τις επι-
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χειρήσεις. 
Τι θα γίνει αυτό; Θα έχουµε κατάπτωση των εγγυήσεων για τις

επιχειρήσεις. Ήδη αν ρωτήσετε, το ζητάνε κάποιες τράπεζες στις
αρχές του 2012 και τελικά το δηµόσιο, θα κληθεί να καταβάλει
στο σύνολό τους αυτά τα ποσά. Πρόκειται για µία δηµοσιονοµική
βόµβα που αν σκάσει στα χέρια κάποιου Υπουργού Οικονοµικών,
θα αφήσει πίσω της συντρίµµια τόσο όπως σας είπα και στα δη-
µόσια οικονοµικά µας αλλά και στην πραγµατική οικονοµία. Χι-
λιάδες επιχειρήσεις θα καταρρεύσουν.

Ήδη αυτές εκπροσωπούνται σε επίπεδο προτάσεων από εί-
κοσι πέντε και πλέον επιµελητήρια της χώρας και βέβαια χιλιάδες
επιχειρήσεις θα χαθούν. 

Οι επιχειρήσεις κάνουν κάποιες προτάσεις. Ζητούν επιµή-
κυνση χρόνου αποπληρωµής, µείωση επιτοκίων, παράταση του
καθεστώτος των εγγυήσεων. Δεν πρόκειται για νέες εγγυήσεις
και νέα δάνεια, αλλά απλά για παράταση της ισχύος των παλιών
και υφιστάµενων. 

Νοµίζω ότι αυτήν την ώρα πρέπει να κάνετε ό,τι µπορείτε για
να τους δώσετε κάποιο οξυγόνο, γιατί στην ουσία είναι οξυγόνο
και στην πραγµατική οικονοµία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Νικόλαο Παναγιωτόπουλο της Νέας Δηµοκρατίας. 
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Φίλιππος Σαχινίδης

έχει το λόγο. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, κατά τη θητεία µου ως επικεφαλής του Γε-

νικού Λογιστηρίου του Κράτους εκδόθηκε µια σειρά αποφάσεων
µε τις οποίες παρασχέθηκε αναστολή καταβολής της πρώτης
δόσης δανείων και επιµήκυνση της συνολικής διάρκειάς τους,
προκειµένου να διευκολυνθούν επιχειρήσεις και επαγγελµατίες
να αποπληρώσουν τις υποχρεώσεις τους προς τα πιστωτικά
ιδρύµατα. Έχω συναίσθηση του µεγέθους των προβληµάτων που
αντιµετωπίζουν οι επιχειρήσεις λόγω της κρίσης και κρίναµε ως
πολιτική ηγεσία ότι αυτός ήταν ο ενδεδειγµένος τρόπος αντιµε-
τώπισης του προβλήµατος ρευστότητας.

Έχω πει πολλές φορές ότι, πέρα από το πρόβληµα της µει-
ωµένης ζήτησης που αντιµετωπίζουν οι ελληνικές επιχειρήσεις,
βρίσκονται αντιµέτωπες µε στενότητα κεφαλαίων κίνησης. Αυτό
οδηγεί στον κίνδυνο, µια κρίση που φαίνεται να ξεκινά από την
πλευρά της µειωµένης ζήτησης, σταδιακά λόγω της στενότητας
των κεφαλαίων να µετεξελιχθεί σε κρίση από την πλευρά της
προσφοράς καθώς µερικές επιχειρήσεις θα αδυνατούν να συνε-
χίσουν τη λειτουργία τους. 

Το σκεπτικό της ρύθµισης των δανείων µε εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου ανατράπηκε από τη στιγµή που η χώρα προχώ-
ρησε στην υπογραφή της δανειακής σύµβασης και του προγράµ-
µατος οικονοµικής πολιτικής, διότι στο πρόγραµµα αυτό, τέθη-
καν πλέον όρια στο ύψος των εγγυήσεων που µπορεί να παρέχει
το Ελληνικό Δηµόσιο. Όπως θα γνωρίζετε για τις εγγυήσεις του
2011, υπήρχε οροφή 1 δισεκατοµµυρίου ευρώ. Το γεγονός αυτό,
σε συνδυασµό µε την κατάχρηση –ας µου επιτραπεί η έκφραση-
του µέτρου των εγγυήσεων που παρατηρήθηκε στο παρελθόν,
µας οδήγησε να ακολουθήσουµε µια πιο στοχευµένη πολιτική ως
προς την παροχή νέων εγγυήσεων ή τις ρυθµίσεις παλαιότερων
δανείων τις οποίες η τρόικα θεωρεί επίσης ως νέες εγγυήσεις. 

Εποµένως, η επισήµανση που κάνετε, δηλαδή να γίνει ρύθµιση
παλαιότερων δανείων, για το τεχνικό µνηµόνιο, που υπάρχει και
που συνοδεύει τη δανειακή σύµβαση, θεωρείται νέα εγγύηση. 

Το Γενικό Λογιστήριο, λοιπόν, στο πλαίσιο αυτού του περιορι-
σµού, εξέτασε και ιεράρχησε τα αιτήµατα παροχής εγγύησης
από διάφορες επαγγελµατικές ενώσεις, συνδέσµους και Επιµε-
λητήρια τα οποία εν µέσω οικονοµικής κρίσης καταφθάνουν συ-
νεχώς στο Γενικό Λογιστήριο. 

Τελικά, το ελληνικό δηµόσιο το 2011 παρείχε εγγυήσεις που
ανήλθαν περίπου στα 950 εκατοµµύρια ευρώ. Σχεδόν το µισό του
ποσού αυτού αφορούσε νέες εγγυήσεις κυρίως προς τον πρω-
τογενή τοµέα καθώς επίσης και προς τις ΔΕΚΟ. Το υπόλοιπο δια-
τέθηκε για ρυθµίσεις παλαιότερων δανείων, λαµβάνοντας υπ’

όψιν κοινωνικά κριτήρια. Αναφέροµαι σε δάνεια που είχαν δοθεί
σε σεισµόπληκτους νοµούς ή σε πληγέντες από επεισόδια. Επί-
σης, διατέθηκε σε κλάδους της πρωτογενούς παραγωγής οι
οποίοι δοκιµάζονται από την οικονοµική κρίση και χρήζουν στή-
ριξης. 

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι από το όριο του 1 δισεκατοµµυ-
ρίου εξαιρούνται όλες οι εγγυήσεις που αφορούν δάνεια που χο-
ρηγούνται από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. Μέσα στο
2011 και πέρα απ’ αυτά που προανέφερα, δεν πραγµατοποι-
ήθηκε καµµία ρύθµιση για εγγυηµένα δάνεια επιχειρήσεων οι
οποίες είχαν υπαχθεί σε αποφάσεις για συγκεκριµένους νοµούς
της χώρας. Βάσει των προτεραιοτήτων που έθεσε το Υπουργείο
Οικονοµικών, οποιαδήποτε περαιτέρω ικανοποίηση αιτήµατος
Επιµελητηρίων για ρύθµιση παλαιότερων δανείων θα οδηγούσε
σε υπέρβαση του ορίου που είχε τεθεί.

Η κρίση όµως είναι παρούσα και δηµιουργεί προβλήµατα στις
επιχειρήσεις. Το γνωρίζουµε. Γι’ αυτό και το θέµα αυτό το έχουµε
θέσει στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων µε την τρόικα, δεδο-
µένου ότι τα µακροοικονοµικά δεδοµένα που οδήγησαν στη
λήψη της απόφασης για περιορισµό του ποσού των εγγυήσεων
στο ύψος του 1 δισεκατοµµυρίου το 2011 και µηδενισµό του στο
2012 έχουν ανατραπεί. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι και το 2012 η χώρα µας θα βρίσκεται
στο µέσο της ύφεσης. Και περιµένουµε από τις διαπραγµατεύ-
σεις αυτές να δούµε αν θα πετύχουµε µία αναθεώρηση της αρ-
χικής πρόβλεψης που υπήρχε στο πρόγραµµα οικονοµικής
στήριξης της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Φίλιππο Σαχινίδη.
Ο συνάδελφος κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος από τη Νέα Δη-

µοκρατία έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει, πραγµατικά, στη διαπραγµάτευση µε

την τρόικα να εξαντλήσετε όλες σας τις προσπάθειες, έτσι ώστε
να στηριχθεί το επιχειρείν, διότι αν αυτή η χώρα έχει κάποια ελ-
πίδα να ξεφύγει από τη δεινή οικονοµική της θέση, αυτή θα στη-
ριχθεί στις δηµιουργικές δυνάµεις του τόπου και πουθενά αλλού.
Και το επιχειρείν -η παραγωγή πλούτου, δηλαδή- που συνεπάγε-
ται και παραγωγή ή διατήρηση θέσεων εργασίας, είναι πραγµα-
τικά η δηµιουργική δύναµη αυτού του τόπου.

Θα ήθελα, όµως, πραγµατικά στις διαπραγµατεύσεις µε την
τρόικα κάποιος να της υπενθυµίσει ότι δεν µπορεί να δείχνει
υπερβάλλοντα ζήλο για τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της
ελληνικής οικονοµίας, στη µείωση των αποδοχών των εργαζοµέ-
νων του ιδιωτικού τοµέα και να µην βλέπει την παροχή οξυγόνου
στις επιχειρήσεις που προσφέρουν αυτές τις θέσεις εργασίας
στους εργαζόµενους του ιδιωτικού τοµέα. 

Αν καταρρεύσουν αυτές οι επιχειρήσεις, όσο και να µειώσεις
από τους µισθούς των εργαζόµενων του ιδιωτικού τοµέα, δεν θα
υπάρχουν θέσεις εργασίας για να τους απορροφήσουν.

Και κάτι άλλο: Πρόκειται εδώ για µία τριπλή σχέση. Οι επιχει-
ρήσεις δεν µπορούν να ρυθµίσουν τις οφειλές τους. Οι τράπεζες
δεν µπορούν να τις αναχρηµατοδοτήσουν. Στην ουσία, προτι-
µούν να αυξήσουν τη ρευστότητά τους από την κατάπτωση των
εγγυήσεων -να πληρώσει, δηλαδή, το δηµόσιο- από το να επιδιώ-
ξουν, ας πούµε, την αναχρηµατοδότηση του χρέους των επιχει-
ρήσεων. Και, βέβαια, το δηµόσιο καλείται να καταβάλει, όταν
καταπέσουν, αν καταπέσουν –ελπίζω αυτό να µη γίνει- αυτές τις
εγγυήσεις.

Πρέπει εδώ να ξεχωρίσουµε τους διακριτούς ρόλους κάθε µέ-
λους αυτής της σχέσης, αλλά και να συµφωνήσουµε ότι µε τις
παρούσες συνθήκες οδηγείται σε αδιέξοδο. 

Ήδη τα επιµελητήρια έχουν κάνει τις προτάσεις τους. Νοµίζω
ότι µπορείτε να τις αποδεχθείτε. 

Το ζητούµενο ποιο είναι; Ότι οι εγγυήσεις που έχουν ήδη πα-
ρασχεθεί έχουν υπερβεί το ποσό που βάζει η τρόικα; Εδώ προχ-
θές το δηµόσιο εγγυήθηκε το δανεισµό των κοµµάτων. Και δεν
πρόκειται για παραγωγικά, αν θέλετε, κοµµάτια της ελληνικής
κοινωνίας. Πώς να το κάνουµε δηλαδή; Δεν µπορούµε να κρυ-
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φτούµε από την αλήθεια.
Πώς, λοιπόν, µπορεί το δηµόσιο να εγγυάται τόσο αβίαστα το

δανεισµό των κοµµάτων και από εκεί και πέρα να είναι τόσο δύ-
σκολη, ακόµα βάζοντας µπροστά και την τρόικα, η συνέχιση πα-
ροχής εγγυήσεων σε επιχειρήσεις που, όπως είπα προηγου-
µένως, έχουν να κάνουν µε την πραγµατική παραγωγική οικονο-
µία που δηµιουργεί πλούτο και ελπίδα ανάκαµψης σε αυτήν τη
χώρα;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Νικόλαο Παναγιωτόπουλο.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης

έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, οι προβληµατισµοί που µόλις καταθέσατε,

συγκλίνουν πάρα πολύ προς τους προβληµατισµούς µε τους
οποίους βρίσκεται αντιµέτωπη η ηγεσία του Υπουργείου Οικονο-
µικών γύρω από το θέµα των εγγυήσεων και του ρόλου που µπο-
ρούν να έχουν στην αντιµετώπιση των προβληµάτων της πραγ-
µατικής οικονοµίας.

Βεβαίως, θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας και µε τις δηµο-
σιονοµικές επιπτώσεις που µπορεί να έχει µία αύξηση του αριθ-
µού της κατάπτωσης των εγγυήσεων που έχει δώσει το ελληνικό
δηµόσιο. Είναι ένα θέµα το οποίο µας απασχολεί πάρα πολύ.

Θέλω, όµως, στο σηµείο αυτό -µια και τοποθετηθήκατε συνο-
λικά επί του ζητήµατος- να καταθέσω έναν πίνακα µε το σύνολο
των εγγυήσεων που έχει χορηγήσει το ελληνικό δηµόσιο, περισ-
σότερο γιατί αυτό µας δίνει µία ευκαιρία να αξιολογήσουµε τι
πραγµατικά έχει συµβεί όλα αυτά τα χρόνια.

Το ανεξόφλητο υπόλοιπο των εγγυήσεων που έχει δώσει το
ελληνικό δηµόσιο στις 31-12-2011 ανέρχεται στα 20,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Εάν κάποιος διατρέξει τον πίνακα θα διαπιστώσει
ότι από τα 20,5 δισεκατοµµύρια των εγγυήσεων που έχει δώσει
το ελληνικό δηµόσιο, τα 15 δισεκατοµµύρια περίπου αφορούν
επιχειρήσεις που έµµεσα ή άµεσα ελέγχονται από το ελληνικό
δηµόσιο και τα 5 δισεκατοµµύρια αφορούν εγγυήσεις οι οποίες
έχουν δοθεί στον ιδιωτικό τοµέα µε κάποια κριτήρια.

Οι εγγυήσεις ως θεσµός, όταν ξεκίνησαν, είχαν στόχο να στη-
ρίξουν είτε κλάδους συγκεκριµένους της οικονοµίας είτε περιο-
χές της χώρας οι οποίες βρίσκονται αντιµέτωπες µε ιδιαίτερα
προβλήµατα.

Μάλιστα, στόχος ήταν να τις βοηθήσουν να αντιµετωπίσουν
δυσκολίες πρόσβασης δανεισµού µε ενέχυρο ή να εξασφαλί-
σουν, εάν είναι δυνατόν, ευνοϊκότερες συνθήκες χρηµατοδότη-
σης των κεφαλαιουχικών τους αναγκών. 

Έχοντας αξιολογήσει πλέον την εµπειρία που έχει συσσωρεύ-
σει το ελληνικό δηµόσιο µέσα από αυτήν την πολύχρονη λειτουρ-

γία του εργαλείου αυτής της περιφερειακής ή κλαδικής πολι-
τικής –εάν θέλετε- µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι τα αποτελέ-
σµατα, τα οποία έχουµε µέχρι στιγµής είναι µικτά. 

Σε πάρα πολλές περιπτώσεις, οι εγγυήσεις δεν µπόρεσαν να
επιτελέσουν το ρόλο τους. Από την άλλη µεριά, όµως, δεν παύει
να αποτελεί ένα εργαλείο που έχει στη διάθεσή του το ελληνικό
δηµόσιο για να βοηθήσει τις επιχειρήσεις στο µέσον αυτής της
κρίσης.

Εµείς θα επιµείνουµε στις διαπραγµατεύσεις µε την τρόικα,
ότι τα µακροοικονοµικά δεδοµένα πάνω, στα οποία στηρίχθηκαν
οι αρχικές επιλογές έχουν ανατραπεί, ότι θα πρέπει µε κάθε
τρόπο να δώσουµε τη δυνατότητα σε σειρά επιχειρήσεων, οι
οποίες κατά τα άλλα είναι βιώσιµες, πλην όµως βρίσκονται αντι-
µέτωπες µε τα προβλήµατα στενότητας κεφαλαίου που υπάρχει
λόγω της κρίσης, να τους δοθεί µία ευκαιρία.

Θα ήθελα, όµως, να εφιστήσω την προσοχή σας -και όλων των
συναδέλφων στο Κοινοβούλιο- στο ότι είναι δύσκολο να εξασφα-
λίσουµε από την πλευρά της τρόικας την δυνατότητα να µας δώ-
σουν ευκαιρία ρύθµισης εγγυήσεων, που όπως σας είπα προη-
γουµένως από τον πίνακα, τον οποίο θα καταθέσω ανέρχονται
περίπου στα 5 δισεκατοµµύρια. 

Θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να εξασφαλίσουµε µία αλ-
λαγή των αποφάσεων. Έχω, όµως, την εκτίµηση ότι θα είναι
πάρα πολύ δύσκολο να εξασφαλίσουµε µία ρύθµιση, η οποία θα
αφορά το σύνολο των δανείων που αφορούν τον ιδιωτικό τοµέα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.

Φίλιππος Σαχινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

Δεν θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 470/31-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνιου Σκυλλάκου προς τους Υπουρ-
γούς Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων
στις καθαρίστριες των σχολείων της χώρας, λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Τέλος, δεν συζητείται η έκτη µε αριθµό 479/31-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Πανα-
γιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την απαλλαγή επιχειρήσεων από την καταβολή του Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας (ΦΠΑ) λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε
η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 14/12-1-2012 επερώτηση των Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας κ.κ. Γεωργίου Καρασµάνη, Γεωρ-
γίου Κασαπίδη, Μιχαήλ Γιαννάκη, Αθανασίου Δαβάκη, Θεόφιλου
Λεονταρίδη, Κωνσταντίνου Κόλλια, Ευστάθιου Κωνσταντινίδη,
Σάββα Αναστασιάδη, Ιωάννη Ανδριανού, Γρηγορίου Αποστολά-
κου, Γεωργίου Βαγιωνά, Γεωργίου Βλάχου, Ιωάννου Βρούτση,
Σπυρίδωνος Γαληνού, Νικολάου-Γεωργίου Δένδια, Αλέξανδρου
Δερµεντζόπουλου, Χρήστου Ζώη, Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη, Νι-
κολάου Καντερέ, Κωνσταντίνου Καραγκούνη, Θεόδωρου Καρά-
ογλου, Αναστασίου Καριπίδη, Συµεών Κεδίκογλου, Όλγας
Κεφαλογιάννη, Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη, Μαρίας Κόλλια-Τσα-
ρουχά, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Ιωάννη Λαµπρόπουλου, Νι-
κολάου Λέγκα, Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου, Κωνσταντίνου
Μουσουρούλη, Μιχαήλ Μπεκίρη, Αθανασίου Μπούρα, Αθανασίου
Νάκου, Νικολάου Νικολόπουλου, Νικολάου Παναγιωτόπουλου,
Μιχαήλ Παπαδόπουλου, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, Ιωάννη
Πλακιωτάκη, Χρήστου Σταϊκούρα, Δηµήτρη Σταµάτη, Ευριπίδη
Στυλιανίδη, Σπυρίδωνος Ταλιαδούρου, Κωνσταντίνου Τζαβάρα,
Ζήση Τζηκαλαγιά, Μαργαρίτη Τζίµα, Κωνσταντίνου Τσιάρα, Δη-
µητρίου Τσουµάνη, Μιχαήλ Χαλκίδη, Μάξιµου Χαρακόπουλου,
Ανδρέα Λυκουρέντζου, Κωνσταντίνου Τασούλα προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
κρίση στην ελληνική γεωργία.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Γεώργιος Κα-
ρασµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, θέλω, πραγµατικά, να εκφράσω την απογοή-

τευσή µου που ο κ. Σκανδαλίδης απουσιάζει από αυτήν τη συζή-
τηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Σκανδαλίδης θα
έρθει. Μην το εκφράζετε αυτό, διότι έχουµε συνεννοηθεί. Είναι
δύο Υπουργοί εδώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Καλό είναι, όµως, να παρευρίσκε-
ται από την αρχή για να παρακολουθήσει όλη τη συζήτηση, να
ακούσει τα ερωτήµατά µας, τα προβλήµατα που αυτήν τη
στιγµή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Την παρακολουθεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος

όπως ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, είναι συστατικό της δηµοκρατίας.
Εµείς εκτιµούµε και τιµούµε τον κ. Δριβελέγκα αλλά καθ’ ύλην
αρµόδιος Υπουργός είναι ο κ. Σκανδαλίδης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η διαβεβαίωσή µου
θα έπρεπε να σας είχε καλύψει, κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ωστόσο, θα παραµείνουµε, θα κά-
νουµε τη δουλειά µας και θα προχωρήσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ξεκαθαρίσω εξαρχής ότι µε
τη συζητούµενη επερώτηση δεν επιδιώκουµε καµµία άσκηση
στείρας αντιπολίτευσης. Θέλουµε απλώς να αναδείξουµε την
δραµατική κατάσταση που επικρατεί σε ολόκληρο το φάσµα του
αγροτικού τοµέα, να µεταφέρουµε στο Κοινοβούλιο την αγωνία
που διακατέχει τον κόσµο της υπαίθρου για το παρόν και το µέλ-
λον.

Πρόσφατα ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης αναφερόµενος
στα στοιχεία της EUROSTAT για τη νέα σηµαντική µείωση του
αγροτικού εισοδήµατος στη χώρα µας το 2011, απάντησε πως η
µείωση αυτή είναι χαµηλότερη από τις µειώσεις στο εισόδηµα
άλλων παραγωγικών τάξεων. Ελπίζω από τη σηµερινή συζήτηση
να αναθεωρήσει αυτήν την εκτίµηση που έχει.

Μπορεί, κυρίες και κύριοι, η EUROSTAT να υπολογίζει ότι πέ-
ρυσι το καθαρό αποπληθωρισµένο αγροτικό εισόδηµα µειώθηκε
κατά 5,3%, όµως το µέσο ευρωπαϊκό αγροτικό εισόδηµα, αυξή-
θηκε κατά 6,7% µε υπολογισµούς της που βασίζονται σε στοιχεία
για τον όγκο της παραγωγής, τις τιµές και το κόστος των εισ-
ροών. Στα στατιστικά της στοιχεία, δεν συνυπολογίζει –και προ-
φανώς δεν µπορεί να το κάνει- τις µειώσεις που υπέστη και
υφίσταται το εισόδηµα των Ελλήνων παραγωγών, από την ανερ-

µάτιστη πολιτική της κυβέρνησης την προηγούµενη διετία και
από το µπαράζ των έµµεσων και των άµεσων φόρων, χαρατσιών,
τελών και εισφορών. 

Η EUROSTAT δεν γνωρίζει, γνωρίζουν, όµως, οι ίδιοι οι Έλλη-
νες αγρότες ότι οι εισφορές του ΕΛΓΑ σχεδόν υπερδιπλασιάστη-
καν πέρυσι µε τα γνωστά χαράτσια. Δεν µπορούσε η EUROSTAT
να συµπεριλάβει το χαράτσι του τέλους ακινήτου µε τους λογα-
ριασµούς της ΔΕΗ που πληρώνουν και τα αγροτόσπιτα. Δεν µπο-
ρούσε να συνυπολογίσει τις αυξήσεις στις ασφαλιστικές εισφο-
ρές υπέρ ΟΓΑ ούτε την αύξηση κατά 12,3% στο αγροτικό ρεύµα
ούτε την άνοδο των τιµών και το φόρο στο αγροτικό πετρέλαιο
ούτε τις αυξήσεις στο ΦΠΑ, στα εφόδια, στους πόρους, στα λι-
πάσµατα, στα φυτοφάρµακα κ.λπ..

Και βέβαια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι ξέρει η EURO-
STAT από το ότι χιλιάδες αγρότες σε όλη τη χώρα εξακολουθούν
να παραµένουν απλήρωτοι εδώ και µήνες, για προϊόντα που πα-
ρέδωσαν στο εµπόριο και στις βιοµηχανίες. Δεν µπορεί αυτή να
γνωρίζει ότι δεκάδες χιλιάδες τόνοι προϊόντων, παραµένουν
απούλητοι στα χέρια των παραγωγών, όπως η περιβόητη πατάτα
του Νευροκοπίου, η πατάτα του Αρχαγγέλου της Πέλλας και
άλλων περιοχών. Καταθέτω µάλιστα στα Πρακτικά τη διαµαρτυ-
ρία των παραγωγών του Αρχαγγέλου της Πέλλας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ούτε καταγράφει ότι στους ροδακινοπαραγωγούς δεν έχει
ακόµα καταβληθεί η οφειλόµενη διαφορά των 4 λεπτών το κιλό
για τη συµπλήρωση της τιµής της σοδειάς του 2009. Και αυτό
εξαιτίας των τραγικών λαθών των υπηρεσιών του Υπουργείου,
τη στιγµή που ο ίδιος ο κ. Σκανδαλίδης το αποδέχθηκε –και αυτό
είναι προς τιµήν του και µάλιστα έδωσε εντολή να διορθωθούν
τα λάθη από τον ΟΠΕΚΕΠΕ- εξέδωσε την κοινή υπουργική από-
φαση, αλλά, δυστυχώς, εδώ και δυόµισι χρόνια οι παραγωγοί
αυτοί είναι απλήρωτοι και δεν έχουν εισπράξει τα 4 λεπτά που
δικαιούνται.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά την απάντηση του κ. Σκανδαλίδη
για την κοινή υπουργική απόφαση που εξέδωσε για την πληρωµή
των παραγωγών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η EUROSTAT, επίσης, δεν καταγράφει τις καθυστερήσεις
στην καταβολή οφειλόµενων κοινοτικών ενισχύσεων και επιδο-
τήσεων, όπως η εξισωτική αποζηµίωση για τις ορεινές και µει-
ονεκτικές περιοχές, τα υπόλοιπα της καθυστερηµένης ενίσχυ-
σης, οι συνδεδεµένες µε την παραγωγή ενισχύσεις, οι επιδοτή-
σεις για τα σφάγια και πολλά άλλα ακόµη.

Οι αριθµοί, δεν βλέπουν την κατάρρευση των τιµών στο λάδι
και την απουσία οποιασδήποτε προσπάθειας για την αναστροφή
του δυσµενούς κλίµατος στην αγορά του προϊόντος. Και φυσικά,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα στατιστικά στοιχεία για τη δια-
µόρφωση του αγροτικού εισοδήµατος, δεν συµπεριλαµβάνουν
το µεγαλύτερο έγκληµα –τολµώ να πω αυτήν τη λέξη- που συν-
τελείται ακριβώς στον αγροτικό τοµέα, ένα έγκληµα, που δεν
είναι απλά από τη στέρηση της αναπτυξιακής πολιτικής, που είναι
άµεσα συνδεδεµένη µε το εισόδηµα: το ότι, δηλαδή, τους τελευ-
ταίους µήνες δεν έχει εκταµιευθεί ούτε 1 ευρώ για αναπτυξιακά
προγράµµατα στην ύπαιθρο, το ότι πέραν των όποιων προκηρύ-
ξεων, δεν έχει µπει σε πλήρη εφαρµογή ούτε ένα από τα βασικά
προγράµµατα όπως, για παράδειγµα, εκείνα για τα σχέδια βελ-
τίωσης των αγροτικών και κτηνοτροφικών εκµεταλλεύσεων, της
ενίσχυσης της µεταποίησης, τυποποίησης και εµπορίας των
αγροτικών προϊόντων, της προώθησης της βιολογικής και κτη-
νοτροφικής παραγωγής, της βελτίωσης της ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής γεωργίας. 

Καµµιά στατιστική δεν λαµβάνει υπ’ όψιν της ότι εδώ και πολ-
λούς µήνες το Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότητας, παρά τις
επανειληµµένες εξαγγελίες του Υπουργού, παραµένει στην
πράξη ανενεργό τη στιγµή που γενικότερα οι στρόφιγγες του
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τραπεζικού δανεισµού έχουν κλείσει ερµητικά, µε φυσική συνέ-
πεια την έλλειψη ρευστότητας και στον αγροτικό τοµέα.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, πέρα από τη EUROSTAT, πέρα από τα
αριθµητικά στοιχεία, τι έχετε να απαντήσετε στην αγωνία δεκά-
δων χιλιάδων παραγωγών µας; Τι θα γίνει µε τους δενδροκαλ-
λιεργητές για τις ζηµιές του 2009, που το ίδιο το υποκατάστηµα
του ΕΛΓΑ Ηµαθίας αναγνωρίζει ζηµιές, µε την επίσηµη έκθεσή
του, 90% στα κεράσια, 40% στα µήλα -ό,τι απέµεινε το αποτελεί-
ωσε το φουζικλάδιο- 50% στο αχλάδι και 45% στο σπαράγγι. Το
σπαράγγι, βέβαια, το αποζηµιώσατε πριν από λίγες ηµέρες και
µάλιστα µε 60-65 ευρώ το στρέµµα, τη στιγµή που είχατε υπο-
σχεθεί ότι θα αποζηµιωνόταν µε 300 ευρώ το στρέµµα. Καταθέτω
στα Πρακτικά την έκθεση του υποκαταστήµατος ΕΛΓΑ Ηµαθίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρέπει ακόµη να πω ότι από τους σπαραγγοπαραγωγούς,
ένας σηµαντικός αριθµός δεν αποζηµιώθηκε, µε το επιχείρηµα
ότι οι φυτείες τους ήταν γερασµένες. 

Να γυρίσουµε στους δενδροκαλλιεργητές. Ούτε αυτούς τους
αποζηµιώσατε, παρά τη δέσµευση της προκατόχου σας, της κ.
Μπατζελή. Το τονίζω αυτό, γιατί έχω εδώ τα πρακτικά γύρω από
τις δεσµεύσεις της. Μετά την κ. Μπατζελή, η πρώην Υφυπουρ-
γός, η κ. Αποστολάκη, αναιρεί την πολιτική των προκατόχων της
και λέει ότι δεν µπορεί να εντάξει τις αποζηµιώσεις, γιατί πέρασε
µεγάλο χρονικό διάστηµα. Ο κ. Σκανδαλίδης, όµως, στις 14 Σε-
πτεµβρίου 2011, ενέκρινε απόφαση µε την οποία αποζηµιώνετε
για φουζικλάδι τα µήλα των Γρεβενών και της Καστοριάς, για ζη-
µιές δηλαδή του 2009. Αρνηθήκατε, όµως, αποζηµίωση στους
γειτονικούς νοµούς και στους άλλους νοµούς της χώρας.

Επίσης, στις 30 Δεκεµβρίου 2011 εγκρίνατε πάλι απόφαση, για
να αποζηµιωθούν οι ελιές για ζηµιές του 2009 σε πέντε νοµούς,
εξαιρώντας άλλη µία φορά όλους τους υπόλοιπους παραγω-
γούς. Καταθέτω στα Πρακτικά και τις δύο αποφάσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Για να µην παρεξηγηθούµε, κύριε Υπουργέ, σας λέω ότι πολύ
καλά πράξατε και εγκρίνατε τις προαναφερθείσες αποζηµιώσεις.
Τις δικαιούνται, άλλωστε, οι παραγωγοί. Όµως, κάκιστα πράξατε
και αποκλείσατε τις χιλιάδες άλλων παραγωγών άλλων περιοχών.
Γιατί, κύριε Υπουργέ; Είναι παιδιά ενός κατώτερου θεού; Είναι
πολίτες δεύτερης κατηγορίας; Ή µήπως δεν έχουν µπάρµπα
στην Κορώνη, δηλαδή δεν υπάρχει υψηλόβαθµο κυβερνητικό
στέλεχος σε αυτές τις περιοχές; Με αυτό εκθέτετε τους κυβερ-
νητικούς Βουλευτές, τους δηµιουργείτε µεγάλο πρόβληµα. Τι θα
πουν στους παραγωγούς αυτών των περιοχών που τους αποκλεί-
ετε; Τι θα πείτε, κύριε Υπουργέ, στους κερασοπαραγωγούς των
συνόρων µε τα Σκόπια, από τους Προµάχους µέχρι τον Αρχάγ-
γελο, που τους αποκλείσατε και το 2009 και το 2010 από την
ακαρπία; Έρχεστε το 2011 και τους λέτε ότι θα αποζηµιωθούν
µόνο όσοι είναι σε υψόµετρο πάνω από χίλια εκατόν πενήντα
µέτρα. Οι άλλοι παραγωγοί, που είναι στα χίλια εκατόν σαράντα
πέντε ή στα χίλια εκατόν σαράντα ή στα χίλια εκατόν τριάντα
µέτρα, τι είναι; Είτε είναι λάθος ο ορισµός ενός εύθραυστου υψο-
µετρικού είτε σκόπιµα το βάλατε για να πετσοκόψετε αποζηµιώ-
σεις.

Τι να πουν άλλοι δενδροκαλλιεργητές, για παράδειγµα οι κε-
ρασοπαραγωγοί του ορεινού όγκου της Έδεσσας, που και αυτοί
αποκλείστηκαν από αποζηµιώσεις το 2009 και το 2011; Μάλιστα,
στις 17 Μαΐου του 2011 ολοσχερώς καταστράφηκαν από χαλα-
ζόπτωση και ακόµα περιµένουν τις εκτιµήσεις. Μόνο σε ένα
χωριό, στο Μεσηµέρι, στείλατε εκτιµητήρια και αυτά υποβαθµι-
σµένα. Καταθέτω στα Πρακτικά τη διαµαρτυρία τους.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, καταθέτω στα Πρακτικά τα εκτιµητήρια φυτωριούχων

της Πέλλας, για να δείτε την προχειρότητα µε την οποία εκτιµά
ο ΕΛΓΑ και τις αδικίες που πράττει. Συγχρόνως, καταθέτω στα
Πρακτικά την έκθεση του υποκαταστήµατος Τρίπολης και έγ-
γραφα της Περιφερειακής Διεύθυνσης Μεσσηνίας, όπου αποδει-
κνύεται η µεγάλη καταστροφή που υπέστη η ελαιοπαραγωγή στη
Μεσσηνία και ειδικότερα στο Δήµου Οιχαλίας, από τον παγετό
στο στάδιο ανθοφορίας. Ο ΕΛΓΑ δεν είδε, δεν άκουσε, δεν απο-
ζηµιώνει. Οι παραγωγοί, όµως, έχουν καταφύγει στη δικαιοσύνη.
Τα καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχετε γνώση ότι οι παραγωγοί του συµπύρηνου ροδάκινου,
είναι απλήρωτοι για την παραγωγή και του 2011 και για ένα ση-
µαντικό µέρος του 2010; Πού κατέληξαν εκείνες οι περιβόητες
συσκέψεις και η οµάδα διαπραγµάτευσης που φτιάξατε; Ποια
ήταν η συµφωνία πληρωµής; Ήλθατε σε επικοινωνία µε τους βιο-
µηχάνους; Ελέγξατε εάν πραγµατικά υπάρχει πρόβληµα ρευστό-
τητας, εάν πραγµατικά πήραν το ΦΠΑ από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών, εάν πληρώθηκαν για τις κοµπόστες τις οποίες πούλη-
σαν και πού πήγαν τα χρήµατα;

Αν όχι, γιατί, κύριοι Υπουργοί, παραµένετε απλοί θεατές; Πώς
θα ζήσουν αυτοί οι άνθρωποι;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Στη δευτερολογία
σας τα υπόλοιπα, κύριε Βουλευτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Μας λένε συνεχώς: «Εσείς έχετε
ένα µισθό και ζείτε. Εµείς πώς θα επιβιώσουµε;». 

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω το χρόνο της δευτερολογίας µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, δεν µπορείτε

να τον πάρετε. Δεν συνεχίζετε αυθαιρέτως …
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Δι-

καιούµαι από τη δευτερολογία µου. Είµαι παλιός κοινοβουλευτι-
κός. Δεκαεπτά χρόνια αυτό ακριβώς γίνεται. Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να διαβάσετε τον
Κανονισµό της Βουλής, να ενηµερωθείτε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Γιατί σε µένα αυτή η αυστηρό-
τητα; Δεν το καταλαβαίνω. Προηγουµένως στους Υπουργούς,
δώσατε τρία και τέσσερα λεπτά επιπλέον χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Δεν έχετε το λόγο
και δεν δικαιούσθε να κρίνετε τι έγινε πριν. Ή θα ζητήσετε πα-
ράταση, αν θέλετε …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Καλώς, κύριε Πρόεδρε, ζητώ πα-
ράταση του χρόνου µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ,
συνεχίστε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Και εγώ ευχαριστώ.
Να έρθουµε στη µεγαλύτερη παραγωγική τάξη, στους βαµβα-

κοπαραγωγούς. Επλήγησαν από τις βροχοπτώσεις και το πρά-
σινο σκουλήκι το καλοκαίρι του 2010. Μετά από ένα χρόνο,
κάποιους παραγωγούς τους αποζηµιώνετε για τη βροχόπτωση
µε 5, 10,15, 20, 25, 35 ευρώ το στρέµµα, στην καλύτερη των πε-
ριπτώσεων. Για τους υπόλοιπους λέτε ότι τώρα υποβάλατε στην
Ευρωπαϊκή Ένωση πρόγραµµα ΠΣΕΑ. Τι θα γίνει µε αυτούς; Θα
αποζηµιωθούν; Και µε βάση ποιων στατιστικών στοιχείων; Υπάρ-
χουν πληγέντες παραγωγοί, που έχουν λάβει πορίσµατα µε µη-
δενικό ποσοστό ζηµιάς και µε κωδικό 14. Δεν έχω το χρόνο να
το αναλύσω.

Ο ΕΛΓΑ τους διαβεβαιώνει ότι θα αποζηµιωθούν µέσω ΠΣΕΑ
για το πράσινο σκουλήκι. Με τι κιλά θα τους αποζηµιώσετε; Και
οι παραγωγοί που έχουν αποζηµιωθεί µε ψίχουλα για τη βροχό-
πτωση, λέτε ότι θα τους αποζηµιώσετε συµπληρωµατικά από τα
ΠΣΕΑ. Με ποια κιλά, µε ποιο ποσοστό και ποιος θα είναι ο επιµε-
ρισµός; Γιατί όπως σας έχω αποδείξει στο παρελθόν, οι υποσχέ-
σεις σας αυτές, καταλήγουν σε ψίχουλα. Και στην καλύτερη των
περιπτώσεων και το 100% των ζηµιών εάν τους δώσετε, ο συντε-
λεστής ΠΣΕΑ µειώνεται στο 40%. Και αυτό όταν γνωρίζετε ότι οι
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συγκεκριµένοι παραγωγοί έχουν κάνει πέντε και έξι ψεκασµούς
µε κόστος 50 και 60 ευρώ το στρέµµα. Πού να τα πρωτοδώσουν,
πού να τα πρωτοκολλήσουν; Στα φυτοφάρµακα, στα λιπάσµατα,
στους σπόρους, στις τράπεζες, στους γεωπόνους, να ζήσουν
αυτοί και οι οικογένειές τους, να προγραµµατίσουν τις καλλιέρ-
γειές τους; 

Επιπλέον, τους παραγωγούς που δεν έχουν καταφέρει να εξο-
φλήσουν τις εισφορές τους στον ΕΛΓΑ, τους αποκλείετε από τις
αποζηµιώσεις; Θα το κάνετε και αυτό για να επιβεβαιώσετε ότι ο
Οργανισµός Στήριξης των Ελλήνων Αγροτών εξελίσσεται πλέον
σε δυνάστη του αγροτικού µας κόσµου; 

Κύριε Υπουργέ, θα ήταν ευχής έργο, εάν οι απαντήσεις µας
ήταν επί των συγκεκριµένων ερωτηµάτων της επερώτησης, που
λόγω του χρόνου, δεν έχω τη δυνατότητα να αναλύσω λεπτοµε-
ρώς. Θέλω να πω ότι δεν πρέπει να µπλέξουµε σε ατέρµονες συ-
ζητήσεις περί γενικότερης πολιτικής, περί οικονοµικής κρίσης και
χαθούµε σε λεκτικούς διαδρόµους και χάσουµε το θέµα. Τα ερω-
τήµατα είναι απλά. Το µόνο που χρειάζεται είναι απλές ξεκάθα-
ρες απαντήσεις. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για το χρόνο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ και εγώ.
Κατά τη συζήτηση αυτής της επερώτησης των Βουλευτών της

Νέας Δηµοκρατίας, σχετικά µε την κρίση στην ελληνική γεωργία,
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, όρισε ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τη Βουλευτή Α’ Πειραιά κ. Διαµάντω Μανωλάκου. Ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός αντίστοιχα, όρισε ως Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή Σερρών κ. Ηλία Πολατίδη. Και
από τον ΣΥΡΙΖΑ ορίστηκε ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, η
Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχα-
λίδου.

Ο κ. Γεώργιος Κασαπίδης, Βουλευτής Κοζάνης της Νέας Δη-
µοκρατίας, έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πράγµατι, µια πολύ σοβαρή επερώτηση συζητάµε σήµερα στο

Κοινοβούλιο, µε πρωτοβουλία της παράταξής µας. Θεωρήσαµε
ότι είναι επίκαιρο και επιτακτικό το αγροτικό θέµα, δεδοµένου
ότι όλοι και στο εσωτερικό και στο εξωτερικό εκτιµούν και τεκ-
µηριώνουν ότι η περιβόητη ανάπτυξη αλλά και η διέξοδος από
τα αδιέξοδα στην πατρίδα µας, θα προκύψει κυρίως από τον
πρωτογενή τοµέα και τον τουρισµό. Τι έχει γίνει, όµως, όλα αυτά
τα χρόνια που διανύουµε τη χειρότερη κρίση των τελευταίων
ετών για την πατρίδα µας; Ποιες είναι οι συγκεκριµένες, οι στο-
χευµένες προτάσεις, που όφειλε η σηµερινή Κυβέρνηση και η
προηγούµενη να βάλουν σε λειτουργία και εφαρµογή βάσει και
ενός σχεδίου που ακούµε ότι υπάρχει αλλά δεν το βλέπουµε
στην πράξη;

Θα ήθελα να παραθέσω κάποια δεδοµένα, που αποτυπώνουν
αυτό που όλοι ζούµε και είναι τελείως διαφορετικό από αυτό που
ακούµε από τα χείλη των κυβερνώντων, των αρµοδίων του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Ακούµε λοιπόν, ότι υπάρχει,
παραδείγµατος χάριν, στο άκρως ελλειµµατικό ισοζύγιο των
αγροτικών προϊόντων µια βελτίωση και πράγµατι έτσι είναι. 

Καταθέτοντας τα στοιχεία από την Ελληνική Στατιστική Αρχή
της τελευταίας δεκαετίας, φαίνεται ότι το εµπορικό ισοζύγιο για
τα αγροτικά προϊόντα της χώρας µας την τελευταία τουλάχιστον
διετία, µειώνεται. Όµως, κάνοντας µια ποιοτική ανάλυση των δε-
δοµένων, φαίνεται ότι µειώνεται εξαιτίας της µείωσης της κατα-
ναλωτικής δυνατότητας των Ελλήνων πολιτών, οι οποίοι πλέον
δεν αγοράζουν προϊόντα που κατά κύριο λόγο εισάγονται στη
χώρα µας. 

Τα καταθέτω στα Πρακτικά για να φαίνονται τα νούµερα και
τα δεδοµένα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κασαπίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι γεγονός ότι το 70% περίπου των προϊόντων που κατανα-
λώνουµε στην πατρίδα µας, εισάγονται. Και εδώ, δεν είδαµε του-
λάχιστον τα τελευταία δύο χρόνια, µια στοχευµένη κίνηση για
κάποιον τοµέα είτε είναι ο κτηνοτροφικός είτε ο οπωροκηπευτι-

κός είτε ο υλοτοµικός, των ποτών, των δερµάτων ή των ζωοτρο-
φών όπου η χώρα µας εισάγει τεράστια ποσά. Μόνο για τον ζωο-
κοµικό τοµέα οι εισαγωγές ξεπερνάνε τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ
ετησίως. Δεν είδαµε κάτι στοχευµένο που να λύνει το πρόβληµα.
Και υπάρχουν τέτοια θεσµικά που µπορούν να τεθούν σε εφαρ-
µογή άµεσα.

Οι δείκτες που αποτυπώνουν αυτήν την κατάσταση έχουν να
κάνουν µε το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν του πρωτογενούς
τοµέα της πατρίδας µας, όπως αυτό αποτυπώνεται το 2008, 2009
και 2010, όπου φαίνεται ότι έχουµε µια αύξηση. Ωστόσο προηγή-
θηκε από το 2006 έως το 2007 µια µεγάλη µείωση κατά κύριο
λόγο λόγω της αποσύνδεσης της επιδότησης από τον καπνό που
είχε ως αποτέλεσµα να σταµατήσει η χώρα να παράγει καπνό
που τροφοδοτούσε µε σηµαντικά ποσά το Ακαθάριστο Εγχώριο
Προϊόν της πατρίδας µας. 

Επίσης, την τελευταία τριετία, το 2008, 2009 και 2010 φαίνεται
ότι έχουµε µια αύξηση της απασχόλησης στον πρωτογενή τοµέα.
Όµως, αν διαιρέσουµε αυτούς τους δύο δείκτες -είναι το κλάσµα
που µας ορίζει την παραγωγικότητα του πρωτογενούς τοµέα-
φαίνεται ότι αυτός διαρκώς µειώνεται από το 2008 ως το 2009
και 2010. Και αυτό συµβαίνει γιατί ακριβώς τα ποιοτικά δεδοµένα
της αγροτικής παραγωγής δεν είναι αυτά που θα κάνουν τη δια-
φορά και θα δώσουν την ώθηση στον πρωτογενή τοµέα. Με άλλα
λόγια, µπαίνει κόσµος διαρκώς αυξανόµενος στον πρωτογενή
τοµέα, αλλά δεν µπαίνει βάσει ενός σχεδίου και ενός προγράµ-
µατος που θα δώσει προστιθέµενη αξία στα τελικά αγροτικά προ-
ϊόντα της πατρίδας µας και τα οποία θα προσανατολιστούν στις
αγορές του εξωτερικού, ώστε να αυξηθεί η εξωστρέφεια του
πρωτογενούς τοµέα και να µπορέσουµε να ρευστοποιήσουµε
αυτήν την παραγωγή και να αυξήσουµε το ΑΕΠ της χώρας µας,
σε σχέση µε τον αριθµό των απασχολουµένων στον πρωτογενή
τοµέα, όπου θα πρέπει αυτό το κλάσµα ολοένα και να το µεγα-
λώνουµε. 

Δυστυχώς όµως, αυτό δεν κατέστη δυνατό την τελευταία διε-
τία. Αυτό συνέβη γιατί όπως ανέφερε ο αγαπητός συνάδελφος
κ. Καρασµάνης, ένα σηµαντικό πρόβληµα είναι η ανασφάλεια
που νιώθουν οι παραγωγοί σε σχέση µε την παραγωγή τους.
Όταν έχουν ένα και δύο χρόνια να πάρουν αποζηµιώσεις, γιατί
ακριβώς αλλάξατε το νοµικό καθεστώς του ΕΛΓΑ και το χειροτε-
ρέψατε, µε αποτέλεσµα οι σοβαρότατες καθυστερήσεις και στην
είσπραξη της εισφοράς να δυσχεραίνουν την καταβολή των απο-
ζηµιώσεων, που είναι υπολογισµένες και ήδη έχουν εκτιµηθεί από
τις υπηρεσίες του ΕΛΓΑ, είναι µια σηµαντική αρνητική παράµε-
τρος για την αύξηση της παραγωγής µας. 

Ένα δεύτερο πολύ σηµαντικό είναι η έλλειψη ρευστότητας
που υπάρχει στην ελληνική οικονοµία, τη στιγµή µάλιστα που ήδη
πολλά κονδύλια, αρκετά δισεκατοµµύρια ευρώ που αφορούν το
πρόγραµµα της ποιοτικής ανάπτυξης της πατρίδας µας, είναι
«παρκαρισµένα» χωρίς να κάνετε τις δέουσες ενέργειες ώστε να
πέσουν τα χρήµατα αυτά στην αγορά. 

Και συγκεκριµένα, µε τα σχέδια βελτίωσης στην αρχή του 2011
έγινε µια προκήρυξη, αλλά µετά από σοβαρότατες παραλείψεις
και καθυστερήσεις µε υπαιτιότητα του Υπουργείου, ακόµη και
σήµερα που µιλάµε, δεν έχει γίνει η αξιολόγηση αυτών των σχε-
δίων βελτίωσης. Μιλάµε για ένα ποσό της τάξεως των 900 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, που ήδη έχουν προετοιµαστεί επενδυτές
γεωργοί να κάνουν τις επενδύσεις τους, αλλά δυστυχώς δεν
έχετε κάνει την αξιολόγηση, γιατί µέσα από πειραµατισµούς και
αλχηµείες πήρατε το σύστηµα της αξιολόγησης από τις περιφέ-
ρειες και το φέρατε στο κέντρο. Έρχεστε τώρα, βγάζετε προκή-
ρυξη για να µπουν ιδιώτες αξιολογητές και ξοδεύουµε περισ-
σότερα χρήµατα -τη στιγµή που δεν έχουµε ως κράτος- σε ιδιώ-
τες αξιολογητές για να γίνει η αξιολόγηση, τώρα µετά από ένα
χρόνο, ενώ αρχικά, αν αφήνατε το σύστηµα ως είχε, δηλαδή τις
αξιολογήσεις στις περιφέρειες, ήδη θα είχαν πληρωθεί κιόλας
και θα είχαν ολοκληρωθεί αρκετές επενδύσεις. Εποµένως, τη
στιγµή που και η Ευρωπαϊκή Ένωση µας δίνει τη δυνατότητα τα
χρήµατα αυτά των Προγραµµάτων του «Αλέξανδρος Μπαλτα-
τζής» να τα πάρουµε µε 95% συµµετοχή ευρωπαϊκή και 5%
εθνική, εσείς, κύριε Υπουργέ, δεν κάνετε αυτά τα αυτονόητα.

Και τελειώνω µε το ρόλο της Αγροτικής Τράπεζας και τη χρη-
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µατοδότηση των επενδύσεων, για να τονωθεί η ρευστότητα στην
αγορά, η οποία είναι τελείως, µα τελείως, αρνητική. Εξαγωγικές
επιχειρήσεις, επιχειρήσεις που παίζουν σηµαίνοντα ρόλο στην
παγκόσµια αγορά µε ελληνικά προϊόντα, όπως είναι το ροδάκινο,
παραδείγµατος χάριν, δανείζονται µε ένα επιτόκιο της τάξεως
του 12,5% και ουσιαστικά στραγγαλίζονται, κύριε Υπουργέ. Πώς,
λοιπόν, αυτές οι επιχειρήσεις θα απορροφήσουν φέτος την πα-
ραγωγή αυτών των οπωροκηπευτικών, τη στιγµή που ήδη οφεί-
λονται στους παραγωγούς αυτές οι αποζηµιώσεις που ανέφερε
προηγουµένως ο κύριος συνάδελφος και δεν έχουν να πληρώ-
σουν οι επιχειρήσεις αυτές, οι συνεταιριστικές και οι ιδιωτικές,
τη νέα παραγωγή; Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι είναι πλήρες το
αδιέξοδο και αυτό γιατί δεν υπάρχει ένα σχέδιο, ένας προγραµ-
µατισµός, µία πορεία, ακριβώς για να τονωθεί σήµερα η ρευστό-
τητα στην αγορά. Το ΕΤΕΑΝ, το περιβόητο πρόγραµµα της
εγγυοδοσίας των επενδύσεων, και στον πρωτογενή τοµέα έχει
κολλήσει. Πώς, λοιπόν, θα πέσουν χρήµατα στην αγορά, ώστε
να αυξηθεί η παραγωγή και η παραγωγικότητα, τη στιγµή που
τόσο πολύ το έχουµε ανάγκη;

Εδώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είναι οι σοβαρές σας ευθύνες
που δυο χρόνια δεν καταφέρατε να διατυπώσετε ένα ολοκληρω-
µένο σχέδιο. Ενώ γνωρίζατε ποια είναι η κατάσταση της χώρας
και η οικονοµική πορεία γενικώς και της Ελλάδας και της Ευρώ-
πης, λέγατε ότι είχατε σχέδιο, αλλά στην πράξη τα πράγµατα χει-
ροτερεύουν. Αυτό είναι και το κυριότερο που οφείλετε να κάνετε,
να απεγκλωβίσετε τις επενδύσεις που είναι προγραµµατισµένες
να γίνουν στον πρωτογενή τοµέα και να ενισχύσετε τη ρευστό-
τητα, για να µπορέσουν να αναπνεύσουν οι αγρότες, να συνεχί-
σει η ελληνική γεωργία να παράγει και µε µια οργανωµένη, αν
υπάρχει, προσπάθεια εξωστρέφειας της ελληνικής γεωργίας να
µπορέσουµε να δώσουµε διέξοδο στην παραγωγή µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Γεώργιο Κασαπίδη, Βουλευτή Κοζάνης της Νέας Δηµοκρατίας.

Ακολουθεί ως οµιλητής ο κ. Μιχαήλ Γιαννάκης, Βουλευτής Βοι-
ωτίας.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι η πρώτη φορά που συζητούµε επί-

καιρη επερώτηση των συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας µε
θέµα το αγροτικό. Αυτό δεν είναι τυχαίο, µε την έννοια ότι πάντα
είναι επίκαιρα τα προβλήµατα των συµπολιτών µας κτηνοτρόφων
και αγροτών. Προέρχεστε από µια περιφέρεια που και εσείς,
φαντάζοµαι, καθηµερινά αντιµετωπίζετε ανάλογα προβλήµατα,
προβλήµατα που δυστυχώς την τελευταία διετία έχουν οξυνθεί. 

Με την πολύπλευρη κρίση που ζει η ελληνική κοινωνία και η οι-
κονοµία, θα ήταν µεγάλη ευκαιρία ο αγροτικός τοµέας να παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο σε αυτό που όλοι αναζητούµε και όλοι θέ-
λουµε, που ονοµάζεται ανάπτυξη. Θα µπορούσε να δώσει διέ-
ξοδο σε χιλιάδες συµπολίτες µας, γιατί παρατηρούµε τα τελευ-
ταία χρόνια να υπάρχει µία επιστροφή ιδιαίτερα νέων ανθρώπων
από τα κέντρα στην περιφέρεια, να ξεκινούν να δραστηριοποι-
ούνται στον αγροτικό και στον κτηνοτροφικό τοµέα, αλλά δυστυ-
χώς σε αυτήν τους τη µεγάλη προσπάθεια η πολιτεία είναι
απούσα και πολλές φορές, αντί να βοηθά αυτήν τους την αγω-
νιώδη προσπάθεια, βάζει και φρένο. 

Υπάρχει, λοιπόν, πεδίο να λειτουργήσουµε και να βοηθήσουµε
όλον αυτόν τον κόσµο που στρέφεται πλέον στον πρωτογενή
τοµέα. Είναι στο χέρι της πολιτείας να το κάνει. Έχει τα εργαλεία.
Δεν είναι κατ’ ανάγκη µόνο οικονοµικό το πρόβληµα. Υπάρχουν
περιπτώσεις που µπορεί το Υπουργείο να πάρει πρωτοβουλίες,
να αναδείξει δραστηριότητες µε εξαγωγικό προσανατολισµό και
όχι µόνο και να βοηθήσουµε, ιδιαίτερα τους νέους συµπολίτες
µας, που µε µεράκι και όρεξη γυρνούν στα χωριά τους και θέ-
λουν να ασχοληθούν -και ασχολούνται και παράγουν- µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται ιδιαίτερα αυτή την κρίσιµη περίοδο. 

Πώς µπορεί όµως σήµερα να σταθεί ένας νέος παραγωγός,
όταν καθηµερινά το κόστος εκτινάσσεται; Ηλεκτρικό ρεύµα, πε-
τρέλαιο, σπόροι, λιπάσµατα, φάρµακα. Κάθε χρόνο έχουµε ανα-
τιµήσεις, που δεν µπορούν να αφοµοιωθούν από τις τιµές που,

δυστυχώς, φέτος σε πολλές περιπτώσεις, σε πολλά αγροτικά
προϊόντα ήταν καθηλωµένες. 

Επίσης, έχουµε ένα τεράστιο θέµα µε τις εισαγωγές, στο οποίο
αναφέρθηκαν οι συνάδελφοι. Ξέρω ότι υπάρχουν δυσκολίες στο
να φρενάρουµε τις εισαγωγές, αλλά υπάρχουν δυνατότητες να
εξαντλήσουµε όλη την αυστηρότητα, που µας δίνει η νοµοθεσία,
ώστε να µπορούµε να τις περιορίσουµε. Υπάρχουν τέτοια εργα-
λεία. Είχαµε τη δυνατότητα την προηγούµενη εβδοµάδα να το
κουβεντιάσουµε στο Υπουργείο σας. Χαίροµαι που έχετε αντιλη-
φθεί το πρόβληµα και παίρνετε πρωτοβουλίες. Θα πρέπει όµως
να είµαστε αποτελεσµατικοί και αυτό να φανεί στην πράξη. 

Επίσης, υπάρχει µεγάλο πεδίο δράσης στις εξαγωγές. Υπάρ-
χουν χώρες και στην Ευρώπη και στην Ασία όπου µπορεί ο αγρο-
τικός τοµέας να παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στον τοµέα των
εξαγωγών. Εκεί πρέπει να βοηθήσουµε. Δεν µπορούν οι διπλω-
µατικές υπηρεσίες µας να είναι κλειστές ή να µην δίνουν τη δυ-
νατότητα στους νέους επιχειρηµατίες αγρότες, κτηνοτρόφους
να έχουν πρόσβαση για να διαφηµίσουν και να προωθήσουν τα
προϊόντα τους. 

Πρέπει, σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εξωτερικών, να πά-
ρετε µια πρωτοβουλία. Βέβαια, η περίοδος είναι ιδιαίτερα κρί-
σιµη. Δεν ξέρω αν θα είστε δύο, τρεις ή τέσσερις εβδοµάδες
ακόµα στο Υπουργείο, γιατί οι εκλογές είναι κοντά µας. Όµως,
έστω αυτό το λίγο διάστηµα µπορείτε να ενεργοποιήσετε –σε συ-
νεργασία µε το Υπουργείο Εξωτερικών- αυτές τις υπηρεσίες, που
είναι πολύ χρήσιµες για τους παραγωγούς, ιδιαίτερα όταν έχουν
εξαγωγικό προσανατολισµό. 

Στον ΕΛΓΑ αναφέρθηκαν οι συνάδελφοι. Είναι µια υπηρεσία
που δυστυχώς υπολειτουργεί. Αντί να είναι δίπλα στον αγρότη,
του δηµιουργεί χίλια δυο προβλήµατα, όπως µε τις καθυστερή-
σεις στις αποζηµιώσεις. Τελευταία υπάρχει και ένα θέµα µε την
αναδιοργάνωση των περιφερειακών γραφείων του ΕΛΓΑ. Φαντά-
ζοµαι ότι τουλάχιστον στις έδρες της περιφέρειας θα λειτουρ-
γήσουν και θα στελεχωθούν ανάλογα τα γραφεία του ΕΛΓΑ, για
να µην υπάρχουν προβλήµατα. Τα γνωρίζετε πολύ καλά και πρέ-
πει να πάρετε πρωτοβουλίες. 

Επίσης, ένα άλλο σηµαντικό και επίκαιρο θέµα είναι ο φόρος
που ακούµε τελευταία ότι απαιτεί η τρόικα επί των αγροτεµα-
χίων. Φαντάζοµαι ότι κάτι τέτοιο είναι αδιανόητο. Το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης θα πρέπει να δώσει ένα µήνυµα και στον
Πρωθυπουργό και στην τρόικα ότι κάτι τέτοιο θα ήταν απόλυτα
καταστροφικό. Δεν µπορούµε να µιλάµε αυτή τη στιγµή για φόρο
στην αγροτική γη. Ήδη έχουµε τεράστια προβλήµατα, µη βά-
λουµε και ένα επιπλέον. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Κλείνοντας θα ήθελα να αναφερθώ σε κάτι θετικό. Είχαµε τη

δυνατότητα µε τους παραγωγούς της περιοχής της Θήβας να
κουβεντιάσουµε. Η αντίδρασή σας ήταν θετική µε το δελτίο
Τύπου που βγάλατε. Ελπίζω αυτή η προσπάθεια να έχει συνέ-
χεια, γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι τα αγροτικά προϊόντα της πε-
ριοχής µας είναι απόλυτα ασφαλή και ποιοτικά και θα πρέπει
αυτήν την προσπάθεια να τη στηρίξουµε. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή Βοιωτίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχάλη Γιαννάκη. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λακωνίας κ. Αθανάσιος Δαβάκης για
πέντε λεπτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή επερώ-
τηση είναι πολύ επίκαιρη, δεδοµένου ότι το ζήτηµα που άπτεται
του αγροτικού τοµέα στη χώρα µας έχει βαθύτατη και συνεχή
κοινωνική αναφορά. 

Η δραµατική κατάσταση την οποία σήµερα βιώνουν οι Έλλη-
νες αγρότες είναι σε άµεση σχέση µε την αντίθεση που υπήρχε
πριν από τριάντα και πλέον χρόνια, όταν η παράταξη που σήµερα
επερωτά την Κυβέρνηση, η Νέα Δηµοκρατία, έβαζε την Ελλάδα
στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα τότε, µε έναν αποκλειστικό σκοπό,
να αποτελέσει η Ελλάδα το περιβόλι της Ευρώπης. 

Με άλλα λόγια, να είναι ο βασικός τροφοδότης όλου του ευ-
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ρωπαϊκού Βορρά, όλου του κεντρικού ευρωπαϊκού γεωγραφικού
συστήµατος σε νωπά προϊόντα, προκειµένου να υπάρχει το ει-
σόδηµα, το οποίο χρειάζεται η ελληνική γεωργία, έχοντας κατα-
λάβει όλες εκείνες τις αγορές που µετά από αρκετό χρονικό
διάστηµα, άλλες χώρες µε οµοειδή µ’ εµάς προϊόντα, µπήκαν
στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα. Μιλάω για την Ισπανία και για την
Πορτογαλία.

Αντιθέτως, σήµερα έχουµε φθάσει στο να έχουµε το φαινό-
µενο της πληθώρας των εισαγωγών -για να πω ένα παράδειγµα,
το 70% του βοείου κρέατος, που καταναλώνεται στη χώρα µας,
σήµερα είναι εισαγόµενο- αλλά και τη δραµατική κατάσταση που
βιώνουν οι Έλληνες αγρότες κι οι Έλληνες κτηνοτρόφοι, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για το αγροτικό εισόδηµα αλλά και για την κοι-
νωνική θέση και το βιοτικό επίπεδο αυτών των ανθρώπων. 

Προέρχοµαι από έναν Νοµό που αποτελεί, θα έλεγα, χαρακτη-
ριστικό παράδειγµα της γεωργικής παραγωγής της χώρας µας.
Τα βασικά µας συγκριτικά πλεονεκτήµατα –«ασύγκριτα πλεονε-
κτήµατα» θα τα πω εγώ- στη φυτική παραγωγή, όπως είναι το
λάδι και τα εσπεριδοειδή, πωλούνται σε εξευτελιστικές τιµές, µε
ό,τι αυτό σηµαίνει για τον Έλληνα και ειδικότερα τον Λάκωνα
ελαιοπαραγωγό. 

Το λάδι είναι από τα ακριβότερα παραγόµενα προϊόντα στο
γεωργικό τοµέα, όσον αφορά το κόστος παραγωγής, και σήµερα
έχουµε, στην καλύτερη περίπτωση, τιµές του επιπέδου των 2,20
ευρώ -από 1,80 έως 2,20 ευρώ, ανάλογα µε τις γραµµές- όταν
το 1999, κύριε Υφυπουργέ, που ακόµη υπήρχε το νόµισµα της
δραχµής, το λάδι πουλιόταν 1.001 δραχµές στη Λακωνία! Σήµερα
πουλιέται κάτω από τα 2 ευρώ. 

Τα εσπεριδοειδή πωλούνται σε τιµές εξευτελιστικές και δεν
πάνε να τα µαζέψουν οι εσπεριδοκαλλιεργητές µας. Νοµίζω ότι
παραβιάζω ανοιχτές θύρες λέγοντάς σας αυτά, γιατί κι εσείς τα
ξέρετε. Όµως το θέµα είναι το τι κάνουµε τόσα χρόνια, αφού το
ξέραµε! 

Όταν οι κτηνοτρόφοι µας πουλάνε το γάλα 50 λεπτά, κύριε
Πρόεδρε, και η ζωοτροφή, επί παραδείγµατι η κατώτερη, όπως
το καλαµπόκι, φθάνει να κοστίζει 0,28 ή η βαµβακόπιτα φθάνει
στο 0,31, τι έχει να απολαύσει από πλευράς κέρδους ο Έλληνας
κτηνοτρόφος; 

Αφήνω τις εισαγωγές, αφήνω τις νοθείες κι αφήνω και τη µε-
γάλη µάστιγα των Ελλήνων κτηνοτρόφων µας, και δη των Λακώ-
νων, –αν και θεωρώ ότι διερµηνεύω τα αισθήµατα όλων των
συναδέλφων- που λέγεται «λιανέµπορος», ο οποίος βρίσκει στην
ανάγκη τον κτηνοτρόφο, του δίνει µία κατά το κοινώς λεγόµενο
«πέτσινη» επιταγή και ο κτηνοτρόφος δεν ξέρει αν θα πάρει τα
χρήµατά του για το γάλα του µετά από έναν χρόνο. Εµείς στη
Λακωνία, επί παραδείγµατι, έχουµε αυξηµένη αιγοτροφία και δυ-
στυχώς, επειδή δεν υπάρχουν τυροκοµεία –υπήρχαν κάποιες
ατυχείς περιπτώσεις τυροκοµείων- σήµερα οι Λάκωνες κτηνο-
τρόφοι, όπως κι οι Λάκωνες αγρότες, βιώνουν τις χειρότερες
µέρες των τελευταίων τριάντα ετών.

Η βρώσιµη ελιά έχει µείωση στην τιµή κατά 30%. Για να µην
θυµηθώ τις «ένδοξες» µέρες πριν δύο χρόνια, όταν ανέλαβε η
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ την εξουσία, που η κ. Μπατζελή, Υπουρ-
γός Γεωργίας τότε, έδωσε αποζηµιώσεις για τις βρώσιµες ελιές
στην ιδιαίτερη πατρίδα της, ξεχνώντας τις πληγείσες περιοχές
άλλων νοµών. 

Να µιλήσω, κύριε Πρόεδρε, για την αποψίλωση των Διευθύν-
σεων Γεωργίας;

Να µιλήσω για τα τεράστια χαράτσια που πάνε να πέσουν
πάνω στις γεωτρήσεις, όταν –άκουσον, άκουσον!- σε περιόδους
τέτοιες, όπως αυτή που περνάµε, λέµε ότι το νερό παράγει
πλούτο µέσω της φυτικής παραγωγής και γι’ αυτό το φορολο-
γούµε; 

Να µιλήσω για τις αυξηµένες εισφορές του ΟΓΑ ή για τις αυ-
ξηµένες εισφορές στον ΕΛΓΑ, που όταν γίνεται µία καταστροφή,
δυστυχώς επί χρόνια τώρα οι εκτιµητές έρχονται έξι µήνες µετά;
Για να εκτιµήσουν τι; 

Μόνο να αυξάνουµε τις εισφορές ξέρουµε και να βάζουµε νέα
συστήµατα σ’ αυτές τις δύσκολες περιόδους. 

Πρέπει να αποφασίσουµε: Θέλουµε να κρατήσουµε τον αγρο-
τικό κόσµο στην περιφέρεια και να ενδυναµώσουµε κι αυτούς

που λόγω οικονοµικής κρίσης γυρνάνε πίσω και να τους δώ-
σουµε κίνητρα ή θέλουµε να µένουν στην ελληνική περιφέρεια
µόνο Αλβανοί, Ρουµάνοι και ξένοι γενικότερα; Κι από εκεί και
µπρος να καταλάβουµε ότι η µόνη πλουτοπαραγωγός δυνατό-
τητα αυτού του τόπου είναι η γεωργία του κι αυτή να ενδυναµώ-
σουµε. 

Μιλώ σε µία Κυβέρνηση η οποία αυτήν τη στιγµή παρέρχεται
–πιστεύω- αλλά µιλώ κάνοντας, αν θέλετε, και µία αναφορά στο
µέλλον. Λέω, λοιπόν, ότι από εδώ και µπρος -στις εποχές που
ζούµε κι έχουµε δει πού βρισκόµαστε από πλευράς οικονοµίας-
πρέπει να γυρίσουµε στις ρίζες µας. Όσον αφορά τη γεωργική
και την κτηνοτροφική παραγωγή πρέπει, λοιπόν, να τις ενδυνα-
µώσουµε έτι περισσότερο, παράγοντας πλούτο και κοιτώντας
πάνω απ’ όλα τους ανθρώπους. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Δαβάκη.

O κ. Θεόφιλος Λεονταρίδης, Βουλευτής Σερρών της Νέας Δη-
µοκρατίας, έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Λεονταρίδη, έχετε το λόγο, για πέντε λεπτά.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

όλοι συµφωνούν πως ο αγροτικός τοµέας µπορεί να παίξει κα-
ταλυτικό ρόλο στην αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης που
µαστίζει τη χώρα µας και να δώσει αναπτυξιακές διεξόδους και
νέες θέσεις εργασίας.

Μπορούµε να βασιστούµε στον πρωτογενή τοµέα, φτάνει να
αγκαλιάσουµε, να στηρίξουµε και να ενισχύσουµε τον κόσµο της
υπαίθρου και όλους όσους δραστηριοποιούνται ενεργά σε
αυτόν. Κι ενώ τα όποια χρήµατα επενδυθούν στην πρωτογενή
παραγωγή θα είναι άµεσα ανταποδοτικά, συµβαίνει το εξής πα-
ράδοξο: Το ότι δηλαδή ακόµη δεν έχει εκταµιευθεί ούτε ένα
ευρώ για αναπτυξιακά προγράµµατα στην ύπαιθρο, το ότι πέρα
των όποιων προκηρύξεων, δεν έχει τεθεί σε πλήρη εφαρµογή
ούτε ένα από τα βασικά προγράµµατα, όπως για παράδειγµα
εκείνα για τα σχέδια βελτίωσης των αγροτικών και κτηνοτροφι-
κών εκµεταλλεύσεων, της ενίσχυσης της µεταποίησης, της τυ-
ποποίησης και εµπορίας αγροτικών προϊόντων, της προώθησης
της βιολογικής, φυτικής και ζωικής παραγωγής, της βελτίωσης
της ανταγωνιστικότητας της ελληνικής γεωργίας, τα ολοκληρω-
µένα προγράµµατα ανάπτυξης του αγροτικού χώρου κ.α.. Τα
πάντα καθυστερούν.

Παράλληλα, δεν είναι λίγοι οι αγρότες εκείνοι που εξακολου-
θούν να παραµένουν απλήρωτοι διάφορων κοινοτικών ενισχύ-
σεων και επιδοτήσεων, όπως η εξισωτική αποζηµίωση των ορει-
νών και µειονεκτικών περιοχών, εκκρεµότητες της ενιαίας κοινο-
τικής ενίσχυσης, οι συνδεδεµένες µε την παραγωγή ενισχύσεις,
οι επιδοτήσεις των σφαγείων κ.α.. 

Ακόµη, αγρότες και κτηνοτρόφοι συνεχίζουν να αντιµετωπί-
ζουν µία κατακόρυφη άνοδο του κόστους παραγωγής, κυρίως
εξαιτίας της επιβολής αλλεπάλληλων φόρων και χαρατσιών που
έχουν να κάνουν µε τα καύσιµα, το ηλεκτρικό ρεύµα, την αύξηση
του ΦΠΑ σε εφόδια, εργαλεία, πάγιο εξοπλισµό, τις επιβαρύνσεις
στις τιµές ζωοτροφών, φυτοφαρµάκων, λιπασµάτων και σπόρων,
καθώς και το σχεδόν διπλασιασµό των ασφαλιστικών εισφορών
υπέρ του ΕΛΓΑ. 

Παράλληλα, ως καταναλωτές υπέστησαν και αυτοί τις αυξή-
σεις των διάφορων φόρων, ειδικών φόρων κατανάλωσης, τελών,
εισφορών, του χαρατσιού µέσω της ΔΕΗ στα ακίνητα και γενικό-
τερα µίας πολιτικής που εντείνει την ύφεση και µειώνει το εισό-
δηµα. 

Και εδώ θέλω να καταγγείλω το σκληρό, το ανάλγητο πρό-
σωπο του κράτους και την αποδιοργανωσιά, γιατί χθες έκοψαν
και άφησαν χωρίς ηλεκτρικό ρεύµα τριάντα σπίτια αγροτών και
συνταξιούχων του ΟΓΑ στο Νεοχώρι Σερρών µε θερµοκρασίες -
8 βαθµούς Κελσίου, µέσα στο καταχείµωνο. 

Ταυτόχρονα, κυκλοφορούν στον Τύπο και κάποια σενάρια φο-
ρολόγησης της γης των αγροτών. Αυτό θα είναι, κύριε Υπουργέ,
εγκληµατικό. Δεν πρέπει να υπάρχει ούτε ως σενάριο επιστηµο-
νικής φαντασίας. 

Κι ενώ σε περίοδο κρίσης αυξήθηκαν οι ασφαλιστικές εισφο-
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ρές υπέρ του ΕΛΓΑ, τώρα µε εφαρµογή του µνηµονίου και του
ασφαλιστικού νόµου από 1-1-2012 καλούνται οι ασφαλισµένοι
του ΟΓΑ να βάλουν βαθύτερα το χέρι στην τσέπη µε την υποχρε-
ωτική κατάταξή τους σε νέες υψηλότερες ασφαλιστικές κατηγο-
ρίες, που συνεπάγεται και αυτόµατες αυξήσεις στις εισφορές. 

Στα αναρίθµητα προβλήµατα των παραγωγών που έχουν προ-
καλέσει οι αστοχίες της Κυβέρνησης, έρχονται να προστεθούν
και διάφορες διαρροές περί σχεδιασµού για αλλαγές στον τρόπο
φορολόγησης των αγροτών και για κατάργηση του ειδικού φο-
ρολογικού καθεστώτος για τους αγρότες που δεν τηρούν βιβλία
και στοιχεία. 

Αγροτική πολιτική µε ανοµβρία από λύσεις και προτάσεις από
τη µία και καταιγίδα φόρων και εισπρακτικών µέτρων από την
άλλη, δεν γίνεται. Αναλογιστείτε τις ευθύνες σας πριν οι αγρότες
εγκαταλείψουν τα χωράφια τους. Αγρότες και κτηνοτρόφοι βλέ-
πουν τα προϊόντα τους να παραµένουν απλήρωτα και απούλητα
και τον κόπο τους να πηγαίνει χαµένος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δεκαπέντε χιλιάδες τόνοι πατάτας, κύριε Υπουργέ, στην Άνω
Βροντού και στην Ορεινή είναι ακόµη απούλητοι. Βλέπουν τις
τιµές σε βασικά προϊόντα, παραδείγµατος χάρη, γάλα, κρέας,
πατάτες, ρύζι, ελαιόλαδο κ.α., να υποχωρούν δίχως κανένα εν-
διαφέρον και να διευρύνεται συνεχώς η ψαλίδα, σε σχέση µε
εκείνες που πληρώνουν οι καταναλωτές στο ράφι.

Υπάρχουν περιπτώσεις, όπου τους χρωστούν αποζηµιώσεις
από πέρυσι και πρόπερσι για το πράσινο σκουλήκι στο βαµβάκι,
την ελαιοκαλλιέργεια, τις δενδροκαλλιέργειες και άλλα. 

Θέλω να επισηµάνω την απόγνωση των κτηνοτρόφων από την
αναλγησία ορισµένων βιοµηχανιών γάλακτος, οι οποίες καθυστε-
ρούν έως και εννέα µήνες να αποπληρώσουν το γάλα, µε αποτέ-
λεσµα οι παραγωγοί να δίνουν καθηµερινά µια άνιση µάχη για
την επιβίωσή τους, απέναντι σε συµφέροντα που τους εκµεταλ-
λεύονται σε όλα τα επίπεδα. 

Σε όλα αυτά τα παράλογα φαινόµενα, το Υπουργείο φυσικά
απουσιάζει. Είναι απλός θεατής. Δεν µπορούν να εννοηθούν οι
έννοιες της ανάπτυξης της υπαίθρου και της περιφερειακής ανά-
πτυξης, χωρίς την παραγωγική διάσταση της κτηνοτροφίας, στις
ορεινές και µειονεκτικές περιοχές της χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Δεν είναι υπερβολικό να πούµε ότι ο τοµέας της κτηνοτροφίας
είναι ο περισσότερο συναλλαγµατοφόρος. Ξοδεύουµε περισσό-
τερα χρήµατα για εισαγωγή τροφίµων ζωικής προέλευσης απ’
ότι για πετρέλαιο και τα παράγωγά του. Απαιτείται, λοιπόν, ένα
εθνικό στρατηγικό σχέδιο που θα λαµβάνει υπ’ όψιν τα νέα δε-
δοµένα, δηλαδή την ισχυρή ζήτηση για ποιοτικά, υγιή, ασφαλή
τρόφιµα ζωικής προέλευσης, υπολογίζοντας ταυτόχρονα και την
υπάρχουσα κατάσταση. 

Κύριε Υπουργέ, η µείωση του εισοδήµατος των Ελλήνων γε-
ωργών και κτηνοτρόφων κατά 5,3% το 2011 –ενώ την ίδια χρονιά
αυξήθηκε το µέσο κοινοτικό αγροτικό εισόδηµα κατά 6,7%, σύµ-
φωνα µε την EUROSTAT- έχει ως κρίσιµη παράµετρο τη σηµαν-
τική αύξηση του κόστος παραγωγής στο πετρέλαιο, στο
ηλεκτρικό ρεύµα, στα λιπάσµατα, στα φυτοφάρµακα. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Οι Έλληνες αγρότες και κτηνοτρόφοι ζητούν συγκεκριµένες
απαντήσεις και όχι αόριστες υποσχέσεις στα προβλήµατα που
βιώνουν καθηµερινά. Τι πρόκειται να κάνετε µε το πετρέλαιο που
έχει πάρει φωτιά µε τους αλλεπάλληλους φόρους; Πώς θα καλ-
λιεργήσουν φέτος τα χωράφια τους, αν δεν δώσετε λύση; Πώς
θα αντιµετωπίσετε φαινόµενα απλήρωτων παραγωγών για προ-
ϊόντα που έχουν παραδώσει εδώ και µήνες στο εµπόριο και τις
βιοµηχανίες, ιδιαίτερα στους παραγωγούς γάλακτος; 

Πώς θα περιοριστεί η ψαλίδα µεταξύ των τιµών παραγωγού
και τιµών καταναλωτή; Τι γίνεται µε το θέµα των αποζηµιώσεων
των ΠΣΕΑ για το βαµβάκι; Πέρασε ενάµισης χρόνος και ακόµα
δεν αποζηµιώθηκαν. Πότε επιτέλους θα τεθούν σε πλήρη εφαρ-
µογή τα βασικά αναπτυξιακά προγράµµατα, όπως είναι τα σχέδια
βελτίωσης; Από τον Οκτώβριο του 2009 µέχρι και σήµερα δεν

έχετε υλοποιήσει τίποτα απ’ όλα αυτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Λεονταρίδη, πα-

ρακαλώ καταλήξτε. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αντίθετα, έργα τα οποία εντάξαµε στο Πρόγραµµα Αγροτικής

Ανάπτυξης 2007-2013, όπως το 5ο Αρδευτικό Δίκτυο Φυλλίδας
στις Σέρρες, ακόµα δεν τα δηµοπρατήσατε, ενώ πέρασαν δυό-
µιση χρόνια!

Υπάρχουν σκοπιµότητες από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, αλλά πρέπει να γνωρίζετε ότι τα οποιαδήποτε
πολιτικά σας παιχνίδια δεν θα τα ανεχθούµε. Μάλιστα, ενώ εδώ
σε αυτή την Αίθουσα παλαιότερα λέγατε ότι δεν θα δώσετε την
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης –που βρίσκεται στις Σέρρες- σε
ιδιώτες, τώρα την ξεπουλάτε µε διεθνή διαγωνισµό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική γεωργία και κτηνο-
τροφία όχι απλά έχει µέλλον, αλλά µπορούν να γίνουν ένας από
τους βασικούς στυλοβάτες στην ανάπτυξης της χώρας, προσαρ-
µοζόµενοι στα σύγχρονα δεδοµένα και λαµβάνοντας υπ’ όψιν τον
καθοριστικό και στρατηγικό ρόλο των αγροτοδιατροφικών προ-
ϊόντων στα προσεχή χρόνια.

Στόχος µας πρέπει να είναι η απελευθέρωση των τεράστιων
δυνάµεων που κρύβει µέσα της η ελληνική ύπαιθρος και η ενερ-
γοποίησή τους στην κατεύθυνση µιας ολοκληρωµένης διαχείρι-
σης της αγροτικής παραγωγής, µε σεβασµό στον άνθρωπο και
το περιβάλλον. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Θεόφιλο Λεονταρίδη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το Γενικό Λύκειο Γαστούνης Ηλείας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται ο συνάδελφος κ. Γρηγόρης Αποστολάκος, Βου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας στο Νοµό Λακωνίας, να λάβει το
λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας
µου επιτρέπετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Δαβάκη. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή

στο Προεδρείο σχετικά µε το χρόνο, διότι ο προλαλήσας συνά-
δελφος εξήντλησε περίπου το δεκάλεπτο, όταν ο προκαθήµενός
σας Αντιπρόεδρος στο πεντάλεπτο µάς χτύπαγε το κουδούνι και
µας έλεγε να σταµατήσουµε. Θερµή παράκληση να τηρηθεί δι-
καίως ο χρόνος. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεκτή η παρατήρησή

σας. 
Ορίστε, κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµµετέχω στη συζήτηση της

συγκεκριµένης επερώτησης προς το Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων µε άλλους πενήντα δύο συναδέλφους µου
από τη Νέα Δηµοκρατία.

Οτιδήποτε λεχθεί από την πλευρά µου, δεν θα αναφέρεται
µόνον στην ιδιαίτερη πατρίδα µου, τη Λακωνία, που είναι κατ’
εξοχήν γεωργικός και κτηνοτροφικός νοµός. Οποιοδήποτε επι-
χείρηµα αρθρώσω µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, προφανώς ανα-
φέρεται όχι µόνο σε αυτούς τους οποίους έχω την τιµή να
εκπροσωπώ στην Αίθουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας, αλλά
και σε όλους τους Έλληνες πολίτες, άντρες και γυναίκες, νέους
αγρότες και αγρότισσες οι οποίοι διακονούν –θα χρησιµοποιήσω
αυτή την έκφραση- αυτό που λέµε πρωτογενή τοµέα.

Αξιότιµε, κύριε Υφυπουργέ, εγώ θα σας πω κάτι συγκεκριµένο:
Δεν θα σας µιλήσω ούτε για τη µείωση του αγροτικού εισοδήµα-
τος –ακούστηκαν από τους προλαλήσαντες συναδέλφους µου
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όλα αυτά, που έχει φτάσει το λάδι να πουλιέται όπως το νερό, η
ελιά η βρώσιµη να πουλιέται σε εξευτελιστικές τιµές, τα ίδια
ισχύουν για τα εσπεριδοειδή- ούτε για την κατακόρυφη άνοδο
του κόστους παραγωγής ούτε για τη καθυστέρηση πληρωµής
των γεωργικών αποζηµιώσεων ούτε για τις νόµιµες καταβολές
των κοινοτικών ενισχύσεων ούτε για το τεράστιο έλλειµµα στην
ανάπτυξη του γεωργικού χώρου. 

Σήµερα βρισκόµαστε σε ένα πάρα πολύ κρίσιµο σηµείο. Γίνον-
ται διαπραγµατεύσεις για την ανταλλαγή των οµολόγων, το πε-
ρίφηµο PSI, και σε λίγο θα έρθει και η δανειακή σύµβαση. Δεν
ξέρω ποιες είναι αυτές οι διαπραγµατεύσεις, δεν γνωρίζω -και
δεν νοµίζω κανένας από αυτήν την Αίθουσα να γνωρίζει- εάν η
σύµβαση για το PSI και η δανειακή σύµβαση ψηφισθούν από την
ελληνική Βουλή.

Αν συµβεί κάτι τέτοιο, οφείλει η τραγικώς αποτυχούσα κατά
τη χρονική περίοδο των τελευταίων τριάντα χρόνων εκτελεστική
εξουσία, που έχει καταστρέψει εκτός όλων των άλλων και το γε-
ωργικό χώρο, να λάβει πρόνοια. Η πρόνοια την οποία πρέπει να
λάβει είναι ένα σχέδιο εθνικό για τη διάσωση και την ανασυγκρό-
τηση του ολοκληρωµένου γεωργικού χώρου. Είναι εθνικό χρέος.

Εάν, ο µη γένοιτο, συµβεί κάτι απρόοπτο για τη χώρα αυτή,
έχει υποχρέωση ο Πρωθυπουργός της χώρας µαζί µε τα κόµ-
µατα τα οποία του παρέχουν αυτήν την ψήφο εµπιστοσύνης, να
καταστρώσουν ένα εθνικό σχέδιο που να εξασφαλίζει τη διατρο-
φική και επισιτιστική επάρκεια της χώρας –δεν το λέω τυχαία
αυτό- την επάρκεια σε φαρµακευτικό υλικό, την ενεργειακή
επάρκεια και την οικονοµική επάρκεια για τη διαφύλαξη της εθνι-
κής µας κυριαρχίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θέλω µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Η πρώτη, όµως, αυτή υποχρέ-

ωση που ανέφερα, χρειάζεται την καθολική υποστήριξη του γε-
ωργικού χώρου. Δεν µπορεί αυτή η Κυβέρνηση, αυτήν τη στιγµή,
να δώσει κάποια λύση σε αυτό το θέµα, στα γενικότερα που έθι-
ξαν οι καλοί µου συνάδελφοι. Το να επεξεργαστεί ένα σχέδιο,
όµως, που να εξασφαλίζει τη σταθερότητα και την επισιτιστική
ασφάλεια του ελληνικού λαού, οφείλει να το κάνει -είναι εθνικό
της χρέος- για το όποιο χρονικό διάστηµα έχει ακόµα στη διά-
θεσή της.

Κλείνω, λοιπόν, αυτή τη παρατήρηση λέγοντας ότι η χρεοκο-
πία της εκτελεστική εξουσίας σε καµµιά περίπτωση δεν µπορεί
–το επανέλαβα και χθες από το Βήµα αυτό- να χρεωθεί σε βάρος
της νοµοθετικής διαδικασίας του δηµοκρατικού µας πολιτεύµα-
τος. Όλοι όσοι κυβέρνησαν διαχρονικά αυτό τον τόπο, µε τον
τρόπο που διακυβέρνησαν, έχουν τεράστιες ευθύνες. Έστω αυτή
την υστάτη στιγµή οφείλει ο κ. Πρωθυπουργός και οι συνεργάτες
του να καταστρώσουν αυτό το σχέδιο σωτηρίας της ελληνικής
γεωργίας, γιατί µέσα από αυτό εξαρτάται και η επιβίωση του ελ-
ληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον κ.

Αποστολάκο.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αργολίδας, κ. Γιάννης Ανδριανός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα κάνω χρήση και του χρόνου της δευτερολογίας µου, εάν

έχετε την καλοσύνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα ήθελα να σας ενη-

µερώσω ότι κατά τον Κανονισµό δεν υπάρχει αυτό το δικαίωµα. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ωραία. Θα ήθελα τη µικρή σας ανοχή,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα έχετε την ελαχίστη

ανοχή. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Έχει αλλάξει αυτό, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν υπήρχε ποτέ. Κατ’

οικονοµία, καταχρηστικώς, κατά καλήν πίστην, αυτές είναι έν-
νοιες συµπλεκόµενες. Θέλω να επικρατεί η καλή πίστις. 

Ορίστε, κύριε Ανδριανέ, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Επικαλούµαι τα στοιχεία που προαναφέρατε, για να δείξετε

την ανοχή που οφείλουµε σε αυτό το σηµαντικό θέµα που έχουµε
φέρει µε την επερώτησή µας.

Κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος ότι κανείς σε αυτήν την Αί-
θουσα δεν αµφισβητεί τα τεκµηριωµένα στοιχεία που παραθέ-
τουµε στο κείµενο της επερώτησης, τα οποία περιγράφουν τη
µάχη επιβίωσης που δίνουν οι αγρότες, όπως και οι περισσότεροι
Έλληνες, απροστάτευτοι µπροστά στην κρίση και τις συνέπειές
της. 

Είµαι βέβαιος, επίσης, ότι οι περισσότεροι συµφωνούµε στη
θέση ότι αν είναι να βγούµε κάποτε από την κρίση, αν είναι να
γυρίσουµε στην ανάπτυξη, η πρωτογενής παραγωγή µαζί µε τον
τουρισµό θα είναι οι κύριοι µοχλοί αυτής της στροφής. 

Τι κάνει, λοιπόν, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης γι’ αυτό;
Τι κάνει, τόσο για να στηρίξει τους αγρότες απέναντι στην κρίση,
όσο και για να δηµιουργήσει τις προοπτικές ανάπτυξης της
αγροτικής οικονοµίας; 

Δεν είναι δυνατόν να µην λαµβάνονται µέτρα για την αποφυγή
της περαιτέρω συρρίκνωσης του αγροτικού εισοδήµατος, την
ώρα που η ψαλίδα ανάµεσα στις τιµές παραγωγού και κατανα-
λωτή διαρκώς ανοίγει. Οι τιµές του ελαιολάδου, των πορτοκα-
λιών, του κρασιού, του γάλατος δεν καλύπτουν ούτε τα έξοδα
παραγωγής. Οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι, λοιπόν, βρίσκονται
σε απόγνωση. Δεν είναι δυνατόν να µην λαµβάνονται µέτρα για
τη µείωση του κόστους παραγωγής και αντίθετα να ακούγονται
συζητήσεις για επιβολή εισφοράς στα χωράφια ή συζητήσεις για
αύξηση του ΦΠΑ στα αγροτικά εφόδια. 

Δεν είναι δυνατόν σε αυτήν τη συγκυρία να γίνονται αυξήσεις
στις τιµές των διοδίων, όπως αυτές που έγιναν προχθές σε ορι-
σµένους σταθµούς. Δεν είναι δυνατόν να βλέπουµε και το εξής
παράδοξο: σε ορισµένους σταθµούς διοδίων τα επαγγελµατικά,
τα αγροτικά φορτηγάκια που έχουν ύψος ακόµα και ένα εκατο-
στό πάνω από το 2,20 να πληρώνουν όσο ένα τριαξονικό φορ-
τηγό. Ένας αγρότης που ανεβαίνει, για παράδειγµα, από την
Αργολίδα στην Αθήνα, για να πουλήσει τα προϊόντα στη λαϊκή,
επιβαρύνεται µε 15 και 20 ευρώ, µόνο από τα διόδια. 

Ταυτόχρονα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι δυνατόν σε αυτήν τη
συγκυρία να υπογράφονται κοινές υπουργικές αποφάσεις, όπως
αυτή για τις προϋπάρχουσες παλιές γεωτρήσεις και τα πηγάδια
που συνεπάγονται τεράστια οικονοµική επιβάρυνση των παρα-
γωγών. 

Επισηµαίνω το γεγονός ότι είχατε αναγνωρίσει το πρόβληµα
σε ερώτηση που σας είχα θέσει εδώ και είχατε δεσµευθεί για την
αλλαγή και απλοποίηση των σχετικών διαδικασιών, ενώ δόθηκε
και η εξάµηνη παράταση. Ζητώ, όµως, να µας ενηµερώσετε για
τη διορθωτική κοινή υπουργική απόφαση και θα παρακαλούσα
να ξεκαθαρίσετε αυτό το ζήτηµα. 

Για του λόγου το αληθές θα καταθέσω στα Πρακτικά την ανα-
φορά σας και την παραδοχή ότι αυτό το πρόβληµα είναι σηµαν-
τικό –µιλάω για τις γεωτρήσεις και τα πηγάδια- και ότι θα λυθεί
µε καινούρια υπουργική απόφαση. 

Δεν είναι δυνατόν –για να µιλήσω πάλι για την Αργολίδα- να
ανακοινώνετε το κονδύλι 10 εκατοµµυρίων ευρώ από κοινοτικούς
πόρους για την αντιµετώπιση του µεγάλου προβλήµατος της επι-
µόλυνσης του υδάτινου ορίζοντα από νιτρώδη και να εξαιρούνται
οι δενδρώδεις καλλιέργειες, που υπάρχουν κατά κύριο λόγο στο
νοµό το δικό µας, µε αποτέλεσµα αυτά τα 10 εκατοµµύρια -από
κοινοτικούς πόρους, επαναλαµβάνω- να είναι στον αέρα. 

Δεν είναι δυνατόν, την ώρα που ο ιός της τριστέτσας απειλεί
µε καταστροφή τις καλλιέργειες εσπεριδοειδών, να προβλέπεται
εφ’ άπαξ αποζηµίωση των 20,54 ευρώ ανά δένδρο, όταν χρειάζε-
ται να ξεριζωθούν όλα τα δένδρα σε ακτίνα δεκαπέντε µέτρων
από κάθε µολυσµένο και όταν χρειάζονται τουλάχιστον δέκα χρό-
νια για να αρχίσουν να παράγουν τα νέα που θα φυτευτούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρήστε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
Δεν µπορεί, λοιπόν, να µην υπάρξει µια ολοκληρωµένη και επι-

στηµονικά τεκµηριωµένη πολιτική για το πρόβληµα αυτό. 
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι δυνατόν οι αγρότες να αναγκάζονται

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΣΤ’ - 3 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                      4269



να πουλάνε χύµα τα ποιοτικά αγροτικά προϊόντα του τόπου µας,
για να γίνονται πλούσιοι, τυποποιώντας και µεταπωλώντας τα οι
Ιταλοί και οι Ισπανοί. Είχαµε εισαγωγή τυποποιηµένου ελαιολά-
δου ακόµα και από τη Γερµανία, όπως γνωρίζετε, η οποία δεν
είναι ελαιοπαραγωγός χώρα. 

Δεν είναι δυνατόν να µην αποζηµιώνονται οι παραγωγοί που
έχουν υποστεί ζηµιά από παγετό, ακόµη και στο φυτικό κεφά-
λαιο, όπως στην περιοχή της Καρυάς στην Αργολίδα. Δεν είναι
δυνατόν να καθυστερεί η καταβολή των εξισωτικών αποζηµιώ-
σεων σε κτηνοτρόφους.

Από την άλλη, όµως, η πολιτεία απαιτεί από τους πολίτες να
πληρώνουν τα «χαράτσια», απαιτεί από τους αγρότες τις αυξη-
µένες εισφορές στον ΟΓΑ και στον ΕΛΓΑ.

Σας το λέµε ξανά, λοιπόν, ότι ο αγροτικός τοµέας –µια από τις
ελπίδες για την ανάταξη της εθνικής οικονοµίας- κινδυνεύει και
αυτός µε πλήρη καταστροφή, λόγω της υφεσιακής πολιτικής που
ακολουθείτε, µιας πολιτικής που αντί να αντιµετωπίζει τα προ-
βλήµατα που διαρκώς ανακύπτουν και γιγαντώνονται, δηµιουργεί
άλλα νέα και αντί να καλλιεργεί το έδαφος για ανάπτυξη και δη-
µιουργία, βάζει διαρκώς εµπόδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επιτέλους, πρέπει να υπάρξει µία στρατηγική ανάπτυξης του

αγροτικού τοµέα. Αξιοποιήστε τους διαθέσιµους εθνικούς και
κοινοτικούς πόρους. Πάρτε µέτρα για τη µείωση του κόστους
παραγωγής. Δεν υπάρχει περιθώριο άλλων καθυστερήσεων στην
άσκηση της πολιτικής για την αγροτική ανάπτυξη. Η στήριξη της
πρωτογενούς παραγωγής είναι ένα από τα εργαλεία που θα δώ-
σουν ώθηση για την ανάκαµψη της πραγµατικής οικονοµίας µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ανδριανός καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιάννη Ανδριανό, Βουλευτή Αργολίδας.
Πριν δώσω το λόγο στον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων κ. Γιάννη Δριβελέγκα, θα πρέπει να ασχοληθούµε
µε τη διανοµή του χρόνου.

Έχετε συνεννοηθεί µεταξύ σας; Το Υπουργείο έχει είκοσι
λεπτά ως πρωτολογία, δέκα λεπτά ως δευτερολογία και θα
ήθελα να ξέρω πως το κατανέµετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα µιλήσω δεκαπέντε λεπτά, κύριε Πρό-
εδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεκαπέντε λεπτά θα
έχει και ο κ. Ροντούλης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): …για τη δευτερολογία και τα υπόλοιπα και
άλλα δεκαπέντε λεπτά θα έχει ο κ. Ροντούλης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλώς.
Ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Γιάννης

Δριβελέγκας έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, περίµενα σήµερα, αυτή την ώρα, να εί-

µαστε αντάξιοι των ιστορικών στιγµών που περνάµε και όλοι µαζί
να κάνουµε κάποιες προτάσεις, για να µην επανερχόµαστε όλα
τα χρόνια στα ίδια και στα ίδια. Ξέρετε ότι όλοι οι Βουλευτές
έχουµε κάνει ερωτήσεις και αναφερόµαστε σε όλα αυτά τα θέ-
µατα της µείωσης της παραγωγής: ότι δεν πληρώνονται οι αγρό-
τες, δεν πουλάνε τα προϊόντα τους καλά, δεν τους πληρώνουν
κ.ο.κ..

Κάποια στιγµή όµως, πρέπει να αρθούµε εµείς πρώτα στο
ύψος των περιστάσεων και να πούµε τι πρέπει να γίνει και πώς
πρέπει να γίνει και όχι το κράτος. Επειδή όλοι ασχολείστε µε τα
αγροτικά ζητήµατα, όλοι γνωρίζετε ότι σε προηγµένες χώρες
που έχουν υψηλό αγροτικό εισόδηµα –παραδείγµατος χάριν η
Δανία που έχει το µεγαλύτερο αγροτικό κατά κεφαλήν γεωργικό

εισόδηµα στον κόσµο- το κράτος δεν έχει καµµία παρέµβαση.
Υπάρχουν µέσα και εργαλεία. Ποια είναι αυτά; Η οργάνωσή

τους, δηλαδή να γίνουν συνεταιρισµοί. Αυτό που κάναµε µε το
νοµοσχέδιο και αυτό πρέπει να στηρίξουµε. Πρέπει να πούµε
στον κόσµο ότι οι ελαιοπαραγωγοί που έχουν το καλύτερο λάδι
στον κόσµο, είναι κρίµα να το δίνουν χύµα και είναι κρίµα να
έχουµε χιλιάδες τυποποιητήρια –και κυριολεκτώ- σε ένα νοµό.
Κάθε νοµός έχει από δέκα, είκοσι, πενήντα, εξήντα, εβδοµήντα
τυποποιητήρια. Άρα, δεν έχουµε τίποτα. 

Πρέπει να κάνουµε οργάνωση δηλαδή, της παραγωγής για να
µπορούν να πετυχαίνουν τιµές. Σαν χώρα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που είµαστε –και το γνωρίζετε καλά- αυτά µε µέτρα χαρα-
κτήρα διοικητικού, δεν µπορούν να γίνουν. Να πει δηλαδή, το
Υπουργείο «όχι 2,20 το λάδι» –που πράγµατι είναι τραγικό να έχει
αυτή την τιµή- «αλλά να πάει 3 και 3,50». Να δώσει δηλαδή, ενί-
σχυση που απαγορεύεται. 

Μέτρα υποστηρικτικά δίνει όλα τα χρόνια και τα προηγούµενα.
Δεν πιάνουν όµως τόπο, γιατί δεν υπάρχει οργάνωση από τους
ίδιους τους αγρότες. Θέλετε να λέµε, να χαϊδεύουµε τ’ αυτιά; Ας
τα χαϊδεύουµε. Δεν έχουµε κανένα πρόβληµα.

Άρα, πρώτα πρέπει και εµείς εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα –όλη
η Αίθουσα- να συµφωνήσουµε πράγµατα που είναι συµφωνηµένα
εδώ και χρόνια.

Οι πιο συντηρητικές κυβερνήσεις στην Ευρώπη –απευθύνοµαι
στην παράταξή σας- στηρίζουν τους συνεταιρισµούς. Αλλιώς δεν
γίνεται. Μεµονωµένα µέτρα παίρνουµε και κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε και θα σας πω γι’ αυτά. 

Αναφερθήκατε στον ΕΛΓΑ και θα παρακαλέσω πάρα πολύ ορι-
σµένους συναδέλφους –όχι µόνο σήµερα που είστε εδώ στην Αί-
θουσα, αλλά και σε άλλες περιπτώσεις- να αφήσετε τον ΕΛΓΑ να
κάνει τη δουλειά του. Δεν είναι δουλειά των Βουλευτών να πη-
γαίνουν στα γραφεία των προϊσταµένων ή εδώ κι εκεί, για να λένε
τι αποζηµιώσεις θα βάλουν. Κάνουν τη δουλειά τους και υπάρ-
χουν διαδικασίες, όταν δεν κάνουν σωστά τη δουλειά τους, να
την κάνουν. Δηλαδή, αν δεν είναι ικανοποιηµένοι οι παραγωγοί
από την εκτίµηση της ζηµιάς υπάρχει η ένσταση. Δεν γίνεται κι
αυτό δεκτό; Υπάρχει κι άλλος τρόπος. Ποιος; Η σύγκριση των τι-
µολογίων παράδοσης της προηγούµενης τριετίας. 

Να το πω απλά. Αν, για παράδειγµα, φέτος είχα µία ζηµιά και
έχω µία παραγωγή 5 τόνους, ενώ την προηγούµενη τριετία είχα
µέσο όρο 10 τόνους, σηµαίνει ότι αποδεικνύω τη ζηµιά. Δεν είναι
δυνατόν να εξακολουθήσουν να γίνονται αυτά. 

Δεύτερον, όσον αφορά τον ΕΛΓΑ. Να πάψει ο µύθος του χα-
ρατσιού και το ότι πληρώνουν πολλά. Τα ίδια πληρώνουν και µε
αυτό το σύστηµα. Απλά τώρα τα πληρώνουν, ενώ παλιά δεν τα
πλήρωναν. Τα ξέρετε αυτά, µην χαϊδεύουµε αυτιά αν θέλουµε να
ορθολογικοποιήσουµε µία κατάσταση. 

Παλιά τι γινόταν µε το 3%; Δεν έκοβαν τιµολόγια. Πολλά προ-
ϊόντα πωλούνταν χωρίς τιµολόγια και δεν έπαιρνε το 3% ο ΕΛΓΑ.
Εισέπραττε δηλαδή, 70 µε 80 εκατοµµύρια το χρόνο. Πόσα
έπρεπε να εισπράττει; Έπρεπε να εισπράττει 200 εκατοµµύρια.
Και από τον όγκο παραγωγής και από την επιστροφή του ΦΠΑ
φαινόταν ότι έπρεπε να πάρει 200 εκατοµµύρια. Εκεί περίπου
είναι και το ποσό µε διαφορετικό τρόπο. Για ποιο χαράτσι λέτε;
Τα ίδια λεφτά είναι, αλλά τώρα τα πληρώνουν, για να µπορούν
να έχουν και ανταπόκριση από τον ΕΛΓΑ.

Δεν θα πω για τα συγκεκριµένα που ειπώθηκαν. Έχω όλα τα
στοιχεία, αλλά δεν θα µε πάρει ο χρόνος να απαντάω για ένα-
ένα. Μπορώ να σας τα καταθέσω, αλλά µπορείτε να κάνετε και
εξειδικευµένες επίκαιρες ερωτήσεις να σας πω για κάθε θέµα. 

Εν πάση περιπτώσει, όλες οι πιστοποιηµένες ζηµιές –να το πω
έτσι- οι οποίες έγιναν το πρώτο εξάµηνο του 2011, θα πληρω-
θούν µέχρι το Μάρτιο. Ποιες δεν θα πληρωθούν; Αυτές για τις
οποίες εγώ προσωπικά έχω πάρει την απόφαση, ότι δεν τις πλη-
ρώνω κατ’ εξαίρεση. Δεν θα υπάρξει καµία κατ’ εξαίρεση. 

Γιατί; Πρώτον, µαθαίνουµε τους παραγωγούς να µην καλλιερ-
γούν. Έχουµε δηλαδή, τη νοοτροπία του δεν βαριέσαι άστο να
ρηµάξει. Αύριο θα πάω εγώ στους Βουλευτές, θα πιέσω να πάνε
στο Υπουργείο να πάρουµε κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση. Και οι
κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις είναι εις βάρος όλων των παραγω-
γών της χώρας και υπέρ ορισµένων που παίρνει απόφαση ο
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ΕΛΓΑ. Δηλαδή εγώ, σαν Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, να κάνω το χατίρι, για παράδειγµα, στον κ. Ροντούλη,
στον κ. Μπεντενιώτη, στον κ. Μαρκόπουλο –να µην πω άλλα ονό-
µατα, αν και δεν έχουν έρθει ποτέ οι άνθρωποι να µου πουν κάτι
τέτοιο- για να έχω κι εγώ την ευχέρεια να κάνω και στο νοµό µου
όλα τα κατ’ εξαίρεση και να είµαστε όλοι ωραία και καλά. 

Όχι, µπαίνει τάξη και η τάξη αυτή δίνει αποτελέσµατα. Ποια
αποτελέσµατα; Με την ορθολογικοποίηση του ΕΛΓΑ, αγαπητοί
συνάδελφοι, θα µπορούµε κάθε χρόνο να εντάσσουµε καινούρ-
γιες ασφαλίσεις, καινούργιες περιπτώσεις. Αυτή είναι η σωστή
µέθοδος.

Έτσι λοιπόν, δεν υπάρχει θέµα ούτε µε τα χαράτσια ούτε µ’
αυτά που είπα πριν για τις κατ’ εξαίρεση. Δεν υπάρχουν κατ’ εξαί-
ρεση, κύριε Κασαπίδη. Όσο τουλάχιστον θα είµαι εγώ, δεν θα
υπάρχουν και εξήγησα το λόγο και το κάνω παρ’ ότι είµαι από
αγροτική περιοχή.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Τι εισέπραξε φέτος ο ΕΛΓΑ; Γιατί δεν
πληρώσατε τις ζηµιές;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα κάνετε την ερώτηση και θα πάρετε τα
στοιχεία και θα δείτε ότι εισέπραξε πολύ περισσότερα από τα
70-80 που εισέπραττε πριν και δεν κάλυπτε ούτε τα διοικητικά
έξοδα. Κάντε την ερώτηση, για να λάβετε συγκεκριµένη απάν-
τηση. Εν πάση περιπτώσει, τέτοιες µεθόδους θέλω να τις ξε-
χάσω, δεν θέλω να κάνω αναφορά. 

Χτες µας ειδοποίησαν για άλλα 150 εκατοµµύρια ευρώ πρό-
στιµο. Έρχεται η απόφαση από τέτοιες ιστορίες. Ποιες, δηλαδή;
Χωρίς να ειδοποιούµε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, να κάνουµε διά-
φορες εξυπηρετήσεις. Εκατόν πενήντα εκατοµµύρια ευρώ είναι
το καινούργιο «πεσκέσι» και µας καλούν σε τέσσερις µήνες να
τα πάρουµε πίσω έντοκα από τους αγρότες. Το γνωρίζετε. Επο-
µένως, µην επιµένετε σε πρακτικές που παλιά δεν θα τις κάνατε
ούτε εσείς. Έχετε καταδικάσει τις κατ’ εξαίρεση και τις ακαρπίες
και το ένα και το άλλο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Βρείτε ποιος ευθύνεται. Μην το αφή-
νετε έτσι «στον αέρα».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Δεν έχω κανένα πρόβληµα, κύριε Κασαπίδη.
Η απόφαση του κ. Κοντού έδωσε χρήµατα στις ενώσεις, για να
µαζέψουν τα στάρια. Δεν ξέρω αν είναι καλός ή κακός, λέω όµως
ότι δεν τηρήθηκε καµµία κοινοτική διαδικασία. Δεν ειδοποίησε
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Το λέω µιας και θέλετε να σας το περι-
γράψω. Εγώ ήθελα να το αποφύγω. Η κ. Μπόελ, λοιπόν, παρα-
καλούσε µέχρι το ’08 και το ’09 συνέχεια να της στείλουµε
στοιχεία «γιατί, πώς δίνετε αυτά τα χρήµατα» και απαξιώσαµε να
απαντήσουµε. Το Δεκέµβριο του ’09 αρχίσαµε µία αλληλογρα-
φία. Βεβαίως, αυτοί ήδη είχαν αποφασίσει και τώρα οριστικοποί-
ησαν την απόφαση, µας ειδοποίησαν και µας τη στέλνουν
επισήµως. Λέει για 150 εκατοµµύρια πρόστιµο και σε τέσσερις
µήνες έντοκα να επιστραφούν και από τους αγρότες. Βεβαίως
εµείς θα κάνουµε αυτό που κάνουµε πάντα, θα ζητήσουµε την
αναστολή της εκτέλεσης, θα πάµε και στα ευρωπαϊκά δικαστή-
ρια, θα κάνουµε διαπραγµάτευση, θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για
«να συµµαζέψουµε τα ασυµµάζευτα». Αυτά πρέπει να µας παρα-
δειγµατίσουν όλους, ώστε να µην λειτουργούµε µε τέτοιες λογι-
κές και τέτοιες πρακτικές.

Τέθηκαν ειδικότερα ζητήµατα για το κόστος και είπα πριν ότι
πράγµατι, το κόστος παραγωγής στη χώρα είναι αυξηµένο, αλλά
δεν υπάρχει άλλος τρόπος πέρα από την επιστροφή και κάποια
άλλα. Αυτά είναι ηµίµετρα. Ή οργανώνονται οι παραγωγοί σε µε-
γέθους κλίµακος επιχειρήσεις για να µπορούν να κάνουν δια-
πραγµατεύσεις ή δεν γίνεται διαφορετικά. 

Είπατε ότι δεν πληρώνουν οι έµποροι. Πράγµατι, πολλοί έµπο-
ροι δεν πληρώνουν και σκεφτόµαστε και ήδη συζητάµε να εξαι-
ρέσουµε από το άρθρο 99 τους εµπόρους που εµπορεύονται
αγροτικά προϊόντα γιατί κάνουν και αυτή την ιστορία.

Επίσης, θέλω να σας πω κάτι για όσους εµπόρους δεν πληρώ-
νουν από 1/1/2012, αν έχουµε καταγγελίες, γιατί δεν έχουµε καµ-
µία καταγγελία. Εγώ δεν έχω. Δεν ξέρω αν έχει ο συνάδελφος κ.
Ροντούλης. Δεν έχω καµµία καταγγελία από κανέναν αγρότη επί-
σηµα ότι δεν πλήρωσε ο τάδε, εταιρεία ή έµπορος. Γιατί το λέω

αυτό; Διότι στο Μητρώο Εµπόρων ψηφίσαµε το νόµο µε τον
οποίο υφίστανται κυρώσεις και φεύγει από το µητρώο και όποιος
θα παραδίδει σε τέτοιον έµπορο δεν θα παίρνει επιστροφή ΦΠΑ.
Αυτά προβλέπονται και πρέπει να τα πούµε στον κόσµο.

Μιλήσαµε για την κτηνοτροφία. Πολλοί είπαν ότι έχει γίνει πρό-
οδος, ιδιαίτερα στο εµπορικό ισοζύγιο. Και έγινε. Και στις εξα-
γωγές έχει γίνει πολλή µεγάλη πρόοδος. Αλλά αυτό δε σηµαίνει
ότι δεν πρέπει να συνεχίσουµε και να προχωρήσουµε ακόµα πε-
ρισσότερο. Τα στοιχεία τα ξέρετε. Από 2,4 είµαστε στο πρώτο
ενδεκάµηνο στο 1,850. Ελπίζουµε να πάµε ακόµα χαµηλότερα.
Είδαµε ότι υπάρχει µια µεγάλη πρόοδος. 

Πράγµατι, µε το κρέας έχουµε µεγάλο έλλειµµα. Να πω κάτι;
Τι κάναµε τόσα χρόνια; Διαπιστώναµε το πρόβληµα, όπως και σή-
µερα. Εµείς τι κάνουµε; Προχωράµε στη λύση. Πώς; Ήθελε να
µπει κάποιος σε ένα πρόγραµµα και δεν µπορούσε, γιατί δεν είχε
άδεια. Και κατά τα άλλα, µιλούσαµε για τους κτηνοτρόφους. Το
95% δεν έχει άδεια. Την Τρίτη θα σας τα πει ο συνάδελφος. Έρ-
χεται το νοµοσχέδιο που θα δώσει επιτέλους άδειες, για να µπο-
ρούµε να κάνουµε επενδύσεις. 

Και επειδή µιλήσαµε για επενδύσεις θα σας πω για τα προ-
γράµµατα. Κοιτάξτε. Το Πρόγραµµα «Αλέξανδρος Μπαλτατζής»
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης έχει τη µεγαλύτερη απορ-
ροφητικότητα απ’ όλα τα προγράµµατα, όλων των Υπουργείων
της χώρας. Ξεπερνάµε το 45%. Αυτό θα πει ότι είµαστε καλά,
επειδή περνάµε τα άλλα Υπουργεία; Όχι. Είµαστε λίγο πάνω από
το µέσο όρο της Ευρώπης. Άρα, είµαστε πολύ καλά. Και ελπί-
ζουµε µέχρι τέλους να πάµε στο 56%-58%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Σε ό,τι έχει σχέση…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: …(δεν ακούστηκε).
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Κασαπίδη, ξέρετε ότι δεν κρύβω τα
λόγια µου. 

Αυτό θέλω να σας πω. Μην προτρέχετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Δεν κάνατε προκηρύξεις εσείς. Μόνο

στο «Leader» κάνατε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Υπάρχει καθυστέρηση στα σχέδια βελτίω-
σης. Κακώς. Ξέρετε πού οφείλεται; Οφείλεται κυρίως στη γρα-
φειοκρατία όλων των εµπλεκοµένων του Υπουργείου, λόγω της
κατάστασης. Γι’ αυτό και τα δώσαµε σε ιδιωτική εταιρεία, µε
120.000 και όχι µε µεγάλο κόστος. Είναι πολύ λιγότερα απ’ όσα
θα δίναµε στους άλλους εµπλεκόµενους. Ελπίζουµε µέχρι 15
Μαρτίου να έχουµε δώσει το µεγαλύτερο όγκο των χρηµάτων
στον κόσµο. 

Το µέτρο 1-2-3 είναι άδικο. Έληξε 28 Δεκέµβρη. Ζήτησαν οι
ίδιοι παράταση µέχρι τέλος Γενάρη και τη δώσαµε. Τώρα αρχίζει
η αξιολόγηση. Και ξέρετε ποιο είναι το ενθαρρυντικό; Για να δείτε
ότι ο κόσµος θέλει την αγροτική ανάπτυξη. Στο προηγούµενο
µέτρο ξέρετε πόσες αιτήσεις είχαµε; Εκατόν ενενήντα, µε δηµό-
σια δαπάνη 80 εκατοµµύρια ευρώ. Τώρα ζητάνε τετρακόσιες δε-
κατέσσερις αιτήσεις. Για να δείτε τι προσπάθεια γίνεται για την
ανάπτυξη της γεωργίας. Ακούστε, κύριε Μαρκόπουλε, αυτό είναι
σηµαντικό στοιχείο. Τετρακόσιες δεκατέσσερις αιτήσεις µε 200
εκατοµµύρια ευρώ δηµόσια δαπάνη. Από 190 την προηγούµενη
προγραµµατική περίοδο, τετρακόσιες δεκατέσσερις τώρα. Από
80 εκατοµµύρια, 200 εκατοµµύρια δηµόσια δαπάνη. 

Κύριοι συνάδελφοι, να πω ένα πράγµα µόνο για τις γεωτρή-
σεις, γιατί βλέπω τον κ. Ανδριανό να ανησυχεί. Ήδη εγώ έχω
κάνει αυτό που σας υποσχέθηκα παρ’ ότι έχω περιθώριο µέχρι
τον Ιούνιο. Έχω στείλει την ΚΥΑ να τη δει το ΥΠΕΚΑ, που είναι
ίσως και αρµοδιότερο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, µε
δυο βασικές προϋποθέσεις. 

Ποιες είναι αυτές; Δε θα πληρώνει ο αγρότης 1 ευρώ. Δεύτε-
ρον, θα είναι απλοποιηµένες όλες οι διαδικασίες. 

Να σας πω και κάτι άλλο που έχω εγώ ζητήσει; Δεν ξέρω
ακόµη τι θα γίνει. Όχι από το 2005 που ήταν οι γεωτρήσεις, όσες
είναι µέχρι την υπογραφή του παρόντος. Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέ-
πει να µας πιστώσετε πως κάνουµε καλή δουλειά σε αυτή την

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΣΤ’ - 3 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                      4271



ιστορία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλά έχω να πω και για τα

τεύτλα. Βλέπω ότι τεχνηέντως το αφήσαµε. 
Και να µου επιτρέψει ο συνάδελφος να πάρω ένα λεπτό από

το χρόνο του για ένα µεγάλο θέµα, για την πατάτα. Έχουµε κάνει
συσκέψεις για να λύσουµε το πρόβληµα. Και για να λέµε αλή-
θειες:

Πρώτον, την ενδοκοινοτική εισαγωγή δεν υπάρχει κανένας
τρόπος να την περιορίσεις. Γαλλία. Γερµανία. Κανένας.

Δεύτερον, υπάρχουν εισαγωγές από τρίτες χώρες, κυρίως από
Αίγυπτο. Θα πάρουµε µέτρα. Πράγµατι, είναι καθ’ οδόν δύο
πλοία, παρ’ ότι παρακάλεσα τους Έλληνες εµπόρους –δεκαοκτώ
µεγαλέµπορους- τους οποίους είχα στο γραφείο τρεις ώρες –
και τους είχα εξηγήσει την κατάσταση- να βοηθήσουν τους πα-
ραγωγούς και τη χώρα και να κάνουν λίγο αργότερα την
εισαγωγή χωρίς ζηµία. Και τους προειδοποίησα ότι έχει τη δυ-
νατότητα η Πολιτεία να πάρει µέτρα. Και θα πάρει µέτρα. Υπο-
σχέθηκαν ότι δεν θα κάνουν εισαγωγή και µαθαίνω τώρα –µου
ήρθε χαρτί- ότι ήδη είναι εν πλω δύο πλοία. 

Αυτοί είναι οι Έλληνες που θέλουν να βοηθήσουν τη χώρα. Θα
πάρουν, όµως, την απάντηση που πρέπει. Κάποιοι είπαν: Με τα
δικά µας λεφτά θα κάνει κουµάντο το Υπουργείο; 

Άρα, έχουµε πάρει µέτρα -και θα πάρουµε κι άλλα- για να προ-
στατεύσουµε και την πατάτα στο πλαίσιο όλων των νόµων. Δεν
µπορούµε, όµως, να δίνουµε αποζηµιώσεις κι άλλα χρήµατα. 

Εγώ θεωρώ χρήσιµη αυτή τη συζήτηση, όχι για να δώσουµε
απαντήσεις σε έναν κατάλογο µέτρων, αλλά κυρίως για να αντι-
ληφθούµε όλοι ότι η λύση του προβλήµατος δεν είναι στην παλιά
λογική, όλο επιδοτήσεις και ενισχύσεις, αλλά σε ένα διαφορετικό
τρόπο οργάνωσης των αγροτών. Και µιλώντας σας σαν ένας άν-
θρωπος που προέρχεται από το χώρο, που έχει διακονήσει και
τα συνεταιριστικά, σας λέω ότι δεν υπάρχει άλλος τρόπος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Θέλω να σηµειώσω ότι δεν είναι δουλειά µας να υποδει-

κνύουµε στους κακούς εµπόρους ότι σφάλλουν στην υπόθεση
της µη επιδείξεως εθνικής ευαισθησίας για την πατάτα. Είναι,
όµως, τεκµήριο αδυναµίας του κράτους. Δεν επιτρέπεται να µην
διατίθενται σαράντα χιλιάδες τόνοι πατάτας Νευροκοπίου που
είναι και σε φθηνότερη τιµή από της Αιγύπτου ή της Ευρώπης.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και καλύτερης ποιότητας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αρίστης ποιότητας. Νο-

µίζω ότι είναι σε διεθνές επίπεδο κατοχυρωµένη η ποιότητα του
Νευροκοπίου.

Δεν το χωράει ο νους µου! 
Ως Προεδρεύων, ως πολίτης, ως καταγόµενος από την αγρο-

τιά, χωρίς να είστε εσείς αποδέκτης αυτού που λέω, διαµαρτύ-
ροµαι και κλαίω. Δεν είναι εικόνα κράτους αυτή. Και µε τους
κανονισµούς της Ευρώπης και µε τα πάντα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, θα συµφωνήσω απόλυτα,
αλλά υπάρχουν κάποιοι κανόνες του κράτους που πρέπει να τους
εφαρµόσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κάτι πρέπει να κά-
νουµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα ανακοινώσω τι θα κάνω.

Πρέπει, όµως, να κάνουµε επίκληση και της εθνικής υπευθυ-
νότητας και ευαισθησίας όλων των Ελλήνων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν λογοκρίνω, δεν κα-
τακρίνω.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εγώ κατακρίνω όλους αυτούς οι οποίοι δεν
βοηθάνε τη χώρα. Και θα αναγκαστεί η πολιτεία να πάρει µέτρα
πάρα πολύ αυστηρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, Βουλευτής Ευβοίας, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω µείνει έκπληκτος πραγµα-

τικά. 
Έχω µείνει έκπληκτος, κύριε Δριβελέγκα, κύριε Υφυπουργέ,

από την τοποθέτησή σας.
Δεν θα κάνω κρίση για τη νέα απουσία του κ. Σκανδαλίδη. Αυτό

το έχουµε συνηθίσει ως Νέα Δηµοκρατία οποτεδήποτε κάνουµε
επερώτηση. Δεν υποτιµώ, όµως, την παρουσία των δυο Υφυ-
πουργών.

Τι µας είπατε, κύριε Υφυπουργέ; Μας είπατε ότι φταίνε οι έµ-
ποροι που δεν στηρίζουν την ελληνική παραγωγή. Ας τους πετά-
ξουµε στη πυρά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Αυτό είπα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είπατε. Τους καλέ-
σατε, τους παρακαλέσατε, αλλά είναι αναίσθητοι. 

Είπατε ότι φταίνε οι αγρότες, γιατί δεν κάνουν καλά τη δουλειά
τους και ότι φταίτε εσείς στο κάτω-κάτω της γραφής που δεν
µπορούν να πωλήσουν τα προϊόντα τους. Στην πυρά!

Είπατε ότι φταίει η Νέα Δηµοκρατία που δεν σας στηρίζει σε
αυτά που έχετε καταθέσει στη Βουλή σαν νοµοσχέδια για τον
ΕΛΓΑ, για το συνεταιριστικό κίνηµα. Στην πυρά! 

Εσείς τι κάνετε εδώ; Τι ήρθατε εδώ να πείτε; Τι ήρθατε να πείτε
στους αγρότες; Τι ήρθατε να πείτε στους πολίτες; Απαντήσατε
µια τουλάχιστον ερώτηση απ’ αυτές που είναι µέσα στην επερώ-
τηση των συναδέλφων; Πώς υποτιµάτε τον κοινοβουλευτισµό;
Μήπως θέλετε να σας τις διαβάσω και να σας θυµίσω τι θα
έπρεπε να µας πείτε, που τα έχετε γραµµένα εδώ και εβδοµάδες
στο Υπουργείο σας; 

Σας διαβάζω λοιπόν: «Εάν προτίθεστε να πάρετε µέτρα για την
τιθάσευση της ανόδου του κόστους παραγωγής στον αγροτικό
τοµέα». Προτίθεστε; Δεν προτίθεστε; Δεν είναι αυξηµένο το κό-
στος παραγωγής; Υπάρχει Υπουργείο να κάνει κάτι; Δεν πήραµε
καµµία απάντηση.

«Τι θα κάνετε για τα αναπτυξιακά προγράµµατα 2007-2013».
Δεν άκουσα να λέτε κάτι γι’ αυτό. «Τι θα κάνετε για το ΤΕΜΠΜΕ
το αγροτικό.» Θα ξεκινήσει ή δεν θα ξεκινήσει; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα τα ακούσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν άκουσα. Αυτά
που µας είπατε, είναι ευχολόγια, κύριε Υπουργέ. Εδώ, κάνουµε
κοινοβουλευτικό διάλογο ουσίας. Μας ακούν και χιλιάδες άνθρω-
ποι. Θα έπρεπε να είστε πιο προσεκτικός. Αν δεν θέλετε να είστε
προσεκτικός απέναντι στους Έλληνες πολίτες, τουλάχιστον σε-
βαστείτε τους συναδέλφους που σας ρωτούν. 

Σας ρωτήσαµε γι’ αυτά που χρωστάει το ελληνικό κράτος από
το 2009 και δεν τα έχει πληρώσει. Δεν µας απαντήσατε. Μας εί-
πατε µόνο ότι το πρώτο εξάµηνο του 2010 θα πληρωθεί το Μάρ-
τιο. Με το 2009, τι θα γίνει; Με τα υπόλοιπα; Δεν έγινε καµµιά
κουβέντα. 

Μείνατε στο «κατ’ εξαίρεση». Γιατί ενοχλείστε µε το «κατ’ εξαί-
ρεση»; Είστε τόσο σίγουρος ότι αυτά που εξαιρέσατε από τον
ΕΛΓΑ είναι τόσο σωστά; Και ποιος σας είπε ότι αυτά τα κάνατε;
Σε ποιον λέτε ότι αυτά τα κάνατε κατ’ επιταγήν της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ό,τι είναι «κατ’ εξαίρεση» είναι εναντίον των επιταγών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Αυτό πάλι που το είδατε; Αυτές είναι
προσωπικές σας –του Υπουργείου εννοώ- αποφάσεις πολιτικές,
που έχουν τώρα το αντίτιµο, το οποίο πηγαίνει κατευθείαν στον
αγρότη. 

Σας ρωτήσαµε για την πιστωτική ασφυξία στην αγορά. Δεν
άκουσα κάποια απάντηση. Δεν είστε Υπουργός των Οικονοµικών,
όµως είστε πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και έχετε ευθύνη για το τι κάνετε σε αυτήν την Κυβέρνηση,
την οποία υπηρετείτε, για την πιστωτική ασφυξία των αγροτών. 

Σας ρωτήσαµε για τον ΟΠΕΚΕΠΕ. Δεν µας είπατε τίποτα. Τα
µισά σας έχω διαβάσει. Παρακαλώ πολύ, αν έχω κάνει λάθος ,να
µε διακόψετε τώρα. Αν όµως, δεν έχω κάνει λάθος, εδώ υπάρχει
θέµα κοινοβουλευτισµού, εδώ υπάρχει θέµα ουσίας. Εδώ, η Κυ-
βέρνηση προσπαθεί να κρυφθεί πίσω από το δάχτυλό της. 

Τι µας είπατε τώρα; Μας είπατε ότι µας έστειλαν κάποιες τι-
µωρίες εκατόν πενήντα εκατοµµυρίων και θα πάτε να ζητήσετε

4272 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



να το ξαναδούν. Να το κάνετε. Αυτό σας ζητήσαµε εµείς να µας
πείτε; Λέτε να µην ξέρουµε τι προβλήµατα υπάρχουν και τι αντι-
µετωπίζετε; Αυτή είναι η απάντησή σας απέναντι σε όλα αυτά τα
ερωτήµατα; Τι είναι αυτά που µας λέτε περί ιστορικών στιγµών
και προτάσεων, τα οποία µας είπατε; Ιστορικές στιγµές περνάει
η χώρα εδώ και δυόµισι χρόνια. Έχει περάσει τις πιο δύσκολες
στροφές της πολιτικής της ζωής. Εσείς πρέπει να κάνετε τη δου-
λειά σας και οι συνάδελφοι τη δική τους και τα κόµµατα τη δική
τους. 

Εδώ, λοιπόν, απαιτούνται πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις.
Έχετε τη δυνατότητα να προχωρήσετε; Έχετε την πολιτική επι-
θυµία η πολιτική ηγεσία να κάνει κινήσεις ουσίας, ούτως ώστε
να διευκολύνει τον Έλληνα αγρότη, ο οποίος σήµερα µειώνει συ-
νεχώς το εισόδηµά του; Αν έχετε, παρακαλώ να µας τις πείτε. Αν
δεν έχετε, τότε δεν έχουµε κανένα λόγο να συζητάµε σε αυτήν
την Αίθουσα.

Γιατί κατηγορείτε τους Βουλευτές, που πήγαν στον ΕΛΓΑ να
κοιτάξουν για τους ψηφοφόρους τους τις απαντήσεις για τις
αποζηµιώσεις; Εδώ εσείς κληθήκατε σήµερα σε απάντηση και
δεν είπατε κουβέντα. Δηλαδή εσείς ως πολιτική ηγεσία δεν είστε
εις θέση να απαντήσετε στους Έλληνες Βουλευτές για το πότε
θα πάρουν οι αγρότες αποζηµιώσεις. Φταίνε οι Βουλευτές που
πηγαίνουν στον ΕΛΓΑ; Αφού δεν τους απαντάτε καν. Δεν λέτε τί-
ποτα επί της ουσίας. Οι Βουλευτές σας φταίνε; Μα, οι Βουλευτές
εκπροσωπούν χιλιάδες ανθρώπους. Γι’ αυτό είναι Βουλευτές, για
να εξυπηρετούν τις περιφέρειές τους, όχι ρουσφετολογικά αλλά
γι’ αυτά που δικαιούνται, αυτά που περιµένουν, γι’ αυτά που ήδη
έχουν δανειστεί από τις τράπεζες µε 12%, όπως είπατε και εσείς.
Εσείς πιστεύετε, δηλαδή, ότι ο αγρότης έχει ένα συρτάρι µε
λεφτά και όποτε εσείς µπορέσετε, θα τον πληρώσετε;

Αν, λοιπόν, είστε τόσο υπερήφανοι που εισπράξατε από τον
ΕΛΓΑ αυτά που εισπράξατε, που είναι πολύ περισσότερα από την
προηγούµενη χρονιά, τότε γιατί δεν τα έχετε αποδώσει πίσω;

Τότε, προς τι όλη αυτή η ιστορία µε τον ΕΛΓΑ, που σας έδωσε
το δικαίωµα να εισπράξετε παραπάνω, αν και κόψατε αιτίες απο-
ζηµιώσεων; Εάν δεν µπορείτε να τους πληρώσετε, τότε κάτι συµ-
βαίνει. Είτε κάπου αλλού είναι τα λεφτά, είτε δεν φθάνουν τα
λεφτά, είτε κάτι στραβό υπάρχει. Πάντως, δεν µπορεί να είναι
όλα καλά, δηλαδή και τα λεφτά εισπραττόµενα και να µην πλη-
ρώνετε τους αγρότες. Εδώ υπάρχει κάποιο πρόβληµα, για το
οποίο πραγµατικά θέλω να µας ακούσετε. 

Εκπλήσσοµαι, επίσης, γι’ αυτήν την ιστορία των συνεταιρι-
σµών, που τους κατηγορείτε ότι δεν κάνουν καλά τη δουλειά
τους. Το δικό σας κόµµα, το ΠΑΣΟΚ, είναι αυτό που θεµελίωσε,
που υπήρξε θιασώτης του απόλυτου κοµµατισµού στο συνεται-
ριστικό κίνηµα. Έτσι ακριβώς όπως το ακούτε είναι. Θετικό είναι
το γεγονός ότι επιτέλους ανακαλύψατε το υγιές συνεταιριστικό
κίνηµα, αλλά τουλάχιστον µην υβρίζετε τους αγρότες για το γε-
γονός ότι τους καλείτε να κάνουν πράγµατα τώρα, για τα οποία
δεν έχουν την παραµικρή ενηµέρωση. Επειδή ψηφίστηκε εδώ ένα
νοµοσχέδιο, νοµίζετε ότι όλη η αγροτιά το έµαθε; Έχετε την εν-
τύπωση δηλαδή ότι οι αγρότες είναι κρεµασµένοι και παρακο-
λουθούν ποια γραφειοκρατική διαδικασία θα κάνουµε εµείς εδώ,
για να ανοίξουν οι πόρτες της αγροτιάς και τα σεντούκια του
πλούτου; 

Για το νέο αγρότη τι έχετε κάνει; Μοιράσατε κάποιες γαίες
αναξιοποίητες. Πείτε µας, σας παρακαλώ, τι γίνεται µε εκείνη την
ιστορία της φορολογίας της αγροτικής γης, η οποία έχει µπει
από τη χαραµάδα της φηµολογίας και για την οποία ο Υπουργός
των Οικονοµικών επιµένει –τουλάχιστον έτσι το αντιλαµβάνοµαι
εγώ- ότι έρχεται η φορολογία της αγροτικής γης. Είναι νέο καλό
ή κακό; Ποια είναι η θέση του Υπουργείου; Ήταν και αυτό µέσα
στις ερωτήσεις. Όµως, δεν άκουσα κάτι. Και ρωτώ ποια είναι η
θέση του Υπουργείου, γιατί στο Υπουργικό Συµβούλιο συµµετέ-
χει το Υπουργείο σας µε την πολιτική του ηγεσία και θα έπρεπε
να ξέρουµε τι ακριβώς συµβαίνει και σε αυτόν τον τοµέα. 

Επίσης, θα θέλαµε να ξέρουµε τι συµβαίνει µε την Αγροτική
Τράπεζα. Αν και το ξέρουµε όλοι σε αυτήν την Αίθουσα, θέλω να
θυµίσω ότι στα χέρια της Αγροτικής Τράπεζας βρίσκεται το µε-
γαλύτερο κοµµάτι της αγροτικής γης ως εγγυοδοσία. Γνωρί-
ζουµε, επίσης, ότι η Αγροτική Τράπεζα έχει τα χειρότερα αποτε-

λέσµατα στα stress tests που κάνουν οι διεθνείς οργανισµοί. Γνω-
ρίζουµε, επίσης, ότι η Αγροτική Τράπεζα στην πραγµατικότητα
µε τη «Βασιλεία 3» που έρχεται στην Ευρωπαϊκή Ένωση πιθανώς
να είναι και µη βιώσιµη. Τι θα κάνετε, λοιπόν, µε την Αγροτική
Τράπεζα; 

Υπενθυµίζω ότι περίπου πριν από ενάµιση χρόνο υπήρχε ένα
τριετές business plan που κατέθεσε η Αγροτική Τράπεζα στην
Τράπεζα της Ελλάδος. Κανείς δεν έµαθε τίποτα περαιτέρω απ’
αυτό, ούτε εάν η Αγροτική Τράπεζα θα µπορέσει να ξεφορτώσει
τις ζηµιογόνες εταιρείες από πάνω της. Μέχρι τώρα δεν έχει συµ-
βεί. Μια προσπάθεια µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης έγινε
χωρίς αποτέλεσµα, µε ένα βερµπαλιστικό συνεχές καλπασµό,
αλλά χωρίς ουσία. Δεν υπάρχει καµµία εκτίµηση για το ποια θα
είναι η ζηµιά της Αγροτικής Τράπεζας από το PSI και αν µπορεί
να καλυφθεί. Άρα, στην πραγµατικότητα εγγυήσεις χιλιάδων
αγροτών στην Αγροτική Τράπεζα είναι στο κενό. Αντιλαµβάνεσθε
την ευθύνη την οποία έχετε; Μπορείτε να µας ενηµερώσετε γι’
αυτά; Αυτή είναι η ουσία της πολιτικής. 

Μας είπατε εδώ για τις ιδιαιτερότητες στα τεύτλα, τα µήλα, τα
πορτοκάλια, τα µανταρίνια και να κάνουµε επίκαιρες ερωτήσεις,
για να µας πείτε για το καθένα χωριστά. Εντάξει, δεν θέλετε να
µας πείτε για τα µικρά, πείτε µας για τα µεγάλα. Πείτε µας, όµως!
Εάν δεν µπορείτε να µας πείτε, υπάρχει κενό εξουσίας ανησυχη-
τικό, γιατί ο αγροτικός τοµέας είναι ένας από τους δύο µεγαλύ-
τερους τοµείς που µπορεί να µας φέρει χρήµατα στην κρίση.
Εδώ έρχονται ιστορικές στιγµές. Ο άλλος τοµέας είναι ο τουρι-
σµός, για τον οποίο τουρισµό δεν έχει κατατεθεί ούτε ένα σχέδιο
νόµου επί δυόµισι χρόνια σε αυτή τη Βουλή. 

Ο δεύτερος τοµέας είναι ο αγροτικός τοµέας, στον οποίον, απ’
ό,τι αντιλαµβάνοµαι, τις περισσότερες φορές ασχολείστε µε τη
γραφειοκρατία. Δεν έχετε το δικαίωµα µετά από δυόµισι χρόνια
–εσείς δεν είστε δυόµισι χρόνια, είστε όµως ικανό χρονικό διά-
στηµα- να λέτε ότι η γραφειοκρατία του Υπουργείου δεν είναι εις
θέση να διεκπεραιώσει την αλλαγή των σχεδίων και τα δώσατε
σε µία ιδιωτική εταιρεία. Δεν κάνω κρίση για τα χρήµατα. Είστε
έντιµος, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία γι’ αυτό. Είναι αδιανόητο,
όµως, να κατηγορείτε και τη γραφειοκρατία για την ανικανότητα
διεκπεραίωσης. Εάν ο Υπουργός ενός Υπουργείου δεν µπορεί
ένα τόσο σηµαντικό κοµµάτι να το φέρει εις πέρας, ε, τότε δεν
του φταίνε οι άνθρωποι, δεν του φταίει η γραφειοκρατία! 

Κλείνω µε το πρόγραµµα «Αλέξανδρος Μπαλτατζής». Μας εί-
πατε, κύριε Υπουργέ, για το 45% κάλυψης και ότι είµαστε πιο
µπροστά απ’ όλη την Ευρώπη. Μακάρι, να είναι έτσι! Να δούµε,
όµως, δύο στοιχεία. Έχετε κάνει πολλές νέες προκηρύξεις σε
σχέση µε αυτές που είχαν γίνει πριν από τις εκλογές του 2009;

Αυτά είναι στο Leader, γιατί το πρόγραµµα «Μπαλτατζής» που
ήταν ένα έργο για κάθε καποδιστριακό δήµο ανά την Ελλάδα και
δύο για τους δήµους στις πυρόπληκτες περιοχές, δεν έχει γίνει
καµµία αλλαγή σχεδίου. Δεν έχει προχωρήσει σχεδόν κανένα
σχέδιο και η απορρόφηση σε αυτό το κοµµάτι που είναι πολύ ση-
µαντικό για την τοπική οικονοµία του κάθε δήµου, είναι κοντά στο
µηδέν. 

Τι σας εµπόδισε να το κάνετε αυτό, τουλάχιστον την προετοι-
µασία, τουλάχιστον την αλλαγή; Γιατί εγώ θυµάµαι εδώ τον κ.
Σκανδαλίδη –ήσασταν και εσείς παρών- πριν από µήνες σε µία
αντίστοιχη επερώτηση -ενοχλείστε που κάνουµε συνέχεια επε-
ρωτήσεις για την αγροτιά, αλλά να που τα πράγµατα δεν είναι
σταθεροποιηµένα, τώρα αρχίζουν και στρέφουν προς τα πίσω-
που µας είπατε ότι πολλά από αυτά ήταν δρόµοι, µπετά και ιστο-
ρίες και ότι θα τα αλλάζατε.

Ενηµερώστε µας, λοιπόν, τι αλλαγές κάνατε σε αυτά, επί της
ουσίας όµως. Μη µου πείτε να κάνω επίκαιρη ερώτηση για να
µας πείτε ανά δήµο. Δεν τα θέλουµε αυτά. Θέλουµε την ουσία
των πραγµάτων γιατί αυτή παίζει ρόλο σήµερα. Τελείωσε η πολύ
κουβέντα και σε αυτή την Αίθουσα και στην κοινωνία. Εδώ
έχουµε µπροστά µας τα αποτελέσµατα και οι στιγµές είναι ιστο-
ρικές, λόγω ελλείψεως αποτελεσµάτων και όχι λόγω µεγάλων
προβληµάτων. Δεν είναι η κρίση η οποία δηµιουργεί την ανασφά-
λεια στους πολίτες. Είναι η λύση, κύριε Υπουργέ, που δεν υπάρ-
χει σε χιλιάδες πράγµατα. 

Μιας και µιλήσαµε για τους πυρόπληκτους νοµούς, είµαι κι
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εγώ, κύριε Υπουργέ, από την Εύβοια, αλλά και άλλοι συνάδελφοι.
Υπήρχαν εγγυοδοσίες για τις πτηνοτροφικές και τις κτηνοτροφι-
κές επιχειρήσεις και όχι µόνο, των πυρόπληκτων νοµών. Με πολύ
µεγάλη αγωνία έγινε προσπάθεια από πολλές περιοχές και όχι
µόνο για τα πυρόπληκτα, αλλά και για τη νόσο των πτηνών και
για τη χοιροτροφία. Αυτές οι εγγυοδοσίες του κράτους να επα-
ναληφθούν, σε ένα κοµµάτι τουλάχιστον, το 2012 για να σωθεί η
κτηνοτροφία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ την ανοχή σας για το χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ.
Η απάντηση που πήρα εγώ, προφορικά µάλιστα, από τον κ. Σα-

χινίδη, είναι ότι το µνηµόνιο δεν επιτρέπει εγγυοδοσία του κρά-
τους γι’ αυτά, το 2012. 

Ερωτώ: Μέχρι τις 31/12/2011 γιατί δεν τις δίνατε; Δεν τα ξέ-
ρατε; Δεν ξέρατε το µνηµόνιο; Δεν µπορούσατε να βρείτε λίγες
εκατοντάδες εκατοµµύρια; Νοµίζω ότι 150-200 θα έφταναν του-
λάχιστον για τα µισά, για να το διεκπεραιώσετε. Θα ήθελα να
ακούσω τον κ. Ροντούλη γιατί το ξέρει από την περιοχή του. Το
έχει πασχίσει, δεν έχω αµφιβολία γι αυτό. Το αποτέλεσµα όµως
είναι ότι οι άνθρωποι αυτοί σε λίγο θα κλείσουν τις επιχειρήσεις
τους. Κι αν έχουµε αρνητικό ισοζύγιο στο λευκό κρέας, πτηνο-
τροφεία και χοιροτροφεία, σε λίγο θα έχουµε θεαµατικά αρνη-
τικό. Και την ευθύνη την έχει η έλλειψη πρόνοιας της πολιτικής
ηγεσίας. 

Δεν είναι, λοιπόν, στραβό το κλίµα, στραβά αρµενίζετε στο
Υπουργείο. Σας το έχουµε πει πολλές φορές. Βλέπω ότι δεν αν-
τιλαµβάνεστε. Σε λίγο θα πάµε σε εκλογές και ο καθένας θα πάει
εκεί που θα τον στείλει ο Έλληνας πολίτης και ο Έλληνας αγρό-
της για ένα λόγο παραπάνω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκόπουλο.

Εκεί που είπατε για το κλίµα και το αρµένισµα, κάνατε σύµµιξη
δύο παροιµιών.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το έκανα, κύριε Πρόεδρε.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ποιητική αδεία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έστω, ποιητική αδεία.
Ο κ. Δριβελέγκας έχει το λόγο για µία σύντοµη παρέµβαση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, δεν ήθελα να κάνω καµµία
αναφορά στο παρελθόν, δεν ήθελα να κάνω αντιπολίτευση στη
Συµπολίτευση της Κυβέρνησης, αλλά κάποιοι δεν το καταλαβαί-
νουν και προκαλούν οι ίδιοι, ξύνονται στην γκλίτσα δηλαδή για
να τα ακούσουν. 

Πρώτα, πρώτα προσπέρασαν τα 150.000.000 λες και ήταν ψί-
χουλα, λέγοντας «Μας είπατε για κάτι 150.000.000». Λέω, λοιπόν,
τα 150.000.000 πρόστιµο…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγγυοδοσία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Εντάξει, γι’ αυτό είµαστε εδώ που είµαστε,
επειδή έτσι αντιµετωπίζουµε τα πράγµατα. 

Λέµε, λοιπόν, για να απαντήσουµε για το φουζικλάδι, για το
δενδρώδες, για ροδακινιές, για βερικοκιές, για κερασιές, για
ακαρπία, για ασθένειες, ακτινίδια, δαµάσκηνα, βερίκοκα, αµπέ-
λια, όλα τα έχω εδώ. Θέλετε να καθίσουµε µέχρι το βράδυ να
σας απαντήσω;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, δεν έχουµε πρό-
βληµα. Επί είκοσι λεπτά µιλούσατε για αέρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Βεβαίως. 

Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προς το παρόν έχετε

µιλήσει περισσότερο. Επιλέξτε µε τι θα καταλήξετε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Μπορώ να καθίσω µέχρι το βράδυ, να απαν-
τήσω στον κ. Μαρκόπουλο για ένα-ένα και πότε θα τα πάρουν
και όχι να δηµοκοπούµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μη µας απειλείτε µε το
χρόνο. Να µας απειλείτε µε τις αποφάσεις σας, όχι µε το χρόνο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Οι αποφάσεις είναι εδώ. Σας τις έχω πει ότι
µέχρι τέλους όλα. Θέλετε τώρα να τα πω ένα-ένα; Ευχαρίστως,
εάν επιτρέπει ο Πρόεδρος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε Δριβελέγκα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να τα λέγατε όταν

έπρεπε, που δεν λέγατε τίποτε. Φούσκες. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αν θέλετε να πάρετε συγκεκριµένες απαν-
τήσεις, να κάνετε επίκαιρη ερώτηση για κάθε θέµα, για να έχουµε
το χρόνο να σας απαντήσω.

Μιλήσατε για τα θέµατα των ενισχύσεων και το πρόγραµµα
«Αλέξανδρος Μπαλτατζής», που δεν δηµοσιοποιήσαµε. Πρώτον
αυτό. Δεν γνωρίζετε, πολλοί συνάδελφοι το ξέρουν, ότι ήδη το
ΟΠΑΑΧ -σε αυτό αναφέρεστε, για τα έργα στους δήµους- έχει
εγκρίνει διακόσια πενήντα έργα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό δεν είναι απορρό-
φηση. Απορρόφηση σηµαίνει λεφτά, όχι αέρας. Να δουλέψει κα-
νένας αγρότης, να δουλέψει κανένα τρακτέρ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Πολύ σωστά τα λέτε. 

Συµφωνώ απόλυτα µε τον κ. Μαρκόπουλο. Αυτό σηµαίνει χρη-
µατοδότηση. Απόλυτα! Όχι όπως πριν, που εντάξαµε έργα
1.400.000.000 ευρώ στο πρόγραµµα «Αλέξανδρος Μπαλτατζής»
επί κυβέρνησης του κόµµατος του κ. Μαρκόπουλου και ενώ τα
λεφτά ήταν 373.000.000 ευρώ και ψάχνουµε τώρα να χωρέσουµε
τι και πού. 

Τι κάνουµε εµείς; Το πρόγραµµα ΟΠΑΑΧ είναι 100.000.000
ευρώ θα πάει µέχρι 140.000.000 ευρώ και θα πάνε συγκεκριµένα
µε αποφάσεις, µε τα χρήµατα και όχι σκέτες αποφάσεις. Αυτή
είναι υπεύθυνη πολιτική.

Τώρα θα σας πω κι ένα τελευταίο. Όσον αφορά στα κτηνοτρο-
φικά θα σας τα πει ο συνάδελφος κ. Ροντούλης. Εγώ δεν έχω
ψέξει τους αγρότες. Έχω ψέξει όλους εµάς όλους, έχω ψέξει τέ-
τοιες αναφορές και τέτοιους λόγους, ότι εµείς πρέπει πρώτα να
καταλάβουµε, για να πούµε στους αγρότες. Γιατί οι αγρότες το
καταλαβαίνουν. Στη Θεσσαλία, πρωτοστατούντος του συναδέλ-
φου, ετοιµάζονται να κάνουν έναν συνεταιρισµό. Αυτό είναι το
θετικό. Αυτό πρέπει να πούµε και αυτό κάνουµε σαν Υπουργείο.
Στέλνουµε σε κάθε νοµό ανθρώπους, όπου µας το ζητήσουν, για
να διευκολύνουν αυτήν την κατάσταση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το τελευταίο. Μιλήσαµε για φορο-
λογία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, το τε-
λευταίο µας είπατε προηγουµένως ότι θα είναι. Το τελευταίο γέν-
νησε και άλλο τελευταίο. 

Προχωρούµε, λοιπόν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Για τη φορολογία των αγροτών -δεν ξέρω
εάν εσείς έχετε άλλη πληροφόρηση ή εάν παραπληροφορείσθε
από τα µέσα- αλλά η διαβεβαίωση που έχουµε όλη η πολιτική
ηγεσία από τον Αντιπρόεδρο, από το Υπουργείο Οικονοµικών και
από την Κυβέρνηση, είναι ότι δεν τίθεται κανένα θέµα για τους
αγρότες. Καλό θα είναι να σταµατήσουµε αυτήν την ιστορία όλοι.
Όλοι κάτι ξέρουν, κάπου το λένε και πάει λέγοντας. Πολλές
φορές δεν πρέπει να βγάζουµε τα µάτια µας µε τα χέρια µας.
Καλά είναι, τίποτε δεν θα γίνει διαφορετικό απ’ ό,τι ισχύει µέχρι
σήµερα. Όλα αυτά τα εκτιµούν οι αγρότες, κύριε Μαρκόπουλε.
Αυτή είναι η αγωνία σας εν όψει των εκλογών, όποτε και εάν γί-
νουν. Και γι’ αυτό δεν έχουµε όλες αυτές τις κινητοποιήσεις που
είχαµε µέχρι τώρα, όχι γιατί δεν έχουν προβλήµατα, έχουν και
παραέχουν προβλήµατα, αλλά γιατί αναγνωρίζουν ότι υπάρχει
δίχτυ ασφάλειας, ότι υπάρχει προσπάθεια, ότι δεν αντιµετωπί-
ζουν το φάσµα της ανεργίας ή το να χάσουν τη δουλειά τους,
έχουν τις επιδοτήσεις στην ώρα τους για πρώτη φορά, έχουν τα
µέτρα ενισχύσεων, έχουν καλές τιµές σε πολλά προϊόντα και γι’
αυτό αναγνωρίζουν και την κρίση και γι’ αυτό συµπεριφέρονται
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έτσι όπως συµπεριφέρονται, υπεύθυνα αυτήν την ώρα. 
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Δριβελέγκα.
Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,

Βουλευτής Α’ Πειραιώς, κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτης, να λάβει
το λόγο.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας οι αγρότες

την οµιλία του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της Νέας Δηµο-
κρατίας, προφανώς, θα προβληµατίστηκαν και θα βρίσκονται σε
σύγχυση. Η Νέα Δηµοκρατία συµµετέχει στην Κυβέρνηση αλλά
ελέγχει µε ύφος αντιπολίτευσης και µάλιστα από µεγάλη από-
σταση για να µπορεί να «αρµενίζει µε δύο βάρκες». Όµως, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, οι ναυτικοί λένε πως «όποιος πατά σε δύο
βάρκες πέφτει στη θάλασσα». Αυτό για να ξεκαθαρίσουµε προ-
εισαγωγικά την περίεργη λειτουργία της κοινοβουλευτικής δια-
δικασίας µας, του κοινοβουλευτικού ελέγχου σε σχέση µε µια
κυβέρνηση που τη στηρίζουµε. 

Πρέπει όµως να συµφωνήσουµε όλοι, γιατί όλοι έχουµε ευ-
θύνη για ό,τι συµβαίνει σήµερα, γιατί διανύουµε µια κρίσιµη πε-
ρίοδο, µια ιστορική διαδροµή ιδιαίτερα σηµαντική για τη χώρα
µας. Η οικονοµική κρίση που προέκυψε από τη διαχείριση της τε-
λευταίας δεκαετίας έχει οδηγήσει σε αδιέξοδο τη δηµοσιονοµική
πορεία της χώρας και γι’ αυτό, προ της χρεοκοπίας είµαστε υπο-
χρεωµένοι να αρθούµε στο ύψος των περιστάσεων. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πάµε για χρεοκοπία, δη-
λαδή; Δεν το ήξερα.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Αν δεν αρθούµε στο ύψος των
περιστάσεων, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πραγµατικά η χώρα
απειλείται. Και απειλείται γιατί η δική σας πολιτική όλα αυτά τα
χρόνια ήταν στρεψόδικη, ενώ πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν ότι εσείς
παραδώσατε αυτήν την οικονοµία και εµείς έχουµε την ευθύνη
να απεµπλέξουµε τώρα το πρόβληµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς κυβερνάτε επί δύο
χρόνια.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Πράγµατι, πρέπει να αποδεχ-
θούµε ότι µαζί µε τον τουρισµό και την ναυτιλία, η γεωργία είναι
ο κατ’ εξοχήν παράγοντας οικονοµίας στον οποίο πρέπει να στη-
ριχθεί η χώρα. Όλοι µας πρέπει να συµφωνήσουµε ότι θέλουµε
υψηλό αγροτικό εισόδηµα, χαµηλό κόστος παραγωγής, τιµές
πάνω από το κόστος παραγωγής, τιµές που δεν θα έχουν µεγάλη
απόσταση µεταξύ παραγωγής και κατανάλωσης, έτσι ώστε να
έχουµε µία περιφέρεια, σε ευηµερία. Όλοι ακόµα συµφωνούµε
ότι θέλουµε καλύτερο αγροτικό εισόδηµα γιατί πράγµατι έχουµε
µείωση αγροτικού εισοδήµατος και µάλιστα σε πολύ µεγάλη δια-
φορά, από την υπόλοιπη Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Πρέπει όµως να αποδεχθούµε, ότι τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζουν οι αγρότες έχουν προκύψει κατά την τελευταία δεκαε-
τία και έχουν καταστεί έντονα την προηγούµενη πενταετία. Αν
δούµε πώς συµπεριφέρθηκε απέναντι σε αυτόν τον τοµέα η Νέα
Δηµοκρατία, πραγµατικά θα µπορούµε να µιλάµε επί ώρες σε
κοινοβουλευτικό έλεγχο για την τότε εποχή. Αν θυµηθούµε µά-
λιστα σε ποια επίπεδα ήταν το 1981 το εισόδηµα του αγρότη και
ποια ήταν η τύχη της περιφέρειας, δεν χρειάζονται πολλά στοι-
χεία για να τεκµηριώσουµε ότι το ΠΑΣΟΚ ανέστησε την αγροτική
παραγωγή, για να µιλήσουµε για ένα θαύµα, που επετεύχθη τότε
και το οποίο πραγµατικά έδωσε άλλη ποιότητα ζωής στην περι-
φέρεια.

Όµως, η κρίση που έχει χώρα αγγίζει και τον αγροτικό τοµέα.
Και εδώ θα πρέπει να θυµίσουµε ένα µικρό, ελάχιστο γεγονός
που έχει σηµασία. Τα 425 εκατοµµύρια ευρώ που διανεµήθηκαν
χωρίς σύννοµες διαδικασίες µε το κοινοτικό δίκαιο πρέπει να επι-
στραφούν. Φανταστείτε αυτή την αλόγιστη πολιτική! 

Πρέπει να παραδεχθούµε ακόµη ότι το Υπουργείο την τελευ-
ταία διετία κάνει οµολογουµένως φιλότιµες προσπάθειες και επι-
διώκει να έχει µια πολιτική στο ύψος των περιστάσεων. Η ίδια η
ΠΑΣΕΓΕΣ µας λέει ότι έχουµε µία σηµαντική στροφή στον αγρο-
τικό τοµέα. Έχουµε «µικρούς» και «µεσαίους» αγρότες, που επι-
στρέφουν σε εξειδικευµένη αγροτική παραγωγή.

Ο κρόκος, τα σαλιγκάρια, τα τοπικά προϊόντα ονοµασίας προ-

έλευσης αρχίζουν να κατακλύζουν τις δύσκολες αγορές. Η τυ-
ποποίηση δε, που θα πρέπει να υιοθετήσουµε και την οποία πρέ-
πει να στηρίξει το Υπουργείο απλόχερα, νοµίζω ότι είναι η λύση
προς αυτήν την κατεύθυνση. Αν δούµε πέρα από την ΠΑΣΕΓΕΣ
τα στοιχεία του ΙΟΒΕ, θα επιβεβαιωθεί αυτή η στροφή στον
αγροτικό τοµέα και έτσι θα µπορούµε να µιλήσουµε για µια προ-
οπτική καλύτερης τύχης. 

Δεν χρειάζεται να αναφερθώ στο νοµοθετικό πλαίσιο που έχει
διαµορφωθεί την τελευταία διετία για το µητρώο, για τον ΕΛΓΑ,
για τις Συλλογικές Αγροτικές Οργανώσεις, για τα γεωργικά φάρ-
µακα. Είναι µία διαδροµή που πρέπει να ολοκληρώσετε στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Πρέπει να σταθούµε, όµως,
στην απόσταση, στο χάσµα των τιµών µεταξύ παραγωγής και κα-
τανάλωσης. Από το Παρατηρητήριο Τιµών της Γενικής Γραµµα-
τείας Εµπορίου αντιγράφουµε ότι η απόσταση ξεπερνάει το 42%,
και φτάνει µέχρι το 1.567% από το χωράφι στο ράφι. Αυτό είναι
το µεγάλο στοίχηµα για το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, το
οποίο πρέπει να οµολογήσουµε ότι υστερεί. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να επιµείνω σε δυο σηµεία. Η Κυβέρ-
νηση και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης χρειάζεται να δια-
σφαλίσει παροχή υπηρεσιών υψηλής ποιότητας στον αγροτικό
τοµέα. Χρειάζεται να παρέµβει και να στηρίξει αυτήν τη στροφή
προς τη γεωργία και χρειάζεται να στηρίξει την αγροτική παρα-
γωγή για να διασφαλιστεί η ευηµερία στην αγροτική περιφέρεια,
για την οποία και συµφωνούµε όλοι και είµαστε όλοι συνυπαίτιοι.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μπεντενιώτη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, και ιδι-
αίτερες ευχαριστίες για το ευσύνοπτον της αγορεύσεώς του.

Παρακαλείται τώρα η κ. Διαµάντω Μανωλάκου, Κοινοβουλευ-
τική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και
Βουλευτής Α’ Πειραιώς, να λάβει το λόγο.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Δεν συζητάµε εδώ όλο τα ίδια και
τα ίδια, αλλά τα όλα και χειρότερα για την επιβίωση της αγρο-
τιάς. Γιατί καλλιεργείται και ειπώθηκε και από τον κύριο Υπουργό
ότι η αγροτιά λιγότερο έχει γευτεί τις συνέπειες της καπιταλιστι-
κής οικονοµικής κρίσης και των σκληρών άγριων µέτρων της
τρόικας και των κυβερνήσεων όπως και του κυβερνητικού συνα-
σπισµού ΠΑΣΟΚ - Νέας Δηµοκρατίας - ΛΑΟΣ. Δεν είναι αλήθεια.
Η κατάσταση είναι εκρηκτική και όλα αυτά που λέγονται έχουν
στόχο να συγκαλύψουν τις ευθύνες των κοµµάτων της µαύρης
και αντιδραστικής συµµαχίας και να φρενάρουν αγωνιστικές δια-
θέσεις της αγροτιάς να συντονιστεί, να συµπορευτεί µε άλλους
εργαζόµενους που αντιστέκονται, αντιπαλεύουν την αγριότερη
λαίλαπα που έχει συµβεί ποτέ, δηλαδή να δηµιουργήσουν συµ-
µαχία, αγωνιστικό µέτωπο ενάντια σε αυτήν τη βαρβαρότητα κυ-
βερνήσεων και κοµµάτων του ευρωµονόδροµου ενάντια στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και την ΚΑΠ που τους φτωχαίνει, τους εξα-
θλιώνει και τους καταστρέφει. 

Δεν θα το πετύχετε να τους παραπλανήσετε. Το µέτωπο αγρο-
τιάς-εργατιάς-νεολαίας χτίζεται, δυναµώνει. Θα τους δείτε και
αύριο στη Θεσσαλονίκη έξω από την AGROTICA. Σας φοβίζει.
Νέα Κιλελέρ θα έρθουν, γι’ αυτό να είστε βέβαιοι. Γιατί; Γιατί τα
µεγάλα προβλήµατα της αγροτιάς δεν είναι σηµερινά, είναι όµως
πιο οξυµένα και δεν είναι άµοιρη ευθυνών και η Νέα Δηµοκρατία.
Τόσο ως κυβέρνηση αλλά και ως αντιπολίτευση την ίδια πολιτική
πρεσβεύετε, αυτήν της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Φαίνεται εξάλλου
και µε την υπερψήφιση παρέα, µαζί, πρόσφατων νοµοσχεδίων,
όπως για τα φυτοφάρµακα, που ουσιαστικά θα αυξήσουν το κό-
στος παραγωγής για τον αγρότη ή για τους συνεταιρισµούς, που
όλοι παρέα και το ψηφίσατε και το προπαγανδίζετε και όµως µε-
τατρέπουν τους συνεταιρισµούς σε ανώνυµες εταιρείες και
αγροτικές καπιταλιστικές συµπράξεις για να προστατεύσουν
τους επιχειρηµατίες µεγαλοαγρότες και να περιθωριοποιήσουν
τους µικροµεσαίους. Αυτή είναι εξάλλου και η προοπτική της
ΚΑΠ 2014-2020. Στόχος είναι να µείνουν οι µεγάλες αγροτικές
καπιταλιστικές µονάδες που θα συγκεντρώσουν παραγωγή, γη
και επιδοτήσεις και θα παράγουν σε επιχειρηµατική βάση. Οι επι-
πτώσεις στους µικροµεσαίους αγρότες σκληρότατες. Θα οδη-
γηθούν όσοι µέχρι τότε έχουν αποµείνει άµεσα, βίαια στην
καταστροφή µε εργαλείο τα στρέµµατα γης και τις φθίνουσες
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επιδοτήσεις.
Αυτός είναι ο καπιταλιστικός τρόπος παραγωγής. Καταστρέ-

φει παραγωγικές δυνάµεις σε βάρος των λαϊκών συµφερόντων
και αναγκών, προκειµένου να εξασφαλίζονται κέρδη στο κεφά-
λαιο.

Φωνάζετε όλοι ότι το αγροτικό εισόδηµα έχει µειωθεί, αφού το
κόστος παραγωγής ανεβαίνει και οι τιµές παραγωγού µειώνον-
ται. Πώς γίνεται; Πρώτον, τα µονοπώλια των αγροτικών εισροών
στα φυτοφάρµακα, τα λιπάσµατα, την ενέργεια, τα µηχανήµατα
κ.λπ., ανεβάζουν τις τιµές, απαιτούν πληρωµές εδώ και τώρα
χωρίς καθυστέρηση. Τα παρατηρητήριά σας είναι κοροϊδία. Πα-
ρατηρούν. Δεν επεµβαίνουν για να σταµατήσουν τη ληστεία. 

Ρίχνετε ευθύνες για το κόστος στους αγρότες. Ταυτόχρονα
κλείσατε τη στρόφιγγα δανειοδότησης ακόµα και βραχυπρόθε-
σµων δανείων, δηλαδή στραγγαλισµός ειδικά στους µικρούς και
µεσαίους αγρότες που είναι καταχρεωµένοι. 

Δεύτερον, στη ληστεία των αγροτών και την αύξηση του κό-
στους συµµετέχουν και οι κυβερνήσεις -οι προηγούµενες και η
σηµερινή- µε υπέρογκα χαράτσια και ταυτόχρονη µείωση αντί-
στοιχων υπηρεσιών. Γι’ αυτό τους ρίχνετε και την ευθύνη. 

Στον ΕΛΓΑ υπερπολλαπλασιάστηκε η εισφορά χωρίς να καλύ-
πτεται η ζηµιά για το σύνολο της καταστροφής και τις νόσους.
Τρανταχτό παράδειγµα το πράσινο σκουλήκι στο βαµβάκι, που
δεν το αναγνωρίζετε ως νόσο και καταδικάζετε µάλιστα πολλούς
βαµβακοπαραγωγούς να µην πάρουν ούτε τη συνδεδεµένη επι-
δότηση, αφού η ζηµιά µείωσε την παραγωγή και το αντίστοιχο
πλαφόν. 

Ταυτόχρονα είναι πολύ µεγάλες οι καθυστερήσεις πληρωµών
αποζηµιώσεων και δεν είπατε τίποτα γι’ αυτό, όταν ακούγεται ότι
η διοίκηση του ΕΛΓΑ διαπραγµατεύεται και τοκίζει εκατοµµύρια
ευρώ στην Αγροτική Τράπεζα, που είναι οι εισφορές των αγρο-
τών και ετοιµάζει απολύσεις εκτιµητών. Μετά µιλάτε για εξατο-
µίκευση καταστροφών. Πώς θα την κάνετε; 

Αν αληθεύουν αυτά, µιλάµε για προκλητικά άγριες καταστά-
σεις όπου έχετε βαριές ευθύνες. Τα ερωτήµατα δεν µπορούν να
µείνουν αναπάντητα. Μετά µη λέτε «µην πειράζετε τον ΕΛΓΑ».
Μα, σαν τοκογλύφος φέρεται! Έχουµε αυξήσεις φωτιά και στον
ΟΓΑ της τάξης του 23%, µε ταυτόχρονη µείωση των ιατροφαρ-
µακευτικών παροχών. 

Τρίτον, τη στιγµή που οι εισροές αυξάνονται, οι τιµές του πα-
ραγωγού πέφτουν από τα καρτέλ και τους εµποροβιοµήχανους
µε εκβιασµούς για εισαγωγές οµοειδών προϊόντων. Μάλιστα,
πληρώνουν και µετά από πολλούς µήνες, οδηγώντας τους πα-
ραγωγούς στην εξαθλίωση. Πρωταγωνιστές; Οι γαλακτοβιοµη-
χανίες του καρτέλ. Αγοράζουν πάµφθηνα από κτηνοτρόφους,
πληρώνοντας µετά από οκτώ µήνες. Μειώνουν µισθούς εργαζο-
µένων στα εργοστάσια σε εξευτελιστικά επίπεδα, µετατρέποντας
κλαδικές συµβάσεις σε ατοµικές µε τον εκβιασµό της απόλυσης.

Ωστόσο, πληρώνονται άµεσα και γρήγορα για τα γαλακτοκο-
µικά που διαθέτουν στην κατανάλωση. Τα κέρδη είναι εξασφαλι-
σµένα µε τις δικές σας πλάτες. Αυτός είναι ο κανόνας, γιατί τα
µονοπώλια και τους επιχειρηµατικούς οµίλους στηρίζετε. Ταξική
είναι η πολιτική σας, γι’ αυτό οδηγεί στην καταστροφή τη µικρο-
µεσαία αγροτιά. 

Υποστηρίζετε ότι η ανάπτυξη του αγροτικού τοµέα είναι η
λύση και το φάρµακο για την οικονοµική κρίση. Αν και είναι άλλο
θέµα συζήτησης και είναι µεγάλο, ωστόσο αυτό δεν µπορεί να
γίνει στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε ποσοστώσεις, πε-
ριορισµούς και πρόστιµα. 

Για µια σειρά προϊόντα είµαστε ελλειµµατικοί γιατί η Ευρω-
παϊκή Ένωση των µονοπωλίων δεν το επιτρέπει. Αυτά όµως που
βιώνουν οι αγρότες σήµερα δεν είναι αποτέλεσµα αυτής της πα-
ραπολιτικής; 

Για µας λύση είναι –και έχουµε δικαιωθεί- η αποδέσµευση από
την Ευρωπαϊκή Ένωση και την καταστροφική πολιτική της. Πα-
λεύουµε για άλλο δρόµο ανάπτυξης µε λαϊκή εξουσία και οικο-
νοµία, όπου µε κεντρικό σχεδιασµό και κοινωνικοποίηση των
συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής και γης θα παράγονται ποι-
οτικά, φτηνά τρόφιµα, ικανοποιώντας τις διατροφικές ανάγκες
του λαού, κοινωνικοποιώντας τις καπιταλιστικές επιχειρήσεις και
µε συνεταιριστικοποίηση της αγροτικής παραγωγής, δηµιουρ-

γώντας παραγωγικούς συνεταιρισµούς µικροµεσαίων αγροτών
που θα ενοποιούν τις µικροϊδιοκτησίες σε µια µεγάλη συνεταιρι-
στική, µε κοινές καλλιεργητικές φροντίδες και ανάπτυξη που θα
εξυπηρετεί ανάγκες του λαού και όχι τα κέρδη των µονοπωλια-
κών επιχειρήσεων και εµπόρων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Διαµάντω Μανωλάκου. 

Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γενικό Λύκειο Γαστού-
νης Ηλείας 2ο Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού και Βουλευτής Σερρών κ. Ηλίας Πολατί-
δης. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δυστυχώς παρακολουθήσαµε άλλο ένα επεισόδιο στο χιλιο-

παιγµένο αυτό σήριαλ της αντιπαραθέσεως και της ανταλλαγής
κατηγοριών µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας, που σηµαίνει
ότι αυτά τα δύο κόµµατα δυστυχώς δεν έχουν καταλάβει σε τι
κατάσταση βρίσκεται η χώρα κι ότι πρέπει επιτέλους να µιλή-
σουµε επί της ουσίας κι όχι κοµµατικά. Συνεχίζουν δηλαδή σαν
να είµαστε στο 1981 –ακούσαµε να γίνονται αναφορές- στο 1985
ή στο 2005. Αλλού είναι το πρόβληµα. 

Να δούµε την ουσία του προβλήµατος; Δεν υπάρχει στη χώρα
µας συνολικό σχέδιο για την αγροτική παραγωγή, για την οργά-
νωση της παραγωγής. Καλά είναι όλα όσα λένε οι επερωτώντες
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Όµως επί πεντέµισι χρόνια
κυβερνούσε η Νέα Δηµοκρατία. Όλες αυτές οι προτάσεις γιατί
δεν έγιναν, να τις υλοποιήσουµε και να βγούµε από το αδιέξοδο; 

Το ίδιο φυσικά ισχύει αντιστοίχως και για τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ. Να µην κάνουµε, λοιπόν, παρελθοντολογία -δεν ταιριάζει
σ’ εµάς και δεν έχουµε και καµµία ευθύνη για τα προβλήµατα τα
οποία εσείς οι δύο έχετε επισωρεύσει στην Ελλάδα- αλλά να
δούµε πώς θα λύσουµε τα συγκεκριµένα προβλήµατα.

Μιλάµε για µείωση του κόστους παραγωγής. Πώς θα γίνει µεί-
ωση του κόστους όταν σε συντριπτικό βαθµό σε µεγάλες περιο-
χές της χώρας µας το πότισµα γίνεται ακόµη µε πετρέλαιο; Πώς
θα µειωθεί το κόστος παραγωγής; 

Έτσι γίνεται αντιστοίχως η παραγωγή στις ευρωπαϊκές χώρες;
Με τέτοιες µεθόδους αντιµετωπίζουµε εµείς το κόστος; Τι κά-
νουµε για να αναδείξουµε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα των ελ-
ληνικών προϊόντων;

Αναφέρθηκε ο κύριος Πρόεδρος στο θέµα της πατάτας Νευ-
ροκοπίου. Φυσικά αντίστοιχη είναι κι η πατάτα Βροντούς και
Ορεινής στο Νοµό Σερρών -η οποία έχει πάλι πρόβληµα- που
είναι η καλύτερη του κόσµου. Αυτό έχει αποδειχθεί κι εµείς, οι
τοπικοί καταναλωτές εκεί, το γνωρίζουµε. Δυστυχώς, µε τη δια-
στροφή που υπάρχει στο εµπόριο, οι καταναλωτές των Αθηνών,
της Θεσσαλονίκης κι άλλων πόλεων και φυσικά οι ξένοι, δεν το
γνωρίζουν. Αγοράζουν την πατάτα της Αιγύπτου, το «άχυρο»
αυτό, και νοµίζουν ότι αυτό είναι η πατάτα. Όµως το κράτος δεν
έχει κάνει κάτι ούτως ώστε να ελέγξει την εµπορία και να φθά-
σουµε έτσι σ’ ένα επίπεδο που τουλάχιστον να µπορεί ο παρα-
γωγός να εισπράττει το 50% της τιµής του ραφιού. Από το 50%
-60% που ήταν πριν από είκοσι - τριάντα χρόνια, η τιµή αυτή έχει
ήδη υποχωρήσει στο 10%, µε περαιτέρω τάσεις µειώσεως. Τι θα
γίνει σ’ αυτόν τον τοµέα; Φυσικά είναι θέµα γενικότερης λειτουρ-
γίας της Κυβερνήσεως. Δεν είναι θέµα µόνο του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης. Πρέπει και το Υπουργείο Ανάπτυξης να
εµπλακεί και να ελέγξει τα καρτέλ, τα οποία δεν επιτρέπουν
στους καταναλωτές να έχουν πρόσβαση στα ελληνικά προϊόντα,
που είναι υψηλής αξίας. Διογκώνουν τις τιµές σε τέτοιο βαθµό
ώστε να δηµιουργούν µε το δικό τους τρόπο στρέβλωση της
αγοράς. Όµως και το Υπουργείο Οικονοµικών ας στείλει επιτέ-
λους το ΣΔΟΕ να ελέγξει αυτούς τους κυρίους οι οποίοι για τον
άλφα ή βήτα λόγο θέλουν να κάνουν ό,τι θέλουν, για να µην
απορροφάται η ελληνική παραγωγή. Νοµίζω ότι και µόνο η

4276 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



απειλή της αποστολής του ΣΔΟΕ θα τους έκανε να λογικευτούν,
αφού τίποτε άλλο δεν µπορεί να τους συνετίσει. 

Ένα άλλο θέµα είναι η οργάνωση των µεταφορών. Δεν µπο-
ρούµε να έχουµε πρόσβαση στις µεγάλες αγορές, όπως αυτή
του Μονάχου ή της Κεντρικής Ευρώπης, για την εξαγωγή αυτών
των ποιοτικών ελληνικών προϊόντων, αν δεν έχουµε οργανωµένες
µεταφορές µε αεροπλάνα –γιατί ουσιαστικά έχει καταργηθεί η
χρήση των σιδηροδροµικών µεταφορών- ούτως ώστε να διογκώ-
σουµε την τιµή του προϊόντος. Γιατί το τρόφιµο θα πάει εκεί πολύ
γρηγορότερα, σε πολύ καλύτερη κατάσταση και σε πολύ καλύ-
τερη τιµή. Εµείς, λοιπόν, δεν µπορούµε µε τον παραδοσιακό
τρόπο του αραµπά να φθάσουµε σ’ αυτές τις αγορές και να ει-
σπράξουν οι παραγωγοί για το προϊόν τους αρκετά καλή τιµή. 

Το θέµα, λοιπόν, είναι το εξής. Μπορούν όλα αυτά να τα κά-
νουν οι αγρότες από µόνοι τους; Το λέω επειδή ο κύριος Υφυ-
πουργός αναφέροντας το παράδειγµα της Δανίας, είπε ότι
πρέπει οι αγρότες από µόνοι τους να τα κάνουν αυτά. 

Δεν µπορούν να τα κάνουν αυτά οι αγρότες. Πρέπει εκεί να
επέµβει το κράτος, πρέπει να επενδύσει στις υποδοµές. Και δεν
µπορεί να γίνει ανάπτυξη χωρίς επενδύσεις. Δεν µπορεί όλα τα
χρήµατα, τα οποία θα έρθουν από τα πακέτα από τις επόµενες
δόσεις των δανείων να πάνε µόνο στις τράπεζες. Δεν θα ανα-
πτυχθεί η Ελλάδα µόνο µε τις τράπεζες. Και δεν θα αναπτυχθεί,
διότι είδαµε τα προηγούµενα χρόνια -τα τελευταία δέκα, θα σας
πω- µια στροφή της Αγροτικής Τραπέζης, ουσιαστικά, από την
ενδυνάµωση της αγροτικής παραγωγής να πηγαίνει προς την κα-
τανάλωση. Είδαµε την Αγροτική Τράπεζα να χρηµατοδοτεί και
να επενδύει στο να δίνει πιστωτικές κάρτες σε φοιτητές. 

Δεν είναι ο ρόλος της Αγροτικής Τράπεζας αυτός. Έγινε µε-
γάλη προσπάθεια να µετατραπεί σε µια απλή εµπορική τράπεζα.
Όχι είναι λάθος αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και πώς να γίνουν τα τυποποιητήρια του ελαιολάδου, που
ορθώς είπε ο κύριος Υπουργός, ότι είναι πάρα πολλά στους νο-
µούς; Πώς θα γίνει αυτό το ένα, το µεγάλο τυποποιητήριο ελαι-
ολάδου, όταν ο κύριος λόγος που είναι πολλά είναι η αδυναµία
προσβάσεως σε κεφάλαιο; Κανείς δεν έχει τη δυνατότητα να
κάνει κάτι µεγάλο, γιατί η Αγροτική Τράπεζα του λέει «όχι».

Και δεν είδαµε και όλες τις πολυεθνικές –και αυτό κάποτε θα
πρέπει να το εξετάσει το Υπουργείο, κύριε Υπουργέ, παρ’ όλο
που δεν είναι της αµέσου αρµοδιότητάς σας- γιατί έχουµε µια
πολυεθνική στην Ελλάδα να ασχολείται µε τον τοµέα: µια παρα-
δοσιακή εταιρεία που ασχολείται µε τη διανοµή του ελαιολάδου
και την τυποποίησή του -τη µεγαλύτερη ίσως, ελληνική- που την
έχει αγοράσει µια πολυεθνική. Γιατί αυτή η πολυεθνική -που έχει
δίκτυο να µην πούµε σε όλη την Ευρώπη, σε όλο τον κόσµο και
προσφέρει πλειάδα προϊόντων- δεν το κάνει προς τον τοµέα,
ούτως ώστε να δηµιουργήσει αυτές τις εξαγωγές και να τις αξιο-
ποιήσει; Προς αυτή την κατεύθυνση µπορεί να στραφεί το
Υπουργείο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα παρακαλούσα ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, συνεχίστε.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να αναφέρω και κάτι σχετικά µε τα µέτρα που ακούγον-

ται. Οφείλετε, κύριε Υπουργέ -και είναι εξαιρετική ευτυχία που
βρίσκεται στο Υπουργείο ένας άνθρωπος, ο οποίος είναι κάθε
µέρα κοινωνός των προβληµάτων των αγροτών, ο κ. Ροντούλης-
να λάβετε αυτά τα µέτρα και να βάλετε πλάτη, ούτως ώστε όλα
αυτά τα δυσάρεστα που ακούγονται εναντίον των αγροτών από
την πλευρά της τρόικας ως µέτρα, να µην δώσουν τη χαριστική
βολή στην ελληνική γεωργία. Δεν αντέχει το ελληνικό κράτος να
µην έχει ισχυρή γεωργία. Δεν παίζει ρόλο µόνο πόσο είναι το πο-
σοστό του ΑΕΠ που καλύπτει η ελληνική γεωργία και η ελληνική
κτηνοτροφία, εν γένει ο πρωτογενής τοµέας.

Η κλειδαριά είναι ένα πολύ µικρό µέρος του προϋπολογισµού
ενός σπιτιού, αλλά κανείς δεν διανοείται να έχει σπίτι χωρίς κλει-
δαριά.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Πολατίδη.
Παρακαλείται η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου, Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης, να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κυρία Αµµανατίδου, έχετε το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς σήµερα η Χάγη έβγαλε µια από-

φαση υπέρ της Γερµανίας. Δυστυχώς, η υποτέλεια των ελληνι-
κών κυβερνήσεων τόσα χρόνια µε την ολιγωρία τους για τη
διεκδίκηση των αποζηµιώσεων και του κατοχικού δανείου, έφερε
το σηµερινό αποτέλεσµα.

Εγώ θα ξεκινήσω από την αγωνία της συγκυβέρνησης να πε-
ράσει σχέδια νόµου, που θα γίνουν νόµοι του κράτους, µε διαδι-
κασίες τέτοιες που µας υποβιβάζουν όλους.

Όλα αυτά τα νοµοθετήµατα δεν είναι απλά νοµοθετήµατα,
αλλά βοηθούν στο ξεπούληµα του δηµόσιου πλούτου και την εκ-
χώρηση της εθνικής κυριαρχίας.

Να αναφερθώ στο συγκεκριµένο Υπουργείο: το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, το οποίο σε µια εβδοµάδα
έχει καταθέσει τρία σχέδια νόµου. Το ένα είναι για τον Ελληνικό
Γεωργικό Οργανισµό, που εκεί έχει ήδη συγχωνεύσει ή καταρ-
γήσει υπηρεσίες, το κοµµάτι της έρευνας και το φέρνει αυτό ως
ένα σχέδιο νόµου. Το άλλο είναι για την κτηνοτροφία και το τρίτο
είναι αυτό που µας ήρθε χθες το βράδυ, το οποίο έχει ως τίτλο:
«Διαχείριση και προστασία ακινήτων του ΥΠΑΑΤ, ρύθµιση εµ-
πράγµατων δικαιωµάτων και λοιπές διατάξεις». 

Προστασία ακινήτων. Τι κάνετε; Έχετε καταλάβει, κύριε
Υπουργέ; Ξέρετε τι νοµοσχέδιο είναι αυτό; Αυτό το σχέδιο
νόµου, λοιπόν, καταργεί διατάξεις και νόµους που συνδέονται µε
τις εποικιστικές εκτάσεις είκοσι οκτώ νοµών της χώρας. 

Αυτές προστατεύονται από τη Συνθήκη της Λοζάνης. Είναι οι
ανταλλάξιµες εκτάσεις και δεν µπορούν να δοθούν για τίποτα
άλλο πέραν της εξυπηρέτησης των αστών προσφύγων.

Τι έχετε κάνει; Έχετε κάνει ένα µνηµονιακό ταµείο αξιοποί-
ησης, το οποίο παίρνει όλο το δηµόσιο πλούτο και µε fast track
διαδικασίες εκχωρεί τα πάντα στα ξένα και εγχώρια κατασκευα-
στικά λόµπι. Είχαµε καταθέσει για την ανταλλάξιµη περιουσία ως
Κοινοβουλευτική Οµάδα το καλοκαίρι που µας πέρασε µια ερώ-
τηση προς το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
προς το Υπουργείο Οικονοµικών. Θα την καταθέσω στα Πρα-
κτικά µαζί µε τις απαντήσεις. 

Όµως, έχει σηµασία ότι το Υπουργείο Οικονοµικών, το αυτο-
τελές Γραφείο Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, αναφέρει ότι η αν-
ταλλάξιµη περιουσία διέπεται από ειδική νοµοθεσία και σε
περίπτωση που θεσµοθετηθεί διαφορετικά, αυτό θα γίνει µε γνώ-
µονα το δηµόσιο συµφέρον και τη συνταγµατική νοµιµότητα. 

Και βέβαια καλό είναι να αναφερθεί ότι υπήρχαν ταµειακά υπό-
λοιπα του ΤAΠΑΚ και µετά την κατάργησή του, σύµφωνα µε το
π.δ. 137/1998 -άρθρο 2 και 1- µεταφέρθηκαν στα έσοδα του κρα-
τικού προϋπολογισµού και αυτό σηµαίνει ότι πήγαν να καλύψουν
άλλες ανάγκες. 

Γιατί το λέω αυτό; Διότι ως προς αυτήν την ανταλλάξιµη περι-
ουσία που διέπεται από ειδική νοµοθεσία, εσείς θα µας πείτε
τώρα ότι φέρατε αυτό το σχέδιο νόµου –έχει µια σελίδα µε το
άρθρο 37, πέραν όλων των άλλων, µε καταργούµενες διατάξεις-
που καταργεί νόµους, προεδρικά διατάγµατα. Γιατί, για ποιον;
Εδώ συζητούµε για την αγροτική παραγωγή και εκχωρείτε την
αγροτική γη σε ποιους; Σε ποιους; Στους επενδυτές; Ποιους
επενδυτές; 

Έχετε καταλάβει τι κάνετε; Εκχωρείτε την εθνική κυριαρχία,
κύριε Ροντούλη. Αυτό κάνετε! Αυτό κάνει το νοµοθέτηµα και
αφήστε τώρα το ότι θα δώσετε αγροτικές γαίες στους νέους
αγρότες µε τα πέντε ευρώ. Αυτό, αν ήθελαν οι δήµοι που είχαν
τη διαχείριση, µέσα από τη Διεύθυνση Πολιτικής Γης µπορούσαν
να νοικιάσουν εκτάσεις χορτολιβαδικές. Αλλού είναι η στόχευση. 

Τώρα, στην επερώτηση της Νέας Δηµοκρατίας –που συνδέε-
ται µε όλα αυτά που προείπα- εµείς τα τελευταία χρόνια υποστη-
ρίζουµε ότι η φθίνουσα πορεία του αγροτικού εισοδήµατος,
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δηλαδή της ελληνικής γεωργίας και της κτηνοτροφίας, δεν είναι
ούτε αναγκαία ούτε αναπόφευκτη, όπως ήθελαν οι πολιτικές
όλων των κυβερνήσεων µέχρι τώρα. 

Θεωρούµε ότι ειδικά τώρα απαιτείται ένα εθνικό σχέδιο για την
αγροτική ανάπτυξη που θα βάζει εκείνες τις προτεραιότητες και
θα έχει έναν βασικό στόχο: τη διασφάλιση του αγροτικού εισο-
δήµατος µε τη στήριξη των µικροµεσαίων αγροτών και της οικο-
γενειακής γεωργίας και κτηνοτροφίας, την πάταξη των καρτέλ
και την ανασυγκρότηση της υπαίθρου. 

Βεβαίως, εδώ πέρα θα πρέπει να υπάρξει µια γερή χρηµατο-
δότηση –που δεν υπάρχει, υπάρχει υποχρηµατοδότηση- για τα
αγροτοπεριβαλλοντολογικά έργα, ώστε να στηριχθεί αυτός ο κό-
σµος που σήµερα επιστρέφει στην ύπαιθρο και είναι σηµαντικό
το ότι έχουµε νέους ανθρώπους που έχουν επιστρέψει και µάλι-
στα αρκετοί από αυτούς είναι επιστήµονες και θέλουν να ασχο-
ληθούν είτε µε τη γη είτε µε τη φυτική ή ζωική παραγωγή, δεν
τους δίνεται όµως αυτή η δυνατότητα. 

Επίσης, έχουµε την ιδιωτικοποίηση της ΑΤΕ –τα είπαν και άλλοι
συνάδελφοι εδώ- τις υποθήκες των καλλιεργήσιµων εκτάσεων,
τα αγροτικά νοικοκυριά, τα σπίτια, τα µηχανήµατα, ακόµη και τα
ζώα που είναι υποθηκευµένα στην Αγροτική Τράπεζα.

Η Αγροτική Τράπεζα θα έπρεπε να είναι µοχλός ανάπτυξης για
την αγροτική παραγωγή και στήριξη, αλλά δυστυχώς –ενώ είναι
η µόνη κρατική τράπεζα- λειτουργούσε µέχρι τώρα µε ιδιωτικοοι-
κονοµικά κριτήρια και όχι µε τον αρχικό της ρόλο, γιατί δεν το
θέλησαν ποτέ οι κυβερνήσεις. Με την ιδιωτικοποίησή της –δεν
το συζητώ!- θα ξεκινήσουν οι κατασχέσεις και θα χαθούν όλες
αυτές οι περιουσίες. Αυτό πάτε να κάνετε. 

Εµείς θέλουµε και µια αλλαγή στάσης για τη διάσωση και ενί-
σχυση της παραγωγικής διαδικασίας στη χώρα µας. Το σηµαν-
τικό είναι ότι ενώ έχουµε την επιστροφή στην ύπαιθρο, αυτή η
εξέλιξη πραγµατοποιείται απρογραµµάτιστα γιατί η σηµερινή Κυ-
βέρνηση αδυνατεί να διαχειριστεί αλλαγές και ρυθµίσεις που έχει
ανάγκη ο γεωργικός τοµέας όπως –παραδείγµατος χάριν- είναι
η πολιτική της εγκατάλειψης της ελληνικής τευτλοκαλλιέργειας. 

Η πώληση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης είναι µια τρα-
γική εξέλιξη για την εθνική οικονοµία, την παραγωγή και την ανά-
πτυξη και στερεί τη χώρα από τη δυνατότητα εξόδου από την
κρίση.

Αναφέρεται στην επερώτηση το θέµα του ροδάκινου. Έχουµε
αναφερθεί πάρα πολλές φορές, όπως και σε πολλά από τα λοιπά
επιµέρους προβλήµατα που θίγει η επερώτηση. Η Νέα Δηµοκρα-
τία, όµως, ήταν και αυτή µέχρι το 2009, κύριοι συνάδελφοι, στην
κυβέρνηση και δεν έκανε τίποτα και τώρα είναι στην συγκυβέρ-
νηση. Εµείς θεωρούµε ως ιδιαίτερα σηµαντικό το αγροτοδιατρο-
φικό ζήτηµα, την επάρκεια σε ποιοτικά ελληνικά τρόφιµα και τη
βελτίωση του εµπορικού ισοζυγίου.

Εµείς έχουµε κάνει µεγάλη κριτική στην ΠΑΣΕΓΕΣ και θα συ-
νεχίσουµε να την κάνουµε για το ρόλο που παίζει. Από τα στοι-
χεία, όµως, που έδωσε προχθές η ΠΑΣΕΓΕΣ εγώ θα σταθώ στην
εξέλιξη του αγροτικού εισοδήµατος, αν µου επιτρέπετε, κύριε
Πρόεδρε. Σε φθίνουσα πορεία βρίσκεται το αγροτικό εισόδηµα
στη χώρα µας από το 2008 και µε µια εξαίρεση του 2009 οπότε
και καταγράφηκε µικρή άνοδος 2,1%. Το 2010 διολίσθησε κατά
9,3% και το 2011 κατά 5,3%. 

Στο διάστηµα της εξαετίας 2006-2011 το αγροτικό εισόδηµα
στην Ελλάδα, όπως εκτιµάται από τη EUROSTAT, µειώθηκε κατά
22,6 ποσοστιαίες µονάδες, ενώ στο ίδιο διάστηµα συγκριτικά το
αγροτικό εισόδηµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση των 27 αυξήθηκε
κατά 19% και στις χώρες της Ευρωζώνης κατά 5% περίπου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κρίσιµη παράµετρος -και τελειώνω µε αυτό- της πτώσης του
αγροτικού εισοδήµατος παραµένει η σηµαντική αύξηση του κό-
στους παραγωγής µε το µέσο γενικό δείκτη εισροών σύµφωνα
µε τα στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας να καταγράφει νέα ση-
µαντική αύξηση της τάξεως των 7,5 ποσοστιαίων µονάδων, προ-
ερχόµενη κυρίως από τη σηµαντική αύξηση στους δείκτες, της
ενέργειας στο 17,1%, των ζωοτροφών στο 11,9% και των λιπα-
σµάτων στο 10,7%. 

Η εξαιρετικά µεγάλη αύξηση της δαπάνης για ενέργεια που

αντιπροσωπεύει το 25% και πλέον του συνολικού κόστους των
εισροών στον αγροτικό τοµέα συνδέεται και µε τη σηµαντική αύ-
ξηση του αγροτικού τιµολογίου της ΔΕΗ κατά 6% το 2011, ενώ
και νέα αύξηση κατά 9% επιβλήθηκε το 2012. 

Αυτά είναι, κύριε Υπουργέ. Πείτε µου εσείς πώς αυτή η χώρα
θα µπορέσει να ανακάµψει. Υπάρχει ένα µεγάλο εργαλείο, υπάρ-
χει η ύπαιθρος, υπάρχει ένα ζωντανό κοµµάτι το οποίο συνεχώς
το βάζετε κάτω και το στύβετε. Γιατί όλα αυτά; 

Αυτός είναι ο µοχλός ανάπτυξης. Παραγωγική ανασυγκρότηση
της χώρας. Έχουµε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα. Δυστυχώς,
δεν υπάρχει πολιτική βούληση. Αυτός είναι ο στόχος µας, µια ρι-
ζοσπαστική ανασυγκρότηση της χώρας για να µπορέσουµε να
αλλάξουµε τα πράγµατα. 

Εµείς αυτήν την εναλλακτική πρόταση παρουσιάζουµε, όπως
θα την παρουσιάσουµε και αύριο στην AGROTIKA. Ο κόσµος
αυτά ακούει δεν µπορεί να δέχεται τα νοµοθετήµατα που φέρ-
νετε και διαλύετε τελείως την παραγωγική βάση της χώρας.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, Κοινοβουλευτική Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ.

Θέλω να κάνω µια προσωπική δήλωση. Δεν υποδέχοµαι εν
σιωπή την απόφαση της Χάγης. Αιφνιδιάστηκα. Την υποδέχοµαι
µε αγανάκτηση και δάκρυα. Ξανακλαίµε τους νεκρούς µας και
τα θύµατα του Διστόµου. Θέλω να τονίσω και από νοµικής πλευ-
ράς ότι καµµία ετεροδικία δεν ακυρώνει ή παραγράφει τα εγκλή-
µατα πολέµου. Αισθάνθηκα την ανάγκη να κάνω αυτή τη δήλωση. 

(Χειροκροτήµατα)
Τώρα προτείνω να συνεχίσουµε τη συζήτηση.
Έχει ζητήσει το λόγο ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίµων κ. Ροντούλης. 
Θέλετε να γίνουν πρώτα οι δευτερολογίες; Έχουµε τρεις, τέσ-

σερις δευτερολογίες επερωτώντων και µετά να πάρετε το λόγο
για να καταλήξετε. Έτσι είθισται.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Όχι, για µένα είναι σηµαντικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. Μπορείτε να
πάρετε το λόγο και ύστερα θα έχετε ένα συµπερασµατικό λόγο
µετά τους ...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ίσως να µη χρειαστεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν πειράζει. Εδώ
έχουµε ελευθερία λόγου και ουσιώδους λόγου.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Να σας συγ-
χαρώ για την προηγούµενη τοποθέτησή σας. Περαιτέρω σχολια-
σµός δεν χρειάζεται.

Μόνο ένα πράγµα επιτρέψτε µου να πω: ότι κανείς, καµµιά
απόφαση κανενός δικαστηρίου δεν µπορεί να παραγράψει την
ιστορία, δεν µπορεί να διαλύσει, να σβήσει από τη µνήµη των αν-
θρώπων το αίµα που αδίκως έχει χυθεί.

Δικαιολογηµένα, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, αγανακτήσατε. Αγα-
νακτεί όλος ο ελληνικός λαός. Επιτέλους, κάποιοι πρέπει να κα-
ταλάβουν ότι έχουν να κάνουν µε ένα λαό που έχει µνήµη,
ιστορική συνείδηση και έναν λαό που ξέρει να αντέχει τις κακου-
χίες, γιατί έχει το DNA µαχητή ο λαός αυτός.

Έρχοµαι τώρα στην πολύ ενδιαφέρουσα επερώτηση των συ-
ναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία µας δίνει την ευκαιρία
να καταθέσουµε απόψεις και να γίνει ένας εποικοδοµητικός διά-
λογος στη Βουλή για ζητήµατα της γεωργίας και της κτηνοτρο-
φίας.

Εν πρώτοις, θα ήθελα να πω ότι ο διάλογος πρέπει να γίνει στη
βάση της ψυχραιµίας και της ορθοφροσύνης. 

Το λέω αυτό, κύριε Πρόεδρε, γιατί άκουσα πριν ένα λίβελλο
που εξαπολύθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ για το Πρόγραµµα Διανοµής
Αγροτικών Γαιών. Βεβαίως, η συνάδελφος του ΣΥΡΙΖΑ, αφού
ήρθε, µας είδε, µας τα είπε και απήλθε. Απουσιάζει, δηλαδή, από
το διάλογο που γίνεται εντός του Κοινοβουλίου. 

Απαντώντας λοιπόν, θα πω –και καλώ και τους συναδέλφους
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να το πιστοποιήσουν- ότι αν έλθει κάποιος στον ΟΠΕΚΕΠΕ και
δει το ενδιαφέρον των νέων αγροτών που υποβάλλουν τις αιτή-
σεις τους στο Πρόγραµµα Διανοµής Αγροτικών Γαιών, τότε θα
κατανοήσει απολύτως ότι αυτό το πρόγραµµα το έχει αγκαλιάσει
ο αγροτικός πληθυσµός της χώρας. Είναι ένα πρόγραµµα που
απευθύνεται µε φερεγγυότητα και αξιοπιστία απολύτως κατοχυ-
ρωµένη στον άνεργο, στον νέο κατά τις πρόνοιες του νόµου
αγρότη, στο νέο άνθρωπο που έχει ένα πτυχίο γεωτεχνικών επι-
στηµών και στον, κατά κύριο επάγγελµα, αγρότη.

Πρέπει, λοιπόν, να µας πει ο ΣΥΡΙΖΑ αν θέλει ή δεν θέλει την
υλοποίηση του προγράµµατος αυτού. Και πρέπει να µας πει και
κάτι άλλο. Όταν συνεχώς όλοι µας λέµε ότι υπάρχει µία τάση επι-
στροφής από τα µεγάλα αστικά κέντρα στην ύπαιθρο χώρα, δεν
θα πρέπει οι άνθρωποι αυτοί, που θέλουν να επιστρέψουν στα
χωριά τους, αν δεν έχουν µία πατρική περιουσία, να έχουν του-
λάχιστον µία δυνατότητα να αποκτήσουν κάποια αγροτεµάχια,
τα οποία βεβαίως, εν συνόλω, δεν µπορούν να υπερβαίνουν τα
εκατό στρέµµατα, προκειµένου να πραγµατώσουν το όνειρο που
έχουν, της επιστροφής τους, δηλαδή, στα πατρικά χώµατα; Αυτά
είχα να πω για το Πρόγραµµα Διανοµής Αγροτικών Γαιών. 

Έρχοµαι τώρα σε κάτι που ειπώθηκε –και καλώς ειπώθηκε-
από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας.
Είπε, δηλαδή, απευθυνόµενος στον κ. Δριβελέγκα: «Κύριε Δρι-
βελέγκα, µη µας λέτε διάφορα, αερολογίες, πείτε µας για
χρήµα». Σωστό, γιατί αυτό έχει ανάγκη η χώρα αυτήν τη στιγµή:
χρήµα στην αγορά, χρήµα στις παραγωγικές τάξεις.

Ας δούµε, λοιπόν, τα πράγµατα µε ψυχραιµία, αντικειµενικό-
τητα, νηφαλιότητα και χωρίς µικρόψυχες, µικροκοµµατικές κο-
ρώνες, που σήµερα, κατά κανένα τρόπο, δεν ακούστηκαν από
την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας και αυτό θα πρέπει να οµο-
λογηθεί.

Όσον αφορά το ζήτηµα της ενιαίας ενίσχυσης, γνωρίζουν οι
αγαπητοί συνάδελφοι ότι βάσει του ευρωπαϊκού κανονιστικού
πλαισίου, η ενιαία ενίσχυση µπορεί να πληρωθεί από 1ης Δεκεµ-
βρίου τρέχοντος έτους, µέχρι τον Ιούνιο του εποµένου έτους, εν
προκειµένω, από 1ης Δεκεµβρίου 2011, µέχρι τον Ιούνιο τού
2012.

Τι έγινε, λοιπόν, στο Υπουργείο, κύριε Πρόεδρε; Ακολουθή-
θηκε η εξής πρακτική: Με έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
το 50% της ενιαίας ενίσχυσης δόθηκε προ του Δεκεµβρίου του
2011 και το άλλο 50% της ενιαίας ενίσχυσης δόθηκε προ των Χρι-
στουγέννων του 2011 –συγκεκριµένα στις 23-12-2011- και έτσι
µπόρεσαν οι παραγωγοί µας και έκαναν Χριστούγεννα και η
αγορά «ζεστάθηκε» µε χρήµα. 

Θέτω ερώτηµα, λοιπόν. Αυτό είναι µία θετική πρωτοβουλία;
Είναι µία θετική ενέργεια του Υπουργείου; Γιατί δεν την αναδει-
κνύουµε; Ορίστε, λοιπόν, πώς έπεσε χρήµα ύψους 1,1 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ στην αγορά, στις τσέπες των παραγωγών. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Κύριε Ροντούλη…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Κασαπίδη, εσείς τα ξέρετε αυτά, νο-
µίζω ότι δεν αντιδράτε σε όσα λέω. Περιγράφω ακριβώς, µέχρι
κεραίας, τουλάχιστον εσείς που ασχολείστε έτσι επισταµένως µε
τα ζητήµατα του αγροτικού χώρου, πιστοποιείτε τα όσα λέω. 

Άρα, λοιπόν, δεν πρέπει να προσπαθούµε να µηδενίσουµε θε-
τικές πρωτοβουλίες. Τα του Καίσαρος τω Καίσαρι. Άλλωστε,
υπάρχουν τόσα προβλήµατα που µπορούµε να θίξουµε, αντί να
µεµψιµοιρούµε για ζητήµατα τα οποία κρίνει η ίδια η ζωή. 

Έρχοµαι τώρα στο άλλο ζήτηµα. Πάλι για λεφτά εγώ θα µι-
λήσω, κύριε Πρόεδρε, για την εξισωτική αποζηµίωση. Ακούστηκε
από τον κ. Μαρκόπουλο «πείτε µας για την ενιαία» και σας είπα
«πείτε µας για την εξισωτική». Για να δούµε, λοιπόν, τώρα την
εξισωτική. 

Για το 2007 –δεν µε ενδιαφέρει ποιος ήταν κυβέρνηση- πάντως
πληρώθηκε η εξισωτική αποζηµίωση του 2007 –το τονίζω, κύριε
Πρόεδρε- στις 30-12-2011 ύψους 220.000 περίπου ευρώ, αν θυ-
µάµαι καλά. Τέρµα, λοιπόν, το 2007. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Για την εξισωτική αποζηµίωση του 2008 πάλι στις 30-12-2011
πληρώθηκε ένα ποσό της τάξεως των 20 εκατοµµυρίων περίπου

ευρώ. Ελάχιστες εκκρεµότητες έχουµε στον ΟΠΕΚΕΠΕ από το
2008 ακόµα, µε τις οποίες θα τελειώσουµε µέχρι τον Απρίλιο του
2012. Είναι ελάχιστες, κάποιοι έλεγχοι τυπικοί πρέπει να γίνουν
ακόµα. Άρα, λοιπόν, για το 2007, 2008 τελειώσαµε. Το καθαρί-
σαµε το πιάτο. 

Για την εξισωτική αποζηµίωση του 2009 και την εξισωτική απο-
ζηµίωση του 2010 θα καταβληθούν τα ποσά µέχρι τον Απρίλιο
του 2012. Λέω συγκεκριµένα πράγµατα τώρα. 

Η εξισωτική αποζηµίωση του 2011 θα πληρωθεί το Μάιο, Ιούνιο
του 2012. Καταλαβαίνετε ότι πρέπει να ακολουθηθεί µία διαδι-
κασία, δηλαδή επιτόπιοι έλεγχοι, έλεγχοι στο µηχανογραφικό σύ-
στηµα, αυτοψίες, διασταυρωτικοί έλεγχοι, να αναρτηθούν, να
δηµοσιοποιηθούν τα αποτελέσµατα, να γίνουν ενστάσεις και
µετά να καταβληθούν τα χρήµατα. Γι’ αυτό, λοιπόν, η εξισωτική
του 2011 θα καταβληθεί το Μάιο, Ιούνιο του 2012. 

Άρα, λοιπόν, προς τι το «δεν µας είπατε για την εξισωτική»;
Ορίστε, σας τα λέω συγκεκριµένα, σας λέω τα ποσά και τα χρο-
νοδιαγράµµατα. 

Έρχοµαι τώρα στο περίφηµο, κύριε Πρόεδρε, «συνδεδεµένη
του βάµβακος». Άκουγα συνέχεια «πείτε µας για τη συνδεδεµένη
στο βαµβάκι». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Δεν ξέρω αν έχω λίγο χρόνο ακόµη, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε, κύριε Ροντούλη. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα µιλήσω για τη συνδεδεµένη στο βαµβάκι,
γιατί εξαπολύθηκε µία δριµεία επίθεση στο Υπουργείο και προ-
σωπικά στον κ. Σκανδαλίδη, ο οποίος πραγµατικά κάνει ένα προ-
σωπικό αγώνα για αυτά τα ζητήµατα. 

Πρέπει να πούµε τα πράγµατα, όπως είναι, να τα οριοθετή-
σουµε. Ποιος µπορεί να πάρει τη συνδεδεµένη βάµβακος; Ο πα-
ραγωγός, ο οποίος παράγει την ελαχίστη στρεµµατική απόδοση.
Αυτός µπορεί να την πάρει. Και οι έχοντες γνώση του χώρου κα-
ταλαβαίνουν απολύτως τι λέω. Πώς βγαίνει η ελαχίστη στρεµµα-
τική απόδοση που πρέπει να ικανοποιηθεί; Βγαίνει από την
πραγµατική ηρτηµένη παραγωγή της περιόδου αναφοράς, µει-
ωµένη κατά 30%. 

Έστω, λοιπόν, ότι έχουµε εκατό κιλά πραγµατική ηρτηµένη -
για να πω ένα παράδειγµα και να γίνει αντιληπτό όλο αυτό που
είπα τώρα- µείον το 30%, πάµε στα εβδοµήντα κιλά. Θα πει τώρα
κάποιος: «Ωραία κάποιος που έχει εβδοµήντα, εβδοµήντα ένα,
εβδοµήντα δύο θα πάρει τη συνδεδεµένη. Αυτός που έχει εξήντα
πέντε κιλά, αυτός που έχει εξήντα, αυτός που έχει πενήντα πέντε,
θα πάρει τη συνδεδεµένη;». Αυτό είναι το ερώτηµα. Για να κατα-
λαβαίνουµε τι λέµε. 

Ναι, θα πάρει τη συνδεδεµένη κι αυτός που έχει κάτω από
εβδοµήντα κιλά, που ανέφερα στο παράδειγµα, που έχει εξήντα
πέντε, που έχει εξήντα κιλά, υπό την προϋπόθεση –κι εδώ προ-
σέξτε γιατί είµαστε στην ουσία του ζητήµατος- ότι στην καλλιερ-
γητική ζώνη βάµβακος, τη συγκεκριµένη που είναι σε επίπεδο
δηµοτικής κοινότητας, για παράδειγµα στο χωριό Κιλελέρ του
Δήµου Κιλελέρ, ο όγκος των παραγωγών θα είναι γύρω απ’ αυτό:
τα εξήντα, εξήντα πέντε κιλά της παραγωγής. Αν κάποιος είναι
στα πέντε, στα δέκα κιλά, προφανώς αυτός δεν είναι ο πραγµα-
τικός παραγωγός και δεν πρέπει να πάρει τη συνδεδεµένη. Όταν
όµως ο όγκος των παραγωγών είναι εξήντα, εξήντα πέντε, πε-
νήντα πέντε κιλά κι εκεί γύρω, τότε φαίνεται ότι υπήρξε ένα ζη-
µιογόνο αίτιο που έριξε την παραγωγή κάτω από την ελαχίστη
στρεµµατική απόδοση της συνδεδεµένης. Πολύ απλά. Θα γίνουν
οι διασταυρωτικοί έλεγχοι και κανένας δεν θα αδικηθεί, αν βε-
βαίως είναι πραγµατικός παραγωγός. 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την εξής επισήµανση. Ακούστη-
καν διάφορα και για την κτηνοτροφία, ευτυχώς όµως ελάχιστα.
Και λέω «ευτυχώς», γιατί µε αφορά άµεσα λόγω αρµοδιότητας.
Κι ευχαριστώ πολύ τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας
για τις ερωτήσεις που έθεσαν –γιατί διάβασα πολύ καλά την επί-
καιρη επερώτηση που έκαναν- γιατί αν µία αφορά την κτηνοτρο-
φία, αυτό σηµαίνει ότι γίνεται κάποιο έργο. 

Τώρα, υπήρξαν στρεβλώσεις; Ναι. Παραµελήθηκε ο κτηνοτρο-
φικός κόσµος της χώρας; Ναι. Υπάρχουν πολλαπλά προβλήµατα;
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Ναι. Δεν µε ενδιαφέρει καθόλου ποιος έφταιξε. Ξέρει ο κτηνο-
τρόφος, ξέρει ο παραγωγός, θα επιµερίσει ευθύνες, δεν είναι
ώρα επιµερισµού ευθυνών. Δεν µε ενδιαφέρει καθόλου. 

Αυτό που θέλω να σας πω όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι
το εξής: Μετά από επώαση αρκετών µηνών και µετά από αγω-
νιώδεις προσπάθειες που έγιναν στο Υπουργείο, την Τρίτη στη
Βουλή, στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου -πιστεύω ότι οι
παριστάµενοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας θα είναι παρόν-
τες και θα καταθέσουν τις εποικοδοµητικές τους απόψεις στο
νοµοσχέδιο- έρχεται ένα κτηνοτροφικό νοµοσχέδιο που αφορά
αποκλειστικά τους κτηνοτρόφους κι έχει ριζοσπαστικές πρό-
νοιες, αναµενόµενες αγωνιωδώς από τον κτηνοτροφικό κόσµο
της χώρας.

Δύο-τρία πράγµατα θα πω ως θεµελιώδεις αρχές, επί τις
οποίες δοµείται αυτό το νοµοσχέδιο. 

Πρώτον, αλλάζει η φιλοσοφία αδειοδότησης. Δηλαδή, ενώ
µέχρι τώρα η φιλοσοφία ήταν, πρώτα ελέγχω και µετά αδει-
οδοτώ, τώρα αυτό αντιστρέφεται. Πρώτα αδειοδοτώ και µετά
ελέγχω ως πολιτεία. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ταχεία, γρήγορη
αδειοδότηση µικρού κόστους.

Δεύτερον και πάρα πολύ σηµαντικό: Τελειώνουµε µε τα πρό-
στιµα που επεβλήθησαν σε κτηνοτρόφους. Κανένας κτηνοτρό-
φος δεν θα πληρώσει πρόστιµο, υπό την προϋπόθεση ότι αφ’ ης
στιγµής περάσει το νοµοσχέδιο, µέσα σε τρία χρόνια, στην επό-
µενη τριετία δηλαδή, θα κάνει τις δέουσες ενέργειες, µέσα στο
χρονικό αυτό πλαίσιο, προκειµένου να τακτοποιήσει-νοµιµοποι-
ήσει την κτηνοτροφική του εγκατάσταση. 

Βεβαίως, να σας πω το εξής που θεωρούµε επίσης πολύ ση-
µαντικό: Δηµιουργείται ένα υποµητρώο κτηνοτροφικών εκµεταλ-
λεύσεων εντός του επισήµου Κτηνιατρικού Μητρώου, που έχει
το ΥΠΑΑΤ, η Διεύθυνση Ζωικής Παραγωγής, ο ΟΠΕΚΕΠΕ, προ-
κειµένου να είναι ένα εργαλείο άσκησης πολιτικής. Δηλαδή η πο-
λιτεία να ξέρει επιτέλους πόσες, πού είναι συγκεντρωµένες και
σε ποιες περιοχές είναι οι κτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις. Δεν
το είχαµε αυτό. Τώρα αυτό το υποµητρώο µε κάθε ευκρίνεια θα
µας δείχνει και την πυκνότητα ακόµα, που είναι συγκεντρωµένες
δηλαδή οι αγροτικές εκµεταλλεύσεις.

Άρα πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο το οποίο δηµιουργεί µία
υπηρεσία µιας τάσεως για τον κτηνοτρόφο. Ο κτηνοτρόφος θα
πηγαίνει µόνο στη διεύθυνση αγροτικής οικονοµίας της οικείας
του περιφερειακής ενότητας και θα δίνει ένα φάκελο µε τρία-τέσ-
σερα χαρτιά και θα αδειοδοτείται. Άρα λοιπόν ο κτηνοτρόφος θα
αποφύγει και το κόστος και να περιφέρεται από υπηρεσία σε
υπηρεσία, όπως γινόταν µέχρι τώρα. Υπηρεσία µίας τάσεως για
τον κτηνοτροφικό κόσµο της χώρας. 

Αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι µία πρόοδος; Απευθύνω
έκκληση στη Νέα Δηµοκρατία -γιατί κι αυτοί τόσα χρόνια έχουν
κάνει το δικό τους αγώνα, έχουν βάλει τα δικά τους λιθαράκια
για την ανάταξη του κτηνοτροφικού κόσµου της χώρας- να στη-
ρίξουν αυτό το νοµοσχέδιο, διότι σας είπα τώρα το 5% του νο-
µοσχεδίου. Έχει και άλλες ρηξικέλευθες προτάσεις και πρόνοιες
που νοµίζω ότι θα στηριχθούν από τη Νέα Δηµοκρατία.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνοντας θα πω κάτι για το ΕΤΕΑΝ, γιατί
σας είπα ότι εγώ θα µιλήσω για χρήµα, γιατί ακούστηκε «πείτε
µας για το ΕΤΕΑΝ», δηλαδή για το Ταµείο Αγροτικής Επιχειρη-
µατικότητας του ΕΤΕΑΝ. Αυτό εννοούσαν οι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας. Θα πω το εξής: Πώς γίνεται όλος αυτός ο
κύκλος µε το Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότητας; Γίνεται ως
εξής και προσέξτε πάρα πολύ το ευπαθές σηµείο του όλου εγ-
χειρήµατος, για να δείτε ότι δεν φταίει ο Σκανδαλίδης, δεν φταίει
ο Δριβελέγκας, δεν φταίει το ΠΑΣΟΚ, δεν φταίει ο Ροντούλης,
δεν φταίει ο ΛΑΟΣ, δεν φταίει η Νέα Δηµοκρατία. 

Προσέξτε λοιπόν να δείτε τον κύκλο. Τι γίνεται για να ενεργο-
ποιηθεί αυτό το περίφηµο Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότη-
τας, το αγροτικό ΤΕΜΠΜΕ; Κατ’ αρχάς γίνεται µία χρηµα-
τοδοτική συµφωνία µεταξύ της «ΕΤΕΑΝ Α.Ε.» και του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Αφού γίνει αυτή η συµφωνία
–σας λέω ότι είναι έτοιµη και µπορεί αύριο να υπογραφεί- τότε
το ΥΠΑΤ βάζει χρήµατα στο ΕΤΕΑΝ προκειµένου τα χρήµατα να
περάσουν στο Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότητας. Τι κάνει
στη συνέχεια το ΕΤΕΑΝ; Κάνει µία προκήρυξη και λέει: «Όσες

τράπεζες επιθυµείτε, εµπλακείτε στο εγχείρηµα αυτό, προκειµέ-
νου να αδειοδοτήσετε αυτούς που θα µπουν στο αγροτικό
ΤΕΜΠΜΕ, δηλαδή στο Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότητας». 

Ξέρετε ποια εικόνα έχουµε; Δεν µπαίνει καµµία τράπεζα. Να
σας δώσω ένα παράδειγµα, γιατί θα ρωτήσετε πώς το θεµελιώνω
αυτό; Υπήρξε στο ΕΤΕΑΝ επίσης το ενάλιο ταµείο για την αλιεία.
Έγινε χρηµατοδοτική συµφωνία; Έγινε. Δόθηκαν τα χρήµατα
στο ΕΤΕΑΝ για το ενάλιο ταµείο; Δόθηκαν. Έγινε η προκήρυξη
από το ΕΤΕΑΝ; Έγιναν δύο προκηρύξεις, η δεύτερη ιδιαιτέρως
ευνοϊκή, για τις τράπεζες. Ανταπόκριση των τραπεζών µηδέν.
Πείτε µου λοιπόν τώρα πού φταίει ο Σκανδαλίδης, πού φταίει ο
Ροντούλης, πού φταίει η Νέα Δηµοκρατία, πού φταίει το ΠΑΣΟΚ. 

Άρα λοιπόν, όταν εκτοξεύουµε κάποιες κατηγορίες, εγώ
θεωρώ ότι εκτοξεύονται µε καλοπροαίρετη διάθεση και γι’ αυτό
προσπαθώ και είµαι τόσο αναλυτικός στην τοποθέτησή µου, για
να δουν και οι συνάδελφοι τα ευπαθή σηµεία του όλου εγχειρή-
µατος. Σας λέω λοιπόν ότι από την πλευρά του ΥΠΑΤ έγινε απο-
λύτως, µέχρι κεραίας αυτό που έπρεπε να γίνει. Από την πλευρά
του τραπεζικού κόσµου δεν έγινε. 

Όσον αφορά τους συνεταιρισµούς, δεν θα πω ότι υπήρχε ένα
κοµµατοκρατούµενο σύστηµα, ένα σύστηµα πελατειακής λογι-
κής. Κράτος και συνεταιρισµοί χόρευαν ένα «τανγκό» πελατει-
ακού συστήµατος. Τα αφήνουµε στην µπάντα αυτά. 

Η ουσία ποια είναι; Ότι τώρα το συνεταιριστικό κίνηµα της
χώρας βρίσκεται σε µία φάση µετάλλαξης. Γίνονται συνελεύσεις,
προκειµένου να µετατραπούν οι ενώσεις αγροτικών συνεταιρι-
σµών σε πρωτοβάθµιους ΑΣΟ, προκειµένου να δηµιουργηθούν
και να ανδρωθούν οµάδες παραγωγών ούτως, ώστε να κάνουµε
ένα νέο ξεκίνηµα.

Ερώτηµα: Θέλουµε να ενισχύσουµε όλη αυτήν τη φάση µετάλ-
λαξης του συνεταιριστικού κινήµατος που θα απαλλαγεί από τα
«βαρίδια» του παρελθόντος ή θα ακολουθούµε την ίδια πολιτική,
την ίδια λογική που κατέστρεψε τους συνεταιρισµούς, τη λογική
του παρελθόντος που οι ίδιοι οι παραγωγοί απεχθάνονται τώρα
και δείχνουν ότι δεν θέλουµε να πιστέψουµε πλέον στο συνεται-
ρίζεσθαι;

Μέγα λάθος. Γιατί αν κάποια ελπίδα υπάρχει στους παραγω-
γούς της χώρας, είναι να δηµιουργηθούν υγιείς συνεταιρισµοί,
που θα µειώσουν το κόστος της παραγωγικής διαδικασίας και θα
δώσουν πίσω στον παραγωγό αυτό που όλοι θέλουµε: την προ-
στιθέµενη αξία της παραγωγής του και την προστιθέµενη αξία
των προϊόντων. Και εγώ πιστεύω ότι και η Νέα Δηµοκρατία είναι
αρωγός στην προσπάθεια αυτή αλλαγών, στην προσπάθεια αυτή
µετάλλαξης του συνεταιριστικού κινήµατος. Δεν θεωρώ ότι η
Νέα Δηµοκρατία, ένα µεγάλο κόµµα, θα γυρίσει την πλάτη σ’
αυτήν την προσπάθεια.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Περνάµε στις δευτερολογίες των συναδέλφων της Νέας Δη-

µοκρατίας επί της επερωτήσεώς τους, σχετικά µε την κρίση της
ελληνικής γεωργίας, µε πρώτο οµιλητή τον κ. Γεώργιο Καρα-
σµάνη, Βουλευτή Πέλλας της Νέας Δηµοκρατίας.

Έχετε το λόγο, κύριε Καρασµάνη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θέλω να πω κι εγώ ότι η δήλωση του κ. Πολύδωρα,

του Αντιπροέδρου της Βουλής, για τους εθνοµάρτυρες του Δι-
στόµου, µας εκφράζει και τη συνυπογράφουµε. Έχει αποδειχθεί
ότι η ελληνική ιστορία συναρπάζει διδάσκει και παιδαγωγεί και
ότι, όταν οι Έλληνες είναι ενωµένοι και κάνουν σωστά την προ-
σπάθεια, µπορούν να πετυχαίνουν δύσκολους και υψηλούς στό-
χους. Μπορούµε, λοιπόν, να ξεπεράσουµε και τη σηµερινή
οικονοµική καταχνιά και να διασφαλίσουµε µια νέα προοπτική ελ-
πίδας και ανάτασης για όλους τους Έλληνες και για όλες τις Ελ-
ληνίδες. 

Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς να ξεκαθαρίσουµε κάτι ως προς
την συγκυβέρνηση, γιατί ακούστηκε απ’ όλες τις πλευρές. Δεν
είµαστε συγκυβέρνηση. Συγκυβέρνηση σηµαίνει προγραµµατι-
κές συγκλίσεις. Να καθίσουµε σε ένα τραπέζι και να κάνουµε ένα
κοινό πρόγραµµα. Τέτοιο πράγµα δεν έγινε. Η Κυβέρνηση αυτή
είναι Κυβέρνηση ειδικού σκοπού. Και ειδικός σκοπός είναι να µεί-
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νει η Ελλάδα στην Ευρωζώνη, να µη φύγουµε από το ευρώ, µετά
την απίστευτη γκάφα του δηµοψηφίσµατος. Όµως αυτή η Κυ-
βέρνηση δεν είναι κολυµπήθρα του Σιλωάµ. Δεν διαγράφει ολι-
γωρίες και λάθη. Αυτό να το ξεκαθαρίσουµε. 

Ο κ. Δριβελέγκας µίλησε επί ένα εικοσάλεπτο. Φίλος είναι,
αλλά φιλτάτη η αλήθεια. Δεν απήντησε σε κανένα απ’ αυτά τα
ερωτήµατα που έχουµε θέσει, παρά αρκέστηκε σε γενικόλογες
αναφορές. Είπαµε από την πρώτη στιγµή, ότι εµείς δεν διακατε-
χόµεθα από αντιπολιτευτικό πνεύµα. Δεν θέλουµε να κάνουµε
στείρα αντιπολίτευση. Εµείς ήρθαµε εδώ, για να µεταφέρουµε
την αγωνία του αγροτικού κόσµου και να πάρουµε απαντήσεις
σε συγκεκριµένα ερωτήµατα που βάλαµε. 

Εγώ τόνισα και παρακάλεσα να µην ξεφύγουµε, να µην πάµε
σε γενικόλογη πολιτική, στην οικονοµική κρίση, να µην εµπλα-
κούµε σε διάφορους διαδρόµους και χάσουµε το θέµα. Θέσαµε
απλά ερωτήµατα και περιµέναµε απλές ξεκάθαρες απαντήσεις,
που δεν πήραµε. 

Ο κ. Δριβελέγκας µίλησε για ένα πεσκέσι –όπως το χαρακτή-
ρισε- 150 εκατοµµυρίων ευρώ. Είναι ένας καταλογισµός που θα
έρθει από την Ευρώπη εις βάρος του κρατικού προϋπολογισµού.
Θα πρέπει, όµως, να γνωρίζει, ότι αυτά τα 150 εκατοµµύρια που
δόθηκαν τότε στις ενώσεις, δόθηκαν κάτω από σύννοµες διαδι-
κασίες. Υπήρξε µια περίοδος χάριτος. Το επιτόκιο πληρώθηκε
µέσα από το de minimis. Και τώρα οι ενώσεις πληρώνουν επιτό-
κιο 12,5% στην Αγροτική Τράπεζα. Αυτή είναι η αλήθεια. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. Δυστυχώς, όµως, δεν υπήρξε η ανάλογη
ανταπόκριση από πλευράς της ελληνικής Κυβέρνησης. Δεν
υπήρξε η προσπάθεια να στηριχθεί αυτό το σύννοµο πλέγµα
µέσα από το οποίο δόθηκαν τα 150 εκατοµµύρια. 

Τι να πω; Ο κ. Σκανδαλίδης, εξαίρετος συνάδελφος, έµπειρος
κοινοβουλευτικός, στέλεχος που διεκδίκησε την αρχηγία, από το
Δεκέµβριο 2010, µέχρι το Δεκέµβριο του 2011, δυο φορές πήγε
στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ποιος θα υπερασπιστεί τα δίκαια αιτήµατα της Ελλάδος, όταν
µάλιστα η µόνιµη αντιπροσωπεία από έντεκα υπαλλήλους έχει
µόνο έναν;

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, τα προβλήµατα που δηµιουργούνται
εκεί.

Από εκεί και πέρα, επειδή ακούστηκαν και για τα 425.000.000,
το περίφηµο αυτό πακέτο του κ. Χατζηγάκη κι επειδή υπάρχουν
scripta manent κι επειδή υπάρχει κι εξακολουθεί να υπάρχει
µνήµη σε πολλούς Έλληνες, θα ήθελα να υπενθυµίσω –πιστεύω
ότι µας ακούει ο κ. Δριβελέγκας και ότι θα επιστρέψει να απαν-
τήσει- το εξής: Ως αντιπολίτευση µας καταγγέλλανε στη διαπα-
σών και από τα κανάλια και από τις εφηµερίδες, ότι µε το πακέτο
Χατζηγάκη -το οποίο, όπως είπα, ήταν σύννοµο και εθνικά και ευ-
ρωπαϊκά- δόθηκαν, δήθεν, εθνικές ενισχύσεις, αντίθετες µε το
Κοινοτικό Δίκαιο. Ας µας πουν πότε έλεγαν την αλήθεια. Όταν
κατήγγελλαν τις νοµιµότατες αποζηµιώσεις, ως παράνοµες και
αντικοινοτικές ή όταν ο Πρόεδρός τους, ο κ. Παπανδρέου, από
τα µπαλκόνια έλεγε ότι τα 425.000.000 είναι πάρα πολύ λίγα και
πρέπει να δοθεί 1 δισεκατοµµύριο;

Να αναφέρουµε κι άλλα; Το κόµµα, ο Πρόεδρός του, δεν ήταν
αυτός που διέσυρε πανευρωπαϊκά και παγκοσµίως τη χώρα µας,
ότι είναι µία χώρα διεφθαρµένων; Τι περίµενε από εκεί και πέρα
να γίνει;

Θα ήθελα να µας πουν αν έδωσαν κάποια µάχη στα κοινοτικά
όργανα, για να µπορέσουν να ανατρέψουν αυτό το δυσµενές
κλίµα. Φυσικά όχι! Απολύτως τίποτα! 

Και όχι µόνο δεν έκαναν αυτό, αλλά έχω εδώ το δελτίο Τύπου
που εξέδωσε στις 3 Ιανουαρίου, το οποίο τι λέει συνοπτικά; Λέει
ότι στις πληρωµές αυτές δεν έγιναν σεβαστοί οι κανόνες για τη
νόµιµη χορήγηση κρατικών ενισχύσεων. Ακόµη, δηλαδή, και σή-
µερα που ο κόµπος έχει φτάσει στο χτένι, φωνάζουν στις Βρυ-
ξέλλες ότι τα χρήµατα δεν ήταν αποζηµιώσεις, αλλά κρατικές
ενισχύσεις. Μέγα λάθος! Ήταν νοµιµότατες αποζηµιώσεις. Αρκεί
να αναφέρω ότι στα φυλλοβόλα δέντρα, στις ελιές, στις πατάτες,
στα σπαράγγια έγιναν εκτιµήσεις µέσα από τον Κανονισµό του
ΕΛΓΑ. Επίσης, για τα βαµβάκια και τα δηµητριακά έγιναν συνο-
λικές εκτιµήσεις, όπως προβλέπει ο κανονισµός, καθ’ όλα, νοµό-
τυπα. Απλώς δεν υπάρχει στις Βρυξέλλες κάποιος να υπερασπι-

στεί τα δίκαια αιτήµατα των αγροτών.
Εκείνο που ξέρω εγώ, είναι ότι οι Έλληνες αγρότες γνωρίζουν

την αλήθεια και όταν έρθει η ώρα θα καταλογίσουν τις ευθύνες.
Έχουµε θέσει µια σειρά από ερωτήµατα. Και τα ερωτήµατα

αυτά είναι ακριβώς εκείνα τα οποία µας θέτουν οι αγρότες, όταν
τους επισκεπτόµαστε στα χωριά.

Ξέρετε, κύριε Ροντούλη, τι µου λένε οι παραγωγοί; Μου λένε
ότι εδώ και δύο χρόνια δεν έχουν πάρει ούτε ένα ευρώ από απο-
ζηµιώσεις, ότι εδώ και δύο χρόνια έχουν πουλήσει τη σοδειά
τους και δεν έχουν πάρει ούτε ένα ευρώ. Και µου λένε: «Εσείς,
κύριε Καρασµάνη, και οι συνάδελφοί σας στη Βουλή, κάθε µήνα,
µήνας µπαίνει, µήνας βγαίνει, πληρώνεστε. Πώς θα ζήσουµε τις
οικογένειές µας; Μπορεί κάποιος από τους τριακόσιους να µας
απαντήσει πάνω σε αυτήν την αγωνία που έχουµε;»

Αυτό ακριβώς κάναµε εµείς εδώ. Μεταφέραµε αυτά τα ερω-
τήµατα. Και υποθέτω αρµόδιος να απαντήσει ήταν ο κ. Σκανδα-
λίδης, ο οποίος φυγοµαχεί επί µονίµου βάσεως. Και ο κ. Δριβε-
λέγκας, ο οποίος έρχεται, δεν είναι ο καθ’ ύλην αρµόδιος, για να
δώσει λύσεις και να πάρει αποφάσεις. 

Δεν µας απήντησε για τα τέσσερα λεπτά που δικαιούνται οι
ροδακινοπαραγωγοί από τη σοδειά του 2009. Μάλιστα, ο κ. Σκαν-
δαλίδης αναγνώρισε ότι υπήρξαν λάθη, έδωσε εντολή και εξέ-
δωσε κοινή υπουργική απόφαση. Οι παραγωγοί, όµως, παραµέ-
νουν ακόµα απλήρωτοι.

Δεν µας είπε για τους βαµβακοπαραγωγούς, αυτούς που
πήραν τα πορίσµατα κι έχουν µηδενικό ποσοστό µε κωδικό «14». 

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι οι βαµβακοφυτείες υπάρχουν,
αλλά δεν πήραν ούτε ένα κιλό παραγωγή βαµβακιού λόγω του
πράσινου σκουληκιού. Τι θα γίνει δηλαδή µε αυτούς τους παρα-
γωγούς; Θα αποζηµιωθούν; Βάσει ποιων στατιστικών στοιχείων
θα αποζηµιωθούν, µε ποια κιλά και µε τι ποσοστό; Και εν πάση
περιπτώσει, δεν µας έχετε πει ακόµη και γι’ αυτούς, οι οποίοι
πήραν αυτά τα ψίχουλα από τη βροχόπτωση, εάν θα πάρουν και
άλλη αποζηµίωση. Για ποια κιλά; Με ποιο ποσοστό; Ποιος θα
κάνει τον επιµερισµό; 

Κύριε Ροντούλη, εγώ δεν ήθελα ειλικρινά να αναφερθώ σε
εσάς, αλλά µε βάλατε σε πειρασµό. Απαντήσατε και δώσατε εξη-
γήσεις. Μην παίρνετε, όµως, πάνω σας την ευθύνη. Υπάρχουν
προβλήµατα πολύ µεγάλα. Εσείς είστε Υπουργός ένα µήνα. Σας
παρακαλώ πάρα πολύ. Υπάρχουν εκκρεµότητες και µε τη συνδε-
δεµένη και µε την ενιαία ενίσχυση και µε τα σφάγια και τις πρό-
σθετες επιδοτήσεις που περιµένουν να πάρουν εδώ και
τρία-τέσσερα χρόνια οι κτηνοτρόφοι. Συνεπώς υπάρχουν προ-
βλήµατα. Το γεγονός τώρα, ότι δόθηκαν το Δεκέµβριο οι επιδο-
τήσεις, αυτό γίνεται εδώ και έξι-επτά χρόνια. Από το 2006 κάθε
χρόνο το Δεκέµβριο µήνα, παίρνουν οι παραγωγοί τις επιδοτή-
σεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε σας πα-

ρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Αυτό που θα ήθελα να πω είναι ότι

η κατάσταση στον αγροτικό κόσµο της χώρας είναι εξαιρετικά
τεταµένη. Για να το πω πιο λαϊκά, η κατάσταση είναι «καζάνι που
βράζει». Η µόνη εκτόνωση είναι να σκύψει η ηγεσία του Υπουρ-
γείου πάνω σε αυτά τα προβλήµατα και τις εκκρεµότητες, πάνω
σε αυτά τα ερωτήµατα και να δώσει λύσεις. Οτιδήποτε άλλο δεν
θα φέρει κανένα αποτέλεσµα. Το µόνο που θα κάνει είναι να εν-
τείνει αυτήν την αγανάκτηση µε απρόβλεπτες διαστάσεις και συ-
νέπειες για όλους µας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Καρασµάνη, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας στο Νοµό
Πέλλας. 

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Κασαπίδης, Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας στο Νοµό Κοζάνης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι αναγκασµένος και εγώ να απευθυνθώ στους αρµόδιους

Υπουργούς, οι οποίοι απουσιάζουν, βέβαια, σε µία τόσο σοβαρή
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επερώτηση µεσούσης της οικονοµικής κρίσεως, για την πατρίδα
µας, µε δεδοµένο ότι ο πρωτογενής τοµέας είναι η πιο δυνατή
και αληθινή ελπίδα για έξοδο από την κρίση.

Ωστόσο, ο αγαπητός συνάδελφος ο κ. Ροντούλης, είµαι βέ-
βαιος ότι θα µπορέσει να µεταφέρει τουλάχιστον, αυτά που θα
επισηµάνω στη δευτερολογία µου, όπως και αυτά που επισηµάν-
θηκαν µέχρι αυτήν τη στιγµή, απ’ όλους τους συναδέλφους.

Θα ήθελα, λοιπόν, να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι ακούσαµε τον κ.
Δριβελέγκα να προσπαθεί να δικαιολογεί τα αδικαιολόγητα ως
προς την αξιοποίηση των αναπτυξιακών προγραµµάτων, των
σχεδίων βελτιώσεως, που είναι προγράµµατα, που έχουν κατα-
θέσει τους φακέλους τους, περίπου επτάµισι χιλιάδες και πλέον,
αγρότες και παραµένουν σε εκκρεµότητα από το Φεβρουάριο
όταν ξεκίνησε η προκήρυξη µε τέσσερις διαδοχικές παρατάσεις,
εξαιτίας αστείων –θα λέγαµε- προβληµάτων, που δεν προέβλεψε
το Υπουργείο έγκαιρα. Και αντί να επισπεύσει τις διαδικασίες,
έστω και µετά την ηλεκτρονική κατάθεση των φακέλων, για την
αξιολόγηση και την έγκριση, το Υπουργείο παρατείνει αυτήν την
αγωνία και την καθυστέρηση εις βάρος των παραγωγών, αλλά
και της εθνικής µας οικονοµίας. 

Το γεγονός ότι η προχειρότητα διακρίνει όχι µόνο αυτήν την
προεργασία, αλλά και γενικότερα την Κυβέρνηση, φαίνεται και
από το ότι την ίδια στιγµή που το Υπουργείο Γεωργίας αναθέτει
και προκηρύσσει την αξιολόγηση των σχεδίων βελτίωσης και σε
εξωτερικούς αξιολογητές -γιατί λέει ότι αδυνατεί η υπηρεσία του
Υπουργείου Γεωργίας να ολοκληρώσει αυτή τη διαδικασία- ο
Υφυπουργός Εσωτερικών, ο συµπατριώτης µου ο κ. Κουκουλό-
πουλος, απαντώντας σε επερώτηση συναδέλφου λέει ότι υπάρ-
χουν στις περιφέρειες γεωπόνοι που κάθονται. Ας µας ξεκαθα-
ρίσουν, λοιπόν, τι γίνεται. Γνωρίζουν στην Κυβέρνηση ότι υπάρ-
χουν υπηρεσίες που δεν έχουν αντικείµενο, για να τους έδιναν –
τώρα δεν µπορεί να γίνει αυτό- το αντικείµενο της αξιολόγησης
του σχεδίου βελτίωσης, που θα είχαµε ολοκληρώσει εδώ και έξι
µήνες, αν υπήρχε αυτή η συνεννόηση. Δηλαδή µεσούσης της κρί-
σης, αυτή η επιπολαιότητα δυστυχώς, χαρακτηρίζει συνολικά και
τη σηµερινή Κυβέρνηση.

Θα ήθελα να απευθυνθώ προς τον κ. Ροντούλη για ένα πολύ
σοβαρό θέµα, το οποίο γνωρίζει και ο ίδιος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κασαπίδη, δυστυ-
χώς δεν ακούγεστε. Αλλάξτε, παρακαλώ, µικρόφωνο, γιατί ούτε
στην τηλεόραση ακούγεστε, ούτε στα Πρακτικά καταγράφεστε
µε ευκρίνεια.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω αν µπορώ
να επαναλάβω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Συνοψίζοντας, ως προς τα σχέδια

βελτίωσης θα ήθελα να επισηµάνω ότι για ένα τόσο σηµαντικό
θέµα -περίπου 900 εκατοµµύρια ευρώ είναι η αξία των σχεδίων
βελτιώσεως που πρέπει να πληρωθούν για τους παραγωγούς
που θα εγκριθούν- η Κυβέρνηση δεν γνωρίζει ότι υπάρχουν υπη-
ρεσίες που µπορούσαν να κάνουν την αξιολόγηση έγκαιρα και
αναθέτει, δαπανώντας τώρα 120.000 ευρώ, σε ιδιώτες αξιολογη-
τές, µε αποτέλεσµα να καθυστερεί η διαδικασία, ενώ θα µπο-
ρούσε να την είχε προβλέψει. Την ίδια στιγµή, άλλος Υπουργός
της Κυβέρνησης λέει ότι υπάρχουν υπηρεσίες του Υπουργείου
Γεωργίας στην περιφέρεια, που οι υπάλληλοι κάθονται. Ας συ-
νεννοηθούν επιτέλους οι Υπουργοί, γιατί οι περιστάσεις είναι κρί-
σιµες και δεν χρειάζονται τέτοιοι ερασιτεχνισµοί, τέτοιες επιπο-
λαιότητες και ανευθυνότητες.

Το δεύτερο θέµα που θα ήθελα να θέσω προς τον παριστά-
µενο κύριο Υπουργό, αφορά την Ελληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως.
Ξέρετε το θέµα πολύ καλά, κύριε Υπουργέ,. Είχαµε βρεθεί και
παλαιότερα στη Θεσσαλονίκη, τότε που λέγαµε ότι σε κάθε πε-
ρίπτωση, η Ελληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως πρέπει να παραµείνει
ζωντανή, ανοιχτή, να παράγεται η ελληνική ζάχαρη από ελληνικά
ζαχαρότευτλα.

Κύριε Υπουργέ, µέχρι σήµερα ως όφειλε η ΑΤΕ, η οποία έχει
το πακέτο της πλειοψηφίας των µετοχών της Ελληνικής Βιοµη-
χανίας Ζαχάρεως, δεν έχει αποτιµήσει την αξία της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζαχάρεως και δεν µας έχει παρουσιάσει ποιος είναι
ο στόχος για τη διαδικασία πώλησης, µε την οποία εµείς διαφω-

νήσαµε έτσι, όπως γίνεται. Είχαµε επισηµάνει ότι θα µπορούσε
να είχε αποφευχθεί αυτό, εάν εφαρµοζόταν ένα σχέδιο εξυγίαν-
σης και ενδυνάµωσης της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζαχάρεως,
που τώρα έρχεται εσπευσµένα η Κυβέρνηση να υλοποιήσει και
να εντάξει τα ζαχαρότευτλα, για να στηρίξει την καλλιέργεια ζα-
χαρότευτλων στην Ελλάδα, να παραχθεί ποσότητα, να πέσει το
κόστος παραγωγής της ζάχαρης και να αποκοµίσει κέρδη η Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως πάνω από 30 εκατοµµύρια ευρώ,
µε τις παρούσες τιµές της ζάχαρης. Αυτό θα γινόταν, εάν είχε
ακολουθήσει αυτά που της είχαµε πει, πριν από ενάµιση χρόνο. 

Τώρα, κύριε Υπουργέ, που συνεχίζεται η διαδικασία, γνωρί-
ζουµε ποιο είναι το τίµηµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζαχά-
ρεως; Δεν υπάρχει το επιχειρησιακό σχέδιο. Και εδώ υπάρχουν
επιπολαιότητες και ερασιτεχνισµοί, εκτός εάν αποδέχεστε ότι
πάµε για ξεπούληµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζαχάρεως.
Εµείς διαφωνούµε και καταθέτουµε την ένστασή µας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε µία διακοπή; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εάν το επιτρέπει ο συ-
νάδελφος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας κάνω ένα
πολύ σύντοµο ερώτηµα, για να ξεκαθαρίσουµε τις θέσεις. Η Νέα
Δηµοκρατία διαφωνεί µε τη διαδικασία πώλησης ή µε το ίδιο το
γεγονός της πώλησης; Ξεκάθαρα πράγµατα, ξεκάθαρες κουβέν-
τες.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ως Νέα Δηµοκρατία, πριν από ενά-
µιση χρόνο είχαµε καταθέσει και γραπτώς την πρότασή µας, που
λέγαµε ότι µπορούσε η Ελληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως µε τα
νούµερα που παρουσίαζε τότε, µε ένα σύντοµο σχέδιο ανάταξης
της δυναµικότητάς της, να φθάσει σε ένα επίπεδο που να έχει
κέρδη. Το είχαµε επισηµάνει, διότι οι τιµές της ζάχαρης, όπως
πολύ καλά γνωρίζετε, είναι ιστορικά οι υψηλότερες τα τελευταία
δύο χρόνια. Δυστυχώς, τότε δεν εισακουστήκαµε. Δεν έγιναν οι
διαδικασίες, παρ’ όλο που είχαν δοθεί οι υποσχέσεις, για να εν-
ταχθούν τα ζαχαρότευτλα στην ολοκληρωµένη διαχείριση. Σε
γραπτή απάντηση µού έλεγε το Υπουργείο -ο κ. Δριβελέγκας- ότι
ήδη οι διαδικασίες είναι έτοιµες και µπορούσε ο παραγωγός να
ενταχθεί από πέρυσι ακόµη, αλλά και αυτό αποδείχθηκε ότι ήταν
κενό περιεχοµένου και τώρα τρέχει, για να κάνει αυτήν τη διαδι-
κασία. Αυτό είναι το πρώτο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Δεν µου απαντάτε, όµως, στο ερώτηµα που
έθεσα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Δεύτερον, κύριε Υπουργέ, αυτό που
είχαµε επισηµάνει, ήταν να παρέµενε…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Διατύπωσα ένα ευκρινέστατο ερώτηµα και
δεν ακούω την απάντησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Θα σας απαντήσω. Αναπόφευκτα
εδώ που έχει οδηγηθεί η κατάσταση, µε τις αστοχίες που έχουν
γίνει, δεν µπορούµε να κάνουµε κάτι άλλο, τουλάχιστον εµείς,
γιατί έχει περάσει και ο χρόνος που είχαµε θέσει. Λέγαµε ότι στα
επόµενα δύο χρόνια, θα µπορούσε να εφαρµοστεί αυτό το σχέ-
διο και να παρουσιάσει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως, κέρδη.
Με την πολιτική που ακολουθήθηκε πέρυσι, οι ζηµίες µεγάλωσαν,
αντί να εµφανίσει κέρδη 30 εκατοµµυρίων ευρώ, που θα µπο-
ρούσε να έχει. Εάν είχε στηρίξει την καλλιέργεια των ζαχαρο-
τεύτλων µε 800.000 ευρώ πέρυσι –το ξέρετε πολύ καλά- θα είχε
φέτος κέρδη 30 εκατοµµύρια ευρώ. Δεν το έκανε, µε αποτέλε-
σµα να έχουµε τη χειρότερη χρονιά ιστορικά για τη ζάχαρη. Δεν
έχουν καλλιεργηθεί ούτε εξήντα χιλιάδες στρέµµατα ζαχαρό-
τευτλα. Μόλις σαράντα χιλιάδες τόνοι ζάχαρης παρήχθησαν και
οι τιµές είναι υψηλότατες. 

Καταλαβαίνετε τις ανάγκες της χώρας. Αν καλύπταµε την
εθνική ποσόστωση, θα είχαµε τα 30.000.000 ευρώ. Αυτό, λοιπόν,
χάθηκε ως ευκαιρία και τώρα µιλάµε µε νέα δεδοµένα. Με νέα
δεδοµένα παρακολουθούµε και εµείς τις εξελίξεις, όµως δεν µας
έχει καταθέσει η Αγροτική Τράπεζα την αποτίµηση της Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης. Πώς να πάρουµε θέση, κύριε Ροντούλη; Η πρό-
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τασή µας από τότε που κατατέθηκε, έληγε τη φετινή καλλιεργη-
τική χρονιά που διανύουµε. Δεν έγινε δεκτό αυτό που προτεί-
ναµε. Τώρα σαφώς και θα επανεξετάσουµε όλα τα δεδοµένα,
αλλά και πάλι δεν έχουµε σηµαντικά δεδοµένα που κι εσείς δεν
τα ξέρετε. Τουλάχιστον θα ήθελα και τη δική σας τοποθέτηση,
εάν εµµένετε στην αρχική σας, πριν γίνετε Υπουργός και τώρα,
που συµµετέχετε στην Κυβέρνηση. 

Ένα δεύτερο θέµα αφορά το µόρφωµα που φέρνει το Υπουρ-
γείο σχετικά µε τους οργανισµούς. Ετερόκλητες υπηρεσίες,
άσχετες µεταξύ τους δηµιουργούν ένα νέο οργανισµό, ένα συ-
νονθύλευµα. Εάν µέχρι τώρα λειτουργούσε ο ΕΛΟΓΑΚ, για πα-
ράδειγµα, σωστά και αποτελεσµατικά, έρχεται τώρα να
ενσωµατωθεί µε άλλες υπηρεσίες που δεν έχουν στόχο και κα-
τεύθυνση µέχρι σήµερα. 

Και εσείς είχατε διαφωνήσει προσωπικά, µε αυτό το εγχείρηµα
που είχε ανακοινωθεί, πριν από µήνες, από το Βήµα της Βουλής
και τώρα, βλέπουµε ότι συνεχίζεται αυτή η διαδικασία.

Εµείς εξακολουθούµε να διαφωνούµε και λέµε ότι ως προς
τους οργανισµούς έχουµε άλλη πρόταση. Θα την παρουσιά-
σουµε στο νοµοσχέδιο. Τουλάχιστον όµως, ο ΕΛΟΓΑΚ δεν µπο-
ρεί να πάει µαζί µε τη «ΔΗΜΗΤΡΑ», για παράδειγµα, τον
Οργανισµό Εκπαίδευσης. Άλλο αντικείµενο έχει ο ΕΛΟΓΑΚ, ου-
σιαστικά είναι ελεγκτικός οργανισµός και άλλο αντικείµενο έχει
η «ΔΗΜΗΤΡΑ», που είναι εκπαιδευτικός οργανισµός. Δηλαδή,
υπό το άγχος και την πίεση του να περικόψουµε πόρους και δα-
πάνες, µαζεύουµε ό,τι δεν µπορεί να ταιριάξει. Χρειάζεται προ-
σοχή. Ας το συζητήσουµε. Έχουµε πρόταση. Να την καταθέ-
σουµε, να βελτιώσουµε το εγχείρηµα της Κυβερνήσεως.

Επίσης είναι πολύ σηµαντικό, κύριε Πρόεδρε, την παρούσα πε-
ρίοδο, επειδή το ζητούµενο σήµερα για τη γεωργία µας είναι η
έλλειψη ρευστότητας, για να µπορέσουν να κινηθούν οι παρα-
γωγοί, να γίνουν οι καλλιέργειες, να παραχθούν προϊόντα, να κι-
νηθεί η αγορά. Δεν ξέρουµε ποιο είναι το µέλλον τής Αγροτικής
Τράπεζας. 

Ενόψει και του εγχειρήµατος του PSI, δεν µας έχει παρουσιά-
σει η Κυβέρνηση ποια είναι η θέση της Αγροτικής Τράπεζας,
στην οποία χρωστούν οι περισσότεροι παραγωγοί και έχουν υπο-
θηκευτεί τα περισσότερα ακίνητα των Ελλήνων. 

Τέλος, αναφέρθηκε και έγινε λόγος για τις πατάτες, κύριε
Πρόεδρε, ένα πολύ σηµαντικό προϊόν για την πατρίδα µας.
Ζούµε µία κατάσταση στις ηµέρες µας, η οποία είναι όντως προ-
κλητική και εγώ θα της έδινα ένα εθνικό περιεχόµενο. Η χώρα ει-
σάγει από την Αίγυπτο τουλάχιστον 50.000.000 ευρώ σε πατάτες.
Την ίδια στιγµή, κύριε Πρόεδρε, η Αίγυπτος συµµαχεί µε την
Τουρκία και διαφωνεί µε την προοπτική της χώρας, να ορίσει την
ΑΟΖ και να έχει σύνορα µε την Κύπρο και το Ισραήλ. Άρα την ίδια
στιγµή που εµείς τους δίνουµε 50.000.000 ευρώ, αυτοί ουσια-
στικά, αντιτίθενται στα κυριαρχικά συµφέροντα της χώρας µας; 

Ας το λάβουµε σοβαρά υπ’ όψιν αυτό. Το καταθέτουµε επί-
σηµα και από το Βήµα της Βουλής και περιµένουµε από το
Υπουργείο και από την Κυβέρνηση να πάρει θέση στο θέµα αυτό. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχω την τιµή να ανακοι-

νώσω στο Σώµα ότι παίδες Ελλήνων Θεσπρωτών εκ Γαρδικίου
ορµωµένοι, έχουν καταλάβει τα άνω δυτικά θεωρεία. Είκοσι
πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το Γυ-
µνάσιο Γαρδικίου Θεσπρωτίας παρακολουθούν τη συνεδρίασή
µας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα ήθελα να τους ενηµερώσω ότι είµαστε στο τέλος της κοι-
νοβουλευτικής διαδικασίας ελέγχου του Υπουργείου Γεωργίας,
από µικρή οµάδα Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας, γι’ αυτό και
είναι ολιγάριθµη η παρουσία τώρα. 

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Να πάρουµε τα πράγµατα µε τη σειρά.
Ο κ. Σκανδαλίδης ανήκει στο ΠΑΣΟΚ. Εγώ είµαι στο Λαϊκό Ορ-

θόδοξο Συναγερµό. Κατά κανένα τρόπο, δεν θέλω να γίνω συνή-
γορος του κ. Σκανδαλίδη ή οποιουδήποτε άλλου, αλλά κάνει το
δικό του προσωπικό αγώνα, τη δική του προσπάθεια, τη δική του

µάχη πάρα πολύ καλά, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Πριν δύο βδοµάδες, ήταν στο Συµβούλιο Υπουργών, για πολύ

σηµαντικά ζητήµατα και την επόµενη βδοµάδα, έρχεται ο κ. Τσό-
λος, ο Επίτροπος Γεωργίας, για να συζητηθούν πάρα πολύ σο-
βαρά θέµατα. 

Άρα κατηγορίες που εκτοξεύθηκαν κατά του κ. Σκανδαλίδη,
παρακαλώ πάρα πολύ να αποσυρθούν, διότι φτάνουν σε ακραίες
συµπεριφορές. Δεν λέω ότι έγινε εσκεµµένα, αλλά να αποκατα-
σταθεί τουλάχιστον, η πραγµατικότητα και η αλήθεια.

Δεύτερον, έγινε κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, για το περιώνυµο
πακέτο Χατζηγάκη. Τι λέµε εµείς; Θα κάνω µια ανάλυση πολύ
σύντοµη, για να πάψουµε επιτέλους, ακόµη και την υστάτη ώρα,
να βγάζουµε τα µάτια µας, γιατί αυτό πάθαµε. 

Ό,τι λέγεται και ό,τι γράφεται…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ό,τι λένε, εµείς δεν το λέµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Εγώ δεν είπα ποιος λέει. Ό,τι λέγεται και ό,τι
γράφεται –το «ε» µε «αι»- ακούγεται απ’ έξω. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Πείτε το στον κ. Σκανδαλίδη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Δεν το λέω σε κανέναν. Κάνω µία τοποθέ-
τηση, κύριε Καρασµάνη… 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Καρασµάνη, και εσείς προσωπικά και
ο κύριος Κασαπίδης, µε την παρουσία σας και µόνο εδώ και την
υποµονή σας τώρα, πιστοποιείτε το πραγµατικό σας ενδιαφέρον.
Είδα ότι οι άλλοι συνάδελφοί σας απεχώρησαν. Εσείς είστε εδώ
µέχρι τέλους. Άρα αυτό το πράγµα πιστοποιεί και το αγνό ενδια-
φέρον που έχετε, για τα ζητήµατα του γεωργικού τοµέα. Σας πα-
ρακαλώ.

Έλεγα, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ότι πρέπει να σταµατήσουµε
να βγάζουµε τα µάτια µας µόνοι µας, γιατί ακουγόµαστε έξω.

Έστω, λοιπόν, ότι εµείς λέµε ότι το πακέτο ήταν αποζηµιώσεις.
Ωραία, δεκτόν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Όχι «έστω», ήταν αποζηµιώσεις.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αφήστε µε να ολοκληρώσω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Και µόνο που λέτε το «έστω»…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Δεν θέλω άλλος να υπαγορεύσει την τοπο-
θέτησή µου, κύριε Πρόεδρε. 

Εγώ άκουσα µε µεγάλη υποµονή, κύριε Καρασµάνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε τον κύριο

Υφυπουργό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Έρχονται οι απέξω και µας λένε: «Όχι, χρει-
άζονται ενισχύσεις». Ακούστε, λοιπόν, τώρα. Εδώ είναι το κρίσιµο
σηµείο, γιατί έχουµε να αντιµετωπίσουµε ένα πρόβληµα. Έχουµε
µια καυτή πατάτα στα χέρια, που πρέπει να διαχειριστούµε. Και
είδατε ότι εγώ δεν επιρρίπτω ευθύνες. Θα µπορούσα να πω χίλια
δυο αλλά δεν λέω. Απάντηση: Τι θέλετε, κύριοι, να είναι; Ενισχύ-
σεις; Μάλιστα.

Έρχοµαι τώρα στην υπερασπιστική γραµµή της χώρας. Γνω-
ρίζετε πάρα πολύ καλά ότι υπήρχε η πρακτική τού de minimis,
που έδινε το δικαίωµα στα κράτη µέλη, να δώσουν σε κάθε πα-
ραγωγό 7.500 ευρώ στήριξη, ενίσχυση µε ένα µάξιµουµ
75.000.000 ευρώ για τη χώρα µας. Λένε οι κοινοτικοί ότι ναι, το
ακούµε αυτό που λέτε και γι’ αυτό σας αφαιρούµε από την επι-
στροφή τα 75.000.000 ευρώ. Έστω ότι τα 75.000.000 ευρώ δό-
θηκαν ως de minimis. 

Ωραία, λοιπόν, τελειώσαµε µε αυτό. Συνεχίζει, όµως, η ελλη-
νική υπερασπιστική πλευρά και λέει και εδώ, είναι, ότι µπορούµε
να κερδίσουµε το δικαστήριο, γιατί µπορούµε να πούµε το εξής
απλό: «Ναι, κύριοι, αλλά από το 2009 µέχρι το 2010, λειτούργησε
ένα προσωρινό «de minimis». Τι ήταν αυτό το προσωρινό «de
minimis»; Τι προνοούσε; Προνοούσε ότι θα µπορούσε να δοθεί
ενίσχυση, όπως το λένε αυτοί, στήριξη, 15.000 ευρώ ανά παρα-
γωγό, χωρίς πλαφόν, χωρίς όριο. 

Άρα εµείς λέµε το εξής, ότι ναι, τα δώσαµε νωρίτερα, έτσι
όπως τα λέτε εσείς πάλι, για την οικονοµία του λόγου και του δια-
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λόγου, αλλά λειτούργησε σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και
ένα προσωρινό «de minimis». Στήριξη 15.000 ευρώ σε κάθε πα-
ραγωγό, χωρίς πλαφόν. 

Άρα τι έκανε η Ελλάδα διαφορετικό από αυτό που έκαναν και
κάποιοι άλλοι; Γιατί τώρα συνεχίζουµε να διαπληκτιζόµεθα και
δεν βγαίνουµε µε ενιαίο µέτωπο, µε ενιαία στάση προς την Ευ-
ρώπη και να πούµε ότι ναι, επλήγησαν οι παραγωγοί µας από τις
συνθήκες της αγοράς, από ζηµιογόνα αίτια και από άλλα, που
θα πει ο κ. Καρασµάνης και ναι, θα πω εγώ και είµαστε και σε µια
δεινή οικονοµική συγκυρία. Τι κάναµε; Τι έγινε, δηλαδή, το δια-
φορετικό;

Άρα, έχουµε όπλα στη φαρέτρα. Αρκεί πάλι να µη συνεχίσουµε
αυτήν την µεµψιµοιρία µεταξύ µας. Να σταµατήσουµε αυτό το
πράγµα. Το Υπουργείο έχει κάνει ήδη αίτηση αναστολής των
αποφάσεων. Θα ακολουθηθούν στα κοινοτικά όργανα οι διαδι-
κασίες, θα πάµε και στο δικαστήριο και θα κριθεί η υπόθεση.
Μέχρι τότε, παρακαλώ πολύ, να πρυτανεύσει η ψυχραιµία και η
σύνεση.

Σχέδια βελτίωσης. Τα ακούω συνέχεια. Έγιναν επτά χιλιάδες
επτακόσιες αιτήσεις. Σε εταιρεία µελετητών θα πάνε πέντε χιλιά-
δες αιτήσεις για να προχωρήσει. Θα πάνε δύο χιλιάδες περίπου,
σε δηµόσιους υπαλλήλους, γεωτεχνικούς των περιφερειών, να
προχωρήσουν. Ερώτηµα. Υπήρξαν καθυστερήσεις; Ναι. Βάλ-
τωσε το πράγµα; Ναι και προσπαθούµε να το ξεκολλήσουµε.

Δεν πιάσατε όµως την ουσία. Ξέρετε ποια είναι η ουσία των
σχεδίων βελτίωσης; Αυτό περίµενα να αναδειχθεί από την
πλευρά σας. Έστω ότι όλα προχωρούσαν καλά και οι επτά χιλιά-
δες επτακόσιες αιτήσεις έφευγαν και υπήρχε ροή στο πρό-
γραµµα και έβγαιναν τα σχέδια βελτίωσης. Κανένα πρόβληµα,
καµµία καθυστέρηση. Λύθηκε το πρόβληµα; Όχι. 

Το πρόβληµα δεν είναι γραφειοκρατικό, δεν είναι θέµα διαδι-
κασιών. Το πρόβληµα στον πυρήνα του έχει αυτό που λέµε ανυ-
παρξία ρευστού, γιατί ο δικαιούχος του σχεδίου βελτίωσης, ο
παραγωγός που παίρνει το σχέδιο βελτίωσης ξέρετε τι κάνει; Πη-
γαίνει στον µελετητή και του λέει: «Βάλε τα χρήµατα σε παρα-
καλώ να κάνεις εσύ το φυσικό αντικείµενο και όταν θα έρθουν τα
χρήµατα των σχεδίων βελτίωσης, τότε κράτησέ τα εσύ». Και λέει
ο µελετητής: «Να το κάνω στον Καρασµάνη µία φορά, να το κάνω
στον Ροντούλη δύο, να το κάνω στον Δριβελέγκα τρεις». Πόσα
σχέδια βελτίωσης να κάνω; Εκεί είναι το πρόβληµα.

Άρα, λοιπόν, γι’ αυτό, από τα σχέδια βελτίωσης των αιτήσεων,
τα επτά χιλιάδες επτακόσια, να δούµε στο τέλος, πόσα θα πραγ-
µατοποιηθούν, ως φυσικό αντικείµενο. Εκεί είναι το πρόβληµα,
στην ανυπαρξία ρευστότητας.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά τον Ελληνικό Γε-
ωργικό Οργανισµό «ΔΗΜΗΤΡΑ». Θα έρθει νοµοσχέδιο. Μη βιά-
ζεστε. Θα τα πούµε όλα αυτά και θα τα συζητήσουµε. Θα
συζητήσουµε τις διαφωνίες, τις διαφορές, τους νέους σχεδια-
σµούς. Θα αναδειχθούν οι διαφορές των κοµµάτων, µην ανησυ-
χείτε. Θα τα συζητήσουµε πάρα πολύ καλά.

Και κλείνω µε τη ζάχαρη. Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ,
τουλάχιστον από τη Νέα Δηµοκρατία, να µη µιλάτε για τη ζά-
χαρη. Αφήστε το. Γιατί εάν ο ιστορικός τού µέλλοντος ασχοληθεί
και πει ποιο ήταν το µεγαλύτερο φιάσκο της Νέας Δηµοκρατίας
στον αγροτικό τοµέα, κατά την περίοδο διακυβέρνησης της
χώρας από αυτή, θα πει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Υπάρ-
χει ένα αµάρτηµα εκεί. Αφήστε το.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Κριθήκαµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αφήστε το. Έρχεστε, λοιπόν, εδώ τώρα, σε
µία επίκαιρη επερώτηση προς το Υπουργείο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε, κύριοι συνάδελφοι.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, όµως, να τελειώσετε. Έχει κατα-
πονηθεί το Σώµα και οι υπάλληλοι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για
την ανοχή σας.

Ξέρετε πολύ καλά. Είναι ένα θέµα που το διαχειρίζεται το
Υπουργείο Οικονοµικών. Είναι ένα θέµα που το χειρίζεται η ΑΤΕ.
Ξέρετε πολύ καλά ποια είναι η θέση του Υπουργείου και η θέση

του Υπουργείου αταλάντευτα, αλλά και πολλών άλλων είναι µία:
Αυτό που πρέπει να διασωθεί εδώ που φτάσαµε –ενώ θα µπο-
ρούσα να πω εδώ που τα φτάσατε τα πράγµατα, δεν το λέω- η
λύση τώρα είναι, κατά τη διαπραγµάτευση που θα γίνει, να δια-
σωθεί η ελληνική τευτλοκαλλιέργεια, να διασωθεί ο Έλληνας
τευτλοπαραγωγός. Από εκεί και πέρα, εάν διασωθεί αυτός σε µία
πρώτη φάση, σε µία δεύτερη φάση, δεδοµένων ευνοϊκών συνθη-
κών, µπορούµε να ξαναχτίσουµε τη ζαχαρουργία µας. Σας πα-
ρακαλώ όµως, να κάνουµε και αυτοκριτική, όταν αναφερόµαστε
σε ένα τέτοιο ζήτηµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχουµε ολοκληρώσει τη

συνεδρίασή µας. Θα ανοίξουµε νέα επερώτηση επί της ζαχά-
ρεως;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα ήθελα το λόγο επί προσωπι-
κού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επί προσωπικού; Είπατε,
κύριε Υφυπουργέ, κάτι προσωπικό για τον κ. Καρασµάνη;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Τα καλύτερα είπα και για τον κ. Καρασµάνη
και για τον κ. Κασαπίδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τα καλύτερα. Προς
Θεού!

Λοιπόν, θα µου επιτρέψετε να κλείσω τη συνεδρίαση τώρα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Να βάλω ένα όπλο στη φαρέτρα

για την υπεράσπιση…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Δεν ακούγεστε, κύριε

Καρασµάνη. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Επειδή αναφέρθηκε ο κύριος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, µην κάνετε αγό-

ρευση. Τι είναι αυτό που θέλετε να πείτε; Για µισό λεπτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Αναφέρθηκε σε µια εικόνα µίζερη.

Από τη δική µας πλευρά, δεν υπάρχει µιζέρια. Εµείς απεναντίας,
προσπαθούµε να υπερασπιστούµε τα δίκαια της Ελλάδος και
λέµε ότι το πακέτο είναι αποζηµιώσεις και όχι κρατικές ενισχύ-
σεις, όπως λένε τα στελέχη του κυβερνώντος κόµµατος. Αρκεί
να πω από τα 400 εκατοµµύρια, τα 200 εκατοµµύρια έπρεπε να
είχαν δοθεί το φθινόπωρο του 2008. Πλην όµως, υπηρεσιακοί πα-
ράγοντες του ΕΛΓΑ, σε ένα νοµοσχέδιο που ψηφίστηκε το Σε-
πτέµβριο εκ παραδροµής, καταργήσανε την εξουσιοδότηση που
έδινε ο νόµος να εκδίδουν ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και ο Υπουργός Οικονοµικών αποφάσεις κατ’ εξαίρε-
σιν, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να δοθούν τα χρήµατα το
φθινόπωρο του 2008. Υπήρξε τροπολογία, η οποία ψηφίστηκε
στις 28 Ιανουαρίου... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, µην αγο-
ρεύετε. Έπρεπε να είχαµε τελειώσει τώρα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Υπήρξε τροπολογία στις 28 Ιανουαρίου του 2009, που έδινε

την εξουσιοδότηση. Το καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά, ως ένα
όπλο στη φαρέτρα την ελληνική.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 14/12-1-2012

επερωτήσεως Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
κρίση στην ελληνική γεωργία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της συνεδρίασης της Τρίτης 20 Δεκεµβρίου 2011 και της Τρίτης
10 Ιανουαρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 20 Δεκεµβρίου 2011 και της Τρίτης 10 Ιανουαρίου
2012 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
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σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.57’λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 6 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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